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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 

I΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ - ΣΥΝΟΔΟΣ Β΄ 
Συνεδρίαση 13ης Σεπτεμβρίου 2012 

Ώρα έναρξης: 4.17 μ.μ. 
Αρ. 1 

 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Γ. ΟΜΗΡΟΥ) 

 Καλό απόγευμα. 

 Κηρύσσω την έναρξη της σημερινής, πρώτης, συνεδρίας της Βουλής.  Παρακαλώ το γραμματέα να 
διαπιστώσει αν υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙΔΗΣ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή είναι η Δεύτερη Σύνοδος της Δέκατης Βουλευτικής Περιόδου.  
Εύχομαι σε όλα τα μέλη να είναι καρποφόρα και δημιουργική αυτή η Δεύτερη Σύνοδος της Δέκατης 
Βουλευτικής Περιόδου της Βουλής των Αντιπροσώπων.   

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Στα πλαίσια της Παγκόσμιας Διακήρυξης της Δημοκρατίας της Διακοινοβουλευτικής Ένωσης (IPU), η 
Βουλή των Αντιπροσώπων, όπως κάθε χρόνο, τιμά και φέτος τη Διεθνή Ημέρα Δημοκρατίας, όπως αυτή 
καθιερώθηκε το 2007 από τον Οργανισμό Ηνωμένων Εθνών.  Θεωρούμε επιβεβλημένη την υποχρέωσή μας 
να στηρίξουμε στο κοινοβουλευτικό επίπεδο τις διεθνείς προσπάθειες για εμβάθυνση και ενίσχυση των αξιών 
που περικλείει η δημοκρατία, καθότι αυτή δεν είναι μια αφηρημένη έννοια αλλά το πλαίσιο μέσα από το οποίο 
μας παρέχεται η δυνατότητα να πολιτευόμαστε, να δημιουργούμε και να απολαμβάνουμε ως πολίτες βασικές 
ελευθερίες και δικαιώματα.  

 Η ημέρα αυτή αποτελεί μια ετήσια αφετηρία για το σώμα, για να υπενθυμίζει και να επαναβεβαιώνει την 
αφοσίωσή του στις αρχές και αξίες της δημοκρατίας ως βασική προϋπόθεση για τη λαϊκή κυριαρχία και την 
κοινωνική δικαιοσύνη.  Μέσα από τους αγώνες και τις θυσίες του κυπριακού λαού, αλλά και τα πλήγματα που 
δέχθηκε η χώρα μας ένεκα της τουρκικής εισβολής και της συνεχιζόμενης κατοχής η προσήλωσή μας στο 
κράτος δικαίου και το σεβασμό και την αποκατάσταση των θεμελιωδών ανθρωπίνων δικαιωμάτων ολόκληρου 
του λαού μας αποτελεί για όλους εμάς ασπίδα προστασίας.  Αποτελεί επίσης τη βάση των προσπαθειών που 
καταβάλλονται για επίλυση του κυπριακού προβλήματος. 

 Η ενεργός παρουσία της Κύπρου στη διεθνή σκηνή, ιδιαίτερα ετούτο το κρίσιμο εξάμηνο κατά το οποίο η 
Κύπρος ασκεί την Προεδρία του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης, προϋποθέτει τη σθεναρή και 
αμετάκλητη δέσμευσή μας να υπηρετήσουμε με υπευθυνότητα, διαφάνεια και δικαιοσύνη την υπόθεση της 
δημοκρατίας υπό το φως των μεγάλων προκλήσεων που αντιμετωπίζει η χώρα σήμερα.  Καλούμαστε επίσης 
ως προεδρεύουσα χώρα να ενθαρρύνουμε και να ενισχύσουμε με κάθε τρόπο δημοκρατικές διαδικασίες και 
μεταρρυθμίσεις που λαμβάνουν χώρα σε γείτονες χώρες.  

 Ως δημοκρατικά εκλελεγμένοι αντιπρόσωποι του λαού καλούμαστε να διαφυλάξουμε και να διαδώσουμε 
τις αρχές και αξίες της δημοκρατίας, ώστε αυτή να λάμψει πρώτιστα με τις δικές μας πράξεις και πρωτοβουλίες, 
με γνώμονα την ποιότητα των θεσμών που θα παραδώσουμε στις μέλλουσες γενιές.  
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 Προχωρούμε τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο Κεφάλαιο Πρώτο της ημερήσιας διάταξης, που 
είναι η νομοθετική εργασία.  Θα παρακαλούσα για τα ομόφωνα θέματα να μη διαβάζεται η έκθεση. 

 Το υπ’ αριθμόν 1 θέμα τιτλοφορείται «Ο περί της Σύμβασης της Στοκχόλμης για τους Έμμονους 
Οργανικούς Ρύπους (Κυρωτικός) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Περιβάλλοντος για το νομοσχέδιο «Ο περί της Σύμβασης 
της Στοκχόλμης για τους Έμμονους Οργανικούς Ρύπους (Κυρωτικός) (Τροποποιητικός) Νόμος του 

2012»  
Παρόντες: 
 Αδάμος Αδάμου, πρόεδρος Ανδρέας Πιτσιλλίδης 

 Γιώργος Περδίκης Σοφοκλής Φυττής  

 Χριστάκης Τζιοβάνης Ρούλα Μαυρονικόλα 

 Γιώργος Γεωργίου 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Περιβάλλοντος μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε συνεδρία της, που 
πραγματοποιήθηκε στις 7 Σεπτεμβρίου 2012.  Στη συνεδρίαση αυτή κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι 
του Υπουργείου Εξωτερικών, του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων και του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του βασικού νόμου που κυρώνει τη Σύμβαση 
της Στοκχόλμης για τους Έμμονους Οργανικούς Ρύπους, ώστε να κυρωθούν, σύμφωνα με το άρθρο 169.2 του 
συντάγματος, οι τροποποιήσεις της εν λόγω σύμβασης, οι οποίες υιοθετήθηκαν κατά την Πέμπτη Διάσκεψη 
των μερών της, που πραγματοποιήθηκε στη Γενεύη από τις 25 μέχρι τις 29 Απριλίου 2011, και εγκρίθηκαν από 
το Υπουργικό Συμβούλιο με την απόφασή του υπ’ αριθμόν 73.314 και ημερομηνίας 14 Μαρτίου 2012. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή, η Σύμβαση της Στοκχόλμης για τους 
Έμμονους Οργανικούς Ρύπους, η οποία αναφέρεται συντομογραφικά ως Σύμβαση POPs (Persistent Organic 
Pollutants), εισάγει περιορισμούς στην παραγωγή έμμονων οργανικών ρύπων, δηλαδή χημικών ουσιών με 
τοξικές ιδιότητες που ανθίστανται στη διάσπαση, συσσωρεύονται στον οργανισμό του ανθρώπου και των 
ζώων, μεταφέρονται μέσω του αέρα, του νερού και των μεταναστευτικών ειδών και αποτίθενται μακριά από τον 
τόπο έκλυσής τους.   

 Όπως είναι γνωστό, η Κυπριακή Δημοκρατία κύρωσε τη Σύμβαση της Στοκχόλμης για τους Έμμονους 
Οργανικούς Ρύπους με το Νόμο με αριθμό 42(ΙΙΙ) του 2004 και κατέστη μέλος της σύμβασης αυτής από τις 7 
Μαρτίου 2005. 

 Σύμφωνα με τα ίδια πιο πάνω στοιχεία, με το υπό συζήτηση νομοσχέδιο ενσωματώνονται οι αποφάσεις 
που λήφθηκαν κατά την Πέμπτη Διάσκεψη των μερών της σύμβασης, οι οποίες αφορούν την προσθήκη μιας 
νέας χημικής ουσίας, της ουσίας “endosulfan”, στο Παράρτημα Α αυτής. 

 Στα πλαίσια της συζήτησης του θέματος η εκπρόσωπος του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας 
επισήμανε ότι, παρ’ όλο που η χρήση της εν λόγω ουσίας απαγορεύεται ήδη εντός της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η 
προτεινόμενη τροποποίηση κρίνεται απαραίτητη για σκοπούς συμμόρφωσης της Κυπριακής Δημοκρατίας με 
τις αποφάσεις των μερών της εν λόγω σύμβασης.   

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Περιβάλλοντος τάσσεται ομόφωνα υπέρ της 
ψήφισης του υπό συζήτηση νομοσχεδίου σε νόμο για την κατά νόμο κύρωση των σχετικών τροποποιήσεων 
της σύμβασης. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δε βλέπω να υπάρχουν ομιλητές. 

 Δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του βασικού νόμου με την προσθήκη σ’ αυτόν νέου άρθρου.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του βασικού νόμου με την προσθήκη σ’ αυτόν νέων Μερών VII και VIII.  Άρθρο 4. 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 έως 4; 

 Δεν υπάρχει.  Τα άρθρα 1 έως 4 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί της Σύμβασης της Στοκχόλμης για τους Έμμονους 
Οργανικούς Ρύπους (Κυρωτικός) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Δεν υπάρχει ένσταση.  Το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Τα θέματα υπ’ αριθμόν 2 και 3 αποσύρονται από την εκτελεστική εξουσία. 

 Εδώ τελειώνει η νομοθετική εργασία. 

 Κεφάλαιο Δεύτερο:  Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων.  Τα προτεινόμενα νομοθετήματα 
κατατίθενται και παραπέμπονται στις αρμόδιες κοινοβουλευτικές επιτροπές σύμφωνα με το σχετικό κατάλογο 
που έχει ήδη διανεμηθεί. 

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί,  
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατατέθηκαν  
από τα υπουργεία 

Παραπέμπονται  
στις επιτροπές 

1.  Ο περί Θεραπείας και Μεταχείρισης 
Ουσιοεξαρτωμένων και Χρηστών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.167-2012). 

Υγείας  Νομικών   

2.  Ο περί της Εργασίας μέσω Επιχείρησης 
Προσωρινής Απασχόλησης Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.168-2012). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

3.  Ο περί Διατυπώσεων Υποβολής Δηλώσεων 
για τα Πλοία κατά τον Κατάπλου ή/και 
Απόπλου από Λιμένες της Δημοκρατίας 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.169-2012). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Συγκοινωνιών και 
Έργων  

4.  Ο περί Ποινικής Δικονομίας (Τροποποιητικός) 
(Αρ. 3) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.170-2012). 

Δικαιοσύνης και Δημοσίας 
Τάξεως  

Νομικών  

5.  Ο περί Δημόσιας Προσφοράς και 
Ενημερωτικού Δελτίου (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.171-2012). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

6.  Ο περί Προστασίας της Παραλίας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.172-2012). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

7.  Ο περί Φορολογίας του Εισοδήματος 
(Τροποποιητικός)  
(Αρ. 2) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.173-2012). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

8.  Ο περί Βεβαιώσεως και Εισπράξεως Φόρων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.174-2012). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

9.  Ο περί της Συμφωνίας μεταξύ της 
Κυβέρνησης της Κυπριακής Δημοκρατίας και 

Άμυνας  Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
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της Κυβέρνησης του Μαυροβουνίου για 
Συνεργασία σε Θέματα Άμυνας (Κυρωτικός) 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.175-2012). 

Υποθέσεων  

10.  Ο περί Συντάξεων Κρατικών Αξιωματούχων 
(Γενικές Αρχές) (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.176-2012). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

11.  Ο περί Επενδυτικών Υπηρεσιών και 
Δραστηριοτήτων και Ρυθμιζόμενων Αγορών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.177-2012). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

12.  Ο περί των Προϋποθέσεων Διαφάνειας 
(Κινητές Αξίες προς Διαπραγμάτευση σε 
Ρυθμιζόμενη Αγορά) (Τροποποιητικός) Νόμος 
του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.178-2012). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

13.  Ο περί της Εκτίμησης των Επιπτώσεων στο 
Περιβάλλον από Ορισμένα Έργα 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.179-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων  
και Περιβάλλοντος  

Περιβάλλοντος  

14.  Ο περί των Πράξεων Προσώπων που 
Κατέχουν Εμπιστευτικές Πληροφορίες και των 
Πράξεων Χειραγώγησης της Αγοράς 
(Κατάχρηση Αγοράς) (Τροποποιητικός) Νόμος 
του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.180-2012). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

15.  Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού 
της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου του 
2012 Νόμος (Αρ. 1) του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.181-2012). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

16.  Ο περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 6) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.182-2012). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

17.  Ο περί Προϋπολογισμού του Ταμείου 
Δημοσίων Δανείων του 2013 Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.183-2012). 

Γενικό Λογιστή εκ μέρους του 
Υπουργού Οικονομικών  

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

18.  Ο περί του Δικαιώματος Πνευματικής 
Ιδιοκτησίας και Συγγενικών Δικαιωμάτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.184-2012). 

Εμπορίου, Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Νομικών  

19.  Ο περί Αξιολόγησης, Διαχείρισης και 
Αντιμετώπισης των Κινδύνων Πλημμύρας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.185-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων  
και Περιβάλλοντος  

Εσωτερικών  

20.  Ο περί της Ολοκληρωμένης Πρόληψης και 
Ελέγχου της Ρύπανσης (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.186-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων  
και Περιβάλλοντος  

Περιβάλλοντος  

21.  Ο περί της Σύμβασης για την Προστασία της 
Μεσογείου Θάλασσας από τη Ρύπανση και 
περί Συναφών Πρωτοκόλλων (Κυρωτικός) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.187-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων  
και Περιβάλλοντος  

Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων  

22.  Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Οικονομικών  Οικονομικών και 
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Νόμος (Αρ. 5) του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.188-2012). 

Προϋπολογισμού  

23.  Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού 
του Γραφείου του Επιτρόπου Ρυθμίσεως 
Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και 
Ταχυδρομείων Νόμος (Αρ. 1) του 2012. 

(Αρ. Φακ. 23.01.053.189-2012). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

24.  Ο περί Δήμων (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.190-2012). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

25.  Ο περί Κοινοτήτων (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.191-2012). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

26.  Οι περί της Εργασίας μέσω Επιχείρησης 
Προσωρινής Απασχόλησης Κανονισμοί του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.061-2012). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

27.  Οι περί Προστασίας της Παραλίας (Άδειες και 
Δικαιώματα) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.062-2012). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

28.  Οι περί Ρύθμισης Οδών και Οικοδομών 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.063-2012). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

29.  Οι περί Τμήματος Γεωργίας - Θέση Ανώτερου 
Λειτουργού Γεωργίας (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.064-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων  
και Περιβάλλοντος  

Νομικών  

30.  Οι περί Ασφάλειας και Υγείας στην Εργασία 
(Λειτουργία, Συντήρηση και Έλεγχος 
Ανελκυστήρων) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.065-2012). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

31.  Οι περί Σπόρων (Κατάλογοι Ποικιλιών των 
Καλλιεργουμένων Γεωργικών Ειδών) 
(Τροποποιητικοί) (Αρ. 2) Κανονισμοί του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.066-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων  
και Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων  

32.  Οι περί Συμβουλίου Αμπελοοινικών 
Προϊόντων - Θέση Διευθυντή (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.067-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων  
και Περιβάλλοντος  

Νομικών  

33.  Οι περί Ταμείου Προνοίας των Τακτικών 
Εργατών της Αρχής Λιμένων Κύπρου 
Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.068-2012). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων 

34.  Οι περί Κυβερνητικών Ιατρικών Ιδρυμάτων και 
Υπηρεσιών (Γενικοί) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.069-2012). 

Υγείας  Υγείας  

35.  Οι περί Βασικών Απαιτήσεων 
(Ιατροτεχνολογικά Βοηθήματα που 
Χρησιμοποιούνται στη Διάγνωση In Vitro) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.070-2012). 

Υγείας  Υγείας  
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36.  Οι περί Υπουργείου Υγείας, Διοίκηση - 
Διεύθυνση Νοσηλευτικών Υπηρεσιών, 
Νοσηλευτικός Κλάδος Ψυχικής Υγείας - 
Θέσεις Προϊστάμενου/ης Νοσηλευτικού 
Λειτουργού και Βοηθού Προϊστάμενου/ης 
Νοσηλευτικού Λειτουργού (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.071-2012). 

Υγείας  Νομικών  

37.  Οι περί Δημόσιας Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας 
(Διεξαγωγή Έρευνας για την Πηγή των 
Οικονομικών Πόρων των Εκπαιδευτικών 
Λειτουργών) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. ΔΝ. 61/99). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Νομικών  

38.  Οι περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας 
(Έλεγχος Διαφημίσεων) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.251.2002). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

39.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Ταμείο 
Ευημερίας Προσωπικού) Κανονισμοί του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.086-2009). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

40.  Οι περί Συντεχνιών Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.114-2009). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

41.  Οι περί Αποχετεύσεων Πάφου 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.014-2010). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

 

42.  Οι περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και 
Τροχαίας Κινήσεως (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.129-2010). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Συγκοινωνιών και 
Έργων  

43.  Οι περί του Συντονισμού των Διαδικασιών 
Σύναψης Συμβάσεων Προμηθειών, Έργων και 
Υπηρεσιών στους Τομείς του Ύδατος, της 
Ενέργειας, των Μεταφορών και των 
Ταχυδρομικών Υπηρεσιών (Αναθέτουσες 
Αρχές του Κράτους) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.132-2010). 

Γενικό Λογιστή εκ μέρους του 
Υπουργού Οικονομικών  

Παρακολουθήσεως 
Σχεδίων 
Αναπτύξεως και 
Ελέγχου Δημόσιων 
Δαπανών  

44.  Οι περί Εκπαιδευτικών Λειτουργών 
(Τοποθετήσεις, Μετακινήσεις και Μεταθέσεις) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.026-2011). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

45.  Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Γενικοί) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.033-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

46.  Οι περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Γλώσσες Διδασκαλίας) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.041-2011). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

47.  Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και Υπηρεσιών 
Δημόσιας Υγείας - Θέσεις Διευθυντή 
Κλινικής/Τμήματος και Βοηθού Διευθυντή 
Κλινικής/Τμήματος (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.058-2011). 

Υγείας  Νομικών  

48.  Οι περί Ακινήτου Ιδιοκτησίας της Δημοκρατίας 
(Διάθεση) Κανονισμοί του 2012. 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  
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(Αρ. Φακ. 23.03.048.079-2011). 

49.  Οι περί Τιμολόγησης και Μηχανισμών 
Ανάκτησης Κόστους των Υπηρεσιών Ύδατος 
Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.086-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων  
και Περιβάλλοντος 

Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων  

50.  Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Γενικοί) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.096-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

51.  Οι περί του Επιτρόπου Ρυθμίσεως 
Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και 
Ταχυδρομικών Υπηρεσιών (Όροι Πρόσληψης 
και Υπηρεσίας) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.100-2011). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Συγκοινωνιών και 
Έργων 

52.  Οι περί του Ασυμβιβάστου προς την Άσκηση 
των Καθηκόντων Ορισμένων Αξιωματούχων 
της Δημοκρατίας Ορισμένων Επαγγελματικών 
και Άλλων Συναφών Δραστηριοτήτων τους 
(Διαδικασία Έρευνας και Σύνταξης 
Πορίσματος της Επιτροπής) Κανονισμοί του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.107-2011). 

Οικονομικών  Θεσμών, Αξιών και 
Επιτρόπου 
Διοικήσεως 

53.  Οι περί Πυροβόλων και Μη Πυροβόλων 
Όπλων (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.108-2011). 

Δικαιοσύνης και Δημοσίας 
Τάξεως  

Νομικών  

54.  Οι περί Αποχετεύσεων Λεμεσού-Αμαθούντας 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.120-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

55.  Οι περί Αγωγής και Εκπαίδευσης Παιδιών με 
Ειδικές Ανάγκες (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.006-2012). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

56.  Οι περί Αξιών και Χρηματιστηρίου Αξιών 
Κύπρου (Συντάξεις και Χορηγήματα) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.010-2012). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

57.  Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Γενικοί) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.016-2012). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

58.  Οι περί Θεσπίσεως Εθνικών Μέτρων για την 
Υγιεινή Παραγωγή και Διάθεση στην Αγορά 
ορισμένων Τροφίμων Ζωικής Προέλευσης 
Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.028-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων  
και Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων  

 

59.  Οι περί Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας - Θέσεις 
Διευθυντή Κλινικής/Τμήματος και Βοηθού 
Διευθυντή Κλινικής/Τμήματος (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.038-2012). 

Υγείας  Νομικών  

60.  Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και Υπηρεσιών 
Δημόσιας Υγείας - Θέση Διευθυντή (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.040-2012). 

Υγείας  Νομικών  

61.  Οι περί Ευρωπαϊκών Ομίλων Οικονομικού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Εμπορίου και 
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Σκοπού (Τέλη και Δικαιώματα) Κανονισμοί 
του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.041-2012). 

Τουρισμού Βιομηχανίας  

62.  Οι περί Υπουργείου Υγείας, Διοίκηση - Θέση 
Λειτουργού Υπηρεσιών Υγείας Α΄ (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.043-2012). 

Υγείας  Νομικών  

63.  Οι περί Υπηρεσίας Εσωτερικού Ελέγχου - 
Θέση Λειτουργού Εσωτερικού Ελέγχου 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.057-2012). 

Οικονομικών  Νομικών  

64.  Οι περί Κυπριακής Γαλακτοκομικής 
Βιομηχανίας θέσεις που προκύπτουν από την 
εγκριθείσα αναδιοργάνωση του οργανισμού 
και την εφαρμογή των Νόμων 8 του 2002, 1 
του 2007 και 38(ΙΙ) του 2007 - Βοηθός 
Λογιστικός Λειτουργός, Λειτουργός 
Λογιστηρίου, Επιθεωρητής Λογαριασμών, 
Δειγματολήπτης Α΄, Λειτουργός Ποιότητας και 
Δειγματοληψιών, Επιθεωρητής Ελέγχου, 
Επιθεωρητής Ελέγχου Α΄, Βοηθός 
Γραμματειακός Λειτουργός, Γραμματειακός 
Λειτουργός και Ανώτερος Τεχνικός Χημείου 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.059-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών Πόρων  
και Περιβάλλοντος  

Νομικών  

65.  Έκθεση όσον αφορά την παραχώρηση 
εγκρίσεων που δόθηκαν από τον Υπουργό 
Παιδείας και Πολιτισμού προς τον Κυπριακό 
Οργανισμό Αθλητισμού (Πίνακας αρ. 4 του 
2011), σύμφωνα με το άρθρο 4 του περί 
Προϋπολογισμού του Κυπριακού Οργανισμού 
Αθλητισμού του 2011 Νόμου του 2011 [Ν. 
33(ΙΙ) του 2011]. 
(Αρ. Φακ. 10.04.002.001). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

66.  8η Ετήσια Έκθεση και Λογαριασμοί της 
Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας Κύπρου για το 
2011 σύμφωνα με το άρθρο 18(3) του περί 
Ρύθμισης της Αγοράς Ηλεκτρισμού Νόμου 
του 2003 [Ν.122(Ι)/2003]. 
(Αρ. Φακ. 10.01.001.022). 

Ρυθμιστική Αρχή Ενέργειας 
Κύπρου 

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

67.  Ειδικό ένταλμα πληρωμής αρ. 1 του 2012 του 
προϋπολογισμού της Επιτροπής 
Κεφαλαιαγοράς Κύπρου, σύμφωνα με το 
άρθρο 4(3) του περί Προϋπολογισμού της 
Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς Κύπρου του 2012 
Νόμου του 2012 [Ν. 32(ΙΙ)/2012]. 
(Αρ. Φακ. 10.04.003). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

68.  Ειδικό ένταλμα πληρωμής αρ. 3 του 2012 του 
προϋπολογισμού του Κεντρικού Φορέα 
Ισότιμης Κατανομής Βαρών, σύμφωνα με το 
άρθρο 4(1) του περί Προϋπολογισμού του 
Κεντρικού Φορέα Ισότιμης Κατανομής Βαρών 
Νόμου του 2012, Νόμου του 2011 [Ν. 
51(ΙΙ)/2011]. 
(Αρ. Φακ. 10.04.003). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

 

69.  Έκθεση της Διαχειριστικής Επιτροπής του 
Κεντρικού Αρχείου Πληροφοριών για Εκδότες 
Ακάλυπτων Επιταγών για το 2011, σύμφωνα 

Κεντρική Τράπεζα της Κύπρου  Νομικών  
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με το άρθρο 26 των Κοινών Οδηγιών της 
Κεντρικής Τράπεζας της Κύπρου και του 
Εφόρου Υπηρεσίας Εποπτείας και Ανάπτυξης 
Συνεργατικών Εταιρειών αναφορικά με το 
Άνοιγμα και τη Λειτουργία Τρεχούμενων 
Λογαριασμών, τη Δημιουργία Κεντρικού 
Αρχείου Πληροφοριών για Εκδότες 
Ακάλυπτων Επιταγών και Άλλα Συναφή 
Θέματα. 
(Αρ. Φακ. 13.29.003.002). 

70.  Προϋπολογισμός του Ταμείου Λαχείου 
Πρόνοιας για το έτος 2013. 
(Αρ. Φακ. 11.23.001). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

71.  Ειδικό έγγραφο (Υπ. Π.Π. 1/2012) σύμφωνα 
με την παράγραφο (α) του εδαφίου 3 του 
άρθρου 3 του περί της Διαδικασίας 
Πρόσληψης Εργοδοτουμένων Καθορισμένης 
Διάρκειας στη Δημόσια Υπηρεσία και για Άλλα 
Συναφή Θέματα Νόμου του 2011 [Ν. 
25(Ι)/2011].  
(Αρ. Φακ. 15.17.010). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

72.  Εξαμηνιαία έκθεση του διοικητή της Κεντρικής 
Τράπεζας της Κύπρου για την κατάσταση του 
νομίσματος και των κεφαλαίων και αξιών της 
τράπεζας κατά την 30ή Ιουνίου 2012, 
σύμφωνα με την παράγραφο 5 του άρθρου 
119 του συντάγματος της Κυπριακής 
Δημοκρατίας. 
(Αρ. Φακ. 13.29.003.003). 

Πρόεδρο της Δημοκρατίας  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κεφάλαιο Τρίτο:  Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές έχουν ήδη δοθεί γραπτώς. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.001, ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 

 «Το τελευταίο διάστημα γίνομαι δέκτης αρκετών παραπόνων τόσο από πολίτες όσο και από 
οργανωμένα σύνολα για φαινόμενα αισχροκέρδειας και υπερχρεώσεων που παρατηρούνται λόγω της μη 
εφαρμογής της νομοθεσίας για υποχρεωτική χρήση του ταξιμέτρου από τα αστικά ταξί. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα εξής: 

1. Μελετάται το ενδεχόμενο αλλαγής της νομοθεσίας, έτσι ώστε αυτή να καταστεί εφαρμόσιμη; 

2. Μελετάται το ενδεχόμενο αύξησης του βαθμού εποπτείας από την Αρχή Αδειών και το Τμήμα Οδικών 
Μεταφορών, έτσι ώστε να αποτρέπεται η μη χρήση του ταξιμέτρου από τους οδηγούς αστικών ταξί; 

3. Mελετάται το ενδεχόμενο ελέγχου του θέματος αυτού από την αστυνομία;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.002, ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων τα ακόλουθα: 

1. Πόσα και ποια Ταμεία Προνοίας επένδυσαν σε αξιόγραφα τραπεζών; 

2. Ποιο είναι το ύψος των ποσών που επενδύθηκαν από τα ταμεία αυτά; 

3. Yπάρχει κίνδυνος πρόκλησης προβλήματος ρευστότητας στα Ταμεία Προνοίας που επένδυσαν σε 
αξιόγραφα τραπεζών; 

4. Οι επενδύσεις αυτές έγιναν με βάση τους κανόνες της συνετής διαχείρισης και των διάφορων ποσοτικών 
περιορισμών; 

5. Από τις μέχρι τώρα έρευνες έχει διαπιστωθεί αν φέρουν ευθύνη οι Διαχειριστικές Επιτροπές; 
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6. Σε ποια μέτρα και ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί ο Έφορος Ταμείων Προνοίας για αντιμετώπιση 
της κατάστασης;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.003, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι τα κεντρικά γραφεία του Κρατικού Λαχείου θα στεγαστούν σε ακίνητο που 
αγόρασε η Κυπριακή Δημοκρατία στην Έγκωμη, στη γωνία των οδών Αιπείας και Αχαιών.  Όπως αντιλήφθηκα, 
το κτίριο βρίσκεται τώρα σε στάδιο εκτεταμένης επιδιόρθωσης και ανακαίνισης.  Ξενίζει όμως η διαπίστωση ότι 
οι γείτονες και ο οικείος δήμος δεν ενημερώθηκαν έγκαιρα για τα σχέδια της κυβέρνησης ούτε είχαν την 
ευκαιρία να εκφράσουν τις απόψεις τους.  Επίσης, γεννιέται το ερώτημα γιατί αγοράστηκε ακίνητο για τη 
στέγαση κρατικής υπηρεσίας σε μια ομολογουμένως από τις πλέον ακριβές περιοχές της Λευκωσίας. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το ποσό της 
αγοράς του ακινήτου στη γωνία των οδών Αχαιών και Αιπείας, πόσο στοίχισε η επιδιόρθωση και ανακατασκευή 
του, καθώς και γιατί δεν ενημερώθηκαν οι περίοικοι και ο οικείος δήμος.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.004, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από απάντηση του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. Λουκά Λουκά σε ερώτηση της κ. 
Ειρήνης Χαραλαμπίδου με αρ. φακ. 23.06.010.01.321 πληροφορήθηκα ότι η Επίτροπος Προστασίας των 
Δικαιωμάτων του Παιδιού καταβάλλει προσπάθεια για προώθηση της νομοθετικής ρύθμισης των θεμάτων 
αποφυλάκισης ατόμων που έχουν καταδικαστεί για διάπραξη σεξουαλικών αδικημάτων κατά παιδιών, ώστε να 
διασφαλίζεται η προστασία των θυμάτων μετά την αποφυλάκισή τους.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται η νομοθετική ρύθμιση των θεμάτων αποφυλάκισης ατόμων που έχουν καταδικαστεί για διάπραξη 
σεξουαλικών αδικημάτων κατά παιδιών, καθώς και πότε αναμένεται να κατατεθεί το σχετικό σχέδιο νόμου στη 
Βουλή των Αντιπροσώπων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.005, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί από έκθεση της Ελεγκτικής Υπηρεσίας με τίτλο “Προσαρμογή στις Κλιματικές 
Αλλαγές” ότι η μεγάλη εξάρτηση της παροχής νερού ύδρευσης από τις μονάδες αφαλάτωσης καθιστά αναγκαία 
την εκπόνηση σχεδίου έκτακτης ανάγκης για αντιμετώπιση του κινδύνου απρόβλεπτης διακοπής της 
λειτουργίας μιας ή περισσότερων μονάδων. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει εκπονηθεί 
σχέδιο έκτακτης ανάγκης για αντιμετώπιση του κινδύνου απρόβλεπτης διακοπής της λειτουργίας μιας ή 
περισσότερων μονάδων αφαλάτωσης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.006, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί από έκθεση της Ελεγκτικής Υπηρεσίας με τίτλο “Προσαρμογή στις Κλιματικές 
Αλλαγές” ότι, όσον αφορά τον τομέα της γεωργίας, πρέπει να προωθηθούν άμεσα οι δράσεις που αναφέρονται 
στη Λευκή Βίβλο, οι οποίες αποσκοπούν στην προσαρμογή στις κλιματικές αλλαγές σε επίπεδο αγροκτήματος.  
Οι δράσεις αυτές περιλαμβάνουν μεταξύ άλλων την προσαρμογή της χρονικής περιόδου διάφορων αγροτικών 
δραστηριοτήτων, την επιλογή ανθεκτικών στις νέες συνθήκες θερμοκρασίας και διάθεσης νερού ποικιλιών, την 
αποδοτικότερη χρήση των υδάτινων πόρων, την εισαγωγή πιο ανθεκτικών στη θερμότητα ζώων και την 
προσαρμογή των προτύπων διατροφής τους σε συνθήκες υψηλών θερμοκρασιών. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις δράσεις που 
έχουν προωθηθεί στον τομέα της γεωργίας αναφορικά με την προσαρμογή στις κλιματικές αλλαγές σε επίπεδο 
αγροκτήματος.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.007, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί από την έκθεση της Ελεγκτικής Υπηρεσίας με τίτλο “Προσαρμογή στις Κλιματικές 
Αλλαγές” ότι το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων προώθησε σχέδιο για την καταγραφή όλων των γεωτρήσεων 
παγκύπρια, ώστε να διακριβωθεί ο αριθμός των υπαρχουσών γεωτρήσεων, αδειοδοτημένων και μη, και οι 
ποσότητες νερού που αντλούνται από αυτές. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει ολοκληρωθεί 
η καταγραφή των γεωτρήσεων παγκύπρια, για τον αριθμό των υπαρχουσών γεωτρήσεων ανά επαρχία, 
αδειοδοτημένων και μη, καθώς επίσης και για τις ποσότητες νερού που αντλούνται από αυτές.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.008, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Επειδή έχω γίνει αποδέκτης πολλών παραπόνων, ακόμα και από Τουρκοκυπρίους, για την 
ανεξέλεγκτη παροχή ιατρικών υπηρεσιών σε Τουρκοκυπρίους που διαμένουν στα κατεχόμενα και επειδή η 
εντύπωση που μου δίνεται είναι ότι αυτό το μέτρο, αντί να βοηθά στην οικοδόμηση καλών σχέσεων μεταξύ των 
δύο εθνικών κοινοτήτων, τελικά λειτουργεί εντελώς αντίθετα, αφού δημιουργεί αντιδράσεις ανάμεσα στους 
Ελληνοκυπρίους που αναμένουν να εξυπηρετηθούν από τις ιατρικές υπηρεσίες της Κυπριακής Δημοκρατίας, 
παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Ποια είναι η διαδικασία έκδοσης κάρτας δωρεάν ιατροφαρμακευτικής περίθαλψης για τους 
Τουρκοκυπρίους, ποια για τους Ελληνοκυπρίους και ποια για τους αλλοδαπούς και κοινοτικούς; 

2. Πόσοι Τουρκοκύπριοι κατέχουν κάρτα δωρεάν ιατροφαρμακευτικής περίθαλψης από τα κρατικά 
νοσηλευτήρια; 

3. Πόσο στοιχίζει στο κράτος κάθε χρόνο η παροχή αυτής της υπηρεσίας; 

4. Υπάρχουν εισοδηματικά κριτήρια σε σχέση με εισοδήματα ή περιουσία στις ελεύθερες περιοχές;  
Υπάρχει οποιαδήποτε άλλη δέσμευση για την εισοδηματική κατάσταση του Τουρκοκύπριου αιτητή;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.009, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω παρατηρήσει ότι φέτος δε φοιτά στο Δασικό Κολέγιο Κύπρου κανένας ξένος φοιτητής.  Έχω 
μάλιστα πληροφορηθεί ότι δόθηκε μία υποτροφία για ξένους φοιτητές μετά από απόφαση του Υπουργικού 
Συμβουλίου σε φοιτητή από την Κούβα για πολιτικούς λόγους, ο οποίος όμως δε διέθετε τα στοιχειώδη 
προσόντα και τελικά παραιτήθηκε από τις σπουδές του.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για την υπόθεση του 
Κουβανού φοιτητή στο Δασικό Κολέγιο Κύπρου και γενικά για το παρόν και το μέλλον, αλλά και τα 
αποτελέσματα του προγράμματος προσφοράς υποτροφιών σε ξένους φοιτητές στο Δασικό Κολέγιο Κύπρου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.010, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι οι κοινότητες της περιοχής Τροόδους υποστηρίζουν την επαναλειτουργία του 
ξενοδοχείου “Βερεγγάρια” στον Πρόδρομο ως “leisure resort”, δηλαδή ως κέντρου παροχής υπηρεσιών 
αναψυχής που θα περιλαμβάνει και καζίνο.  Υπογραμμίζονται ιδιαίτερα ο θετικός αντίκτυπος στην κοινωνία και 
την οικονομία των κτυπημένων από την αστυφιλία κοινοτήτων του Τροόδους, αλλά και το ιστορικό υπόβαθρο 
του ξενοδοχείου “Βερεγγάρια”. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν εξετάζεται 
ξεχωριστά η περίπτωση του ξενοδοχείου “Βερεγγάρια” και των ορεινών χωριών του Τροόδους σε σχέση με 
τους σχεδιασμούς για δημιουργία καζίνων στην Κύπρο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.011, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι υπάρχει σοβαρός προβληματισμός για την περαιτέρω λειτουργία του Δασικού 
Κολεγίου Κύπρου, μιας ιστορικής τριτοβάθμιας σχολής που ιδρύθηκε το 1951 και φαίνεται να έχει ολοκληρώσει 
τον κύκλο της.  Το ενδεχόμενο να κλείσει σύντομα η σχολή θα έχει αρνητικές επιπτώσεις σε ό,τι αφορά τη 
στελέχωση του Tμήματος Δασών με τεχνικό προσωπικό (δασονόμους) και θα τερματιστεί μία πολύχρονη 
παράδοση δημιουργίας σχέσεων με χώρες απ’ όλο τον κόσμο μέσω των ξένων φοιτητών που σπουδάζουν στο 
δασικό κολέγιο.  Αρνητικές θα είναι και οι επιπτώσεις στην τοπική κοινωνία και οικονομία, που φθίνουν 
κτυπημένες από την αστυφιλία.   

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχουν μελετηθεί με 
ακρίβεια οι επιπτώσεις από τον τερματισμό της λειτουργίας του Δασικού Κολεγίου Κύπρου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.012, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι υπήρχε συναντίληψη μεταξύ των φορέων του τουρισμού ότι στις υπηρεσίες 
που ο πελάτης έρχεται σε άμεση επαφή με το προσωπικό, π.χ. σερβιτόρους, υπαλλήλους υποδοχής σε 
ξενοδοχεία κ.λπ., θα προσλαμβάνονταν Κύπριοι εργαζόμενοι.  Κατά τη δική μου αντίληψη το κύριο ζήτημα δεν 
είναι το ζήτημα της γλώσσας, για το οποίο γίνονται συχνά παράπονα από Κύπριους πελάτες της κυπριακής 
βιομηχανίας αναψυχής.  Πέραν αυτού του σημαντικού θέματος, προκύπτει και το ζήτημα ότι ο τουρίστας ή 
περιηγητής ή επισκέπτης ζητά συχνά πληροφορίες από τους εργαζoμένους αυτούς για αξιοθέατα και 
διαδρομές ή ιστορικά και άλλα στοιχεία τα οποία δεν είναι συχνά σε θέση να γνωρίζει ο ξένος εργαζόμενος.  
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 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει εντοπιστεί 
αυτό το πρόβλημα, αν έχουν γίνει μελέτες, αν υπάρχουν σχετικά στοιχεία και αριθμοί και αν υπάρχει σχέδιο 
αντιμετώπισης του προβλήματος.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.013, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από απάντηση του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, ημερομηνίας 3 Ιουλίου 
2012, σε ερώτησή μου με αρ. 23.06.010.01.870 πληροφορήθηκα ότι το Τμήμα Περιβάλλοντος, σε συνεργασία 
με την Υπηρεσία Θήρας και Πανίδας, διεξάγει έρευνα (2005-σήμερα) για την αφθονία του λαγού και την τάση 
του πληθυσμού της αλεπούς και του λαγού.  Σύμφωνα με την απάντηση του υπουργού, τα αρμόδια τμήματα θα 
αξιολογήσουν τα αποτελέσματα αυτά πριν ληφθεί οποιαδήποτε απόφαση για συμπερίληψη της αλεπούς στα 
θηρεύσιμα είδη. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πότε αναμένεται το 
Τμήμα Περιβάλλοντος και η Υπηρεσία Θήρας και Πανίδας να αξιολογήσουν τα αποτελέσματα της έρευνας.  
Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να κοινοποιήσει στη Βουλή των Αντιπροσώπων τα πορίσματα της 
έρευνας αυτής.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.014, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί από επιστολή που απέστειλε ο Υπουργός Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού 
κ. Νεοκλής Συλικιώτης, ημερομηνίας 5 Ιουλίου 2012, στον Πρόεδρο της Βουλής των Αντιπροσώπων, με τίτλο 
“Ερωτήματα που προέκυψαν κατά τη διάρκεια των συνεδριών των επιτροπών Ελέγχου και Εμπορίου της 
Βουλής των Αντιπροσώπων, ότι ο βασικός νόμος περί Μέτρων και Σταθμών είναι “γραμμένος στην αρχαία 
ελληνική γλώσσα”.  Είναι άξιον απορίας αν είναι όντως γραμμένος ο νόμος στην αρχαία ελληνική γλώσσα ή αν 
είναι τελικά γραμμένος στην καθαρεύουσα.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων τους λόγους για τους 
οποίους δεν έχει εκσυγχρονιστεί η νομοθεσία περί Μέτρων και Σταθμών και πότε αναμένεται να ετοιμαστεί και 
να σταλεί αναθεωρημένη νομοθεσία στη Βουλή των Αντιπροσώπων, που να περιλαμβάνει και αλλαγή της 
μορφής της γλώσσας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.015, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί από επιστολή που απέστειλε ο Υπουργός Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού 
κ. Νεοκλής Συλικιώτης, ημερομηνίας 5 Ιουλίου 2012, στον Πρόεδρο της Βουλής των Αντιπροσώπων, με τίτλο 
“Ερωτήματα που προέκυψαν κατά τη διάρκεια των συνεδριών των επιτροπών Ελέγχου και Εμπορίου της 
Βουλής των Αντιπροσώπων”, ότι μέχρι στιγμής δε γινόταν έλεγχος στα τερματικά των πετρελαιοειδών στα 
αεροδρόμια.  Όπως πληροφορήθηκα από την επιστολή, εντός του τρέχοντος έτους θα ξεκινούσαν οι έλεγχοι, 
αξιοποιώντας το νεοπροσληφθέντα οδηγό/εργάτη ικανό να χειριστεί την κινητή μονάδα ελέγχου ροομετρητών 
που διαθέτει ο Κλάδος Μετρολογίας. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει ξεκινήσει η 
διεξαγωγή των ελέγχων στα τερματικά των πετρελαιοειδών στα αεροδρόμια και ποια τα αποτελέσματα των 
ελέγχων αυτών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.016, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σύμφωνα με πρόσφατο δημοσίευμα της τουρκικής εφημερίδας ZAMAN, o Τούρκος Υπουργός 
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων κ. Εγκεμέν Μπαγίς φέρεται να δήλωσε ότι “σε συνεργασία με την Ευρωπαϊκή Ένωση 
κατέστη δυνατό να ανοίξει ο δρόμος για συνομιλίες Τουρκίας-Ευρωπαϊκής Ένωσης σε σχέση με την απαλλαγή 
θεωρήσεων εισόδου και με τα οκτώ ‘παγωμένα’ κεφάλαια ενταξιακών διαπραγματεύσεων.  Η δημιουργία μέσω 
της συνεργασίας της Τουρκίας με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή της ‘θετικής ατζέντας’ συνιστά μια γέφυρα για την 
προώθηση των διαπραγματεύσεων, χωρίς να είναι αναγκαία η επαφή με την ελληνοκυπριακή προεδρία”.  
Παράλληλα τόνισε ότι “οι δεσμοί με την Ευρωπαϊκή Ένωση δεν καταστράφηκαν (λόγω Προεδρίας Κύπρου).  
Στην πραγματικότητα οι δεσμοί με την Ευρωπαϊκή Ένωση σημείωσαν πρόοδο.” 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τη θέση της 
κυβέρνησης σε σχέση με το πώς επηρέασε η Κυπριακή Προεδρία του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης 
τις ενταξιακές διαπραγματεύσεις της Τουρκίας, αν όντως η “θετική ατζέντα” αποτελεί διέξοδο για την Τουρκία, 
για να αποφύγει την Κυπριακή Προεδρία, και πώς σχολιάζει γενικώς τις δηλώσεις του Τούρκου υπουργού.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.017, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Έχω πληροφορηθεί για την απόφαση του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού για ανέγερση αίθουσας 
πολλαπλής χρήσης και γηπέδου καλαθόσφαιρας πλησίον του γυμνασίου Αγρού.  Όπως είναι γνωστό, στον 
Αγρό υπάρχει το αθλητικό κέντρο “Γλαύκος Κληρίδης”, το οποίο διαθέτει μεταξύ άλλων κεντρική αίθουσα 
αθλοπαιδιών, αίθουσα γυμναστικής για άρση βαρών, καθώς και κολυμβητική δεξαμενή είκοσι πέντε μέτρων.  Η 
εν λόγω αίθουσα χρησιμοποιείται κατά διαστήματα από καλαθοσφαιρικές ομάδες, ενώ τον περισσότερο καιρό 
παραμένει σε αχρηστία.  Όπως έχω πληροφορηθεί, ο σύνδεσμος γονέων του γυμνασίου προσπάθησε 
ανεπιτυχώς να πείσει τους αρμοδίους για την αξιοποίηση του αθλητικού κέντρου για τις ανάγκες εκγύμνασης 
των αθλητών.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους που 
έλαβε την πιο πάνω απόφαση, δεδομένου ότι υπάρχει ήδη το αθλητικό κέντρο “Γλαύκος Κληρίδης” στον Αγρό, 
που θα μπορούσε να αξιοποιηθεί, ποια μέτρα προτίθεται να λάβει το υπουργείο, προκειμένου να αξιοποιηθεί 
περαιτέρω το υφιστάμενο αθλητικό κέντρο, καθώς και αν εξετάζεται το ενδεχόμενο ανάκλησης της απόφασης 
για ανέγερση αίθουσας πολλαπλής χρήσης και γηπέδου καλαθόσφαιρας πλησίον του γυμνασίου Αγρού.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.018, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι οι Τεχνικές Υπηρεσίες του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού προκήρυξαν 
διαγωνισμό για την ανέγερση μονοθέσιου νηπιαγωγείου στην κοινότητα Αγρού, το οποίο θα εξυπηρετεί δώδεκα 
έως δεκαπέντε παιδιά.  Το προϋπολογιζόμενο κόστος αναμένεται να φθάσει τα €1,2 εκατομ.  Τόσο στην 
κοινότητα Αγρού όσο και στη γειτονική κοινότητα Αγίου Ιωάννη υπάρχουν υφιστάμενα δημόσια κτίρια σε 
αχρηστία, τα οποία θα μπορούσαν κάλλιστα να αξιοποιηθούν.  Με βάση την πληροφόρηση που είχα, στον Άγιο 
Ιωάννη Αγρού υπάρχουν δύο σχολικές αίθουσες οι οποίες εγκαταλείφθηκαν πριν από τρία περίπου χρόνια 
λόγω της μείωσης του αριθμού των μαθητών.  Τα εν λόγω κτίρια έχουν ανακαινισθεί από το Υπουργείο 
Παιδείας και Πολιτισμού, ωστόσο παραμένουν ανεκμετάλλευτα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους για 
τους οποίους το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού έλαβε την απόφαση για προκήρυξη διαγωνισμού για 
ανέγερση νηπιαγωγείου στον Αγρό, δεδομένου ότι θα μπορούσαν να αξιοποιηθούν τα υφιστάμενα δημόσια 
κτίρια, και αν εξετάζεται το ενδεχόμενο ανάκλησης της απόφασης αυτής.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.019, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί από επιστολή που απέστειλε ο Υπουργός Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού 
κ. Νεοκλής Συλικιώτης, ημερoμηνίας 5 Ιουλίου 2012, στον Πρόεδρο της Βουλής των Αντιπροσώπων, με τίτλο 
“Ερωτήματα που προέκυψαν κατά τη διάρκεια των συνεδριών των επιτροπών Ελέγχου και Εμπορίου της 
Βουλής των Αντιπροσώπων”, ότι η υφιστάμενη νομοθεσία που ρυθμίζει τη λειτουργία των πρατηρίων 
πετρελαιοειδών βρίσκεται υπό τροποποίηση, με το υπό διαβούλευση νομοσχέδιο να έχει υποβληθεί στη 
Νομική Υπηρεσία για νομοτεχνικό έλεγχο. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει το σώμα πότε αναμένεται το εν λόγω νομοσχέδιο να 
κατατεθεί στη Βουλή των Αντιπροσώπων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.020, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η Κυπριακή Δημοκρατία έχει βάλει φρένο στη συγχρηματοδότηση έργων που 
επιχορηγούνται από την Ευρωπαϊκή Ένωση, αφού αδυνατεί να καταβάλει τα ποσά που της αναλογούν για την 
υλοποίηση νέων έργων ή για την εφαρμογή νέων κοινοτικών δράσεων.  Τρανταχτό παράδειγμα αφορά μία 
πρόταση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για την υλοποίηση συγκεκριμένης πολιτικής στον τομέα της αλιείας, 
προκειμένου να ενισχυθούν οι απαραίτητοι έλεγχοι.  Το έργο θα χρηματοδοτείτο σχεδόν εξ ολοκλήρου (κατά 
90%) από την Ευρωπαϊκή Ένωση, ενώ η Κυπριακή Δημοκρατία θα συμμετείχε μόνο κατά 10% στην 
υλοποίησή του.  Σύμφωνα με τις πληροφορίες μου, από τα 27 κράτη μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης μόνο δύο 
κράτη μέλη δεν υπέβαλαν αίτηση για συγχρηματοδότηση της εν λόγω δράσης, η Κύπρος και η Ρουμανία. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων τους λόγους για τους 
οποίους η Κυπριακή Δημοκρατία δεν υπέβαλε αίτηση, για να συμμετάσχει στην πρόταση της Ευρωπαϊκής 
Επιτροπής για την υλοποίηση συγκεκριμένης πολιτικής στον τομέα της αλιείας, δεδομένου ότι το έργο 
συγχρηματοδοτείται σχεδόν εξ ολοκλήρου από την Ευρωπαϊκή Ένωση, καθώς και ότι το 50% των κονδυλίων 
επρόκειτο να καταβληθούν από την ΕΕ άμεσα και το υπόλοιπο 40% με την περάτωση του έργου ενίσχυσης 
των ελέγχων στην κοινή πολιτική της αλιείας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.021, ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Έχω πληροφορηθεί ότι η ταλαιπωρία των ανάπηρων τηλεφωνητών του νοσοκομείου Λάρνακας 
συνεχίζεται, παρά τις δεσμεύσεις του Υπουργείου Υγείας για μετακίνησή τους σε κατάλληλο και προσβάσιμο 
χώρο.  Εξακολουθούν να εργάζονται στο υπόγειο του νοσηλευτηρίου, μεταξύ ηλεκτροφόρων καλωδίων, 
σωλήνων υδροδότησης και δεκάδων κασονιών με αναλώσιμα και άλλα ιατρικά είδη. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα μέτρα που 
προτίθεται να λάβει, για να τερματιστεί η ταλαιπωρία των ανάπηρων τηλεφωνητών του νοσοκομείου Λάρνακας 
και να διασφαλιστεί η ασφάλεια και η υγεία των εργαζόμενων ατόμων με αναπηρία.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.022, ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί για την Έκθεση της Επιτροπής για Νομικά Θέματα (Legal Affairs Committee) του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, ημερομηνίας 18 Οκτωβρίου 2010, αναφορικά με τους τελωνειακούς κανόνες που 
πρέπει να διέπουν το εμπόριο που γίνεται μεταξύ της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της κατεχόμενης Κύπρου. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν το υπουργείο είναι 
ενήμερο για την εν λόγω έκθεση της Επιτροπής για Νομικά Θέματα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και ποια 
είναι η θέση του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.023, ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι υπάρχει σοβαρό πρόβλημα με την πρόσβαση και την άνετη, ασφαλή και 
αξιοπρεπή παρακολούθηση παραστάσεων για άτομα με αναπηρίες, ιδιαίτερα για άτομα που κινούνται με 
τροχοκάθισμα, στο Αμφιθέατρο Αρχιεπισκόπου Μακαρίου Γ΄ στη Σχολή Τυφλών στη Λευκωσία.  Το θέμα 
αναδείχθηκε πρόσφατα, όταν οι σκηνοθετικές ανάγκες μιας παράστασης ανάγκασαν μία σταθερή θεατή και 
λάτρη του θεάτρου, τη γνωστή λογοτέχνιδα Ντίνα Κατσούρη, να διαμαρτυρηθεί δημόσια, γιατί ουσιαστικά της 
απαγορεύτηκε να παρακολουθήσει την παράσταση.  Φαίνεται ότι το πεπαλαιωμένο κτίριο του αμφιθεάτρου 
χρήζει άμεσης επιδιόρθωσης και δημιουργίας υποδομής που να διευκολύνει την πρόσβαση και άνετη 
παρακολούθηση των παραστάσεων από άτομα με αναπηρίες.     

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν η αρμόδια μονάδα 
σχεδιασμού για την προσβασιμότητα των δημόσιων κτιρίων έχει μελετήσει την περίπτωση του Αμφιθεάτρου 
Αρχιεπίσκοπου Μακαρίου Γ΄ στη Σχολή Τυφλών στη Λευκωσία και αν υπάρχει η δυνατότητα κατάλληλων 
διευθετήσεων, ώστε να επιτευχθεί η άνετη, ασφαλής και αξιοπρεπής πρόσβαση στο θέατρο και η 
παρακολούθηση παραστάσεων από άτομα με αναπηρία.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.024, ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι λόγω της κρίσης ούτε το 2011 ούτε το 2012 συμπεριλήφθηκαν πιστώσεις στον 
προϋπολογισμό του Yπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων για την εκπόνηση της τεχνοοικονομικής μελέτης για 
τη δημιουργία δικτύου τραμ. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει συμπεριλάβει 
στον προϋπολογισμό του 2013 του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων τις απαραίτητες πιστώσεις, με στόχο 
την ολοκλήρωση της τεχνοοικονομικής μελέτης για τη δημιουργία δικτύου τραμ και τη διεκδίκηση 
συγχρηματοδότησης από τα ευρωπαϊκά ταμεία.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.025, ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το έργο τέχνης του κ. Δημήτρη Αληθεινού “Βίος Χρόνου Σκιά”, το οποίο ήταν 
τοποθετημένο στο αεροδρόμιο Λάρνακας από τις 29 Ιουνίου, απομακρύνθηκε από τις αρχές ασφαλείας του 
αεροδρομίου.  Το έργο τοποθετήθηκε στο χώρο του αεροδρομίου μαζί με άλλα πέντε έργα καλλιτεχνών από το 
Πολιτιστικό Κέντρο της Λαϊκής Τράπεζας, το οποίο σε συνεργασία με τη Hermes Airport παρουσιάζει 
διαδραστικά έργα τέχνης με τίτλο “Από Άφιξη σε Αναχώρηση” στο πλαίσιο των επίσημων εκδηλώσεων για την 
Κυπριακή Προεδρία του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους για 
τους οποίους αποφασίστηκε η απομάκρυνση του έργου, γιατί ο δημιουργός του δεν ενημερώθηκε άμεσα για 
την απόφαση, καθώς και αν εξετάζεται το ενδεχόμενο να τοποθετηθεί ξανά το έργο τέχνης του κ. Δημήτρη 
Αληθεινού στους χώρους του αεροδρομίου Λάρνακας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.026, ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 



15 

 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η ελληνική κυβέρνηση αποφάσισε τη δημιουργία ειδικής επιτροπής 
εμπειρογνωμόνων για την οριοθέτηση της ελληνικής αποκλειστικής οικονομικής ζώνης.  Ιδιαίτερο ενδιαφέρον 
προκαλεί η πληροφορία ότι στην επιτροπή αυτή κλήθηκε να συμμετάσχει και ο διευθυντής της Υπηρεσίας 
Ενέργειας του Υπουργείου Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού.  Σύμφωνα όμως με τις ίδιες πληροφορίες, ο 
Υπουργός Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού φέρεται να μην επέτρεψε στο διευθυντή της Υπηρεσίας 
Ενέργειας να συμμετάσχει στην επιτροπή εμπειρογνωμόνων. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν ευσταθούν οι 
πληροφορίες ότι ο υπουργός απαγόρευσε στο διευθυντή της Υπηρεσίας Ενέργειας να συμμετάσχει στην 
επιτροπή εμπειρογνωμόνων και για τους λόγους για αυτή του την απόφαση.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.027, ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω παρακολουθήσει τη σχετική με τα δικαιώματα των ατόμων με αναπηρίες ενημερωτική ταινία 
μικρού μήκους του Γραφείου Τύπου και Πληροφοριών, που έγινε στα πλαίσια της Κυπριακής Προεδρίας του 
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης.  Στην ταινία προβάλλεται ιδιαίτερα η δυνατότητα των ατόμων με 
τροχοκάθισμα να χρησιμοποιήσουν τα λεωφορεία των νέων εταιρειών δημόσιων μεταφορών, τα οποία 
αγοράστηκαν με βάση προδιαγραφές από την κυβέρνηση, ενώ χρηματοδοτήθηκε γενναία η αγορά τους. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν όλα τα λεωφορεία 
που χρησιμοποιούν οι νέες εταιρείες δημόσιων μεταφορών έχουν τη δυνατότητα ανελκυστήρα για τα άτομα 
που κινούνται με τροχοκάθισμα, όπως παρουσιάζεται στην ταινία, και, εάν όχι, ποιο είναι το ποσοστό των 
λεωφορείων που διαθέτουν ανελκυστήρα για τα άτομα με τροχοκάθισμα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.028, ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Επισκέφθηκα πρόσφατα το Aγροτικό Kέντρο Υγείας Κοφίνου, όπου διαπίστωσα σοβαρές ρωγμές από 
εμφανή μετακίνηση των θεμελίων και κακοτεχνίες στο κτίριο.  Το προσωπικό εργάζεται υπό το συνεχή φόβο 
κατάρρευσης του κτιρίου.  Δημιουργείται εύλογα η εντύπωση ότι το κτίριο βρίσκεται σε επικίνδυνη κατάσταση.  
Οι ρωγμές στην τοιχοποιία και στο φέροντα σκελετό είναι πράγματι εκτεταμένες. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων γιατί έχουν 
παρουσιαστεί όλες αυτές οι εκτεταμένες ρωγμές στο Αγροτικό Κέντρο Υγείας  Κοφίνου, αν έχει πληρώσει 
αποζημίωση ο εργολάβος για τις κακοτεχνίες και αν υπάρχει σχεδιασμός και το απαραίτητο κονδύλι για την 
επιδιόρθωση του κτιρίου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.029, ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω διαπιστώσει σοβαρά κενά σε ό,τι αφορά την προσβασιμότητα των ατόμων με μειωμένη όραση 
στις πληροφορίες που αφορούν τα δρομολόγια των λεωφορείων στις στάσεις και στους κεντρικούς σταθμούς 
λεωφορείων.  Σύμφωνα με τη Σύμβαση για τα Δικαιώματα των Ατόμων με Αναπηρίες, η αρμόδια αρχή οφείλει 
να λαμβάνει όλα τα μέτρα, ώστε να διασφαλίζονται τα δικαιώματα των ατόμων με αναπηρίες, μεταξύ άλλων και 
όσον αφορά την πρόσβασή τους στα μέσα μαζικής μεταφοράς. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
τοποθετήσει υλικό με πληροφορίες για τις στάσεις και τα δρομολόγια στο σύστημα Μπράιγ ή/και ηχητικές 
ανακοινώσεις τόσο εντός των λεωφορείων όσο και στις στάσεις και στους κεντρικούς σταθμούς των 
λεωφορείων, όπως προβλέπει και το άρθρο 9 της σύμβασης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.030, ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι υπάρχει απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου που επιτρέπει στην αστυνομία 
να απαγορεύει την κυκλοφορία στη λεωφόρο 28ης Οκτωβρίου, που εφάπτεται της βόρειας πλευράς του 
Αμφιθεάτρου Αρχιεπισκόπου Μακαρίου Γ΄ στη Σχολή Τυφλών στη Λευκωσία, όταν δίνονται παραστάσεις 
αρχαίου δράματος, ούτως ώστε να μην υπάρχει παρενόχληση από το θόρυβο που προκαλεί η τροχαία 
κυκλοφορία.  Εξ όσων πληροφορούμαι η απόφαση αυτή τα τελευταία χρόνια δεν εφαρμόζεται, με αποτέλεσμα 
σε αρκετές περιπτώσεις να παρουσιάζεται πρόβλημα.  Ιδιαίτερα τα τελευταία χρόνια, με την ανάπτυξη των 
δραστηριοτήτων του Διεθνούς Ινστιτούτου Θεάτρου και την πληθώρα παραστάσεων κυρίως από ξένους 
θιάσους, το πρόβλημα έχει οξυνθεί.  Παράπονα έχουν εγερθεί από τη διεύθυνση του Θεατρικού Οργανισμού 
Κύπρου, αλλά και από θεατές. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων γιατί δεν εφαρμόζεται 
η απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου για κλείσιμο της κυκλοφορίας της λεωφόρου 28ης Οκτωβρίου παρά το 
Αμφιθέατρο Αρχ. Μακαρίου Γ΄, όταν δίνονται παραστάσεις αρχαίου δράματος.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.031, ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι σε φράγματα όπου επιτρέπεται το ψάρεμα διάφοροι ασυνείδητοι αφήνουν τα 
σκουπίδια τους και ρυπαίνουν τους σημαντικούς αυτούς βιότοπους. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν λαμβάνονται 
μέτρα, ώστε να σταματήσει η ρύπανση των υδατοδεξαμενών από πρόσωπα που ασχολούνται με την 
ερασιτεχνική αλιεία.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.032, ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Υπάρχει η άποψη ότι όλες οι ρυθμίσεις που ισχύουν για τα ποδοσφαιρικά και άλλα στοιχήματα πρέπει 
να ισχύουν και για το ιπποδρομιακό στοίχημα.  Τα υποκαταστήματα ή/και οι αντιπρόσωποι της Λέσχης 
Ιπποδρομιών Λευκωσίας ανά το παγκύπριο πρέπει να υπάγονται στην Εθνική Επιτροπή Στοιχημάτων, για να 
υπάρχει έλεγχος και πλήρης εφαρμογή της νομοθεσίας. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν εξετάζει το 
ενδεχόμενο να προχωρήσει στην ετοιμασία νομοσχεδίου που να ρυθμίζει το ιπποδρομιακό στοίχημα και τις 
δραστηριότητες τόσο της Λέσχης Ιπποδρομιών Λευκωσίας όσο και της Ιπποδρομιακής Αρχής Κύπρου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.033, ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η τουρκική εφημερίδα VATAN δημοσίευσε σε ένα από τα τεύχη της άρθρο με 
τίτλο “Η Ελλάδα παραβίασε τον εναέριο χώρο και η Τουρκία δεν απογείωσε αεροσκάφη”.  Σύμφωνα με την 
εφημερίδα, ελληνικό στρατιωτικό αεροσκάφος απογειώθηκε την 31η Ιουλίου 2012 από την Ελευσίνα και 
“παραβίασε” για ένα λεπτό τον εναέριο χώρο της κατεχόμενης Κύπρου, αλλά, παρά την “παραβίαση”, δεν 
απογειώθηκαν τουρκικά πολεμικά αεροσκάφη.     

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν η κυβέρνηση είναι 
ενήμερη για το περιστατικό αυτό και κατά πόσο αληθεύουν όσα ισχυρίζονται οι Τούρκοι.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.034, ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το Μουσικό Λύκειο Λευκωσίας διευθύνεται από επόπτη και όχι από διευθυντή, 
στη βάση μιας πρωτοφανούς σχέσης εργασίας η οποία φαίνεται να προνοεί ότι η θητεία του περιορίζεται στα 
τέσσερα χρόνια.  Όμως φαίνεται ότι ο νυν επόπτης συνεχίζει την υπηρεσία του πέραν των τεσσάρων χρόνων. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τη θητεία του νυν 
επόπτη του Μουσικού Λυκείου Λευκωσίας και αν ο θεσμός του επόπτη θα συνεχιστεί, λαμβάνοντας υπόψη ότι 
ο θεσμός του μουσικού λυκείου επεκτείνεται σύμφωνα με απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου και σε άλλες 
πόλεις.  Επίσης καλείται να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχει οποιοδήποτε νομοθετικό 
πλαίσιο για τη λειτουργία του μουσικού λυκείου και ιδιαίτερα για το ρόλο του επόπτη.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.035, ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί από την έκθεση της Ελεγκτικής Υπηρεσίας με τίτλο “Προσαρμογή στις Κλιματικές 
Αλλαγές” για την έρευνα που ετοιμάστηκε από τη Διακυβερνητική Επιτροπή για την Αλλαγή του Κλίματος 
σχετικά με τις προβλέψεις του κλίματος για την Ευρώπη και τη Μεσόγειο.  Στην έκθεση αυτή επισημαίνεται ότι η 
ετήσια μέση θερμοκρασία στην ευρύτερη περιοχή της Μεσογείου αναμένεται να αυξηθεί σε μεγαλύτερο βαθμό 
από τον παγκόσμιο μέσο όρο, ενώ η αύξηση πιθανόν να είναι μεγαλύτερη κατά τους καλοκαιρινούς μήνες.  
Παράλληλα, αναμένεται να μειωθεί η ετήσια βροχόπτωση στην περιοχή, με μείωση του αριθμού ημερών 
βροχόπτωσης και με αυξημένο κίνδυνο καλοκαιρινής ξηρασίας.  Σύμφωνα με την έκθεση της Ελεγκτικής 
Υπηρεσίας, η έλλειψη συγκεκριμένων στοιχείων για την προβλεπόμενη αλλαγή του κλίματος στην Κύπρο 
αποτελεί ανασταλτικό παράγοντα στην ετοιμασία σχετικής εθνικής στρατηγικής και την εφαρμογή ενός 
αποτελεσματικού συστήματος προσαρμογής στις κλιματικές αλλαγές.  Για το λόγο αυτό η Ελεγκτική Υπηρεσία 
εισηγήθηκε όπως δοθεί προτεραιότητα από τη Μετεωρολογική Υπηρεσία στην επεξεργασία των πιο πάνω 
στοιχείων.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν η Μετεωρολογική 
Υπηρεσία υιοθέτησε την εισήγηση της Ελεγκτικής Υπηρεσίας και αν έχει ξεκινήσει την επεξεργασία των 
στοιχείων για την προβλεπόμενη αλλαγή του κλίματος στην Κύπρο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.036, ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Έχω πληροφορηθεί ότι το τμήμα του Ευρωπαϊκού Μονοπατιού Ε4 που ξεκινά από το στρατόπεδο των 
καταδρομών και διασχίζει την περιοχή Σταυροβουνίου έχει υποστεί μεγάλη καταστροφή λόγω της 
διαπλάτυνσής του, που, σύμφωνα με τις πληροφορίες μου, διενεργήθηκε από το Τμήμα Δασών, ούτως ώστε 
να είναι προσβάσιμο σε μηχανοκίνητα οχήματα και σε τετράτροχες μηχανές (“γουρούνες”). 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων τους λόγους για τους 
οποίους το Τμήμα Δασών προχώρησε στη διαπλάτυνση τμήματος του μονοπατιού στην περιοχή 
Σταυροβουνίου, καθώς επίσης αν προτίθεται να λάβει οποιαδήποτε μέτρα με σκοπό την αποκατάσταση της 
περιβαλλοντικής καταστροφής που προκλήθηκε.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.037, ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή κινείται σε τροχιά κατάργησης της χρήσης των 
πλαστικών σακουλιών μέσω της απαγόρευσης της δωρεάν διανομής τους σε όλα τα καταστήματα.  Πρόκειται 
για ένα σχέδιο που εισάγει το μέτρο της πληρωμής των σακουλιών μιας χρήσης σε κάθε κατάστημα της 
ευρύτερης αγοράς και οδηγεί στην απόλυτη κατάργηση της χρησιμοποίησής τους.  Αν αναλογιστεί κανείς ότι ο 
μέσος πολίτης της Ευρωπαϊκής Ένωσης χρησιμοποιεί κάθε χρόνο πεντακόσια πλαστικά σακούλια μιας 
χρήσης, το μέτρο χαρακτηρίζεται ως αναγκαίο. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν εξετάζεται το 
ενδεχόμενο απαγόρευσης της δωρεάν διανομής πλαστικών σακουλιών μιας χρήσης στα καταστήματα της 
ευρύτερης αγοράς, καθώς επίσης αν εξετάζεται το ενδεχόμενο κατάργησης της χρησιμοποίησης των μη 
βιοδιασπώμενων σακουλιών μιας χρήσης, όπως έχουν πράξει η Ιταλία, η Ιρλανδία κ.ο.κ.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.038, ημερομηνίας 20 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σύμφωνα με καταγγελία του περιοδικού “Θαλασσοπόρος”, ποσότητες φαρμάκων λίγο πριν ή μετά την 
ημερομηνία λήξης τους εισάγονται στην Κύπρο, όχι για να διατεθούν στους καταναλωτές, αλλά απλώς για να 
σταλούν ως απόβλητα στις κυπριακές χωματερές. Επιτήδειοι εκμεταλλεύονται την απουσία συστήματος 
υποχρεωτικής συλλογής και διάθεσης των φαρμακευτικών αποβλήτων και τις αδυναμίες του συστήματος 
διαχείρισης των χώρων ταφής αποβλήτων, για να ξεφορτώνουν στην Κύπρο φαρμακευτικά απόβλητα και να 
αποφεύγουν το κόστος διαχείρισής τους σε χώρες όπου αυτή είναι υποχρεωτική. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχουν τεθεί υπόψη 
του αυτές οι καταγγελίες και τι προτίθεται να κάνει, προκειμένου να αντιμετωπιστεί αυτή η κατάσταση.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.039, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι οι κοινοτάρχες των κατεχόμενων κοινοτήτων δε λαμβάνουν μηνιαία αντιμισθία, 
όπως οι κοινοτάρχες των ελεύθερων περιοχών, αλλά μία μικρή ετήσια αποζημίωση. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
προχωρήσει στην κατάθεση τροποποιητικού νομοσχεδίου που να απαλείφει την πρόνοια που αφορά την 
αποκοπή της αντιμισθίας των κοινοταρχών των κατεχόμενων κοινοτήτων από τη σύνταξη που λαμβάνουν, εάν 
και εφόσον είναι συνταξιούχοι δημόσιοι υπάλληλοι ή υπάλληλοι ημικρατικών οργανισμών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.040, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 « Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τον αριθμό των 
αλλοδαπών αθλητών που έχουν κατ’ εξαίρεση αποκτήσει την κυπριακή υπηκοότητα βάσει αποφάσεων του 
Υπουργικού Συμβουλίου, πόσοι από αυτούς συμμετείχαν σε διεθνείς αθλητικές διοργανώσεις ως μέλη των 
εθνικών ομάδων της Κύπρου και τι διακρίσεις είχαν με τα κυπριακά χρώματα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.041, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω γίνει δέκτης παραπόνων σχετικά με την απουσία παιδικών πτερύγων στα ιδιωτικά νοσηλευτήρια.  
Σύμφωνα με τη Σύμβαση για τα Δικαιώματα του Παιδιού, τα συμβαλλόμενα κράτη οφείλουν να αναγνωρίζουν 
το δικαίωμα του παιδιού να απολαμβάνει το καλύτερο δυνατό επίπεδο υγείας και να επωφελείται από τις 
υπηρεσίες ιατρικής θεραπείας.  Η παρουσία μικρών παιδιών στις ίδιες πτέρυγες με ενήλικους ασθενείς θέτει σε 
κίνδυνο την υγεία τους και δεν εξασφαλίζει αξιοπρεπείς συνθήκες περίθαλψης.   

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους για 
τους οποίους τα ιδιωτικά νοσηλευτήρια δε διαθέτουν παιδικές πτέρυγες, καθώς επίσης και αν εξετάζεται το 
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ενδεχόμενο τροποποίησης της νομοθεσίας, ώστε να υποχρεώνονται τα ιδιωτικά νοσηλευτήρια να 
δημιουργήσουν παιδικές πτέρυγες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.042, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από απάντηση του τέως Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη σε παλαιότερη ερώτησή μου με 
αρ. 23.06.009.05.02.036 πληροφορήθηκα ότι μετά τις έντονες βροχοπτώσεις της Δευτέρας του Αγίου 
Πνεύματος, στις 13 Ιουνίου 2011, κατά την οποία σημειώθηκαν μεγάλες καταστροφές σε ιδιοκτησίες και 
κατοικίες στο λόφο της Βορόκληνης στην επαρχία Λάρνακας, το κοινοτικό συμβούλιο ανέθεσε σε ιδιώτη 
μελετητή την αποτύπωση της περιοχής και των υφιστάμενων συστημάτων αποχέτευσης των νερών της 
βροχής, την ετοιμασία υδρολογικής μελέτης και την υποβολή πρότασης και σχεδίων, ώστε να καταστεί δυνατή 
η κατασκευή του δρόμου από την κοινότητα προς τον Προφήτη Ηλία, καθώς και η λήψη μέτρων για προστασία 
των περιουσιών. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει ολοκληρωθεί 
η ετοιμασία της μελέτης, καθώς και αν έχουν μελετηθεί οι τρόποι υλοποίησης των αναγκαίων μέτρων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.043, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί για την εδώ και χρόνια εντατική λατόμηση στην περιοχή του τουρκοκυπριακού 
χωριού Ανδρολίκου.  Πριν από πολλά χρόνια χαρακτηρίστηκε ως περιοχή εξαιρετικής φυσικής καλλονής και 
μεγάλης οικολογικής σημασίας λόγω των μοναδικών της φαραγγιών και των ιδιαίτερων γεωμορφωμάτων.  Τα 
λατομεία ασβεστoλίθου που έχουν δημιουργηθεί στην περιοχή Ανδρολίκου έχουν καταστρέψει σχεδόν τα 
πάντα.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα μέτρα που 
προτίθεται να λάβει, προκειμένου να σταματήσει η εντατική λατόμηση στην περιοχή του τουρκοκυπριακού 
χωριού Ανδρολίκου και να αποκατασταθεί το φυσικό περιβάλλον.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.044 ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από απάντηση του τέως Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη σε ερώτησή μου με αρ. 
23.06.010.01.394 πληροφορήθηκα ότι στις 13 Ιανουαρίου 2012 υποβλήθηκαν τέσσερις προσφορές για την 
αποκατάσταση των Χώρων Ανεξέλεγκτης Διάθεσης Απορριμμάτων (ΧΑΔΑ) στην επαρχία Πάφου.  Όπως 
πληροφορήθηκα, η διαδικασία που ακολουθήθηκε ήταν ανοικτός διαγωνισμός με κριτήριο ανάθεσης την 
αποκλειστικά χαμηλότερη τιμή με το σύστημα δύο φακέλων (τεχνικός και οικονομικός).   

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει ολοκληρωθεί 
η αξιολόγηση του τεχνικού φακέλου, πόσοι από τους τέσσερις προσφοροδότες ικανοποιούσαν τις τεχνικές 
απαιτήσεις και πόσοι οικονομικοί φάκελοι ανοίχτηκαν και ποιος είναι ο επιτυχών προσφοροδότης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.045, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από παλαιότερη απάντηση του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή 
Αλετράρη σε ερώτησή μου με αρ. 23.06.010.01.072 αναφορικά με το πρόγραμμα “χάπιend”, το οποίο 
εφαρμοζόταν σε πιλοτική βάση στην Ελλάδα και αφορά την περιβαλλοντικά ασφαλή διαχείριση των οικιακών 
φαρμάκων, πληροφορήθηκα ότι το Τμήμα Περιβάλλοντος παρακολουθεί το συγκεκριμένο πρόγραμμα και με 
βάση τα αποτελέσματά του θα εξετάσει τη δυνατότητα χωριστής συλλογής των οικιακών φαρμάκων.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα αποτελέσματα 
του πιλοτικού προγράμματος “χάπιend” στην Ελλάδα και κατά πόσο το Τμήμα Περιβάλλοντος προτίθεται να 
προχωρήσει σε εφαρμογή παρόμοιου προγράμματος για χωριστή συλλογή των οικιακών φαρμάκων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.046, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από απάντηση του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. Λουκά Λουκά σε παλαιότερη 
ερώτησή μου, με αρ. 23.06.010.01.280, πληροφορήθηκα ότι το Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως 
προτίθεται να προωθήσει νομοσχέδιο για τροποποίηση του περί Εμπόρων Παλαιών Μετάλλων Νόμου με 
σκοπό τη μείωση της κλοπής μετάλλων.  Επί του θέματος, όπως πληροφορήθηκα, υπήρχαν εισηγήσεις και 
από τον Αρχηγό Αστυνομίας. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει ολοκληρωθεί 
η ετοιμασία του τροποποιητικού νομοσχεδίου για τον περί Εμπόρων Παλαιών Μετάλλων Νόμο, ποιες είναι οι 
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εισηγήσεις του Αρχηγού Αστυνομίας, αν έχουν συμπεριληφθεί στο νομοσχέδιο και πότε αναμένεται να 
κατατεθεί στη Βουλή των Αντιπροσώπων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.047, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί για το πρόβλημα της υπερβόσκησης στην περιοχή της χερσονήσου του Ακάμα.  
Πολλοί περιηγητές, ξένοι και ντόπιοι, καταγγέλλουν ότι επανεμφανίστηκαν και πάλι χιλιάδες κατσίκες να 
βόσκουν στις πλαγιές των λόφων της χερσονήσου, ειδικότερα στην περιοχή των Λουτρών της Αφροδίτης και 
στη Φοντάνα Αμορόζα.   

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων γιατί συνεχίζεται το 
σοβαρό αυτό περιβαλλοντικό πρόβλημα της παράνομης υπερβόσκησης στη χερσόνησο του Ακάμα, αν 
γνωρίζει τον αριθμό των ζώων που βόσκουν στην περιοχή και ποιοι είναι οι σχεδιασμοί των αρχών για 
τερματισμό ή περιορισμό αυτής της κατάστασης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.048, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω γίνει δέκτης παραπόνων από πολίτες των Κάτω Πολεμιδιών αναφορικά με την ηχορρύπανση που 
προκαλείται από τη διέλευση αυτοκινήτων από την αερογέφυρα Πολεμιδιών.  Σύμφωνα με τις πληροφορίες 
μου, οι σχάρες έχουν κατασκευαστεί με λάθος τρόπο, με αποτέλεσμα να δημιουργείται θόρυβος την ώρα που 
περνούν αυτοκίνητα και να προκαλείται ηχορρύπανση σε όλη την κατοικημένη περιοχή κοντά στη γέφυρα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα μέτρα που 
προτίθεται να λάβει για τη μείωση της ηχορρύπανσης που προκαλείται εξαιτίας της λανθασμένης τοποθέτησης 
των σχαρών στην αερογέφυρα Πολεμιδιών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.049, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στην παραλία στο χωριό Μανσούρα στην περιοχή Τηλλυρίας εντοπίστηκαν 
φωλιές ωοτοκίας θαλάσσιων χελωνών.  Η παραλία αυτή, αν και είναι δίπλα από το δρόμο Πόλης Χρυσοχούς-
Κάτω Πύργου, είναι αρκετά ήσυχη και ερημική, διότι στην περιοχή δεν υπάρχει πολλή κυκλοφορία οχημάτων 
και οι κάτοικοι είναι πολύ λίγοι.  Επίσης πολύ λίγοι άνθρωποι χρησιμοποιούν την παραλία αυτή για κολύμπι, 
αφού δε διαθέτει διευκολύνσεις.  Τελευταία όμως η παραλία αυτή φιλοξενεί νυχτερινά πάρτι, τα οποία 
προφανώς δημιουργούν οχληρία για τους λιγοστούς κατοίκους και τις χελώνες.  Επίσης καταστρέφεται από τη 
διάβρωση, αποτέλεσμα πολλών ανθρώπινων παρεμβάσεων στην περιοχή (παράνομη αμμοληψία), ενώ έχει 
οριστεί ως παραλία για την ελεύθερη διακίνηση σκύλων. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν η περιοχή της 
παραλίας της Μανσούρας στην Τηλλυρία θεωρείται προστατευόμενη περιοχή ωοτοκίας των θαλάσσιων 
χελωνών και αν λαμβάνονται μέτρα προστασίας της έναντι των πιθανών κινδύνων, όπως, μεταξύ άλλων, και 
αυτών που έχω περιγράψει στην ερώτησή μου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.050, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σύμφωνα με το άρθρο 5 του νόμου που προβλέπει για την πρόληψη και κατάσβεση πυρκαγιών στην 
ύπαιθρο, οποιοδήποτε πρόσωπο “απορρίπτει αναμμένο σπίρτο ή τσιγάρο ή άλλο αντικείμενο το οποίο 
δυνατόν να προκαλέσει πυρκαϊά στην ύπαιθρο” είναι ένοχο αδικήματος και σε περίπτωση καταδίκης υπόκειται 
σε φυλάκιση μέχρι τρία χρόνια ή σε χρηματική ποινή όχι μεγαλύτερη των πέντε χιλιάδων λιρών ή και στις δύο 
αυτές ποινές. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τον αριθμό των 
καταγγελιών που δέχθηκε η αστυνομία αναφορικά με την απόρριψη αναμμένων σπίρτων και τσιγάρων κατά τα 
έτη 2010 και 2011.  Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
για τον αριθμό των ατόμων που κρίθηκαν ένοχα για τις πιο πάνω πράξεις, καθώς και για τις ποινές που τους 
επιβλήθηκαν.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.051, ημερομηνίας 28 Αυγούστου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Έχει περιέλθει στην αντίληψή μας περίπτωση άντλησης 22 855 κυβ. μ. νερού σε περίοδο 2 χρόνων 
αντί 600 κυβ. μ. που είναι η επιτρεπόμενη ποσότητα άντλησης νερού ανά έτος.  Το περιστατικό είναι σε γνώση 
των αρμόδιων αρχών, οι οποίες απέστειλαν επιστολή, σύμφωνα με την οποία συστήνουν “όπως τηρούνται οι 
όροι της άδειας”.  Η συγκεκριμένη περίπτωση διερευνήθηκε μετά από γραπτή καταγγελία πολίτη. 
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 Ως εκ τούτου, παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει το σώμα αν γίνονται, και πώς, 
συστηματικοί έλεγχοι, ούτως ώστε να διασφαλίζεται ότι δε γίνεται υπεράντληση από τις αδειοδοτημένες 
διατρήσεις.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.052, ημερομηνίας 28 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γεώργιου Γεωργίου 

 « Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται η ανάπλαση της κεντρικής πλατείας Φρεννάρους, καθώς και πότε θα προκηρυχθούν οι προσφορές 
για εκτέλεση του εν λόγω έργου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.053, ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ πολύ τον αρμόδιο υπουργό όπως μας ενημερώσει για τους μισθούς, τα φιλοδωρήματα και 
τα άλλα ωφελήματα, συμπεριλαμβανομένων και των δανείων με ευνοϊκό επιτόκιο, των ανώτατων διευθυντικών 
στελεχών των δύο τραπεζών οι οποίες αιτήθηκαν κρατικής στήριξης, με ονομαστική αναφορά στον καθένα, 
καθώς και πώς αυτά διαφοροποιήθηκαν για τον καθένα ξεχωριστά στη διάρκεια των τελευταίων πέντε 
χρόνων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.054, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Για το διαχωρισμό αγροτεμαχίων στην αρδευτική περιοχή του Νότιου Αγωγού το Τμήμα Αναπτύξεως 
Υδάτων (ΤΑΥ) ζητεί να τοποθετηθεί παροχή σε κάθε διαχωριζόμενο τεμάχιο.  Το κόστος αυτό είναι υπερβολικά 
υψηλό.  Η εισήγηση είναι να τοποθετείται κατανεμητής (manifold) στο αρχικό κερίζιν και, αν και εφόσον οι 
υπόλοιποι ιδιοκτήτες το επιθυμούν, να μπορούν με δικά τους έξοδα να μεταφέρουν το νερό στο δικό τους 
τεμάχιο. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με τα 
ακόλουθα:  

1. Η σημερινή θέση του ΤΑΥ επί του συγκεκριμένου θέματος μπορεί να αλλάξει είτε προς την κατεύθυνση 
της πιο πάνω εισήγησης είτε προς άλλη κατεύθυνση που μπορεί να έχει μελετηθεί; 

2. Για τη ρύθμιση του πιο πάνω θέματος χρειάζεται αλλαγή της σχετικής νομοθεσίας και, αν ναι, προτίθεται 
και πότε να καταθέσει σχετικό νομοσχέδιο;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.055, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιες ενέργειες 
θα προβεί σχετικά με την υποστήριξη φοιτητή του Πανεπιστημίου Κύπρου που παρουσιάζει πλήρη αμφίπλευρη 
απώλεια ακοής (κώφωση) και την αποκοπή παροχής υπηρεσιών από διερμηνέα.  Η υποστήριξη του 
συγκεκριμένου φοιτητή είναι απαραίτητη, για να καταφέρει να ολοκληρώσει τις σπουδές του. 

 Επισυνάπτεται σχετική επιστολή απ’ τους γονείς του φοιτητή.» 

Σημείωση:   Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.056, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι κατά την προσπάθεια κατάσβεσης πυρκαγιών το φετινό καλοκαίρι 
διατυπώθηκαν παράπονα από αυτόπτες μάρτυρες για το χρόνο αντίδρασης των εναέριων πυροσβεστικών 
μέσων. Οι πληροφορίες μου μιλούν για χρόνο ανταπόκρισης μεταξύ μισής και μίας ώρας.  Τίθεται θέμα αν 
υπάρχει καθορισμένος χρόνος ανταπόκρισης για τα επίγεια και πτητικά μέσα και, αν ναι, ποιος είναι αυτός.  
Επίσης τίθεται θέμα για τους χώρους στάθμευσης και εξόρμησης των πτητικών μέσων.  Υπάρχει κάποιας 
μορφής στρατηγικός σχεδιασμός για διασπορά δυνάμεων σε χώρους εξόρμησης πιο κοντά σε αξιολογημένες 
περιοχές υψηλού κινδύνου ή σε χώρους υδροληψίας;   

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό, που έχει την αρμοδιότητα της διαχείρισης των πτητικών μέσων 
πυρόσβεσης, να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο πάνω ερωτήματα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.057, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στην αγορά φωτοβολταϊκών κυκλοφορούν πολλές και διάφορες ποιότητες 
κατασκευών.  Υπάρχουν φωτοβολταϊκά, ιδιαίτερα με χώρα προέλευσης την Κίνα, τα οποία είναι πολύ κακής 
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ποιότητας και δεν έχουν τις κατάλληλες εγγυήσεις.  Με λίγα λόγια υπάρχει κίνδυνος να γεμίσει η Κύπρος 
μικρού, μεσαίου ή μεγάλου μεγέθους φωτοβολταϊκές μονάδες, που δε θα παράγουν τον αναμενόμενο 
ηλεκτρισμό.  Εφόσον αυτές οι μονάδες κατά πλειοψηφία επιχορηγούνται, τίθεται και θέμα διασπάθισης 
δημόσιου χρήματος.  Επίσης αρκετοί πολίτες και μικροεπενδυτές πιθανόν να καταστραφούν οικονομικά. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει υπόψη του 
αυτούς τους κινδύνους, αν λαμβάνονται μέτρα αντιμετώπισής τους ή αν λαμβάνονται μέτρα πρόληψης μέσω 
της τήρησης υποχρεωτικών κανόνων ποιότητας και ασφάλειας και μέσω ενημέρωσης του κοινού.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.058, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το Υπουργικό Συμβούλιο με απόφασή του, ημερομηνίας 31ης Οκτωβρίου 2011, 
έχει εγκρίνει υπό όρους την εκ των υστέρων και κατά παρέκκλιση αίτηση για πολεοδομική άδεια για προσθήκες 
και μετατροπές σε υφιστάμενες οικοδομές και αλλαγή χρήσης από κέντρο χονδρικού εμπορίου σε σύνθετου 
τύπου εμπορική ανάπτυξη και ανάπτυξη αναψυχής/ψυχαγωγίας στο εμπορικό κέντρο “Madison”.  Πρόσφατα 
έχουν δημοσιευτεί  πληρωμένες διαφημίσεις στον εγχώριο τύπο από την ιδιοκτήτρια εταιρεία με τις οποίες 
καταγγέλλεται η παράνομη λειτουργία μέρους της οικοδομής, ενώ ιδιαίτερα αναφέρονται προβλήματα 
ασφάλειας που πιθανόν να δημιουργεί η μη αδειοδοτημένη λειτουργία παιδότοπου στο υπόγειο του κτιρίου.   

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν παρακολουθείται η 
πιστή και αυστηρή εφαρμογή των όρων της κατά χάριν πολεοδομικής άδειας του εμπορικού κέντρου “Madison” 
και αν πληρούνται όλες οι προϋποθέσεις για την ασφαλή χρήση της οικοδομής από το κοινό και ιδιαίτερα τα 
παιδιά.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.059, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου προχωρεί στην καταχώριση αιτήματος για λήψη 
δικαστικών μέτρων κατά των αρμοδίων του χοιροστασίου της Μαραθούντας, αφού διαπιστώθηκε ότι το 
σύστημα επεξεργασίας των λυμάτων του λειτουργεί χωρίς πιστοποιητικό έγκρισης. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει καταχωριστεί 
αίτημα για λήψη δικαστικών μέτρων κατά των αρμοδίων του χοιροστασίου της Μαραθούντας και ποια είναι τα 
δικαστικά μέτρα που έχουν ληφθεί σε σχέση με το εν λόγω χοιροστάσιο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.060, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η Τσιμεντοποιία Βασιλικού Δημόσια Εταιρεία Λτδ κρούει τον κώδωνα του 
κινδύνου για τη βιωσιμότητά της, αλλά και για το ενδεχόμενο να οδηγηθούν στην ανεργία 185 υπάλληλοι και 
100 συνεργάτες που απασχολεί η εταιρεία, μετά από ενημέρωσή που είχε ότι το κράτος ζητεί προσφορές για 
εισαγωγή μεγάλων ποσοτήτων τσιμέντου από την Ελλάδα, άγνωστο για λογαριασμό ποιου.  Η ποσότητα 
αντιστοιχεί στο 50% της συνολικής κατανάλωσης τσιμέντου στην Κύπρο σήμερα.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν είναι βάσιμες οι 
ανησυχίες της εταιρείας, αν έχουν μελετηθεί οι περιβαλλοντικές και κοινωνικές επιπτώσεις αυτής της 
απόφασης, καθώς και αν κατά τον ίδιο τρόπο έχει μελετηθεί η δυνατότητα εισαγωγής και άλλων οικοδομικών 
υλικών από το εξωτερικό.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.061, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι τουρκοκυπριακές οργανώσεις φοιτητών και νεολαίας έχουν διαμαρτυρηθεί για 
τα σχέδια του κατοχικού καθεστώτος για ίδρυση θεολογικής σχολής στην κατεχόμενη Μια Μηλιά.  Σκοπός της 
ίδρυσης της σχολής, που έγινε με την προτροπή του κυβερνώντος κόμματος της Τουρκίας ΑΚΡ, είναι η 
διάβρωση της πολιτιστικής ταυτότητας των Τουρκοκυπρίων και η επιβεβαίωση της κυριαρχίας της Τουρκίας 
στο κατεχόμενο βόρειο τμήμα του νησιού.   

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν είναι υπόψη του 
αυτές οι πληροφορίες και σε ποιες ενέργειες έχει προβεί προς καταγγελία τους στη διεθνή και ευρωπαϊκή 
κοινότητα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.062, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Το Υπουργικό Συμβούλιο ανανέωσε τον περασμένο Ιούλιο την απόφαση του Προέδρου και των 
υπουργών για εθελοντική αποκοπή δέκα τοις εκατόν (10%) επί των απολαβών τους.  
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 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν η απόφαση αυτή 
έχει αναδρομική ισχύ και ποιο είναι το ποσό που εξοικονομήθηκε μέχρι σήμερα, μέσω ανάλυσης των 
αποκοπών, για τα δημόσια οικονομικά.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.063, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω παρατηρήσει ότι τα τελευταία χρόνια έχει αυξηθεί η εμφάνιση σεισμών ανά το παγκόσμιο και 
ιδιαίτερα στην περιοχή μας.  Σύμφωνα με κάποια πληροφόρηση, η σεισμική δραστηριότητα στην περιοχή της 
Κύπρου σημειώνει έξαρση. Κάποιοι ισχυρίζονται ότι στατιστικά και με βάση την έξαρση της σεισμικής 
δραστηριότητας πρέπει να αναμένεται σύντομα μεγάλος σεισμός στην περιοχή της Κύπρου. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων: 

1. αν υπάρχει αυξημένη πιθανότητα για ένα μεγάλο σεισμό στην περιοχή της Κύπρου, 

2. αν όντως υπάρχει τέτοιο ενδεχόμενο, ποια μέτρα λαμβάνονται, 

3. αν είναι αλήθεια ότι το νέο αεροδρόμιο Λάρνακας έχει σχεδιαστεί να αντέχει σε σεισμό έντασης μόνο 
μέχρι 7 βαθμούς στην κλίμακα Ρίχτερ και 

4. αν όλα τα δημόσια και σημαντικά κτίρια μπορούν να αντέξουν σεισμό έντασης πέραν των 7 βαθμών 
στην κλίμακα Ρίχτερ ή αν υπάρχουν και άλλες περιπτώσεις, όπως το κτίριο του κρατικού χημείου, το 
Αρχηγείο Αστυνομίας, το Λύκειο Αρχιεπισκόπου Μακαρίου Γ΄ στη Λευκωσία, που δεν έχουν τύχει 
αντισεισμικής αναβάθμισης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.064, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω διαπιστώσει ότι η λιθόστρωτη επικάλυψη της πλατείας Τροόδους έχει σε πάρα πολλά σημεία 
καταστραφεί σε επικίνδυνο βαθμό.  Η φθορά των ελαστικών των οχημάτων και η ηχορρύπανση πρέπει να 
απασχολήσουν τους αρμοδίους. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις ενέργειες που 
γίνονται, ώστε να διορθωθεί το λιθόστρωτο στην πλατεία Τροόδους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.065, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η ρίγανη (στα λατινικά “Origanum vulgare”) είναι είδος για το οποίο υπάρχει 
περιορισμός στην κάρπωσή του από το φυσικό περιβάλλον και ιδιαίτερα σε δασικές περιοχές.  Έχω 
πληροφορηθεί ότι τα τελευταία χρόνια είναι προβληματική η εφαρμογή της νομοθεσίας για τη συλλογή της 
ρίγανης, με αποτέλεσμα να γίνεται ανεξέλεγκτη κάρπωση, και ότι υπάρχει κίνδυνος εξαφάνισης του είδους από 
ορισμένες περιοχές.    

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το υφιστάμενο 
νομικό πλαίσιο και την εφαρμογή του σε σχέση με την κάρπωση της ρίγανης και αν δημιουργείται πρόβλημα 
από την ανεξέλεγκτη κάρπωσή της.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.066, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι πιθανόν να υπάρχει πρόβλημα με τη συντήρηση και λειτουργία των 
φωτοβολταϊκών συστημάτων που έχουν εγκατασταθεί σε δημόσια κτίρια, σχολεία και στρατόπεδα.  Έχω 
πληροφορίες ότι ορισμένα δε λειτουργούν και άλλα υπολειτουργούν. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχει 
συστηματική παρακολούθηση της παραγωγής ηλεκτρικού ρεύματος σε όλες τις μονάδες.  Παρακαλώ επίσης 
όπως καταθέσει κατάλογο με τις μονάδες αυτές, την εγκατεστημένη ισχύ και τη μέχρι σήμερα ετήσια παραγωγή 
τους (ανά μονάδα).» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.067, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω διαπιστώσει ότι η λήψη των δημόσιων τηλεοπτικών καναλιών ΡΙΚ1 και ΡΙΚ2 σε πολλές περιοχές 
της Κύπρου μετά τη μετάβαση στην ψηφιακή τεχνολογία είναι ελλιπής και ανεπαρκής. Ταυτόχρονα, μαθαίνουμε 
ότι η ψηφιακή πλατφόρμα αντιμετωπίζει προβλήματα βιωσιμότητας.  Σημειώνεται ότι, για να γίνει η ομαλή 
μετάβαση στην ψηφιακή τεχνολογία και για να διευκολυνθεί ο εποπτικός και συντονιστικός ρόλος της Αρχής 
Ραδιοτηλεόρασης, η κυβέρνηση ζήτησε από τη Βουλή των Αντιπροσώπων το διορισμό εκτελεστικού 
προέδρου, που εγκρίθηκε, για πρώτη φορά στην ιστορία του θεσμού της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης.       
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 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων γιατί παρουσιάζονται 
όλα αυτά τα προβλήματα από τη μεταφορά στην ψηφιακή τεχνολογία και ποιες οι ευθύνες της Αρχής 
Ραδιοτηλεόρασης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.068, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το αρχαίο θέατρο του Κουρίου παραχωρήθηκε σε ιδιωτική επιχείρηση για τη 
διοργάνωση της συναυλίας του συγκροτήματος της χέβι-μέταλ “Iced Earth” την Κυριακή 19 Αυγούστου 2012.  
Αυτή η ασυνήθιστη για τον αρχαίο χώρο συναυλία, παρά το γεγονός ότι ενθουσίασε συγκεκριμένο κοινό, 
παραμένει μία εξαιρετική περίπτωση όπου το αρχαίο θέατρο καμάρι της Κυπριακής Δημοκρατίας παραδόθηκε 
στους ήχους της χέβι-μέταλ μουσικής.  Παλαιότερα, όταν ζητήθηκε η παραχώρηση του Κουρίου για συναυλίες 
ελληνικής μουσικής, ξέρω πολύ καλά ότι δεν υπήρξε θετική ανταπόκριση.  Μάλιστα, σύμφωνα με αυτόπτες 
μάρτυρες, φαίνεται ότι υπήρξαν και παραβιάσεις των γνωστών κανόνων συμπεριφοράς των θεατών (μπίρες, 
τσιγάρα, ποτά κτλ.). 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων τους λόγους για τους 
οποίους το αρχαίο θέατρο του Κουρίου παραδόθηκε στους ήχους της χέβι-μέταλ μουσικής, αν έχει 
επαναληφθεί τέτοια συναυλία ή παρόμοιά της και αν αξιολογήθηκε αυτή η εμπειρία για το μέλλον.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.069, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τη διαδικασία 
ανάθεσης της ετοιμασίας της ενδιάμεσης Έκθεσης Αξιολόγησης της Προόδου Υλοποίησης του Εθνικού Σχεδίου 
Δράσης για την Ισότητα Ανδρών και Γυναικών 2007-2013 στο Μεσογειακό Ινστιτούτο Μελετών Κοινωνικού 
Φύλου (ΜΙΜΚΦ). 

 Συγκεκριμένα, να δοθεί ενημέρωση για τα εξής: 

1. Για τα κριτήρια που τέθηκαν ως προς τους όρους ανάθεσης της ετοιμασίας της έκθεσης στο ΜΙΜΚΦ. 

2. Για τη μορφή της έρευνας που έγινε, το ερωτηματολόγιο και πώς γενικά έγινε η συλλογή του 
πληροφοριακού υλικού. 

3. Για την έκταση της έρευνας, που έγινε με ποσοτικά, ποιοτικά, γεωγραφικά και άλλα στοιχεία.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.070, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι σε λίγες μέρες λήγει το Σχέδιο Προώθησης της Κατανάλωσης Φρούτων και 
Λαχανικών στα Σχολεία. Το συγκεκριμένο σχέδιο είναι συγχρηματοδοτούμενο με κοινοτικό προϋπολογισμό €90 
εκατομ. και έχει ως στόχο την αύξηση της κατανάλωσης φρούτων και λαχανικών από παιδιά και τη μείωση της 
παιδικής παχυσαρκίας. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν το σχέδιο θα 
συνεχιστεί και στη νέα σχολική χρονιά 2012-2013, αν έχει αξιολογηθεί το πρόγραμμα και ποια τα 
αποτελέσματα της αξιολόγησης αυτής, καθώς και αν εξετάζεται το ενδεχόμενο, σε περίπτωση που το 
πρόγραμμα συνεχιστεί και για τη νέα σχολική χρονιά, χρησιμοποίησης προϊόντων οικολογικής γεωργίας ή 
αποκλειστικά κυπριακών προϊόντων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.071, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω παρατηρήσει ότι τα περισσότερα μοτοποδήλατα που χρησιμοποιούν διάφορες επιχειρήσεις για 
την ταχεία διανομή έτοιμων φαγητών φέρουν την ένδειξη “L” ή “E”, που σημαίνει ότι ο οδηγός δεν κατέχει 
κανονική και πλήρη άδεια οδηγού μοτοσικλέτας. Λαμβάνοντας υπόψη το γεγονός ότι αυτοί οι άνθρωποι 
εκτελούν μια εξαιρετικά δύσκολη εργασία σε συνθήκες που εγκυμονούν κινδύνους και, έχοντας υπόψη ότι η 
αστυνομία εντόπισε το πρόβλημα αυτό, όπως φαίνεται και από την απάντηση του Υπουργού Δικαιοσύνης κ. 
Λουκά Λουκά σε ερώτηση του βουλευτή κ. Ανδρέα Κυπριανού με αρ. 23.06.009.04.1129, προκύπτει το 
ερώτημα γιατί επιτρέπεται σε άτομα που κατέχουν μόνο εκπαιδευτική/μαθητική άδεια να οδηγούν μοτοσικλέτες 
για διανομή φαγητών. Δεν έπρεπε το όχημα αυτό να θεωρείται επαγγελματικό και να χρειάζεται ειδική ή 
κανονική άδεια; 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να προβεί 
σε οποιεσδήποτε ενέργειες προς άρση αυτής της παραδοξότητας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.072, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Έχω πληροφορηθεί ότι η Αναθεωρητική Αρχή Προσφορών έκρινε ότι η απόφαση του Τμήματος 
Δημοσίων Έργων να απορρίψει προσφορά εταιρείας που προσέφυγε ενώπιον της Αρχής για το έργο του 
καθαρισμού των ερεισμάτων δημόσιων οδών στην επαρχία Λευκωσίας είναι άκυρη. Επιπλέον αποφάσισε ότι η 
υπογραφείσα συμφωνία είναι ανενεργή. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων ποιες είναι οι 
συνέπειες αυτής της απόφασης της Αναθεωρητικής Αρχής Προσφορών για το κράτος, αν επηρεάστηκε το έργο 
του καθαρισμού των ερεισμάτων και γιατί δεν έγινε πιο έγκαιρα η διαδικασία αυτή. Επίσης να πληροφορήσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων για το συνολικό κόστος σε παγκύπρια βάση και ανά επαρχία για την εργασία 
καθαρισμού των ερεισμάτων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.073, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι, μετά από ενάμιση χρόνο έντονων πιέσεων, συνεχών κινητοποιήσεων και 
δυναμικών δράσεων της τοπικής κοινωνίας πολιτών της Λεμεσού, το διοικητικό συμβούλιο του Κυπριακού 
Οργανισμού Τουρισμού υπέβαλε γραπτή εισήγηση προς την Πολεοδομική Αρχή, και συγκεκριμένα στην 
Υπουργό Εσωτερικών, ζητώντας να γίνουν όλες οι απαραίτητες ενέργειες για ανάκληση των δύο 
πολεοδομικών αδειών. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έγινε η ανάκληση 
των δύο πολεοδομικών αδειών που έχουν δοθεί από το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως προς τον Κυπριακό 
Οργανισμό Τουρισμού για την επέκταση και ανέγερση νέων κτιριακών εγκαταστάσεων στο Δασούδι της 
Λεμεσού.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.074, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η Αστυνομία Κύπρου διατηρεί αριθμό αστυνομικών μελών της προεδρικής 
φρουράς ως φρουρούς σε μόνιμη βάση στην προεδρική κατοικία στο Τρόοδος, η οποία σπανίως 
χρησιμοποιείται.  Παράλληλα, αριθμός αστυνομικών υπηρετεί στο σταθμό στην πλατεία Τροόδους, σε 
απόσταση δύο λεπτών από την προεδρική κατοικία. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για ποιο λόγο δε 
μετακινείται στην προεδρική κατοικία ο Αστυνομικός Σταθμός Τροόδους, ώστε να υπάρχει εξοικονόμηση 
πόρων και λιγότερες ανάγκες σε προσωπικό.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.075, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το εκτροφείο περδικιών στο Σταυροβούνι δεν πληρεί τις προδιαγραφές για την 
ευημερία των πτηνών. Τα υποστατικά είναι πεπαλαιωμένα και ακατάλληλα. Το προσωπικό εργάζεται σε άθλιες 
συνθήκες. Υπάρχουν φόβοι ότι εγκυμονούνται κίνδυνοι για την υγεία και την ασφάλεια του προσωπικού, ενώ 
έχω πληροφορηθεί ότι πιθανόν οι άνθρωποι και τα πουλιά να απειλούνται από ασθένειες. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις συνθήκες 
εργασίας του προσωπικού στο εκτροφείο περδικιών στο Σταυροβούνι, καθώς και αν πληρούνται όλες οι 
προϋποθέσεις για την ορθολογιστική εκτροφή των περδικιών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.076, ημερομηνίας 3 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Κατά την πρόσφατη διαμαρτυρία των πατατοπαραγωγών, ο Υπουργός Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος αναφέρθηκε σε ποσότητες πατατών που μεταφέρθηκαν από τους Τουρκοκυπρίους στην αγορά 
των ελεύθερων περιοχών, καθώς και σε αριθμό δειγματοληπτικών αναλύσεων που διενεργήθηκαν και στα 
σχετικά αποτελέσματα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να καταθέσει στη Βουλή των Αντιπροσώπων όλα τα στοιχεία που 
αφορούν διαχρονικά και ανά έτος τη νόμιμη διοχέτευση από τους Τουρκοκυπρίους πατατών από τα 
κατεχόμενα στην κυπριακή αγορά με βάση τον Κανονισμό της Πράσινης Γραμμής, ποιοι έλεγχοι έγιναν, καθώς 
και αν αυτοί οι έλεγχοι αφορούν και την καλλιέργεια γενετικά τροποποιημένων ποικιλιών πατατών. Παράλληλα, 
παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να καταθέσει στη Βουλή των Αντιπροσώπων στοιχεία για τις ποσότητες 
πατατών που διοχέτευσαν Ελληνοκύπριοι παραγωγοί στην αγορά την ίδια περίοδο, τον αριθμό των 
αναλύσεων που διενεργήθηκαν και τα αποτελέσματά τους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.077, ημερομηνίας 3 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πότε δημιουργήθηκε 
ο κατάλογος προϊόντων φυτικής και ζωικής προέλευσης για τα οποία προνοεί ο Κανονισμός για την Πράσινη 
Γραμμή ότι επιτρέπεται η μεταφορά τους στην αγορά ελεύθερων περιοχών και πώς διαμορφώνεται ο εν λόγω 
κατάλογος. Επίσης, παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν 
αληθεύει ότι επιτρέπεται η μεταφορά προϊόντων που δεν καλλιεργούνται στην κατεχόμενη περιοχή (π.χ. 
κεράσια). Σε περιπτώσεις που υπάρχει υποψία ότι τα προϊόντα δεν ήταν τουρκοκυπριακής προέλευσης ποιες 
είναι οι ενέργειες της κυπριακής κυβέρνησης;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.078, ημερομηνίας 3 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το Τμήμα Γεωργίας έχει κάνει μια πρώτη προσπάθεια να ετοιμάσει το 
γαστρονομικό χάρτη της Κύπρου και να συμπεριλάβει σε αυτόν μια σειρά από γεωργικά προϊόντα και τρόφιμα 
που συνδέονται με διάφορες γεωγραφικές περιοχές και αποτελούν μέρος της κουλτούρας της χώρας μας. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει ολοκληρωθεί και 
κυκλοφορήσει ο επίσημος γαστρονομικός χάρτης και, εάν ναι, σε ποιες γλώσσες έχει κυκλοφορήσει.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.079, ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι οι εργαζόμενοι στον Ηλεκτροπαραγωγό Σταθμό Μονής της ΑΗΚ υποστηρίζουν 
ότι δε λαμβάνονται μέτρα προστασίας από την απελευθέρωση του αμιάντου. Φαίνεται ότι τουλάχιστον δύο 
περιστατικά απελευθέρωσης ινών αμιάντου έχουν ανησυχήσει και αναστατώσει τους εργαζομένους. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τον αριθμό 
πρόσφατων περιστατικών απελευθέρωσης ινών αμιάντου στον Ηλεκτροπαραγωγό Σταθμό Μονής, αν υπήρξαν 
και στο παρελθόν τέτοια περιστατικά, ποιες οι συνέπειες για τους εργαζομένους, τι είδους μέτρα έχουν ληφθεί, 
για να μη συμβούν άλλα περιστατικά, και, σε περίπτωση που υπάρχουν ευθύνες, αν αυτές έχουν αναληφθεί.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.080, ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω παρατηρήσει ότι σε ορισμένες περιοχές των θαλασσών της Κύπρου εμφανίζονται κατά καιρούς 
τσούχτρες (jellyfish). Το φαινόμενο είναι ιδιαίτερα αξιοπρόσεκτο σε περιοχές όπου έχουν κατασκευαστεί 
παράλληλοι κυματοθραύστες. Πολλοί ισχυρίζονται ότι οι τσούχτρες εμφανίζονται εκεί, γιατί υπάρχει μόλυνση, 
άλλοι, γιατί προτιμούν πιο ήρεμα νερά. Το φαινόμενο πάντως πρέπει να αντιμετωπιστεί πριν προκληθεί 
δυσφήμιση των κυπριακών παραλιών. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν παρακολουθείται 
το φαινόμενο της εμφάνισης των τσουχτρών (jellyfish) στις κυπριακές θάλασσες και αν παρακολουθείται το 
επίπεδο ρύπανσης των νερών εντός των παράλληλων κυματοθραυστών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.081, ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού έχει αποφασίσει να 
περιορίσει τους σχεδιασμούς για κατασκευή νέων αιολικών πάρκων. Ωστόσο, γνωρίζουμε ότι εξακολουθεί να 
ισχύει η εντολή αρ. 2/2006, που απαγορεύει την τοποθέτηση ανεμογεννητριών σε οικιστική περιοχή. Παρά τις 
επανειλημμένες υποσχέσεις η αλλαγή της εντολής δεν έχει προωθηθεί. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
τροποποιήσει την εντολή αρ. 2/2006, ώστε να επιτρέπεται υπό προϋποθέσεις η τοποθέτηση οικιακών 
αναμογεννητριών σε οικιστικές περιοχές.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.082, ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Φαίνεται ότι το 2012 τα περιστατικά καταστροφικών πυρκαγιών στην ύπαιθρο και στα δάση ήταν 
αυξημένα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να καταθέσει στη Βουλή των Αντιπροσώπων τα στατιστικά στοιχεία 
των πέντε τελευταίων χρόνων που περιλαμβάνουν τους αριθμούς πυρκαγιών και τις εκτάσεις που κάηκαν σε 
αγροτικές και δασικές περιοχές, τα αίτια των πυρκαγιών αυτών και τις καταδίκες των ατόμων που κρίθηκαν 
υπεύθυνα για αυτές, καθώς και αν έχει υπολογιστεί το κόστος κατάσβεσης των πυρκαγιών και των συνεπειών 
τους ανά έτος.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.083, ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 
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 «Αναφέρομαι στην επισυναπτόμενη επιστολή της Κυπριακής Συνομοσπονδίας Οργανώσεων Αναπήρων 
(ΚΥΣΟΑ) σχετικά με την προσβασιμότητα των ατόμων με αναπηρίες στο αεροδρόμιο Λάρνακας και 
παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το πώς θα προωθηθούν 
λύσεις για τα προβλήματα που αναφέρονται.» 

Σημείωση:   Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.084, ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η Τουρκία επιδιώκει την εκ βάθρων αναδιάρθρωση των δομών του κατοχικού 
καθεστώτος μέσα από το “οικονομικό πρωτόκολλο για την περίοδο 2013-2015”, με στόχο την αναβάθμιση και 
την εδραίωση του τουρκικού στοιχείου και τον πλήρη έλεγχο της κατεχόμενης βόρειας Κύπρου από την 
Άγκυρα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν παρακολουθεί την 
εξέλιξη της συζήτησης γι’ αυτό το θέμα στα κατεχόμενα και αν έχει προβεί σε οποιαδήποτε διαβήματα 
καταγγελίας της προσπάθειας των Τούρκων για πλήρη διοικητική, οικονομική και κοινωνική ενσωμάτωση των 
κατεχομένων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.085, ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στις 24 Μαΐου 2012 το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο υιοθέτησε ψήφισμα σύμφωνα 
με το οποίο η Ευρωπαϊκή Ένωση πρέπει να κάνει καλύτερη χρήση των φυσικών πόρων της. Σύμφωνα με το 
ψήφισμα, τα πολύτιμα αγαθά πρέπει να ανακτώνται αντί να καταλήγουν σε χώρους υγειονομικής ταφής ή 
αποτέφρωσης, ενώ η φορολογία πρέπει να τιμωρεί τη σπατάλη των πόρων. Η εφαρμογή των προτάσεων του 
ψηφίσματος αυτού σημαίνει οικονομική ανάπτυξη, δημιουργία θέσεων εργασίας και προστασία του 
περιβάλλοντος. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα μέτρα που 
προτίθεται να λάβει, προκειμένου να μειωθεί η σπατάλη των φυσικών πόρων, καθώς και αν προτίθεται να 
επιβάλει οποιαδήποτε φορολογία που να τιμωρεί τη σπατάλη των πόρων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.086, ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι οι κατοχικές αρχές δημιουργούν συχνά διάφορα προβλήματα σε 
Τουρκοκυπρίους που διαμένουν μόνιμα στις ελεύθερες περιοχές, όταν αυτοί επιχειρούν να επισκεφθούν 
συγγενείς ή φίλους στα κατεχόμενα. Πρόσφατα απαγόρευσαν σε Τουρκοκύπριο που διαμένει στις ελεύθερες 
περιοχές να διέλθει από το οδόφραγμα του Αγίου Δομετίου, επειδή παρουσίασε ταυτότητα της Κυπριακής 
Δημοκρατίας. Οι πληροφορίες μου είναι ότι απαγορεύεται από τις κατοχικές αρχές σε Τουρκοκυπρίους να 
χρησιμοποιούν τις ταυτότητες που τους έχει εκδώσει η Κυπριακή Δημοκρατία. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τον τρόπο που 
αντιμετωπίζονται αυτές οι πρακτικές των κατοχικών αρχών και αν προστατεύονται οι Τουρκοκύπριοι κάτοικοι 
των ελεύθερων περιοχών από την τουρκική αυθαιρεσία.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.087, ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στις 24 Μαΐου 2012 το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο κάλεσε με ψήφισμά του την 
Ευρωπαϊκή Ένωση να βελτιώσει την υπάρχουσα ευρωπαϊκή νομοθεσία, προκειμένου να επιβληθούν 
αυστηρότερες κυρώσεις στους εργαζομένους και να μειωθεί το μισθολογικό χάσμα μεταξύ των δύο φύλων.  Η 
νομοθετική πρόταση επισημαίνει ότι η διαφορά στις αμοιβές εξακολουθεί να κυμαίνεται κατά μέσο όρο στο 
16,4% στην Ευρωπαϊκή Ένωση και μάλιστα σε ορισμένα κράτη μέλη έχει αυξηθεί. Σύμφωνα με στοιχεία της 
Ευρωπαϊκής Στατιστικής Υπηρεσίας, το μεγαλύτερο μισθολογικό χάσμα εμφανίζεται στην Αυστρία, την Κύπρο, 
την Τσεχία, τη Γερμανία και τη Σλοβακία. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα μέτρα που 
προτίθεται να λάβει, προκειμένου να μειωθεί το μισθολογικό χάσμα μεταξύ των δύο φύλων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.088, ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχουμε διαπιστώσει ότι, ιδιαίτερα φέτος, αρκετοί συμπατριώτες μας αποφάσισαν να 
πραγματοποιήσουν φθηνές διακοπές “κοντά στη φύση”.  Το γεγονός ότι οι οργανωμένοι κατασκηνωτικοί χώροι 
είναι λίγοι και υπερπλήρεις, καθώς και το γεγονός ότι φέτος ο κατασκηνωτικός χώρος Τροόδους δε 



27 

 

λειτούργησε οδήγησαν αρκετούς συμπολίτες μας στο να εισέλθουν στην προστατευόμενη περιοχή της 
χερσονήσου του Ακάμα και να στήσουν πρόχειρα καταλύματα. Ορισμένοι από αυτούς κατασκήνωσαν εκεί καθ’ 
όλη τη διάρκεια της καλοκαιρινής περιόδου, προκαλώντας οχληρία και διαπράττοντας ασχημίες, αλλά και 
εμποδίζοντας τους υπόλοιπους πολίτες και παραθεριστές να χαρούν τις παραλίες και τις ακτές. Τέλος, πολλοί 
από αυτούς, φεύγοντας, άφησαν πίσω τους, στις πιο απομακρυσμένες και δύσκολα προσβάσιμες από 
συνεργεία καθαριότητας περιοχές, σωρούς από σκουπίδια και υπολείμματα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει εντοπιστεί και 
αξιολογηθεί το πρόβλημα που αντιμετωπίζει αυτή η προστατευόμενη περιοχή του νησιού μας, καθώς και πώς 
σχεδιάζει να δώσει τέρμα σε αυτή τη φυσική καταστροφή.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.089, ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Μετά τη μεγάλη επιτυχία του Κύπριου ιστιοπλόου Παύλου Κοντίδη στους Ολυμπιακούς Αγώνες του 
Λονδίνου, αλλά και την αξιοπρεπή παρουσία κι άλλων Κυπρίων ιστιοπλόων, πέραν των πανηγυρισμών, 
προκύπτει το ερώτημα πώς μια χώρα νησί δεν έχει ανεπτυγμένα τα θαλάσσια αθλήματα, στα οποία προφανώς 
διαθέτει και συγκριτικό πλεονέκτημα. 

 Γιατί το κολύμπι δεν είναι υποχρεωτικό μάθημα στη δημόσια εκπαίδευση;  Γιατί δε διδάσκεται η 
ιστιοπλοΐα και δε γίνεται ειδική προσπάθεια στα σχολεία, για να αγαπήσουν τα παιδιά τη θάλασσα και να 
στραφούν προς το θαλάσσιο αθλητισμό;  Γιατί υπάρχει διαχρονικά αυτή η μονοδιάστατη προσέγγιση υπέρ των 
ομαδικών αθλημάτων (π.χ. ποδόσφαιρο, καλαθόσφαιρα, πετόσφαιρα);  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων γιατί δεν είναι 
ενταγμένα στα αναλυτικά προγράμματα του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού μαθήματα όπως το κολύμπι 
και η ιστιοπλοΐα, σε θεωρητικό ή πρακτικό επίπεδο, ώστε τα παιδιά να ωθούνται να ασχοληθούν με το 
θαλάσσιο αθλητισμό.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.090, ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στις 24 Μαΐου 2012 το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο υιοθέτησε ψήφισμα που αφορά 
τα αναγκαία μέτρα που πρέπει να ληφθούν, για να αντιμετωπιστεί η ανεργία των νέων.  Οι προτάσεις του 
ψηφίσματος αφορούν μεταξύ άλλων τη δημιουργία Ευρωπαϊκού Προγράμματος Επενδύσεων για τη 
δημιουργία θέσεων εργασίας, την ανακατανομή των Διαρθρωτικών Ταμείων σε προγράμματα που θα 
δημιουργήσουν θέσεις εργασίας για τους νέους και τη θέσπιση της Εγγύησης Νέων, που θα εξασφαλίζει ότι οι 
νέοι δε θα μένουν άνεργοι για περισσότερο από τέσσερις μήνες.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν είναι ενήμερος για 
το εν λόγω ψήφισμα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και ποια μέτρα προτίθεται να λάβει, προκειμένου να 
μειωθεί η ανεργία στους νέους και να εξασφαλιστεί ότι κανένας νέος δε θα μένει άνεργος για περισσότερο από 
τέσσερις μήνες.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.091, ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι αριθμός Τουρκοκυπρίων που κατοικούν στα κατεχόμενα και οι οποίοι μάλιστα 
λυμαίνονται περιουσίες Ελληνοκυπρίων έχει εργοδοτηθεί σε δημόσιες υπηρεσίες της Κυπριακής Δημοκρατίας.  
Έχω μάλιστα γίνει αποδέκτης παραπόνων από Τουρκοκυπρίους που διαμένουν στις ελεύθερες περιοχές, 
αναλαμβάνοντας σοβαρό προσωπικό κόστος, και οι οποίοι αντιμετωπίζουν, κατά την άποψή τους, αθέμιτο 
ανταγωνισμό στη διεκδίκηση θέσεων στη δημόσια υπηρεσία, όπου απαιτείται ως προσόν η γνώση της 
τουρκικής γλώσσας, από Τουρκοκυπρίους που ζουν στις κατεχόμενες περιοχές.  Τίθεται το ερώτημα αν οι 
Τουρκοκύπριοι που αποτείνονται για εργασία σε θέσεις στη δημόσια υπηρεσία (μόνιμοι, αορίστου χρόνου, 
ωρομίσθιοι ή με σύμβαση κ.ο.κ.) είναι υποχρεωμένοι να κατοικούν στις ελεύθερες περιοχές ή να μην κατέχουν 
παράνομα την ελληνοκυπριακή περιουσία.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τον αριθμό των 
Τουρκοκυπρίων που εργοδοτούνται υπό οποιαδήποτε μορφή και σχέση από το δημόσιο, σε ποιους τομείς 
εργοδοτούνται και αν τίθενται προϋποθέσεις, όπως αναφέρθηκαν πιο πάνω, για την εργοδότηση των 
Τουρκοκυπρίων στη δημόσια υπηρεσία.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.092, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Όπως έχουμε πληροφορηθεί, στην κοινότητα της Πύλας Ελληνοκύπριοι και Τουρκοκύπριοι που 
χρησιμοποιούν ενεργοβόρες μεθόδους για παραγωγή διάφορων προϊόντων προβαίνουν στη μεταξύ τους 
εκμίσθωση υποστατικών με σκοπό την αποφυγή της πληρωμής του ρεύματος. 
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 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο έγινε 
έρευνα για τα εν λόγω υποστατικά, των οποίων οι παραγωγικές διαδικασίες, όπως η παραγωγή τροφίμων, 
είναι ενεργοβόρες.  Εάν έγινε έρευνα, ποια μέτρα προτίθεται να λάβει, εάν όχι, πότε υπολογίζεται να διεξαχθεί 
τέτοια έρευνα; Επίσης πληρώνουν τέλη για σκύβαλα, νερό και για άλλες κοινοτικές υπηρεσίες;»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.093, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο 
υπάρχουν μηχανισμοί ελέγχου της πηγής των εισοδημάτων που έχουν επενδυθεί σε αξιόγραφα και κατά πόσο 
αυτός ο έλεγχος γίνεται άμεσα με κάθε καταγγελία που λαμβάνει χώρα για αυθαιρεσίες των τραπεζών και 
θυματοποίηση πελατών τους, οι οποίοι αιτούνται αποκατάσταση του κεφαλαίου τους για τις ζημιές που 
προκλήθηκαν.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.094, ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί για την απόφαση της κυβέρνησης να επιτρέπει την είσοδο αλλοδαπών από τρίτες 
χώρες μέσω των κατεχομένων στις ελεύθερες περιοχές οι οποίοι φέρουν βίζα στα διαβατήριά τους.  Οι 
τουρκοκυπριακές εφημερίδες φαίνεται να έχουν παρερμηνεύσει την εγκύκλιο που έχει σταλεί από το Υπουργείο 
Εσωτερικών και αναφέρουν ότι όσοι Τούρκοι υπήκοοι έχουν βίζα από χώρα της Ζώνης του Σένγκεν στα 
διαβατήριά τους μπορούν να περάσουν στις ελεύθερες περιοχές.  Μετά την εγκύκλιο του Υπουργείου 
Εσωτερικών έχουν δοθεί οδηγίες στους επί καθήκοντι αστυνομικούς να επιτρέπουν τη διέλευση από τα 
οδοφράγματα όλων των αλλοδαπών που φτάνουν στην Κύπρο από παράνομο αεροδρόμιο ή λιμάνι των 
κατεχομένων και έχουν βίζα στα διαβατήριά τους. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν θα υπάρχει 
σύστημα καταγραφής των αλλοδαπών και καταχώρισης των στοιχείων των αλλοδαπών που περνούν από τα 
οδοφράγματα, αν οι Τούρκοι θα μπορούν να περνούν από τα κατεχόμενα στις ελεύθερες περιοχές μέσω των 
οδοφραγμάτων και κάτω από ποιες προϋποθέσεις εκδίδονται βίζες σε Τούρκους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.095, ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Το αλιευτικό καταφύγιο του Κάτω Πύργου, παρ’ όλο που κατασκευάστηκε το 1987 και είναι μεγάλης 
χωρητικότητας, φιλοξενεί αρκετά μεγάλα σκάφη, έμεινε πλήρως ανεκμετάλλευτο και μόνιμα άδειο κατά τη 
διάρκεια του έτους. Βόρεια του νησιού μας και στις ελεύθερες περιοχές υπάρχει μόνο το αλιευτικό καταφύγιο 
του Λατσιού, με υποδομές που εξυπηρετούν την ντόπια και διεθνή ναυσιπλοΐα.  Παρά την πρόσφατη 
αναβάθμισή του, είναι υπερπλήρες και είναι άκρως αδύνατο να δεχθεί νέα σκάφη.  Έρχονται σκάφη από τη 
δυτική Μεσόγειο με κατεύθυνση την Τουρκία, τη Συρία, το Λίβανο, το Ισραήλ και αποτείνονται για εφοδιασμό 
και παραμονή στον πρώτο σταθμό, που είναι το Λατσί, αλλά είναι αδύνατο να εξυπηρετηθούν.  Αυτό έχει ως 
αποτέλεσμα να καταφεύγουν στις κατεχόμενες μαρίνες της Κερύνειας και στη νεοανεγερθείσα μεγάλη μαρίνα 
της κατεχόμενης Καρπασίας, περνώντας ανοικτά του Κάτω Πύργου.  Το αλιευτικό καταφύγιο του Κάτω Πύργου 
είναι αρκετά μεγάλο και με μία μικρή αναβάθμιση έχει κάθε δυνατότητα να φιλοξενήσει αρκετά τέτοια σκάφη, 
είτε για σύντομη είτε μακροχρόνια παραμονή, ακόμη και για ανεφοδιασμό. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν μπορεί το 
αλιευτικό καταφύγιο Κάτω Πύργου από μικρή μαρίνα για προσωρινό ελλιμενισμό και ανεφοδιασμό σκαφών με 
τη δημιουργία της κατάλληλης υποδομής να αναβαθμιστεί, για να μπορεί να φιλοξενήσει σκάφη για σύντομη ή 
μακροχρόνια παραμονή, κάτι που θα δημιουργήσει και κάποιες θέσεις εργασίας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.096, ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στην Ελλάδα με το τέλος της σχολικής περιόδου τα σχολικά βιβλία 
επιστρέφονται και προωθείται η ανακύκλωση του χαρτιού. Η εφαρμογή ενός προγράμματος ανακύκλωσης των 
βιβλίων είναι πολύ σημαντική για τα παιδιά και τους περνάει μηνύματα προστασίας του περιβάλλοντος, ενώ 
παράλληλα επιτυγχάνεται και σημαντική εξοικονόμηση φυσικών πόρων. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
προωθήσει την εφαρμογή προγράμματος ανακύκλωσης των σχολικών βιβλίων.» 

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων.) 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.970, ημερομηνίας 19 Μαρτίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
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 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.970 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας ημερομηνίας 12.5.2010 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

 Οι εργασίες απομάκρυνσης των αμιάντων από τις στέγες Τ/Κ κατοικιών στις Κοινότητες Αγίου Γεωργίου 
Πάφου και Μαμωνιών έχουν ολοκληρωθεί και όλες οι αμιάντινες στέγες έχουν αντικατασταθεί. 

 Είμαστε στη διάθεσή σας για τυχόν πρόσθετες διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1115, ημερομηνίας 3 Μαΐου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Αντώνη Αντωνίου 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1115 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Αντώνη Αντωνίου και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας ημερομηνίας 6.5.2010 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

 Η συντήρηση/βελτίωση της περίφραξης του Τ/Κ κοιμητηρίου Τίμης έχει ολοκληρωθεί. Η δαπάνη για την 
πιο πάνω εργασία ανήλθε σε €42.000 και καλύφθηκε από το Ταμείο Τ/Κ Περιουσιών στα πλαίσια του 
Προϋπολογισμού του Ταμείου για το 2011. Επιπρόσθετο ποσό έχει δαπανηθεί για την καθαριότητα του 
κοιμητηρίου. 

 Είμαστε στη διάθεσή σας για τυχόν πρόσθετες διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1194, ημερομηνίας 18 Μαΐου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Αντώνη Αντωνίου 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1194 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Αντώνη Αντωνίου και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας ημερομηνίας 25.5.2010 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

 Το Τ/Κ υποστατικό αρ. Δ35 για το οποίο υποβλήθηκε αίτηση από το Κοινοτικό Συμβούλιο Αναδιούς για 
παραχώρησή του για αποθηκευτική χρήση και χρήση του ως μουσείου κυπριακών παραδοσιακών προϊόντων 
κρίθηκε κατεδαφιστέο, εφόσον αντιμετωπίζει στατικό πρόβλημα. Το Κοινοτικό Συμβούλιο Αναδιούς 
ενημερώθηκε σχετικά από τον Έπαρχο Πάφου με επιστολή του ημερομηνίας 21.4.2010, αντίγραφο της οποίας 
επισυνάπτεται. 

 Είμαστε στη διάθεσή σας για τυχόν πρόσθετες διευκρινίσεις.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1362, ημερομηνίας 7 Ιουλίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1362 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Αμμοχώστου 
κ. Κυριάκο Χατζηγιάννη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας ημερομηνίας 15.7.2010 
και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

 Ο Οικισμός Στέγασης Εκτοπισθέντων Μούτταλος περιλαμβάνεται στο Συμβόλαιο Γενικής Συντήρησης 
των Οικισμών Λεμεσού - Πάφου. Οι εκτοπισθέντες που διαμένουν στις οικιστικές μονάδες του αναφερόμενου 
Οικισμού μπορούν να υποβάλουν αίτημα στο Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως για εργασίες επιδιόρθωσης 
που είναι αναγκαίες για τη συντήρηση της κατοικίας τους, το οποίο και θα εξεταστεί από το αρμόδιο Τμήμα και 
οι ανάλογες εργασίες θα εκτελεστούν στα πλαίσια των Συμβολαίων Γενικής Συντήρησης. Επιπρόσθετα, 
παραχωρείται οικονομική βοήθεια για εκτέλεση εργασιών επιδιόρθωσης που έχουν εγκριθεί, νοουμένου ότι 
πληρούν συγκεκριμένα κριτήρια και προϋποθέσεις. 

 Όσον αφορά στην επιδιόρθωση Τ/Κ οικιών στις οποίες διαμένουν πρόσφυγες στο Μούτταλο, 
πληροφορείσθε ότι στον Προϋπολογισμό του Ταμείου Τ/Κ Περιουσιών υπάρχει για κάθε Επαρχία ειδικό Άρθρο 
για τις επιδιορθώσεις Τ/Κ οικιών, οι οποίες χρησιμοποιούνται από πρόσφυγες για μόνιμη διαμονή. Το ποσό 
αυτό για την Επαρχία Πάφου ανέρχεται περίπου στα €1.600.000,00. Για το 2010 το ποσό ανήλθε σε 
€1.620.000,00, ενώ για το 2011 σε €1.570.000,00. Το 2010 στην Κοινότητα Μουττάλου επιδιορθώθηκαν 53 
οικίες με συνολική δαπάνη ύψους €505.444,00 και το 2011, 120 οικίες με συνολική δαπάνη €300.000. Στον 
Προϋπολογισμό του Ταμείου Τ/Κ Περιουσιών για το 2012 έχει περιληφθεί πρόνοια ύψους €1.650.000 για την 
επιδιόρθωση Τ/Κ οικιών στις οποίες διαμένουν πρόσφυγες και το μεγαλύτερο μέρος έχει ήδη υλοποιηθεί. Να 
σημειωθεί ότι οι επιδιορθώσεις Τ/Κ οικιών σε όλη την Επαρχία Πάφου γίνονται ύστερα από αιτήσεις των 
ενοίκων και προωθούνται οι αιτήσεις εκείνες που θεωρούνται ότι χρήζουν άμεσου χειρισμού. 
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 Είμαστε στη διάθεσή σας για τυχόν πρόσθετες διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας  20 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.437, ημερομηνίας 3 Δεκεμβρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.437 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας ημερομηνίας 13.12.2010 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

 Το αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου Χούλου για εκμίσθωση Τ/Κ τεμαχίων για σκοπούς ανάπλασης του 
χώρου γύρω από το Τζαμί του χωριού εξετάσθηκε από τη Συμβουλευτική Επιτροπή για τη Διαχείριση των Τ/Κ 
Περιουσιών στην 26η συνεδρία της που πραγματοποιήθηκε στις 9.4.2012 και εγκρίθηκε με ονομαστικό ενοίκιο. 
Ως εκ τούτου, προωθείται από τον Έπαρχο Πάφου η υπογραφή της σχετικής Σύμβασης Μίσθωσης. 

 Είμαστε στη διάθεσή σας για τυχόν πρόσθετες διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.599, ημερομηνίας 4 Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.599 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας ημερομηνίας 14.2.2011 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

 Το Πραστιό είναι Τ/Κ κοινότητα χωρίς Τοπική Αρχή. Στο Πραστιό έχουν εκμισθωθεί για εξοχικούς 
σκοπούς 19 κατοικίες επί συνόλου 20 κατοικιών. Από τις κατοικίες αυτές οι 13 είναι κρατικής ιδιοκτησίας και οι 
υπόλοιπες 7 Τ/Κ ιδιοκτησίας. 

 Επιπρόσθετα αναφέρεται ότι η Κοινότητα αντιμετώπιζε πρόβλημα υδατοπρομήθειας, το οποίο έχει 
επιλυθεί με την προμήθεια νερού στο χωριό από την υδατοδεξαμενή του Αρδευτικού Τμήματος ‘Άγιος Σάββας’ 
Τραχυπέδουλας και σύνδεση των υφιστάμενων οικιών έναντι δαπάνης €49.550 από τον Κρατικό 
Προϋπολογισμό. Η διαχείριση και έλεγχος της υδατοπρομήθειας γίνεται από το Κοινοτικό Συμβούλιο 
Τραχυπέδουλας. 

 Να σημειωθεί ότι πρόσφατα το Πραστιό έχει ενταχθεί στο σύμπλεγμα αποκομιδής σκυβάλων μαζί με 
άλλες Κοινότητες της περιοχής. 

 Αναφέρεται, επίσης, ότι σύμφωνα με την ακολουθούμενη πολιτική η προώθηση οιωνδήποτε 
αναπτυξιακών έργων δεν είναι δυνατή σε Τ/Κ Κοινότητες όπου οι κάτοικοι δεν είναι μόνιμοι και η χρήση των 
κατοικιών είναι για εξοχικούς σκοπούς, κυρίως λόγω προβλημάτων επιμερισμού της δαπάνης που απαιτείται 
αλλά και λόγω των νομικών/ διοικητικών προβλημάτων που θα προκύψουν από τη μη ύπαρξη Κοινοτικών 
Συμβουλίων στις εν λόγω Κοινότητες. 

 Είμαστε στη διάθεσή σας για τυχόν πρόσθετες διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.670, ημερομηνίας 3 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.670 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας ημερομηνίας 11.3.2011 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

 Τα συνεργεία του Κλάδου Διαχείρισης Τ/Κ Περιουσιών των οικείων Επαρχιών προβαίνουν σε 
αντικαταστάσεις αμιαντένιων στεγών μόνο σε Τ/Κ ιδιοκτησίας κατοικίες οι οποίες είναι παραχωρημένες σε 
δικαιούχους εκτοπισμένους για σκοπούς ιδιοκατοίκησης. Όσον αφορά περιπτώσεις Τ/Κ οικιών οι οποίες έχουν 
εκμισθωθεί για εξοχικούς σκοπούς και Τ/Κ υποστατικά που ενοικιάζονται για χρήση ως 
αποθήκες/καταστήματα, είναι ευθύνη των μισθωτών να προβαίνουν σε επιδιορθώσεις/συντηρήσεις, καθώς και 
σε αφαίρεση των αμιαντένιων στεγών. Να σημειωθεί, ωστόσο, ότι τα συνεργεία του Κλάδου Διαχείρισης Τ/Κ 
Περιουσιών παρέχουν διευκολύνσεις στο στάδιο της μεταφοράς και αποθήκευσης των αμιάντων για λόγους 
ασφαλείας. 

 Στην Κοινότητα Χούλου μόνο μία Τ/Κ κατοικία είναι παραχωρημένη για σκοπούς ιδιοκατοίκησης και η 
στέγη δεν είναι αμιαντένια αλλά είναι κατασκευασμένη από μπετόν. Τα υπόλοιπα Τ/Κ ιδιοκτησίας υποστατικά 
είναι εκμισθωμένα είτε ως εξοχικές κατοικίες είτε για αποθηκευτική χρήση. 

 Είμαστε στη διάθεσή σας για τυχόν πρόσθετες διευκρινίσεις.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.052, ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2011, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω ότι, το Τμήμα Αρχαιοτήτων 
έχει κηρύξει 20 αξιόλογα γεφύρια σε Αρχαία Μνημεία Α΄ Πίνακα. Τα περισσότερα από αυτά έχουν συντηρηθεί 
και όπου κρίνεται αναγκαίο γίνεται κατά καιρούς νέα συντήρηση, μέσα στα πλαίσια των δυνατοτήτων των 
συνεργείων του Τμήματος. Τα κηρυγμένα μνημεία γενικά είναι σε καλή κατάσταση και δεν υπάρχει κάποιο που 
να είναι ετοιμόρροπο. 

 Αναφορικά με τα γεφύρια που δεν είναι κηρυγμένα σε Αρχαία Μνημεία, ο αριθμός τους ανέρχεται σε 
πολλές εκατοντάδες, αν συμπεριληφθούν τα γεφύρια της περιόδου της Αγγλοκρατίας. Εξάλλου, πολλά από 
αυτά, έχουν κηρυχθεί ως διατηρητέα κατόπιν υπόδειξης του Τμήματος Αρχαιοτήτων. 

 Σημειώνεται ότι, το Τμήμα Αρχαιοτήτων δεν έχει καταγράψει όλα τα γεφύρια της Κύπρου, αλλά έχει 
συλλέξει στοιχεία όπως φωτογραφίες και κτηματικούς χάρτες αρκετών γεφυριών, τα οποία όμως δεν έχουν 
ακόμη ταξινομηθεί. 

 Από τα πιο πάνω γεφύρια, το Τμήμα Αρχαιοτήτων έχει εντοπίσει τέσσερα αξιόλογα στις κοινότητες: 
Κάτω Μύλος, Διερώνα, Λαγουδερά και Πάνω Αρχιμανδρίτα, των οποίων προωθεί την κήρυξη τους σε Αρχαία 
Μνημεία Α΄ Πίνακα. 

 Επισυνάπτεται κατάλογος των γεφυριών που είναι κηρυγμένα σε Αρχαία Μνημεία.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.116, ημερομηνίας 13 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στις επιστολές σας με ημερομηνίες 29/09/2011 και 23/02/2012 σχετικά με το πιο πάνω 
θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Λόγω του γεγονότος ότι κύριο στόχο του Υπουργείου Υγείας αποτελεί η προστασία του καταναλωτή από 
την έκθεση σε οποιαδήποτε επίπεδα τοξικής και απαγορευμένης ουσίας, το Γενικό Χημείο του Κράτους, για 
προληπτικούς κυρίως λόγους, ετοίμασε σχετικό τρίπτυχο σε συνεργασία με την Εθνική Επιτροπή του Παιδιού 
και το οποίο έχει κυκλοφορήσει από τις αρχές Μαΐου του τρέχοντος έτους. Το συγκεκριμένο τρίπτυχο σχετίζεται 
με την διαχείριση αποβλήτων ειδών ηλεκτρικού και ηλεκτρονικού εξοπλισμού και την ενημέρωση των 
καταναλωτών για τον χειρισμό τέτοιων προϊόντων και αποφυγή έκθεσης στον υδράργυρο, κυρίως από παιδιά 
και εγκύους. 

 Απολογούμαστε για την όποια καθυστέρηση υπήρξε στην απάντηση του ερωτήματος σας καθώς αυτή 
οφείλεται κυρίως στο μεγάλο σχετικά χρονικό διάστημα που μεσολάβησε τόσο για την εξεύρεση υλικού για το 
εν λόγω τρίπτυχο όσο και σχετικού κονδυλιού για την έκδοση αυτού.» 

Απάντηση ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.148, ημερομηνίας 23 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.01.148 ημερ. 11.10.2011 σχετικά με το πιο 
πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα όπως έχουν καταγραφεί με την έναρξη του σχεδίου Δημόσιων 
Επιβατικών Μεταφορών με λεωφορεία στις 5.2.2010: 

(α) Με βάση τις πωλήσεις εισιτηρίων που εκδίδονται από το Τμήμα Οδικών Μεταφορών για λογαριασμό 
των ανάδοχων φορέων, η χρήση των δημόσιων μέσων μεταφοράς επιβατών παρουσιάζεται στο 
συνημμένο πίνακα. Η συμπλήρωση του πίνακα έγινε με τα ακόλουθα δεδομένα: 

 (i) Ολοήμερα εισιτήρια αντιστοιχούν σε 3 μετακινήσεις την ημέρα. 

 (ii) Εφταήμερα εισιτήρια αντιστοιχούν σε 2 μετακινήσεις την ημέρα για 7 ημέρες. 

 (iii) Μηνιαία εισιτήρια αντιστοιχούν σε 2 μετακινήσεις την ημέρα για 30 ημέρες. 

(β) Στο παρόν στάδιο δεν υπάρχει διαχωρισμός των μετακινήσεων που γίνονται με δημόσια μέσα 
μεταφοράς στις πόλεις και στην ύπαιθρο. Αυτό θα καταστεί δυνατό μετά την εγκατάσταση του 
συστήματος έκδοσης/ακύρωσης εισιτηρίων που οι ανάδοχοι οφείλουν να εγκαταστήσουν μέχρι την 
31/12/2012. 
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2. Όσον αφορά αντίστοιχες ευρωπαϊκές στατιστικές σας πληροφορώ ότι δυστυχώς δεν κατέστη δυνατό να 
εξασφαλιστούν οποιαδήποτε στοιχεία.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής. Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.219, ημερομηνίας 20 Οκτωβρίου 2011, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Ανδρέα Μιχαηλίδη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερ. 31/10/2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

1. Αναφορικά με το ερώτημα που τέθηκε για την πολιτική που ακολουθείται όσον αφορά τις αποσπάσεις 
εκπαιδευτικών, σημειώνεται κατ’ αρχάς ότι η κάλυψη των αναγκών των διαφόρων διευθύνσεων, 
τμημάτων και υπηρεσιών του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού καλύπτεται τόσο από διοικητικό 
προσωπικό από τη δημόσια υπηρεσία όσο και από αποσπασμένους εκπαιδευτικούς όλων των 
βαθμίδων. Συγκεκριμένα, οι δομές εκπαίδευσης στα χαμηλότερα ιεραρχικά επίπεδα στελεχώνονται με 
αποσπάσεις εκπαιδευτικών από τις τρεις βαθμίδες εκπαίδευσης (Δημοτική, Μέση, Μέση 
Τεχνική/Επαγγελματική). 

2. Διευκρινίζονται, σχετικά με την υφιστάμενη πολιτική, τα ακόλουθα: 

 2.1. Οι αποσπάσεις διενεργούνται με βάση το άρθρο 38 των περί Δημόσιας Εκπαιδευτικής 
Υπηρεσίας Νόμων του 1969 έως 2006: 

«Όταν απαιτήται όπως εκπαιδευτικός λειτουργός άσκηση προσωρινώς άλλως ή υπό 
αναπληρωτικήν ιδιότητα τας αρμοδιότητας κενής θέσεως ή θέσεως της οποίας ο κάτοχος τελεί 
επί αποσπάσει εις ετέραν θέσιν ή όπως εκτελέση ειδικά καθήκοντα, αποσπάται ούτος εις την 
θέσιν ταύτην ή δι’ εκτέλεσιν τοιούτων καθηκόντων.» 

 2.2. Ο θεσμός των Ειδικών Συμβούλων προβλέπεται στον Κανονισμό 6 των περί Εκπαιδευτικών 
Λειτουργών (Επιθεώρησις και Αξιολόγησις) Κανονισμών του 1976: 

«Εις εξαιρετικάς περιπτώσεις κατόπιν διαπιστώσεως ανάγκης ενισχύσεως της καθοδηγήσεως 
του διδακτικού προσωπικού εις ωρισμένους τομείς η αρμοδία αρχή δύναται, αφού ακούση και 
τας απόψεις του οικείου επιθεωρητού, να αναθέτη εις εκπαιδευτικόν λειτουργόν καθήκοντα 
ειδικού συμβούλου εις τους τομείς τούτους. Τα τοιαύτα καθήκοντα δεν περιλαμβάνουσιν 
αξιολόγησιν οιουδήποτε εκπαιδευτικού λειτουργού αλλά περιορίζονται εις την καθοδήγησιν 
μόνον. Ο ειδικός σύμβουλος ενεργεί υπό την επίβλεψιν του οικείου επιθεωρητού και εν τω 
πλαισίω των οδηγιών αυτού επί τω τέλει παροχής καθοδηγήσεων και ουσιαστικής βοηθείας εις 
εκπαιδευτικούς λειτουργούς εις καθοριζομένους τομείς.» 

 2.3. Ο θεσμός των Συνδετικών Λειτουργών προβλέπεται στο άρθρο 13 του περί Αγωγής και 
εκπαίδευσης Παιδιών με Ειδικές Ανάγκες Νόμου του 1999: 

«13. (1) Ο Υπουργός ορίζει από το μόνιμο υφιστάμενο εξειδικευμένο προσωπικό της δημόσιας 
εκπαιδευτικής υπηρεσίας, ανάλογα με τις ανάγκες που παρουσιάζονται ανά επαρχία και σε 
συνάρτηση με τον αριθμό παιδιών με ειδικές ανάγκες σε κάθε επαρχία, λειτουργούς που 
κατέχουν προσόντα σχετικά με την ειδική αγωγή και εκπαίδευση οι οποίοι ασκούν τα 
καθήκοντα του συνδετικού λειτουργού.» 

3. Σχετικά με τη διαδικασία, το ΥΠΠ προβαίνει σε απόσπαση εκπαιδευτικών, μετά από σχετική έγκριση του 
Υπουργείου Οικονομικών, ως ακολούθως: 

 3.1. Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού αποστέλλει κάθε χρόνο προς όλους τους διευθυντές 
των δημόσιων σχολείων εγκύκλιο αναφορικά με τις προσφερόμενες θέσεις απόσπασης 
εκπαιδευτικών λειτουργών, συμβούλων ειδικών μαθημάτων και συνδετικών λειτουργών 
ειδικής εκπαίδευσης για εκτέλεση ειδικών καθηκόντων. Επισυνάπτεται σχετική εγκύκλιος για 
τη σχολική χρονιά 2011-2012. 

 3.2. Μετά την λήψη των αιτήσεων για τις θέσεις αποσπάσεων, Ειδικών Συμβούλων και Συνδετικών 
Λειτουργών, οι αρμόδιες διευθύνσεις/υπηρεσίες του ΥΠΠ προβαίνουν σε αξιολόγηση και 
επιλογή των εκπαιδευτικών για τις θέσεις απόσπασης, Ειδικών Συμβούλων και Συνδετικών 
Λειτουργών με πλήρη διαφάνεια στη βάση των ξεκάθαρων κριτηρίων που περιλαμβάνονται 
στη σχετική εγκύκλιο. 
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 3.3. Ο κατάλογος των προτεινόμενων εκπαιδευτικών για απόσπαση, όπως επίσης και για τις 
θέσεις Ειδικών Συμβούλων και Συνδετικών Λειτουργών αποστέλλεται, μετά από την έγκριση 
του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού, στην Επιτροπή Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας. 

4. Τα πιο πάνω αφορούν στην υφιστάμενη πολιτική για τις αποσπάσεις εκπαιδευτικών. Σημειώνεται ότι, το 
ΥΠΠ έχει αναγνωρίσει εδώ και χρόνια τις αδυναμίες και τα προβλήματα που δημιουργεί στην οργάνωση 
και λειτουργία του ο θεσμός των αποσπάσεων εκπαιδευτικών. Αυτή η σοβαρή δομική αδυναμία του 
ΥΠΠ επισημάνθηκε μεταξύ άλλων στην Ετήσια Έκθεση του Γενικού Ελεγκτή για το 2004, όπου 
αναφέρεται συγκεκριμένα ότι «εντοπίζεται (αδυναμία) στη στελέχωση του Υπουργείου με έκτακτο 
προσωπικό και αποσπασμένους εκπαιδευτικούς, γεγονός που δεν επιτρέπει σημαντική βελτίωση της 
κατάστασης, λόγω της προσωρινότητας της απασχόλησής τους (Ετήσια Έκθεση Γενικού Ελεγκτή 2004, 
σ.187)». 

5. Για την επίλυση των προβλημάτων που παρατηρούνται με τη στελέχωσή του, το ΥΠΠ ετοίμασε το 2007 
στα πλαίσια της Εκπαιδευτικής Μεταρρύθμισης ολοκληρωμένες προτάσεις για την «Αναδόμηση του 
Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού, Αναδόμηση του Παιδαγωγικού Ινστιτούτου Κύπρου και 
Δημιουργία Κέντρου Εκπαιδευτικής Έρευνας και Αξιολόγησης». Μια από τις βασικές εισηγήσεις των 
προτάσεων του ΥΠΠ ήταν η δημιουργία νέας δομής οργανικών θέσεων δημοσίων υπαλλήλων (οι 
οποίες ονομάστηκαν θέσεις Λειτουργών Εκπαιδευτικού Προγραμματισμού), η πλήρωση των οποίων θα 
συνοδευόταν από την ταυτόχρονη κατάργηση αριθμού θέσεων αποσπασμένων εκπαιδευτικών και, 
ενδεχομένως, και άλλων θέσεων. Οι πιο πάνω προτάσεις, μετά τη συζήτηση και ομόφωνη έγκρισή τους 
από τα Συμβούλια Δημοτικής-Μέσης και Ανώτατης Εκπαίδευσης καθώς και από το Συμβούλιο Παιδείας 
(όπου συμμετείχαν τα κόμματα ΔΗΣΥ, ΑΚΕΛ, ΔΗΚΟ και ΕΔΕΚ), εγκρίθηκαν από το Υπουργικό 
Συμβούλιο και στη συνέχεια από τη Βουλή των Αντιπροσώπων, στα πλαίσια της ψήφισης των ετήσιων 
κρατικών προϋπολογισμών από το 2008 μέχρι και το 2011. Με βάση την πιο πάνω Απόφαση, 
διαμορφώθηκαν από το ΥΠΠ, μετά από διάλογο στα θεσμοθετημένα όργανα του κράτους (ΜΕΠΕΥ), τα 
σχέδια υπηρεσίας για τις νέες θέσεις, τα οποία εγκρίθηκαν από το Υπουργικό Συμβούλιο και 
υποβλήθηκαν στη Βουλή για ψήφιση. Το θέμα αυτό όμως, έχει παραμείνει σε εκκρεμότητα, λόγω 
κάποιων προβλημάτων που προέκυψαν στη συζήτηση στην αρμόδια Κοινοβουλευτική Επιτροπή. Στον 
Κρατικό Προϋπολογισμό για το 2012 καταργήθηκαν 44 από τις πιο πάνω θέσεις, στα πλαίσια της 
προσπάθειας για μείωση του κρατικού μισθολογίου, παρά το γεγονός ότι η δημιουργία των θέσεων δε 
συνιστά πρόσθετη οικονομική επιβάρυνση του κρατικού μισθολογίου, αφού η πλήρωση τους θα γίνεται 
έναντι τερματισμού θέσεων αποσπασμένων εκπαιδευτικών και άλλων θέσεων, όπως είχε σημειωθεί ήδη 
στις εγκεκριμένες προτάσεις που ετοίμασε το ΥΠΠ από το 2007. 

6. Παρά την πιο πάνω εξέλιξη, το ΥΠΠ, επειδή θεωρεί απολύτως αναγκαία τη δημιουργία της νέας δομής 
οργανικών θέσεων λειτουργού εκπαιδευτικού προγραμματισμού, προβαίνει σε ενέργειες για την 
επαναφορά των θέσεων.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.241, ημερομηνίας 3 Νοεμβρίου 

2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην ερώτηση του Βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. 23.06.010.01.241 και ημερομηνία 
3 Νοεμβρίου 2011, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων 
με ημερομηνία 9 Νοέμβριου 2011, και σας πληροφορώ ότι το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων στα πλαίσια 
διερεύνησης των αναγκών σε νερό για κτηνοτροφικές χρήσεις, προέβη στην καταγραφή των υφιστάμενων 
κτηνοτροφικών μονάδων, που γειτνιάζουν με τα όρια της περιοχής που αρδεύεται από το Φράγμα Ξυλιάτου. 

 Η διερεύνηση που διεξήγαγε το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων, δεν σημαίνει οπωσδήποτε την παροχή 
νερού από το Φράγμα Ξυλιάτου προς τις υφιστάμενες κτηνοτροφικές μονάδες.  Παρά ταύτα θα πρέπει να 
γνωρίζετε ότι και η κτηνοτροφία όπως ακριβώς και η γεωργία, αποτελούν μέρος της αγροτικής/γεωργικής 
ανάπτυξης και δεν πρέπει να γίνεται διαχωρισμός στην αντιμετώπισή τους.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.256, ημερομηνίας 10 Νοεμβρίου 2011, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε η Βουλευτής Αμμοχώστου κα Σκεύη Κούτρα Κουκουμά με 
αρ. 23.06.010.01.256, η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας ημερ. 
16.11.2011 και σας πληροφορώ για τα ακόλουθα: 
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(α) Ο αριθμός των οικοπέδων αυτοστέγασης που έχουν παραχωρηθεί κατά τα τελευταία τρία χρόνια 
ανέρχεται στα 1,363. Στον πίνακα που επισυνάπτεται (Παράρτημα I) φαίνεται παγκύπρια ο αριθμός των 
οικοπέδων που έχουν παραχωρηθεί κατά κοινότητα, τα τελευταία τρία χρόνια. 

(β) Κατά το 2012, προγραμματίζεται να παραχωρηθούν 450 οικόπεδα περίπου, ανάλογα με τους 
διαθέσιμους πόρους. 

(γ) Επίσης, έχουν ετοιμαστεί σχέδια διαχωρισμού 1,115 οικοπέδων Αυτοστέγασης και 3,037 οικοπέδων για 
αντιστάθμισμα παγκύπρια. Ο ρυθμός υλοποίησης των διαχωρισμών αυτών θα εξαρτηθεί από τις 
διαθέσιμες πιστώσεις.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.343, ημερομηνίας 20 Δεκεμβρίου 2011, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 12/01/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ ότι κατά τους μήνες Ιούλιο και Αύγουστο του 2010 όντως παρουσιάστηκαν μαζικές βλάβες στα 
συστήματα μηχανικής υποστήριξης της Μονάδας Εντατικής Θεραπείας. Παρά το γεγονός αυτό και κατόπιν 
άμεσων ενεργειών από μέρους του προσωπικού της Μονάδας Εντατικής Θεραπείας το πρόβλημα έχει επιλυθεί 
και όλα τα συστήματα λειτουργούν πλήρως για έκτο συνεχόμενο έτος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.351, ημερομηνίας 22 Δεκεμβρίου 2011, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφορικά με τις επιστολές του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με αρ. φακ. 
23.06.010.01.351 και 23.06.010.01.351, ημερομηνίας 12 Ιανουαρίου 2012 και 14 Ιουνίου 2012 αντίστοιχα, 
σχετικά με το πιο πάνω θέμα σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Αρμόδια αρχή για την εφαρμογή του περί Απορρυπαντικών Νόμου (Ν.125(Ι)/2006) είναι ο Διευθυντής 
Ιατρικών Υπηρεσιών & Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας (άρθρο 4) ο οποίος μπορεί να εξουσιοδοτήσει, 
σύμφωνα με το εδάφιο 2 του άρθρο 4, τον Προϊστάμενο Υγειονομικών Υπηρεσιών ή άλλο μέλος της 
Υγειονομικής Υπηρεσίας για άσκηση της εξουσίας που έχει ο ίδιος. 

2. Επισυνάπτεται κατάλογος των βιομηχανιών που παράγουν απορρυπαντικά πλυντηρίων και πιάτων 
στην Κύπρο. 

3. Μετά από έρευνα λειτουργών του Υπουργείου Εμπορίου Βιομηχανίας και Τουρισμού διαπιστώθηκε ότι, 
οι βιομηχανίες που παράγουν απορρυπαντικά πλυντηρίων και πιάτων ήταν ενήμερες για την απόφαση 
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου για την απαγόρευση της χρήσης φωσφορικών αλάτων και άλλων 
χημικών ενώσεων που περιέχουν φωσφόρο στα απορρυπαντικά και έχουν προβεί στις απαραίτητες 
ενέργειες ώστε να μην επηρεαστούν από την υιοθέτηση της ευρωπαϊκής νομοθεσίας. 

 Το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού παραμένει στη διάθεση σας για οποιεσδήποτε 
πρόσθετες πληροφορίες/διευκρινήσεις απαιτηθούν επί του θέματος.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.369, ημερομηνίας 12 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας, με αριθμό 23.06.010.01.369, ημερομηνίας 18 Ιανουαρίου 2012, 
σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα όπως προκύπτουν από στοιχεία που έχει το 
Τμήμα Οδικών Μεταφορών και το Υπουργείο Οικονομικών: 

(1) Ερωτήματα 1 και 2 - Ποιος είναι ο συνολικός αριθμός των αιτήσεων που έχει δεχτεί το Τμήμα Οδικών 
Μεταφορών και πόσες αιτήσεις έχουν τελικά εγκριθεί και ποιο ποσό δαπανήθηκε; 

 (α) Κατά το έτος 2008 υλοποιήθηκαν δύο Σχέδια Απόσυρσης και Αντικατάστασης Παλαιών 
Οχημάτων. Η 1η περίοδος υποβολής αιτήσεων ήταν από τις 14 Ιανουαρίου μέχρι τις 14 Μαρτίου 
του 2008 και κάλυψε οχήματα ηλικίας 20 ετών και άνω, ενώ η 2η περίοδος από τις 5 Μαΐου μέχρι 
τις 4 Ιουλίου του ίδιου έτους και κάλυψε οχήματα ηλικίας 15 ετών και άνω. Το σύνολο των 
αιτήσεων που εγκρίθηκαν κατά τις δύο αυτές περιόδους ανέρχεται στις 13.602. Από αυτές 1.604 
αφορούσαν χορηγία κατηγορίας Α (€257), 8.450 χορηγία κατηγορίας Β (€684), 2.087 χορηγία 
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κατηγορίας Γ1 (€1.283) ενώ 1.461 αφορούσαν χορηγία κατηγορίας Γιι (€1.710). Το εγκεκριμένο 
προϋπολογισμένο ποσό για τα δύο αυτά σχέδια ήταν αρχικά €8.543.007. Το ποσό αυτό 
καλύφθηκε πλήρως από τις αιτήσεις και χρειάστηκε να εγκριθεί συμπληρωματικό ποσό της τάξης 
των €2.824.952. Συνολικά το εγκεκριμένο προϋπολογισμένο ποσό ανήλθε στα €11.367.959. Από 
τις 13.602 αιτήσεις που είχαν εγκριθεί (προϋπολογισμένο ποσό €11.367.959) τελικά 
υποβλήθηκαν οι 12.008 (ποσό που καταβλήθηκε €9.421.151). 

 (β) Το 2009 ανακοινώθηκε τρίτο Σχέδιο Απόσυρσης και Αντικατάστασης Παλαιών Οχημάτων το 
οποίο κάλυψε οχήματα ηλικίας πέραν των 15 ετών. Αιτήσεις γίνονταν δεκτές για περίοδο 2 μηνών 
από τις 2 Φεβρουαρίου μέχρι τις 3 Απριλίου του 2009. Με βάση το 3° Σχέδιο, είχαν εγκριθεί 
10.039 αιτήσεις, για συνολικό ποσό €8.340.985. Από αυτές 887 αφορούσαν χορηγία κατηγορίας 
Α (€257), 6.834 χορηγία κατηγορίας Β (€684), 1.230 χορηγία κατηγορίας Γι (€1.283) ενώ 1.088 
αφορούσαν χορηγία κατηγορίας Γιι (€1.710). Από τις 10.039 αιτήσεις που είχαν εγκριθεί 
(προϋπολογιζόμενο ποσό €8.340.985) τελικά υποβλήθηκαν οι 8.856 (ποσό που καταβλήθηκε 
€6.793.997). 

(γ) Στις 11 Οκτωβρίου, 2010 ανακοινώθηκε η έναρξη του 4ου Σχεδίου Απόσυρσης και 
Αντικατάστασης Παλαιών Οχημάτων. Αιτήσεις γίνονταν δεκτές για περίοδο 2 μηνών με τελευταία 
ημερομηνία την 13 Δεκεμβρίου, 2010. Το 4° Σχέδιο αφορούσε την καταβολή χορηγίας ύψους 
€1.800 και κάλυπτε την απόσυρση μηχανοκινήτων οχημάτων κατηγορίας Μ1, ηλικίας πέραν των 
15 ετών. Από τις 1.111 αιτήσεις που είχαν εγκριθεί (προϋπολογισμένο ποσό €2.000.000) τελικά 
υλοποιήθηκαν οι 761 (ποσό που καταβλήθηκε €1.369.800). 

(2) Ερώτημα 3 - Πόσα χρήματα υπολογίζεται να κερδίσει το κράτος από τα τέλη εγγραφής και το φόρο 
προστιθέμενης αξίας των νέων αυτοκινήτων που εγγράφονται; 

Από τις εγγραφές νέων οχημάτων για το 2011 εισπράχθηκαν τέλη εγγραφής περίπου ύψους €11,9 εκ. 
και ποσό ύψους περίπου €42,6 εκ. περίπου που αφορά την καταβολή του νενομισμένου ΦΠΑ. 

(3) Ερώτημα 4 - Έχει αξιολογηθεί η οικονομική βιωσιμότητα του σχεδίου; Το κράτος προτίθεται να 
εφαρμόσει το σχέδιο απόσυρσης παλιών αυτοκινήτων για το 2012 με ή χωρίς τροποποιήσεις; 

Με βάση στατιστικά στοιχεία του Τμήματος Οδικών Μεταφορών οι συνολικές εγγραφές οχημάτων Μ1 
(σαλούν) για το 2011 ανέρχονται στις 27.885 ενώ οι συνολικές εγγραφές οχημάτων Μ1 με βάση το 
σχέδιο απόσυρσης ανέρχονταν στις 762 ή ως ποσοστό 3% στις συνολικές εγγραφές. Ανάλογη εικόνα 
παρουσιάζουν και τα έσοδα. Τα έσοδα από την εγγραφή οχημάτων Μ1 ανέρχονται στα €11.944.195 ενώ 
τα έσοδα εγγραφής με βάση το σχέδιο ανέρχονται σε €103.811 ή ως ποσοστό 1% περίπου στα 
συνολικά έσοδα εγγραφής. 

Την ίδια εικόνα παρουσιάζουν και τα έσοδα από το ΦΠΑ τα οποία με βάση το σχέδιο απόσυρσης δεν 
ξεπερνούν το 3% των συνολικών εσόδων του ΦΠΑ από εγγραφή αυτοκινήτων. 

Όσον αφορά τη βιωσιμότητα του σχεδίου, θα πρέπει να αναφερθεί ότι πέρα από τα άλλα οφέλη 
(περιβαλλοντικά, εξοικονόμηση ενέργειας κ.ά), η αντικατάσταση των οχημάτων με καινούρια αυτοκίνητα 
προσφέρει μεγαλύτερη παθητική ασφάλεια. 

Όσον αφορά το δεύτερο σκέλος της ερώτησης πληροφορείσθε ότι πρόσφατα έχει ετοιμαστεί νέο σχέδιο 
Απόσυρσης παλαιών αυτοκινήτων το οποίο υποβλήθηκε στο Υπουργείο Οικονομικών για έγκριση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.371, ημερομηνίας 12 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 18/1/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα της έκδοσης 
της σχολικής εφημερίδας των Μαθητών του Λυκείου Εθνάρχη Μακαρίου Γ΄ της Λευκωσίας και σας ενημερώνω 
για τα ακόλουθα: 

2. Το θέμα έχει διευθετηθεί μετά από ενέργειες της Διεύθυνσης Μέσης Εκπαίδευσης. Η φετινή έκδοση της 
μαθητικής εφημερίδας έχει ήδη κυκλοφορήσει. 

3. Σας ευχαριστούμε για το ενδιαφέρον σας να στηρίξετε με τον τρόπο αυτό την έκδοση της εφημερίδας 
των μαθητών, που αποτελεί μια πολύ δημιουργική ενασχόληση για τους νέους μας από τη στιγμή που ένας 
από τους βασικούς στόχους της Εκπαίδευσης είναι η εμπλοκή των μαθητών σε δραστηριότητες που τους 
καθιστούν ενεργούς, σκεπτόμενους πολίτες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.421, ημερομηνίας 30 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 07/02/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα στην βάση της έρευνας η οποία διεξήχθη το 2009, ως υπεργολαβία από το 
Πανεπιστήμιο Κύπρου: 

 Τα ναρκωτικά που λαμβάνονται από χρήστες περνούν στα ούρα και καταλήγουν στα ακατέργαστα 
απόβλητα, όπου η ανίχνευση και ο προσδιορισμός τους μπορεί να θεωρηθεί ως ένδειξη της χρήσης τους. 

 Τέτοιες μετρήσεις έχουν γίνει στο εξωτερικό για σκοπούς υπολογισμού της ημερήσιας χρήσης 
συγκεκριμένου ναρκωτικού κατά αναλογία πληθυσμού καθώς και για σκοπούς σύγκρισης κατανάλωσης από 
πόλη σε πόλη. Όμως οι υπολογισμοί δεν έχουν μεγάλη ακρίβεια αφού δεν είναι όλος ο πληθυσμός μιας 
κοινότητας χρήστες ναρκωτικών. Μάλιστα, σε χώρες όπου γίνεται επεξεργασία αποβλήτων και μετά 
καταλήγουν σε νερό για ανθρώπινη κατανάλωση, υπάρχει ανησυχία για την ύπαρξη ναρκωτικών στα λύματα 
διότι το πόσιμο νερό συνήθως δεν υπόκειται σε ελέγχους για υπολείμματα ναρκωτικών. 

 Στις περισσότερες μελέτες που έχουν γίνει στο εξωτερικό, έχουν εντοπισθεί ποσότητες από κάνναβη, 
κοκαΐνη και ηρωίνη και σε ορισμένες χώρες και μεθαμφεταμίνη. Τα αποτελέσματα αυτών των ερευνών είναι 
προβλεπόμενα αφού τα εν λόγω ναρκωτικά είναι τα πιο διαδεδομένα. 

 Παρόλες τις ευαίσθητες τεχνικές που υπάρχουν στην αναλυτική χημεία π.χ. αέριος χρωματογράφος - 
φασματογράφος μάζας, λόγω της μεγάλης αραίωσης των ναρκωτικών από ούρα των μη - χρηστών, 
αναμένεται ότι μόνο τα ναρκωτικά ευρείας χρήσης ανιχνεύονται με μεγάλη βεβαιότητα. 

 Το Γενικό Χημείο του Κράτους δεν έχει δικά του στοιχεία για υπολείμματα ναρκωτικών σε απόβλητα για 
υπολογισμούς χρήσης ναρκωτικών αλλά έχει πολλά στοιχεία για το είδος των ναρκωτικών ουσιών που 
κυκλοφορούν στην Κύπρο. 

 Στην Κύπρο, τα ναρκωτικά έχουν εξαπλωθεί σε μεγάλη έκταση και τα στατιστικά στοιχεία της 
Αστυνομίας αλλά και του Γενικού Χημείου του Κράτους δείχνουν ότι το υπ’ αριθμό ένα ναρκωτικό, όπως και σε 
όλη την Ευρώπη, παραμένει η κάνναβης - (περίπου 80 κιλά το 2011 για όλη την Κύπρο), η ηρωίνη (περίπου 
600γρ.), η κοκαΐνη (περίπου 3 κιλά αλλά συνεχώς αυξάνεται) και οι καινούργιες συνθετικές ψυχοτρόπες ουσίες 
όπως το JWH-018 οι οποίες εμφανίστηκαν στην Κύπρο για πρώτη φορά το 2009 (περίπου 8 κιλά και συνεχώς 
αυξάνονται). 

 Στην έρευνα του Πανεπιστημίου Κύπρου στην οποία γίνεται αναφορά και η οποία δημοσιεύθηκε και στις 
εφημερίδες, δεν φαίνεται να εντοπίστηκε στα λύματα η κύρια ναρκωτική ουσία στην Κύπρο, δηλαδή η 
κάνναβης. Έχει δε ανιχνευθεί η Ketamine οποία δεν έχει καμία φορά εντοπισθεί, μέχρι στιγμής, στην Κύπρο 
από το Γενικό Χημείο του Κράτους το οποίο είναι το επίσημο εργαστήριο της Κυπριακής Δημοκρατίας για 
αναλύσεις ναρκωτικών ουσιών που προσκομίζει η Αστυνομία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.424, ημερομηνίας 30 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 28 Ιουνίου 2012 σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση και 
σας πληροφορώ ότι στα κρατικά Νοσηλευτήρια υπάρχουν ειδικοί κάδοι ανακύκλωσης στις καφετέριες, τα 
γραφεία, τις εισόδους όπως επίσης και στους μεγάλους χώρους στάθμευσης. 

2. Σύμφωνα με την Κοινοτική Οδηγία 94/62, γίνεται ανάκτηση μέχρι και 65% των απορριμμάτων 
συσκευασίας καθώς και ανακύκλωση μέχρι και 45% των υλικών συσκευασίας όπως χαρτιού, μετάλλων, 
πλαστικού και γυαλιού. 

3. Σημειώνεται ότι η ανακύκλωση συγκαταλέγεται ανάμεσα στις προτεραιότητες του Υπουργείου Υγείας 
αφού προάγει τη δημόσια υγεία και συμβάλλει καθοριστικά στην προστασία του περιβάλλοντος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Οικονομικών κ. Βάσου Σιαρλή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.429, ημερομηνίας 31ης Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Κερύνειας κ. Μάριου Μαυρίδη 
«Αναβαθμίσεις κλιμάκων που έχουν γίνει τα τελευταία 20 χρόνια στη Δημόσια Υπηρεσία 

 Αναφέρομαι στη σχετική με το πιο πάνω θέμα αλληλογραφία που λήγει με την επιστολή σας με αρ. φακ. 
Ερ. 23.06.010.01 429 και ημερ. 28.6.2012, αναφορικά με την ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.429, ημερομηνίας 
31.1.2012 του Έντιμου Βουλευτή κ. Μάριου Μαυρίδη και σας ενημερώνω για τις κυρίες μισθοδοτικές 
αναβαθμίσεις θέσεων που έχουν γίνει στη Δημόσια Υπηρεσία, κατά τα τελευταία 20 χρόνια. 

I. Αντικατάσταση του θεσμού των συνδυασμένων θέσεων/τάξεων με συνδυασμένες κλίμακες το 
1996 

2. Με τον περί Προϋπολογισμού (Τροποποιητικό) Νόμο του 1996 (Ν. 8(ΙΙ)/1996), ο οποίος επισυνάπτεται 
ως Παράρτημα 1, αντικαταστάθηκε ο θεσμός των συνδυασμένων θέσεων/τάξεων με Κλ. Α2-Α5/Α7, Κλ. Α2-
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Α4/Α7 και Κλ. Α4/Α7 με θέσεις με συνδυασμένες κλίμακες Κλ. Α2-Α5-Α7, Κλ. Α2-Α4-Α7 και Κλ. Α4-Α7, 
αντίστοιχα. Ήτοι, οι επηρεαζόμενοι υπάλληλοι ανελίσσονται στην Κλ. Α7 αντί να προάγονται στην ανώτερη 
θέση των συνδυασμένων θέσεων με Κλ. Α7. Οι λόγοι για τους οποίους υιοθετήθηκε η εν λόγω ρύθμιση ήταν οι 
ακόλουθοι: 

(α) δεν υπήρχε ουσιαστική διαφορά στα καθήκοντα και τις ευθύνες, μεταξύ της κατώτερης και ανώτερης 
θέσης/τάξης των συνδυασμένων θέσεων/τάξεων, και δεδομένου ότι οι υπάλληλοι εκτελούσαν τα ίδια 
καθήκοντα και μετά την προαγωγή τους, με μόνη την πρόνοια για αυξημένο βαθμό ευθύνης, δεν υπήρχε 
λόγος να διαχωρίζεται μια θέση σε δύο τάξεις, και 

(β) είχαν δημιουργηθεί προβλήματα πλήρωσης σε ορισμένα Τμήματα/Υπηρεσίες, τα οποία δεν μπορούσαν 
να πληρώσουν τις θέσεις προαγωγής στις Κλίμακες Α8 και Α9 ή Α9, γιατί δεν υπήρχαν υπάλληλοι στο 
αμέσως κατώτερο βαθμολογικό επίπεδο της Κλ. Α7. 

II. Αναθεώρηση Κλιμάκων στην Εκπαιδευτική Υπηρεσία το 2000 
3. Κατά το 2000, η συνδικαλιστική πλευρά υπέβαλε αίτημα προς την τότε Κυβέρνηση για αναβάθμιση των 
θέσεων Επιθεωρητή Α΄ Μέσης και Τεχνικής Εκπαίδευσης και Διευθυντή Σχολείων Μέσης και Τεχνικής 
Εκπαίδευσης. Το θέμα είχε συζητηθεί στα πλαίσια της Μικτής Επιτροπής Προσωπικού Εκπαιδευτικής 
Υπηρεσίας (ΜΕΠΕΥ) και επειδή δεν υπήρξε συμφωνία παραπέμφθηκε στην εξ Υπουργών Επιτροπή-
Σύνδεσμο της ΜΕΠΕΥ (Υπουργοί Οικονομικών, Παιδείας και Πολιτισμού, Δικαιοσύνης και Δημόσιας Τάξεως). 
Στη συνέχεια το θέμα εξετάστηκε από το Υπουργικό Συμβούλιο, το οποίο με την Απόφασή του με αρ. 
51.661/26.4.2000 ενέκρινε τις αναθεωρήσεις Κλιμάκων των πιο κάτω θέσεων με αναδρομική ισχύ από 
26.4.2000, οι οποίες υλοποιήθηκαν με τον περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμο (Αρ. 2) του 2001 
(Ν. 22(ΙΙ)/2001), σχετικό απόσπασμα του οποίου επισυνάπτεται ως Παράρτημα 2. 
(α) 36 Επιθεωρητών Α΄ από την Κλ. Α13 στην Κλ. Α13 επεκτεινόμενη κατά δύο προσαυξήσεις, 

(β) 107 Διευθυντών Σχολών Μέσης Εκπαίδευσης, από την Κλίμακα Α12 επεκτεινόμενη κατά δύο 
προσαυξήσεις στην Κλ. Α13 και 

(γ) 746 Βοηθών Διευθυντών Σχολών Μέσης Εκπαίδευσης, από την Κλ. Α11 στην Κλ. Α12. 

4. Πέραν των πιο πάνω ρυθμίσεων, με βάση συμφωνία μεταξύ της τότε Κυβέρνησης και της Παγκύπριας 
Οργάνωσης Ελλήνων Δασκάλων (ΠΟΕΔ), υλοποιήθηκαν και αναθεωρήσεις Κλιμάκων των πιο κάτω θέσεων 
με τον περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμο (Αρ. 2) του 2001 (Ν. 22(ΙΙ)/2001): 

(α) 329 θέσεων Διευθυντή Σχολείων Δημοτικής Εκπαίδευσης, από την Κλ. Α11 επεκτεινόμενη κατά τρεις 
προσαυξήσεις στην Κλ. Α12 επεκτεινόμενη κατά δύο προσαυξήσεις. 

(β) 597 θέσεων Βοηθού Διευθυντή Σχολείων Δημοτικής Εκπαίδευσης, από την Κλ. Α10 επεκτεινόμενη κατά 
δύο προσαυξήσεις στην Κλ. Α11 επεκτεινόμενη κατά δύο προσαυξήσεις. 

III. Αναθεώρηση του ενιαίου Κρατικού Μισθολογίου το 2002 

5. Το υφιστάμενο Κρατικό Μισθολόγιο που τέθηκε σε ισχύ το 1980 παρουσίασε με την πάροδο του χρόνου 
αρκετές αδυναμίες, όπως το γεγονός ότι είχε καταστεί υπέρ του δέοντος ανταγωνιστικό εξωτερικά και άδικο 
έναντι των εργοδοτών του ιδιωτικού τομέα, το ότι υπήρχε ένας αδικαιολόγητα μεγάλος αριθμός διαρθρώσεων, 
ότι παρατηρείτο μια συνεχής τάση συμπίεσής του προς τα πάνω σε βάρος των κατόχων των ανωτάτων 
θέσεων και ότι ορισμένες Κλίμακες χρησιμοποιούνταν μεμονωμένα. Για περιορισμό ή και άρση των 
παρουσιαζόμενων αδυναμιών καταβλήθηκαν από καιρού αρκετές προσπάθειες από την Επίσημη Πλευρά και 
το 1998 δόθηκαν συγκεκριμένες εισηγήσεις προς την ΠΑ.ΣΥ.Δ.Υ. στα πλαίσια της Μικτής Επιτροπής 
Προσωπικού (ΜΕΠ). Ωστόσο, δεδομένων των προαναφερόμενων στις παραγράφους 3 και 4 ρυθμίσεων που 
αφορούσαν τους Εκπαιδευτικούς Λειτουργούς, η ΠΑ.ΣΥ.Δ.Υ. επεδίωξε να εξασφαλίσει αντίστοιχα οφέλη. Μετά 
από διαβουλεύσεις με τη συνδικαλιστική πλευρά υιοθετήθηκαν οι αναβαθμίσεις που επισυνάπτονται ως 
Παραρτήματα 3 και 4, αντίστοιχα, οι οποίες τέθηκαν σε ισχύ από 1.1.2002, με τον περί Συμπληρωματικού 
Προϋπολογισμού Νόμο (Αρ. 8) του 2002 (Ν.42(ΙΙ)/2002). Οι εν λόγω αναβαθμίσεις αφορούσαν κυρίως: 

(α) την παραχώρηση μίας ή δύο προσαυξήσεων σε αριθμό θέσεων, 

(β) την αναβάθμιση της θέσης εισδοχής προσωπικού με ελάχιστο απαιτούμενο προσόν για διορισμό το 
πανεπιστημιακό προσόν: 

 i. από Κλ.Α8 και Α10 σε Κλ. Α8 και Α10 και Α11 ή 

 ii. από Κλ. Α9/Α11 και Α12 σε Κλ. Α9 και Α11 και Α12, ήτοι οι επηρεαζόμενοι υπάλληλοι 
ανελίσσονται στην Κλ. Α11 αντί να προάγονται στην ανώτερη θέση των συνδυασμένων θέσεων 
με Κλ. Α11 και Α12, 

(γ) την αναβάθμιση της θέσης Διευθυντή Τμήματος από Κλ. Α15 σε Κλ. Α15 και Α16,  
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(δ) την αναβάθμιση της θέσης Διευθυντή μεγάλων Κυβερνητικών Τμημάτων, από Κλ. Α16 σε πάγιο ετήσιο 
βασικό μισθό £8.270 (€65.315 σημερινός βασικός μισθός), 

(ε) την αναβάθμιση της θέσης Γενικού Διευθυντή ή άλλων αξιωματούχων με αντίστοιχη μισθοδοσία από 
πάγιο ετήσιο βασικό μισθό £8.482 σε £8.950 (€70.685 σημερινός βασικός μισθός) και 

(στ) την αναβάθμιση της θέσης Γενικού Εισαγγελέα και Βοηθού Γενικού Εισαγγελέα από πάγιο ετήσιο 
βασικό μισθό £11.368 σε £11.709 (€92.475 σημερινός βασικός μισθός). 

6. Σημειώνεται ότι παράλληλα με τις εν λόγω αναβαθμίσεις προτάθηκε από την Επίσημη Πλευρά η μείωση 
των απολαβών του νεοεισερχόμενου προσωπικού κατά 10% τα δύο πρώτα χρόνια της υπηρεσίας του και η 
τοποθέτησή του στην αρχική βαθμίδα της μισθολογικής κλίμακας της θέσης του στο τρίτο έτος της υπηρεσίας 
του. Ωστόσο η εν λόγω ρύθμιση δεν προωθήθηκε. 

7. Στα πλαίσια της αναθεώρησης του κρατικού μισθολογίου αναβαθμίστηκαν επίσης, με τον περί 
Δικαστηρίων (Τροποποιητικό) Νόμο (Ν. 140(1)2002) που επισυνάπτεται ως Παράρτημα 5: 

(α) οι θέσεις των Ανώτερων Επαρχιακών Δικαστών από πάγιο ετήσιο βασικό μισθό £8.142 σε £8.613 
(€68.023 σημερινός βασικός μισθός) 

(β) οι θέσεις των Προέδρων Επαρχιακών Δικαστών από πάγιο ετήσιο βασικό μισθό £8.539 σε £8.966 
(€70.812 σημερινός βασικός μισθός) και 

(γ) οι θέσεις του Προέδρου και των Δικαστών του Ανωτάτου Δικαστηρίου από πάγιο ετήσιο βασικό μισθό 
£11.368 σε £11.709 (€92.475 σημερινός βασικός μισθός). 

8. Επίσης, με τον περί Προϋπολογισμού Νόμο του 2003 (Ν.11(ΙΙ)/2003) αναβαθμίστηκαν: 

(α) οι θέσεις των Μελών της Επιτροπής Δημόσιας Υπηρεσίας από πάγιο ετήσιο βασικό μισθό £8.635 σε 
£9.112 (€65.423 σημερινός βασικός μισθός), 

(β) η θέση του Προέδρου της Επιτροπής Δημόσιας Υπηρεσίας από πάγιο ετήσιο βασικό μισθό £10.076 σε 
£10.632 (€76.336 σημερινός βασικός μισθός), 

(γ) οι θέσεις των Μελών της Επιτροπής Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας από πάγιο ετήσιο βασικό μισθό £7.993 
σε £8.371 (€60.102 σημερινός βασικός μισθός) και 

(δ) η θέση του Προέδρου της Επιτροπής Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας από πάγιο ετήσιο βασικό μισθό £9.507 
σε £10.032 (€72.028 σημερινός βασικός μισθός). 

IV. Μελέτες Διαχωρισμού Διαζευκτικών Προσόντων 

9. Με βάση την απόφαση που επετεύχθη μεταξύ της επίσημης και της δημοσιοϋπαλληλικής πλευράς στη 
Μικτή Επιτροπή Προσωπικού (ΜΕΠ) στις 30.1.2002, στα πλαίσια της αναθεώρησης του ενιαίου κρατικού 
μισθολογίου, συμφωνήθηκε η διεξαγωγή Μελετών διαχωρισμού των διαζευκτικών προσόντων για όλες τις 
θέσεις του κρατικού μισθολογίου, τα Σχέδια Υπηρεσίας των οποίων απαιτούν διαζευκτικά προσόντα, όπως 
π.χ. η κατοχή Απολυτηρίου Σχολής Μέσης Εκπαίδευσης ή η κατοχή πανεπιστημιακού προσόντος (αντίγραφο 
των πρακτικών της συμφωνίας επισυνάπτεται ως Παράρτημα 6). 

10. Οι εν λόγω Μελέτες αφορούσαν 33, συνολικά, κατηγορίες θέσεων σε οικονομικούς και τεχνικούς 
κλάδους, και αποσκοπούσαν στην εξάλειψη των ανισοτήτων που παρουσιάζονται εις βάρος των ατόμων τα 
οποία κατέχουν: 

(α) ανώτερα προσόντα, και τα οποία διορίζονται στις ίδιες θέσεις με άτομα τα οποία κατέχουν κατώτερα 
προσόντα, με αποτέλεσμα, ενώ, σε σχέση με τα προσόντα τους και τις υπηρεσιακές ανάγκες 
διαπιστώνεται ότι εκτελούν αναβαθμισμένα καθήκοντα, να αμείβονται, περίπου, στο ίδιο επίπεδο, 

(β) κατώτερα προσόντα, με την έννοια ότι δεν μπορούν να συναγωνιστούν τους κατόχους ανώτερων 
προσόντων, είτε στα πλαίσια γραπτού διαγωνισμού είτε στα πλαίσια προφορικών εξετάσεων. 

11. Απώτερος στόχος των εν λόγω Μελετών είναι ο διαχωρισμός των θέσεων στη Δημόσια Υπηρεσία, 
ούτως ώστε μελλοντικά, να προσλαμβάνεται προσωπικό σε 3 «ξεκάθαρα» επίπεδα ως εξής: 

(α) επίπεδο θέσεων με απαιτούμενο προσόν το Απολυτήριο Σχολής Μέσης Εκπαίδευσης, 

(β) επίπεδο θέσεων με απαιτούμενο προσόν το Δίπλωμα Σχολής Τριτοβάθμιας Εκπαίδευσης διάρκειας 
σπουδών τουλάχιστον τριών ετών και 

(γ) επίπεδο θέσεων με απαιτούμενο προσόν το Πανεπιστημιακό Δίπλωμα. 
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12. Αναλυτική κατάσταση αναφορικά με τις Μελέτες που έχουν ολοκληρωθεί και το στάδιο υλοποίησής τους, 
τις μελέτες που βρίσκονται σε εξέλιξη και αυτές που εκκρεμούν, παρουσιάζονται στον Πίνακα που 
επισυνάπτεται ως Παράρτημα 7. Συνοπτικά αναφέρεται ότι μέχρι σήμερα: 

(α) έχουν ολοκληρωθεί 16 Μελέτες τα πορίσματα των οποίων έχουν συμφωνηθεί στη ΜΕΠ, εκ των οποίων 
οι 10 έχουν υλοποιηθεί με τον περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμο (Αρ. 1) του 2007 
(Ν.38(ΙΙ)/2007) (Παράρτημα 8) και οι υπόλοιπες 6 με τον περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού 
Νόμο (Αρ. 4) του 2009 (Ν.53(ΙΙ)/2009) (Παράρτημα 9), 

(β) έχουν ολοκληρωθεί 9 Μελέτες τα πορίσματα των οποίων εκκρεμούν για συζήτηση σε Μικτό Κλιμάκιο 
μεταξύ Επίσημης και Συνδικαλιστικής Πλευράς, και 

(γ) εκκρεμεί η διεξαγωγή 8 Μελετών. 

13. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες/διευκρινίσεις.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.440, ημερομηνίας 2 Φεβρουαρίου 2012, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ: 06.11.006 και ημερ. 15/2/2012 σε σχέση με την πιο πάνω 
ερώτηση και σας παραθέτω πιο κάτω την απάντησή μου. Παρακαλώ όπως δεχτείτε τις απολογίες μου για τη 
μεγάλη καθυστέρηση που σημειώθηκε στην απάντηση της ερώτησης, η οποία οφείλεται στο γεγονός ότι η 
σχετική επιστολή παρέπεσε στις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας όπου είχε διαβιβαστεί. 

2. Στα πλαίσια των προκλήσεων που καλείται η Κύπρος να αντιμετωπίσει ενόψει των έντονων 
δημογραφικών αλλαγών, έχει συσταθεί ο Εθνικός Φορέας Δημογραφικής και Οικογενειακής Πολιτικής, μετά 
από απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου, ημερ. 28/4/2009. Η θητεία των μελών του Φορέα που διορίζονται 
από τον Πρόεδρο του Εθνικού Φορέα Δημογραφικής και Οικογενειακής Πολιτικής είναι τριετής. 

3. Οι Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας εκπόνησαν μελέτη με τίτλο «Καθιέρωση Δημογραφικής Πολιτικής 
και εντοπισμός των Τομέων Παρέμβασης με έμφαση στις Πολιτικές για την Οικογένεια», τα αποτελέσματα της 
οποίας παρουσιάστηκαν στα μέλη του Εθνικού Φορέα σε σχετικό Σεμινάριο στις 19/1/2010 και τα οποία 
κατέδειξαν ότι τα αίτια της υπογεννητικότητας οφείλονται κατά κύριο λόγο στην εξέλιξη των ίδιων των 
σύγχρονων κοινωνιών, στο σύγχρονο τρόπο ζωής, στην αυξανόμενη ατομικότητα, στο ανερχόμενο μορφωτικό 
επίπεδο και στην αντίληψη του ελεύθερου χρόνου. 

4. Ο Εθνικός Φορέας Δημογραφικής και Οικογενειακής Πολιτικής επεξεργάστηκε προσχέδιο Σχεδίου 
Εθνικής Στρατηγικής της Κύπρου για την περίοδο 2011-2015 για την αντιμετώπιση των κύριων προκλήσεων 
που αντιμετωπίζει η Κυπριακή κοινωνία ενόψει των δημογραφικών αλλαγών. Το Σχέδιο προσεγγίζει το θέμα 
μέσω πολιτικών για την γεννητικότητα, την ενεργό γήρανση και τη μετανάστευση, παράγοντες που έχουν 
άμεση επίδραση στην αντιμετώπιση των δημογραφικών προκλήσεων. Οι δράσεις οι οποίες θα 
περιλαμβάνονται στο Σχέδιο Εθνικής Στρατηγικής θα υλοποιηθούν στη βάση προτεραιοτήτων, προσμετρώντας 
φυσικά και την προϊούσα οικονομική κρίση. Το Σχέδιο έχει συνέργεια και συμπληρωματικότητα με άλλα 
έγγραφα πολιτικής συμπεριλαμβανομένων του Σχεδίου Δράσης για τους Ηλικιωμένους (2005-2015), του 
Σχεδίου Δράσης Συμφιλίωσης της Οικογενειακής, Ιδιωτικής και Επαγγελματικής Ζωής (2010-2013), του 
Σχεδίου Δράσης για την Ισότητα, του Σχεδίου Δράσης Ένταξης Μεταναστών κ.ά. 

 Οι απόψεις και εισηγήσεις που υποβλήθηκαν από τα μέλη του Φορέα έχουν καταγραφεί και μελετώνται 
από τις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας με στόχο την οριστικοποίηση του Σχεδίου από τον Φορέα και 
ακολούθως την υποβολή του στο Υπουργικό Συμβούλιο για λήψη απόφασης. 

5. Όσον αφορά την πρόταση για σύσταση επιστημονικού ινστιτούτου δημογραφίας και οικογενειακής 
πολιτικής, θεωρούμε ότι στο παρόν στάδιο δεν είναι αναγκαία, αφού έχει δημιουργηθεί ο Εθνικός Φορέας 
Δημογραφικής και Οικογενειακής Πολιτικής, του οποίου κύριος σκοπός είναι η παρακολούθηση των 
δημογραφικών αλλαγών στην Κύπρο και η προώθηση κατάλληλων πολιτικών για την αντιμετώπισή τους. Στα 
πλαίσια των αρμοδιοτήτων του, ο Εθνικός Φορέας μπορεί να καλέσει εμπειρογνώμονες και να διεξάγει μελέτες 
και έρευνες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.452, ημερομηνίας 6 Φεβρουαρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 
«23ο Νηπιαγωγείο Λεμεσού 
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 Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 9.2.2012, και σας πληροφορώ ότι ήδη το έργο έχει 
ολοκληρωθεί και έχει παραδοθεί συνολικά.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.460, ημερομηνίας 10 Φεβρουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.460, που υποβλήθηκε από τον Βουλευτή Πάφου κ. 
Ανδρέα Φακοντή και η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών από το Γενικό Διευθυντή Υπουργείου 
Συγκοινωνιών και Έργων με την επιστολή του με αρ. φακ. 19.1.6.3/3 και ημερ. 19.4.2012, και σας πληροφορώ 
ότι το αναφερόμενο στην Ερώτηση έργο αφορά τη μετατροπή δρόμου σε πεζόδρομο και το συνολικό κόστος 
κατασκευής του ανέρχεται στις €164.000. Στο φετινό Προϋπολογισμό είχε περιληφθεί πρόνοια ύψους €70.000 
για έναρξη των εργασιών, αλλά λόγω και των τρεχουσών δημοσιονομικών συνθηκών, η εκτέλεση του έργου θα 
αρχίσει εντός του 2013.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.462, ημερομηνίας 10 Φεβρουαρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 16/02/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(1) Το Μνημόνιο συνεργασίας θεσμοθετεί και διευρύνει τη συνεργασία μεταξύ του Μακάριου Νοσοκομείου 
και του King’s College Hospital, η οποία ξεκίνησε από το 1999 με τη συνεργασία στην περίθαλψη και 
θεραπεία ασθενών με ηπατολογικά προβλήματα και σταδιακά συστηματοποιήθηκε από το 2006 με την 
ετήσια επίσκεψη στην Κύπρο του ειδικού Ηπατολόγου Dr. Alastair Baker από το King’s College Hospital, 
ο οποίος εξετάζει όλους τους παιδιατρικούς ασθενείς με περίπλοκα ηπατολογικά προβλήματα, όπως 
μεταμόσχευση ήπατος, συγγενής ατρησία χοληφόρων, χρόνια χολική κίρρωση, πολυκυστική νόσος του 
ήπατος, χρόνια ηπατίτιδα Β κλπ, τόσο του δημόσιου όσο και του ιδιωτικού τομέα παγκύπρια. Στις 
τελευταίες επισκέψεις εξετάστηκαν ασθενείς και από τα κατεχόμενα και δύο ασθενείς από την Ελλάδα. 
Οι επισκέψεις αυτές του Δρ. Alastair Baker μαζί με την συνεχή παρακολούθηση των ασθενών από την 
Ηπατολογική Κλινική του Μακάριου Νοσοκομείου, η οποία βρίσκεται σε συνεχή επικοινωνία με το King’s 
College Hospital, ελάττωσε την ταλαιπωρία των οικογενειών των Κυπρίων Ασθενών και εξοικονόμησε 
πόρους από τον προϋπολογισμό του Υπουργείου Υγείας, αφού δεν απαιτείται πλέον να μεταβαίνουν οι 
ασθενείς στο εξωτερικό για εξετάσεις και παρακολούθηση, παρά μόνο για εξειδικευμένες χειρουργικές 
επεμβάσεις. 

(2) Το Μνημόνιο εκτός από τη θεσμοθέτηση της συνεργασίας στην αντιμετώπιση περίπλοκων 
ηπατολογικών περιστατικών, διευρύνει την συνεργασία και στα παιδογαστρεντερολογικά θέματα, αφού 
δεν υπάρχει σήμερα ειδικός παιδογαστρεντερολόγος στην Κύπρο, αλλά παρέχει και τη δυνατότητα της 
από κοινού διερεύνησης για διεύρυνση της συνεργασίας και σε άλλους εξειδικευμένους τομείς 
περίθαλψης παιδιατρικών ασθενών. 

(3) Με τη θεσμοθέτηση της συνεργασίας αυτής εξυψώνεται το επίπεδο περίθαλψης των ασθενών αφού θα 
εφαρμόζονται κοινά πρωτόκολλα και κοινές μέθοδοι θεραπείας των ασθενών και το Μακάριο 
Νοσοκομείο θα καταστεί σε συνεργασία με το King’s College Hospital περιφερειακό κέντρο 
παρακολούθησης και περίθαλψης ασθενών από τις γύρω χώρες, συμμετέχοντας σε ευρωπαϊκά 
προγράμματα εξειδικευμένης θεραπείας. 

(4) Το Μνημόνιο περιλαμβάνει επίσης και υποτροφίες για την μετεκπαίδευση παιδιάτρων, ειδικευόμενων 
παιδιάτρων, νοσηλευτών, κλινικών διαιτολόγων και παραϊατρικού προσωπικού στο King’s College 
Hospital για τους νέους τρόπους θεραπείας των ασθενών με βάση τα ευρωπαϊκά πρωτόκολλα 
θεραπείας. Ήδη μετεκπαιδεύθηκε μια ανώτερη νοσηλευτική λειτουργός που στελέχωσε την ηπατολογική 
κλινική και πρόκειται να μετεκπαιδευθούν και ένας παιδίατρος στην ειδικότητα του παιδο-
γαστρεντερολόγου καθώς επίσης και άλλα μέλη ιατρικού και παραϊατρικού προσωπικού που σχετίζονται 
με την περίθαλψη των ασθενών αυτών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.474, ημερομηνίας 17 Φεβρουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.474 και ημερομηνία 17 Φεβρουαρίου 2012, που 
υποβλήθηκε από τον Βουλευτή Λευκωσίας κ. Γ. Περδίκη, σε σχέση με τη λειτουργία του αλλαντοποιείου 
«Χωματάς Λτδ» στον Κάτω Μύλο Λεμεσού και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Μετά από σχετική έρευνα που διενεργήθηκε από την Πολεοδομική Αρχή (Τμήμα Πολεοδομίας και 
Οικήσεως Λεμεσού-Επαρχιακό Γραφείο Λεμεσού), την Επαρχιακή Διοίκηση Λεμεσού και τον Πρόεδρο του 
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Κοινοτικού Συμβουλίου Κ. Μύλου διαπιστώθηκε ότι μέχρι σήμερα δεν έχει υποβληθεί οποιαδήποτε αίτηση που 
να αφορά τη λειτουργία του αλλαντοποιείου «Χωματάς Λτδ». 

3. Σημειώνεται ότι το συγκεκριμένο αλλαντοποιείο λειτουργεί από το 1992 ως μικρή οικογενειακή βιοτεχνία 
παραδοσιακών αλλαντικών προϊόντων, χωρίς όμως να έχει εξασφαλίσει τις σχετικές άδειες (Πολεοδομική και 
Οικοδομική). Στεγάζεται σε παλιό υποστατικό (κατοικία) που βρίσκεται στο τεμ. 115 Φ/Σχ. 48/5362V01. Το 
εργοστάσιο υπολειτουργεί εδώ και δύο χρόνια και δεν έχει μόνιμο προσωπικό. Έχει μεταφέρει όλες τις 
εργασίες του εκτός της Κοινότητας Κάτω Μύλου, πλην της παραγωγής και του φουρνίσματος. 

4. Με επιστολή της ημερομηνίας 25.02.2008, η Επαρχιακή Διοίκηση Λεμεσού ζήτησε από τον Διευθυντή 
της Εταιρείας, να ενημερωθεί για τις ενέργειες του, αναφορικά με την μετακίνηση του εργοστασίου, 
διαφορετικά θα λαμβάνονταν δικαστικά μέτρα. 

5. Ο Διευθυντής της Εταιρείας, έχει πληροφορήσει τον Έπαρχο Λεμεσού, ότι προγραμματίζεται 
μεταστέγαση του εργοστασίου στη Μουτταγιάκα περί το τέλος του έτους, σε ιδιόκτητη γη. Παράλληλα, 
ισχυρίζεται ότι αυτό λειτουργούσε κυρίως τους χειμερινούς μήνες πάνω σε έκτακτη βάση (1-2 μέρες τη 
βδομάδα) και την υπόλοιπη περίοδο του χρόνου 1-2 μέρες τον μήνα. Μεγάλο μέρος των επιμέρους εργασιών 
του αλλαντοποιείου έχει μεταστεγαστεί στη Λεμεσό (αποθήκευση/συσκευασία/διανομή) ενώ εδώ και ένα χρόνο 
η παραγωγή παραδοσιακών αλλαντικών προϊόντων έχει ανατεθεί σε άλλη αδειούχα βιοτεχνία αλλαντικών της 
περιοχής. 

6. Αξίζει να σημειωθεί ότι στις 07.03.2012, πραγματοποιήθηκε επιθεώρηση του αλλαντοποιείου από τον 
Αρμόδιο Επιθεωρητή Εργασίας, και διαπιστώθηκε ότι η διεργασία παραγωγής καπνιστού κρέατος δεν 
λειτουργούσε. Διαπίστωσε όμως, ότι στην εγκατάσταση υπήρχε σύστημα εξαερισμού και φουγάρα ύψους 6 
περίπου μέτρων. 

7. Ο φορέας εκμετάλλευσης του αλλαντοποιείου ενημέρωσε τον επιθεωρητή ότι προβαίνει σε ενέργειες για 
μεταστέγαση του σε άλλο χώρο. Εκτιμά ότι η μεταστέγαση θα γίνει εντός 6 μηνών. Για τους πιο πάνω λόγους 
δεν έγιναν οποιεσδήποτε συστάσεις στον φορέα εκμετάλλευσης της εγκατάστασης πλην της ενημέρωσης για 
την υποχρέωση του να εξασφαλίσει Άδεια Εκπομπής Αερίων Αποβλήτων. Δεδομένου όμως του χρόνου που 
απαιτείται για υποβολή της αίτησης, για εξέταση της και για χορήγηση της Άδειας, είναι άνευ σημασίας η 
υποβολή της αίτησης για το αλλαντοποιείο αφού αναμένεται σύντομα να μεταστεγαστεί. 

8. Το Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας θα συνεχίσει να επιθεωρεί την εν λόγω εγκατάσταση και σε 
περίπτωση που διαπιστωθεί ότι η μεταστέγαση θα καθυστερήσει, θα απαιτηθεί από το φορέα εκμετάλλευσης 
του αλλαντοποιείου να υποβάλει αίτηση για εξασφάλιση Άδειας Εκπομπής Αερίων Αποβλήτων για το 
αλλαντοποιείο στο χώρο που βρίσκεται σήμερα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.479, ημερομηνίας 17 Φεβρουαρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Κερύνειας κ. Μάριου Μαυρίδη 
 «Αναφέρομαι στη σχετική με το πιο πάνω θέμα επιστολή σας με ημερ. 21/2/2012 και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

1. Αναφορικά με την ενημέρωση που ζητήσατε για τον τρόπο αξιοποίησης του κονδυλίου που 
περιλαμβάνεται στο άρθρο 04339 του Κεφαλαίου 20.01 «Υλοποίηση μέτρων στα πλαίσια της 
εκπαιδευτικής μεταρρύθμισης» στους προϋπολογισμούς του 2010 και του 2011, σας αποστέλλονται 
κατάλογοι για τα δύο πιο πάνω έτη (Παραρτήματα Α΄ και Β΄), στους οποίους φαίνεται η κατανομή των 
δαπανών που διενεργήθηκαν από το πιο πάνω κονδύλι στα διάφορα μέτρα και προγράμματα που 
εντάσσονται στα πλαίσια της Εκπαιδευτικής Μεταρρύθμισης. 

2. Όπως φαίνεται από τους πιο πάνω καταλόγους, οι δαπάνες από το πιο πάνω κονδύλι αφορούσαν ως 
επί το πλείστον στην εφαρμογή του Ολοήμερου Σχολείου στη δημοτική εκπαίδευση, του Μουσικού και 
Αθλητικού Σχολείου στη μέση εκπαίδευση, του Ανοιχτού Σχολείου σε συνεργασία με τους Δήμους, στη 
διαμόρφωση των νέων Αναλυτικών Προγραμμάτων από την Προδημοτική μέχρι και την Α΄ Λυκείου και 
στην επιχορήγηση όλων των μαθητών της Β΄ Γυμνασίου για την αγορά φορητού Η/Υ.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.483, ημερομηνίας 21ης Φεβρουαρίου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.010.01.483 και ημερομηνία 21η Φεβρουαρίου 2012 
και σας πληροφορώ τα ακόλουθα σχετικά με τα ερωτήματά σας: 
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1. Ο μειοδοτικός διαγωνισμός για εγκατάσταση μεγάλων φωτοβολταϊκών πάρκων συνολικής 
δυναμικότητας 50 MW έχει προκηρυχθεί την 21η Μαΐου 2012 και η τελευταία ημερομηνία υποβολής 
αιτήσεων από τους ενδιαφερόμενους είναι η 3η Σεπτεμβρίου 2012. 

2. Όλοι οι ενδιαφερόμενοι για υλοποίηση φωτοβολταϊκών πάρκων, θα πρέπει να υποβάλουν τις προτάσεις 
τους στα πλαίσια του μειοδοτικού διαγωνισμού. Θα επιλεγούν οι προτάσεις που θα έχουν τη χαμηλότερη 
ζητούμενη τιμή πώλησης ρεύματος (νοουμένου ότι αυτή θα είναι κάτω των 21 σεντς/KWh και οι οποίες 
θα πληρούν όλες τις απαραίτητες προϋποθέσεις συμμετοχής στο διαγωνισμό. Από τη διαδικασία δεν 
αποκλείονται προτάσεις με ζητούμενη τιμή ίση ή μικρότερη από την τιμή ΑΠΕ της ΑΗΚ (χωρίς δηλαδή 
να ζητείται επιπλέον επιδότηση σε σχέση με τις σημερινές τιμές) νοουμένου ότι η ζητούμενη τιμή θα είναι 
σταθερή για όλη τη διάρκεια του εικοσαετούς συμβολαίου που θα υπογραφεί με τους αιτητές που θα 
επιλεγούν. Σε περίπτωση που υπάρξουν τέτοιες προτάσεις και είναι οι χαμηλότερες, τότε τα έργα αυτά 
θα επιλεγούν. 

3. Όπως επεξηγήθηκε στην απάντηση του ερωτήματος No. 2, τυχόν αιτήσεις με οποιαδήποτε ζητούμενη 
σταθερή τιμή κάτω των 21σεντς/KWh, θα διαγωνιστούν στα πλαίσια του μειοδοτικού διαγωνισμού. Η 
Επιτροπή Διαχείρισης του Ειδικού Ταμείου ΑΠΕ και ΕΞΕ εξέδωσε ανακοινώσεις βάσει των οποίων καλεί 
όλους τους ενδιαφερόμενους που επιθυμούν να εγκαταστήσουν φωτοβολταϊκά πάρκα δυναμικότητας 
150 kW μέχρι 10 MW, συμπεριλαμβανομένων των φορέων που απευθύνθηκαν σε διάφορους 
φορείς/υπηρεσίες για αδειοδότηση έργων χωρίς να ζητούν επιδότηση από το Ειδικό Ταμείο ΑΠΕ και 
ΕΞΕ, όπως ετοιμάσουν και υποβάλουν τις αιτήσεις τους για συμμετοχή στον διαγωνισμό. Σε περίπτωση 
όμως που υπάρχουν προτάσεις για υλοποίηση φωτοβολταϊκών πάρκων με το εκάστοτε κόστος αγοράς 
ΑΠΕ από την ΑΗΚ, το οποίο δεν είναι σταθερό, δεν θα μπορούν να συμμετέχουν στο μειοδοτικό 
διαγωνισμό αλλά θα εξεταστούν ξεχωριστά. 

4. Το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού σε συνεργασία με τη ΡΑΕΚ και όλους τους άλλους 
εμπλεκόμενους φορείς μελετά ήδη το θέμα χειρισμού αιτήσεων για υλοποίηση φωτοβολταϊκών πάρκων 
χωρίς επιδότηση αλλά με ζητούμενη την εκάστοτε τιμή αγοράς ΑΠΕ από την ΑΗΚ. Συγκεκριμένα 
εξετάζεται τόσο το θέμα της πρόσθετης δυναμικότητας συστημάτων που θα μπορέσουν να συνδεθούν 
με το δίκτυο όσο και όλοι οι παράγοντες που επηρεάζουν το κόστος χρήσης του δικτύου (π.χ. τάση, 
συχνότητα κ.λπ.). Οι σχετικές αποφάσεις θα κοινοποιηθούν στους ενδιαφερόμενους αμέσως μετά την 
ολοκλήρωση των απαιτούμενων μελετών και τη λήψη της σχετικής απόφασης. Θα πρέπει παράλληλα 
να σημειωθεί ότι ανεξάρτητα με τα πιο πάνω, οι ενδιαφερόμενοι μπορούν, αν το επιθυμούν, να 
αδειοδοτηθούν μέσω των εν ισχύ κανόνων της αγοράς ηλεκτρισμού οι οποίοι προϋποθέτουν μεταξύ 
άλλων την εξεύρεση δικών τους πελατών τους οποίους θα πρέπει να εξυπηρετούν σε εικοσιτετράωρη 
βάση. 

 Το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού είναι πάντα στη διάθεσή σας για να σας δώσει 
οποιεσδήποτε επιπρόσθετες πληροφορίες σχετικά με τα πιο πάνω.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.500, ημερομηνίας 23 Φεβρουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.500 και ημερομηνία 23 Φεβρουαρίου 2012, που 
υποβλήθηκε από τον Βουλευτή Πάφου κ. Α. Φακοντή, σε σχέση με οχληρία που προκαλείται από τη λειτουργία 
χοιροστασίου στην περιοχή Μαραθούντας, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Ο Διευθυντής Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως στη σχετική με την Ερώτηση έκθεση του, αντίγραφο 
της οποίας επισυνάπτεται ως Παράρτημα 1, αναφέρει τα ακόλουθα: 

(α) Το χοιροστάσιο ανεγέρθηκε στα τεμάχια με αρ. 543, 623, 624, Φ/Σχ.LI.5, στην περιοχή Μαραθούντας 
και απέχει 1600 μ. περίπου από το Όριο Ανάπτυξης της Κοινότητας, 1000 μ. περίπου από τις Οικιστικές 
Ζώνες Κονιών, Αγίας Μαρινούδας και Γεροσκήπου, και 400 μ. περίπου από τον αυτοκινητόδρομο 
Λεμεσού - Πάφου και τον προγραμματιζόμενο αυτοκινητόδρομο Πάφου - Πόλεως Χρυσοχούς. 

(β) Η ανάπτυξη περιλαμβάνει έξι (6) χοιροτροφικά υποστατικά και βοηθητικές οικοδομές, και καλύπτεται, 
κατά το μεγαλύτερο της μέρος (τέσσερα (4) χοιροτροφικά υποστατικά και βοηθητικές οικοδομές) με 
άδειες οικοδομής που εκδόθηκαν πριν την εφαρμογή του περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας Νόμου, ενώ 
για μέρος της (δύο (2) χοιροτροφικά υποστατικά) χορηγήθηκε σχετική πολεοδομική άδεια κατόπιν 
απόφασης της αρμόδιας Υπουργικής Επιτροπής σε σχέση με Ιεραρχική Προσφυγή που υποβλήθηκε 
εναντίον αρνητικής απόφασης της Πολεοδομικής Αρχής επί της αίτησης. Όλες οι πιο πάνω 
αναφερόμενες οικοδομές καλύπτονται επίσης με σχετικά Πιστοποιητικά Έγκρισης. 

(γ) Στις 13.10.2008 χορηγήθηκε πολεοδομική άδεια (με αρ. ΠΑΦ/1404/2005) περιορισμένης χρονικής 
διάρκειας (τριών χρόνων), η οποία αφορούσε την εγκατάσταση συστήματος επεξεργασίας 
χοιρολυμάτων, το οποίο περιλαμβάνει διαχωριστήρα στερεών/υγρών αποβλήτων, βιολογική μονάδα και 
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υπαίθριες δεξαμενές υγρών αποβλήτων στα τεμάχια με αρ. 550, 551, Φ/Σχ.LΙ.5, τα οποία βρίσκονται 
πλησίον του χοιροστασίου. Η πολεοδομική άδεια περιορισμένης χρονικής διάρκειας έληξε στις 
13.10.2011, χωρίς οι αιτητές να έχουν υποβάλει αίτηση για παράταση της ισχύος της. Επιτόπου έχει 
κατασκευαστεί και λειτουργεί ο διαχωριστήρας στερεών/υγρών αποβλήτων και οι υπαίθριες δεξαμενές 
υγρών αποβλήτων, ενώ η βιολογική μονάδα δεν υλοποιήθηκε. 

(δ) Σε σχέση με τη δυσοσμία που προκαλείται από τη λειτουργία του χοιροστασίου, υποβλήθηκαν κατά 
καιρούς παράπονα από τις Τοπικές Αρχές και το θέμα συζητήθηκε τόσο σε συναντήσεις των Κοινοτικών 
Συμβουλίων με τον Υπουργό Εσωτερικών, όσο και στην κοινοβουλευτική Επιτροπή Περιβάλλοντος. Σε 
πρόσφατη συνάντηση του Υπουργού Εσωτερικών με το Κοινοτικό Συμβούλιο Αγίας Μαρινούδας, που 
έγινε στις 12.03.2012, συζητήθηκε μεταξύ άλλων και το πιο πάνω θέμα και ο Υπουργός κάλεσε τον 
Έπαρχο Πάφου «να λάβει δικαστικά μέτρα εναντίον των ιδιοκτητών του χοιροστασίου για παρακοή 
Διατάγματος Δικαστηρίου». 

3. Ο Έπαρχος Πάφου στη σχετική με την Ερώτηση έκθεση του, αντίγραφο της οποίας επισυνάπτεται ως 
Παράρτημα 2, αναφέρει τα ακόλουθα: 

(α) Αίτηση για έκδοση άδειας οικοδομής σε σχέση με τη χορηγηθείσα πολεοδομική άδεια με αρ. 
ΠΑΦ/1404/2005, κατατέθηκε στην Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου στις 02.04.2009. Κατά την εξέταση της 
διαπιστώθηκε ότι η ανάπτυξη περιλάμβανε κατασκευές οι οποίες δεν καλύπτονταν με τη χορηγηθείσα 
πολεοδομική άδεια και για τις οποίες εκκρεμούσε Διάταγμα Κατεδάφισης. Η εξέταση της αίτησης 
ανεστάλη και λήφθηκαν δικαστικά μέτρα εναντίον των ιδιοκτητών του χοιροστασίου για παρακοή του 
δικαστικού διατάγματος. Οι ιδιοκτήτες, μετά τη λήψη των δικαστικών μέτρων, συμμορφώθηκαν με το 
Διάταγμα Κατεδάφισης, και ως εκ τούτου αποσύρθηκαν τα δικαστικά μέτρα που είχαν ληφθεί εναντίον 
τους, και στις 11.11.2010 εκδόθηκε σχετική με την ανάπτυξη άδεια οικοδομής με αρ. 017799, στο όνομα 
της νέας ιδιοκτήτριας εταιρείας «Α/φοι Ανδρέου Χοιροστάσια Λτδ». Η άδεια οικοδομής έληξε στις 
13.10.2011, ταυτόχρονα με την αντίστοιχη πολεοδομική άδεια, χωρίς να ανανεωθεί. 

(β) Μετά από πρόσφατη επιτόπια επίσκεψη Λειτουργού της Επαρχιακής Διοίκησης διαπιστώθηκε ότι η 
βιολογική μονάδα επεξεργασίας χοιρολυμάτων δεν είχε κατασκευαστεί, και το χοιροστάσιο βρισκόταν σε 
λειτουργία μόνο με σύστημα επεξεργασίας χοιρολυμάτων τύπου διαχωριστήρα, το οποίο 
περιλαμβάνεται στις χορηγηθείσες πολεοδομική άδεια και άδεια οικοδομής. Ενόψει της αναφερόμενης 
διαπίστωσης αποφασίστηκε η λήψη δικαστικών μέτρων εναντίον της ιδιοκτήτριας εταιρείας για 
λειτουργία της ανάπτυξης χωρίς την εξασφάλιση σχετικού Πιστοποιητικού Έγκρισης. Η έκθεση 
πταίσματος εστάλη στις 04.04.2012 στη Νομική Υπηρεσία της Δημοκρατίας (Αρ. Φακέλου Δ.Υπ.3/12).» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.532, ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.532 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας ημερομηνίας 1.3.2012 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

 Στο Κοινοτικό Συμβούλιο Τίμης έχουν παραχωρηθεί τα Τ/Κ τεμάχια αρ. 179Β, 180, Φ/Σχ. 51/30 και 438, 
439, Φ/Σχ. 51/38 από 1.7.2009 για χρήση ως χώρος πρασίνου με ενοίκιο €30,00 το χρόνο.  Εντός της εν λόγω 
Τ/Κ ιδιοκτησίας περιουσίας είχαν επέμβει περίοικοι με δεντροφύτευση, καλλιέργειες, αποθηκευτικούς χώρους, 
αποθήκες, υπόστεγα κτλ. Πρόθεση του Κοινοτικού Συμβουλίου ήταν η άρση των παρανομιών από το χώρο 
και η διαμόρφωσή του σε χώρο πρασίνου, αφού βρίσκεται στην είσοδο της Κοινότητας. 

 Πρόσφατα διαπιστώθηκε ότι εντός του υπό αναφορά χώρου ανεγέρθηκε μικρό λυόμενο υποστατικό. Ο 
Έπαρχος Πάφου με επιστολή του ημερομηνίας 10.11.2011 ζήτησε από το Κοινοτικό Συμβούλιο να άρει την 
επέμβαση και να διαμορφώσει το χώρο ως η Σύμβαση Μίσθωσης. Ακολούθησε και δεύτερη επιστολή του 
Επάρχου προς το Κοινοτικό Συμβούλιο ημερομηνίας 30.1.2012 με την οποία καλούσε το Κοινοτικό Συμβούλιο 
να συμμορφωθεί και να άρει την επέμβαση. 

 Μετά τη λήψη των επιστολών του Επάρχου, το Κοινοτικό Συμβούλιο με επιστολή του ημερομηνίας 
30.1.2012 ζήτησε όπως αφαιρεθεί μέρος από τη γη που του εκμισθώθηκε και δοθεί στον Κυνηγετικό Σύλλογο 
Τίμης για τη στέγασή του. 

 Με νέα επιστολή του ημερομηνίας 10.4.2012 ο Έπαρχος ενημέρωσε το Κοινοτικό Συμβούλιο Τίμης ότι 
εάν επιθυμεί ο Κυνηγετικός Σύλλογος να στεγαστεί στο υποστατικό που ανεγέρθηκε στον εν λόγω χώρο, θα 
πρέπει να υποβάλει σχετική αίτηση, η οποία θα τύχει της δέουσας εξέτασης. Επιπρόσθετα επεσήμανε στο 
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Κοινοτικό Συμβούλιο ότι θα πρέπει να μεριμνήσει ώστε να αρθούν όλες οι επεμβάσεις από τις παρακείμενες 
κατοικίες και να διαμορφωθεί ο χώρος ως η Σύμβαση Μίσθωσης που υπέγραψε, δηλαδή ως χώρος πρασίνου. 

 Το Κοινοτικό Συμβούλιο μέχρι στιγμής δεν έχει συμμορφωθεί στις υποδείξεις του Επάρχου για άρση των 
παρανομιών/επεμβάσεων και του δόθηκε μία τελευταία προθεσμία μέχρι 20.9.2012 για συμμόρφωση με τους 
όρους της Σύμβασης Μίσθωσής του. Σε διαφορετική περίπτωση η Σύμβαση θα τερματισθεί. Σημειώνεται ότι ο 
Κυνηγετικός Σύλλογος Τίμης δε θα προχωρήσει τελικά στην υποβολή αίτησης για παραχώρηση του μικρού 
λυόμενου υποστατικού, ως εκ τούτου ο Έπαρχος έδωσε προθεσμία στο Κοινοτικό Συμβούλιο μέχρι και τις 
20.9.2012 να προχωρήσει στην κατεδάφισή του. 

 Είμαστε στη διάθεσή σας για τυχόν πρόσθετες διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.535, ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 1ης Μαρτίου 2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Παιδοορθοπαιδικές επεμβάσεις που αφορούν επείγοντα περιστατικά διενεργούνται καθημερινά στο 
Γενικό Νοσοκομείο Λευκωσίας τα τελευταία 30 χρόνια. Επιπροσθέτως, εδώ και έξι περίπου μήνες έχει 
ανακοινωθεί και στον τύπο η διενέργεια προγραμματισμένων παιδοορθοπαιδικών επεμβάσεων στο 
Νοσοκομείο Αρχιεπισκόπου Μακαρίου III κάθε δεύτερη Πέμπτη του μήνα. 

 Επιπλέον, τα τελευταία 15 χρόνια λειτουργεί Παιδοορθοπαιδική Κλινική κάθε Τρίτη στα εξωτερικά ιατρεία 
του Γενικού Νοσοκομείου Λευκωσίας και από εκεί γίνεται ο προγραμματισμός για παιδοορθοπαιδικές 
επεμβάσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.542, ημερομηνίας 1ης Μαρτίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αριθμό Ερ. 23.06.010.01.542 και ημερομηνία 6 Μαρτίου, 2012 σε 
σχέση με την πιο πάνω ερώτηση με την οποία παρακαλείται ο αρμόδιος Υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή 
των Αντιπροσώπων για τα σχέδια που υπάρχουν, προκειμένου να αναζωογονηθεί η Ελεύθερη Ζώνη Εμπορίου 
και να πραγματοποιηθούν βελτιωτικά έργα που θα την καταστήσουν ελκυστική για ιδιωτικούς επενδυτές και 
σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η ίδρυση της Ελεύθερης Ζώνης στη Λάρνακα αποφασίστηκε από το Υπουργικό Συμβούλιο στις 
30.10.1975 (Αρ. Απόφασης 14.331) περίοδος κατά την οποία υπήρχε στον τόπο μας ανεργία που ήταν 
αποτέλεσμα της Τουρκικής Εισβολής.  Απαλλοτριώθηκε για τον σκοπό αυτό ακίνητη ιδιωτική ιδιοκτησία 
έκτασης 48 εκταρίων, 4 δεκαριών και 285 τ. μέτρων. Με διάταγμα που εκδόθηκε σύμφωνα με το άρθρο 3 του 
Περί Ελεύθερων Ζωνών Νόμου (Δ. Πρ. 113 ημερ. 1.6.1979) η εν λόγω περιοχή κηρύχθηκε ως Ελεύθερη Ζώνη. 

 Τα έργα υποδομής της Ελεύθερης Ζώνης συμπληρώθηκαν το 1980 και η συνολική δαπάνη γι’ αυτά και 
τη μέχρι το τέλος του 2011 συντήρηση και λειτουργία της ανέρχονται στο ποσό € 2.867.000 περίπου.  Σ’ αυτή 
έχουν δημιουργηθεί 94 βιομηχανικά οικόπεδα εκτάσεως 31,2 εκταρίων περίπου. Έχουν εκμισθωθεί τα 75 
οικόπεδα σε 33 εταιρείες και έχουν προσφερθεί για εκμίσθωση τα υπόλοιπα 19 σε 10 εταιρείες. Σήμερα 
λειτουργούν στην περιοχή 15 επιχειρήσεις. 

 Το 1979 απαλλοτριώθηκε πρόσθετος χώρος για σκοπούς επέκτασης της Ελεύθερης Ζώνης έκτασης 29 
εκταρίων, 4 δεκαριών και 986 τ. μέτρων. Επειδή η Ελεύθερη Ζώνη Λάρνακας δεν αναπτύχθηκε όπως 
αναμενόταν, το Υπουργικό Συμβούλιο αποφάσισε στις 5.5.1990 (Αρ. Απόφασης 33.411) να χρησιμοποιηθεί ο 
χώρος αυτός για την ίδρυση Βιομηχανικής Περιοχής. 

3. Στόχοι που τέθηκαν με την ίδρυση της Ελεύθερης Ζώνης είναι οι εξής: 

 α) αξιοποίηση της γεωγραφικής θέσης της Κύπρου, 

 β) η προσέλκυση ξένων επενδύσεων σε τομείς προηγμένης τεχνολογίας (εισαγωγή τεχνογνωσίας), 

 γ) η δημιουργία ευκαιριών απασχόλησης σε τομείς που παρατηρείται ανεργία, όπως για απόφοιτους 
Πανεπιστημίων, 

 δ) η αύξηση των εξαγωγών βιομηχανικών προϊόντων, και 

 ε) η εισαγωγή ξένου συναλλάγματος. 

4. Λόγοι για τους οποίους δεν αναπτύχθηκε η Ελεύθερη Ζώνη στον επιθυμητό βαθμό μπορούν να 
θεωρηθούν οι ακόλουθοι: 
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 (α) Η πλήρης απασχόληση που παρατηρείτο τα τελευταία χρόνια στην Κύπρο και τα συγκριτικά ψηλά 
ημερομίσθια του εργατικού μας δυναμικού. Πρωταρχικό κίνητρο που δημιουργεί την ανάγκη σε 
επιχειρηματίες να εγκαταστήσουν μονάδες τους σε ξένες χώρες είναι η μείωση των κόστων 
παραγωγής των προϊόντων τους και κατ’ επέκταση η βελτίωση της ανταγωνιστικότητάς τους, 
τόσο στην εγχώρια αγορά όσο και σε ξένες αγορές. 

 (β) Η μη ύπαρξη, ουσιαστικά, φορολογικών κινήτρων για τις ξένες επενδύσεις. 

 (γ) Η ύπαρξη στις γειτονικές μας χώρες Ελευθέρων Ζωνών με συγκριτικά πλεονεκτήματα όπως είναι 
τα γενναιόδωρα φορολογικά κίνητρα και το φθηνό εργατικό δυναμικό που είναι βασικοί 
παράγοντες για την προσέλκυση ξένων επενδύσεων. 

5. Το Υπουργικό Συμβούλιο, μετά από εισήγηση του Τμήματος Τελωνείων και τη σύμφωνη γνώμη των 
Υπουργείων Οικονομικών, Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού, του Κυπριακού Εμπορικού και 
Βιομηχανικού Επιμελητηρίου (ΚΕΒΕ) και της Ομοσπονδίας Εργοδοτών & Βιομηχάνων (ΟΕΒ) αποφάσισε στις 
9.6.2011 (Αρ. Απόφασης 72.143) την κατάργηση της Ελεύθερης Ζώνης Λάρνακας και τη μετατροπή τους σε 
Βιομηχανική και Εμπορική Περιοχή. Σχετικό Διάταγμα δημοσιεύτηκε στην Επίσημη Εφημερίδα της 
Δημοκρατίας ημερομηνίας 17.6.2011. (Κ.Δ.Π. 230/2011). 

6. Στη νέα Βιομηχανική και Εμπορική Περιοχή υπάρχουν όλα τα έργα υποδομής (δρόμοι, ηλεκτρικό ρεύμα, 
νερό). Το 2008 συμπληρώθηκε η ανακατασκευή, νέα ασφαλτόστρωση όλων των δρόμων και πεζοδρομίων 
έναντι δαπάνης €867.500. Κάθε χρόνο γίνεται συντήρηση και καλλιέργεια των χώρων πρασίνου καθώς και 
καθαριότητα των δρόμων και ανοικτών χώρων. Αναμένεται ότι με το νέο καθεστώς της περιοχής θα υπάρξει 
ενδιαφέρον για εγκατάσταση και λειτουργία βιομηχανικών και εμπορικών μονάδων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.556, ημερομηνίας 6 Μαρτίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
«Αναφορικά με την πιο πάνω ερώτηση σας πληροφορώ ότι η Ύπατη Αρμοστεία της Κυπριακής 

Δημοκρατίας στην Καμπέρα, στο πλαίσιο διοργάνωσης πολιτιστικών εκδηλώσεων κατά την Προεδρία του 
2012, προγραμματίζει 2 (δύο) εκθέσεις κυπριακών αρχαιοτήτων, σε συνεργασία με το Πανεπιστήμιο της 
Μελβούρνης και το Πανεπιστήμιο του Σύδνεϋ, με κυπριακά εκθέματα. 

Επιπλέον, οι Πολιτιστικές Υπηρεσίες του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού, εξετάζουν το ενδεχόμενο 
επιχορήγησης πολιτιστικών εκδηλώσεων, σε περίπτωση που υποβληθεί σχετικό αίτημα από την ομογένεια 
στην Αυστραλία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.592, ημερομηνίας 14 Μαρτίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. 

Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 21ης Μαρτίου 2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Η νομοθεσία που ρυθμίζει τα φαρμακευτικά προϊόντα στην Κύπρο είναι οι περί Φαρμάκων Ανθρώπινης 
Χρήσης (Έλεγχος Ποιότητας, Προμήθειας και Τιμών) Νόμοι του 2001 έως 2011. Ο Νόμος αυτός υιοθετεί 
κυρίως τις διατάξεις της Οδηγίας 2001/83/ΕΚ για φαρμακευτικά προϊόντα ανθρώπινης χρήσης, όπως 
αυτή εκάστοτε τροποποιείται. 

2. Σύμφωνα με τις διατάξεις της παραγράφου (γ) του εδαφίου (1) του άρθρου 35 του Νόμου που αφορούν 
την επισήμανση των φαρμακευτικών προϊόντων, η ονομασία του φαρμακευτικού προϊόντος πρέπει να 
αναγράφεται σε γραφή Braille σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 35Α. 

3. Οι Φαρμακευτικές Υπηρεσίες στα πλαίσια της αξιολόγησης των αιτήσεων για νέα φαρμακευτικά 
προϊόντα ελέγχουν εάν έχει υποβληθεί και η σήμανση Braille. 

4. Στο άρθρο 35Α του Νόμου αναφέρονται ειδικότερες πρόνοιες όπως σε περίπτωση που υπάρχουν 
περισσότερες από μια περιεκτικότητες ενός φαρμακευτικού προϊόντος εισάγεται η υποχρέωση 
αναγραφής σε Braille και της δοσολογίας. 

 Περαιτέρω, δεν απαγορεύεται η αναγραφή πρόσθετων πληροφοριών για σκοπούς πρόσθετης 
σαφήνειας όπως η ένδειξη «για βρέφη» καθώς και η ημερομηνία λήξης. 

5. Επιπρόσθετα με τα πιο πάνω και σύμφωνα με τις διατάξεις της παραγράφου (α) του εδαφίου (6Α) του 
άρθρου 36 που αναφέρεται στο φύλλο οδηγιών χρήσης των φαρμακευτικών προϊόντων, οι κάτοχοι 
άδειας κυκλοφορίας υποχρεούνται σε συνεννόηση με οργανώσεις ασθενών, να μεριμνούν ώστε το 
φύλλο οδηγιών χρήσης να είναι διαθέσιμο σε κατάλληλες μορφές για τους τυφλούς και για άτομα με 
μειωμένη όραση. 
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 Τέτοιες μορφές δυνατό να περιλαμβάνουν ηχητικά αρχεία μέσω π.χ. του διαδικτύου ή τηλεφώνου, φύλλα 
οδηγιών χρήσης με γραμματοσειρές μεγάλου μεγέθους, κάρτες με γραφή Braille κλπ. Να σημειωθεί ότι 
κατά την περίοδο σύνταξης της νομοθεσίας το 2004, οι Φαρμακευτικές Υπηρεσίες προέβησαν σε πολύ 
χρήσιμες συναντήσεις με την Παγκύπρια Οργάνωση Τυφλών για σκοπούς ενημέρωσης και ανταλλαγής 
απόψεων. 

6. Σημειώνεται επίσης ότι οι πρόνοιες για τη χρήση της γραφής Braille εισήχθηκαν στην κυπριακή 
νομοθεσία με το Νόμο 75(Ι) του 2006 ο οποίος υιοθετούσε τις διατάξεις ευρύτερης αναθεώρησης της 
κοινοτικής νομοθεσίας για τα φαρμακευτικά προϊόντα (Οδηγίες 2004/24/ΕΚ και 2004/27/ΕΚ). 

 Οι διατάξεις της νομοθεσίας για τη γραφή Braille δεν έχουν αναδρομική εφαρμογή πριν την ημερομηνία 
δημοσίευσης του Νόμου 75(Ι) του 2006 (14 Απριλίου 2006) ωστόσο επιτρέπεται η εθελοντική εφαρμογή 
των σχετικών διατάξεων από κατόχους άδειας κυκλοφορίας για φαρμακευτικά προϊόντα που είχαν άδεια 
κυκλοφορίας πριν την πιο πάνω ημερομηνία. Επίσης, το Συμβούλιο Φαρμάκων το οποίο είναι η Αρμόδια 
Αρχή για την εφαρμογή του Νόμου δύναται να ορίσει ημερομηνία κατά την οποία να υποχρεούνται όλα 
τα φαρμακευτικά προϊόντα να συμμορφώνονται με διατάξεις για τη γραφή Braille.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.602, ημερομηνίας 16 Μαρτίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 
 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω ότι, η λαξευτή κατασκευή 
που βρίσκεται στις παρυφές του νέου δρόμου Αγίας Βαρβάρας- Αξύλου και θεωρείται ως «ασκητήριο» του 
Αγίου Επιφανίου (συνδέεται με τοπική προφορική παράδοση), δεν πληροί τα κριτήρια του Τμήματος 
Αρχαιοτήτων για να κηρυχθεί ως Αρχαίο Μνημείο. 

 Σημειώνεται ότι, το Τμήμα Αρχαιοτήτων θα ενημερώσει την Εκκλησιαστική Επιτροπή Αξύλου για την 
κατάσταση του σπηλαίου και θα της υποδείξει τρόπους διατήρησης του. Το Τμήμα Αρχαιοτήτων είναι 
πρόθυμο να παράσχει κάθε τεχνική και επιστημονική βοήθεια, ούτως ώστε να διατηρηθεί το σπήλαιο και να 
αποφευχθούν επεμβάσεις που θα αλλοιώσουν την αυθεντικότητα του.» 

Απάντηση ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.618, ημερομηνίας 16 Μαρτίου 2012, των βουλευτών κ. Αδάμου Αδάμου και Στέλλας 

Μισιαούλη Δημητρίου, εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού και Λευκωσίας, αντίστοιχα 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 21/03/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Η χορήγηση φαρμάκων από τα Κρατικά Φαρμακεία γίνεται σύμφωνα με τους περί Κυβερνητικών 
Ιατρικών Ιδρυμάτων και Υπηρεσιών Γενικούς Κανονισμούς του 2000 έως 2005, και αφορά τους δικαιούχους 
δωρεάν περίθαλψης ασθενείς καθώς και ειδικές κατηγορίες ασθενών οι οποίες καθορίζονται από τον 
κανονισμό 8 (ΚΔΠ 660/2002).  Βάσει του πιο πάνω κανονισμού, οι καρδιοπαθείς δικαιούχοι Β δικαιούνται 
δωρεάν φαρμακευτική περίθαλψη και εργαστηριακές και παρακλινικές εξετάσεις. 

 Η φαρμακευτική περίθαλψη που παρέχεται δωρεάν προς τους δικαιούχους ασθενείς είναι αυτή που 
περιλαμβάνεται στο Συνταγολόγιο των Κρατικών Νοσηλευτηρίων και με επιδότηση αυτή που περιλαμβάνεται 
στο σχέδιο Επιδότησης/Συμπληρωμής.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.619, ημερομηνίας 19 Μαρτίου 2012, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας 

κ. Στέλλας Κυριακίδου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 27/03/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Οι ποδοσφαιρικοί αγώνες στο στάδιο Γ.Σ.Π. καλύπτονται από δύο ασθενοφόρα από τον ιδιωτικό τομέα, 
τα οποία βρίσκονται καθ’ όλη τη διάρκεια ενός αγώνα εντός του σταδίου. 

2. Το πρόβλημα παρουσιάζεται κυρίως κατά την μαζική προσέλευση ή αποχώρηση των φιλάθλων καθώς 
επίσης και από την ανεξέλεγκτη στάθμευση ιδιωτικών οχημάτων στην ευρύτερη περιοχή γύρω από το 
στάδιο κατά την διάρκεια των αγώνων. 

3. Ο σχεδιασμός για την διακίνηση των ασθενοφόρων, καθώς και των άλλων Υπηρεσιακών οχημάτων 
επείγουσας ανταπόκρισης, εκτός του σταδίου, είναι πρωτίστως ευθύνη της Αστυνομίας και κατά δεύτερο 
λόγο των αρχών του σταδίου. 

4. Σε επικοινωνία του Υπουργείου Υγείας με εκπρόσωπο της Αστυνομίας αναφέρθηκε ότι μελετώνται 
τρόποι προς απάμβλυνση και/ή εξάλειψη του προβλήματος.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.627, ημερομηνίας 20 Μαρτίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. ερώτησης 26.06.010.01.627 και ημερομηνίας 26 Μαρτίου 2012 
σχετικά με το πιο πάνω θέμα, καταρχάς για να απολογηθώ για την καθυστέρηση της απάντησής μας και να 
σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

(α) Στα πλαίσια του εγκριμένου προϋπολογισμού και της ορθολογικής χρήσης των πόρων η υπηρεσία 
μεταφοράς μαθητών από τις Αγροτικές περιοχές Λάρνακας μέχρι το σταθμό Κοφίνου γίνεται με 
βοηθητικά λεωφορεία τα οποία χρησιμοποιούνται για την μεταφορά μαθητών και πολιτών. 

(β) Στο σταθμό Κοφίνου οι μαθητές επιβιβάζονται σε λεωφορεία τα οποία χρησιμοποιούνται αποκλειστικά 
για την μεταφορά μαθητών και καταλήγουν στα διάφορα σχολεία της επαρχίας Λάρνακας. 

2. Μετά από εξέταση του θέματος που εγείρετε στην προαναφερθείσα επιστολή σας, το Τμήμα Οδικών 
Μεταφορών έχει διευθετήσει τη μεταφορά των μαθητών χωρίς επιβάρυνση του προϋπολογισμού ως εξής: 

(α) το δρομολόγιο 404 να ξεκινά από τους Αγ. Βαβατσινιάς στις 6:00 αντί στις 5:40 ώστε οι μαθητές να 
φτάνουν στο σταθμό Κοφίνου στις 6:40. 

(β) το μαθητικό λεωφορείο από το σταθμό Κοφίνου με προορισμό την Τεχνική Σχολή Αγ. Λαζάρου να 
ξεκινά στις 6:45 ώστε οι μαθητές να φτάνουν στο σχολείο τους στις 7:20. 

3. Με την διευθέτηση αυτή πιστεύω ότι ικανοποιούνται τα αιτήματα των μαθητών της περιοχής.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.640, ημερομηνίας 23 Μαρτίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. 

Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 29 Μαρτίου 2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ ότι τη διερεύνηση της φωτιάς στο Γενικό Νοσοκομείο Λευκωσίας στις 5 Νοεμβρίου του 2011 
διενήργησε η Πυροσβεστική Υπηρεσία σε συνεργασία με την Αστυνομία και το Τμήμα Ηλεκτρομηχανολογικών 
Υπηρεσιών. Με βάση το πόρισμα της Έκθεσης η πιθανή αιτία πρόκλησης της πυρκαγιάς ήταν βραχυκύκλωμα 
σε ηλεκτρική συσκευή λόγω υπερθέρμανσης. 

2. Όσον αφορά το κάπνισμα, αυτό απαγορεύεται σε όλους τους εσωτερικούς χώρους του Νοσοκομείου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.644, ημερομηνίας 23 Μαρτίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 
«ΘΕΜΑ: Νέο Δημοτικό Σχολείο Κονιών-Χωροθέτηση 

Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 29.3.2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

α) Το Υπουργείο υιοθέτησε την εισήγηση της Κοινότητας για την χωροθέτηση του νέου σχολείου και την 
υπόβαλε στο αρμόδιο Τμήμα της Πολεοδομίας για τελική απόφαση.  Το Τμήμα Πολεοδομίας και 
Οικήσεως διαφώνησε με την πρόταση αυτή και υιοθέτησε άλλη χωροθέτηση όπως περιλήφθηκε στο 
τοπικό σχέδιο. 

β) Επειδή για το θέμα αρμόδιο είναι το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως και το Πολεοδομικό Συμβούλιο 
παρακαλώ όπως το ερώτημα τεθεί υπόψη του Υπουργείου Εσωτερικών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.661, ημερομηνίας 28 Μαρτίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 6/4/2012, και σας πληροφορώ ότι η δημιουργία 
Γυμνασίου στην Παρεκκλησιά ευρίσκεται στο στάδιο της εξασφάλισης του γηπέδου ανέγερσης. 

 Έχει ήδη επιλεγεί η χωροθέτηση του σχολείου, έχει εγκριθεί από την Εθνική Επιτροπή Οδικής 
Ασφάλειας Μαθητών και σ’ αυτό το στάδιο ετοιμάζεται ρυθμιστικό σχέδιο από το Τμήμα Πολεοδομίας. 

 Ανεξάρτητα με το θέμα της χωροθέτησης του σχολείου, λόγω του προβλήματος των δημοσίων 
οικονομικών δεν έχει προγραμματιστεί η ανέγερση κτιρίων δεδομένου ότι δεν αφορά επείγουσες στεγαστικές 
ανάγκες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.694, ημερομηνίας 2 Απριλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου 

κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
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 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και στην επιστολή σας με αρ. φακ. 23.06.010.01.694 ημερομηνίας 9 
Απριλίου 2012 και σας απαντώ στα ερωτήματα με την σειρά που έχουν τεθεί: 

1. Ερώτηση: Για ποιους λόγους δεν υπάρχει διακλάδωση του πόσιμου νερού εντός του Κέντρου Υγείας 
Κοφίνου; 

 Απάντηση: Όσον αφορά το θέμα της διακλάδωσης του πόσιμου νερού εντός του Κέντρου Υγείας 
Κοφίνου, σας πληροφορώ ότι υπάρχει πρόνοια για παροχή πόσιμου νερού στο χώρο που χρησιμοποιείται ως 
κουζίνα, αίθουσα συσκέψεων καθώς και στο χώρο αναμονής των ασθενών-επισκεπτών του Κέντρου. 

2. Ερώτηση: Για ποιους λόγους το Κέντρο ενώ είναι καινούριο, παρουσιάζει ρωγμές μεγάλου μεγέθους, με 
αποτέλεσμα να τίθεται θέμα στατικής επάρκειας; 

 Απάντηση: Έχει ήδη γίνει επί τόπου επιθεώρηση και καταγραφή των ρωγμών από τις αρμόδιες 
υπηρεσίες και έχει ήδη δρομολογηθεί και βρίσκεται σε εξέλιξη, διαδικασία για αποκατάσταση τους με βάση 
υποδείξεις και εισηγήσεις του ιδιώτη μελετητή του έργου, με ευθύνη του Επαρχιακού Γραφείου του Τμήματος 
Δημοσίων Έργων Λάρνακας. Έχουν δοθεί διαβεβαιώσεις ότι δεν τίθεται σε καμιά περίπτωση θέμα στατικής 
επάρκειας του κτιρίου. 

3. Ερώτηση: Προτίθεται το Υπουργείο να ενισχύσει το εν λόγω Κέντρο με επισκέψεις γιατρών πρόσθετων 
ειδικοτήτων π.χ. δερματολόγων, γυναικολόγων κ.ά.; 

 Απάντηση: Το Υπουργείο Υγείας στο παρόν στάδιο δεν προτίθεται να ενισχύσει το εν λόγω κέντρο με 
επισκέψεις ιατρών πρόσθετων ειδικοτήτων λόγω των αυξημένων υποχρεώσεων των ιατρών μας στα μεγάλα 
Νοσηλευτήρια και των λιστών αναμονής. Στα πλαίσια της οικονομικής περισυλλογής και της παγοποίησης 
θέσεων γίνεται αντιληπτό ότι υπάρχει δυσκολία στον διορισμό πρόσθετου ιατρικού προσωπικού. 

4. Ερώτηση: Προτίθεται να συμπληρώσει με πρόσθετο ιατρικό και παραϊατρικό προσωπικό το Κέντρο, 
λόγω αυξημένου αριθμού επισκέψεων και αν “ναι” πότε; 

 Απάντηση: Βρίσκεται ήδη σε εξέλιξη ο προγραμματισμός για το 2013 με βάση τις ανάγκες των 
Νοσοκομείων και Κέντρων Υγείας και πιστεύουμε ότι εφόσον οι οικονομικές συνθήκες το επιτρέψουν θα 
είμαστε σε θέση να υλοποιήσουμε στο μέγιστο βαθμό τις αυξημένες αυτές ανάγκες. 

5. Ερώτηση: Η χρήση του ασθενοφόρου γίνεται πάνω σε ορθολογιστική βάση; Σε πόσα και ποιών 
κατηγοριών περιστατικά ανταποκρίθηκε; 

 Απάντηση: Το ασθενοφόρο στο Κέντρο Υγείας Κοφίνου εργάζεται καθ’ όλη την διάρκεια του 
εικοσιτετραώρου και είναι στελεχωμένο με οδηγό και νοσηλευτή. Ανταποκρίνεται άμεσα σε όλες τις κλήσεις που 
αφορούν μεταφορές ασθενών από Νοσοκομεία Λευκωσίας ή Λάρνακας προς τις Κοινότητες της περιοχής 
καθώς επίσης και τις επείγουσες κλήσεις που καλύπτουν περιστατικά που προέρχονται από την περιοχή 
Κοφίνου, Ζυγίου μέχρι Αλεθρικό, Μοσφιλωτή και μέχρι Αγίους Βαβατσινιάς. Κατάλογος με τις κλήσεις του 
ασθενοφόρου για τους μήνες Ιανουάριο-Απρίλιο 2012 επισυνάπτεται της παρούσης.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.695, ημερομηνίας 2 Απριλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 9/4/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και παρατηρώ 
τα εξής: 

2. Οι εκδρομές και οι επισκέψεις αποτελούν αναπόσπαστο μέρος της εκπαίδευσης και αναγκαίο 
συμπλήρωμα της αγωγής των παιδιών. Σκοπό έχουν να δοθεί στα παιδιά η ευκαιρία να γνωρίσουν το φυσικό, 
πολιτιστικό και κοινωνικό περιβάλλον του τόπου τους, να επικοινωνήσουν μεταξύ τους ως ομάδα και να 
εργαστούν συλλογικά στην εκτέλεση κοινωφελών και εκπαιδευτικών δραστηριοτήτων. 

3. Ως εκ τούτου, μέσα στο πλαίσιο της αποκέντρωσης και της αυτονομίας των σχολικών μονάδων που 
προωθεί το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού, το κάθε σχολείο είναι ελεύθερο να επιλέξει τις επισκέψεις που 
σύμφωνα με τις εκτιμήσεις του εξυπηρετούν τόσο τους στόχους που θέτει η σχολική μονάδα όσο και τους 
γενικότερους στόχους που περιλαμβάνονται στα Αναλυτικά Προγράμματα ή τους στόχους της χρονιάς που 
θέτει το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού. Επιπρόσθετα, ο Κανονισμός 29(3) των περί Λειτουργίας των 
Δημόσιων Σχολείων Δημοτικής Εκπαίδευσης Κανονισμών (Κ.Δ.Π. 225/2008) προβλέπει ότι «Οι εκδρομές και οι 
επισκέψεις οργανώνονται από το σχολείο και βρίσκονται κάτω από την ευθύνη του Διευθυντή». Ο Κανονισμός 
7(3) των Περί Λειτουργίας των Δημόσιων Σχολείων Μέσης Εκπαίδευσης Κανονισμών (Κ.Δ.Π. 310/1990) 
προβλέπει επίσης ότι «Οι εκδρομές και οι περίπατοι οργανώνονται από το σχολείο και βρίσκονται κάτω από 
την ευθύνη του Διευθυντή». 
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4. Για το συγκεκριμένο θέμα των επισκέψεων στα ιστορικά μνημεία του εθνικο- απελευθερωτικού αγώνα 
του 1955-59, το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού, ανταποκρινόμενο σε αίτημα της Προέδρου του Σ.Ι.Μ.Α.Ε., 
απέστειλε δύο εγκυκλίους (30 Μαρτίου 2006 και 12 Φεβρουαρίου 2007, οι οποίες για ενημέρωσή σας 
επισυνάπτονται) προς τις διευθύνσεις των σχολείων Δημοτικής, Μέσης Γενικής και Τεχνικής Εκπαίδευσης, με 
την παράκληση την ένταξη των μνημείων αυτών στο πρόγραμμα επισκέψεων των σχολείων καθώς σύμφωνα 
με την πρώτη εγκύκλιο «οι επισκέψεις της μαθητιώσας νεολαίας μας στους μνημειακούς και μουσειακούς 
αυτούς χώρους δεν αποτελεί μόνο χρέος τιμής προς όσους θυσιάστηκαν για το υπέρτατο αγαθό, την 
ελευθερία, αλλά και κολυμβήθρα εθνικού αναβαπτίσματος, προβληματισμού και παραδειγματισμού». Στις πιο 
πάνω εγκυκλίους επισυναπτόταν και σχετικός κατάλογος με όλα τα μνημεία αυτά. 

5. Από τις επισκέψεις επιθεωρητών και άλλων λειτουργών του Υπουργείου στα σχολεία μας κατά τις 
εκδηλώσεις για την επέτειο της 1ης Απριλίου 1955 διαπιστώνεται ότι αρκετά σχολεία, ιδιαίτερα της Μέσης 
Εκπαίδευσης, μετά την εκδήλωση για την επέτειο, πραγματοποιούν οργανωμένες επισκέψεις σε διάφορα 
μνημεία ή χώρους που σχετίζονται με τον αγώνα του 1955-59 όπως τα «Φυλακισμένα Μνήματα», τα 
Κρατητήρια Κοκκινοτριμιθιάς, το Μουσείο Αγώνα 1955-59, ο Αχυρώνας στο Λιοπέτρι, κ.ά. 

6. Όσον αφορά τον αριθμό των επισκέψεων που τα σχολεία μας έχουν πραγματοποιήσει στους χώρους 
αυτούς δεν έχουμε τα ακριβή στοιχεία καθώς οι επισκέψεις καταγράφονται στα Ημερολόγια των σχολείων και 
δεν κοινοποιούνται στο Υπουργείο Παιδείας. Κατά την άποψή μας το θέμα δεν είναι ποσοτικό αλλά ποιοτικό. 
Σημασία έχει η ορθή στάση και συμπεριφορά των μαθητών μας κατά τη διάρκεια των επισκέψεων και τα 
βιώματα που αναπτύσσονται κατά τη διάρκειά τους. Πιστεύουμε ότι οι εκπαιδευτικοί μας προετοιμάζουν 
κατάλληλα τους μαθητές μας για τις επισκέψεις αυτές, ώστε να έχουν τα μέγιστα αποτελέσματα για τους 
μαθητές μας, τους αυριανούς πολίτες.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας  8 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Άμυνας κ. Δημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.010.01.703, ημερομηνίας 5 Απριλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας 

κ. Γεώργιου Τάσου 
 «Σε συνέχεια της σχετικής με το πιο πάνω θέμα ταυτάριθμης επιστολής μου ημερομηνίας 14 Μαΐου 
2012, σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

α. Τα τρία ναρκοπέδια που βρίσκονται εντός των διοικητικών ορίων της Κοινότητας Τρούλλων στρώθηκαν 
μετά τη συμφωνία για κατάπαυση του πυρός και συγκεκριμένα τον Οκτώβριο του 1974. Τα 
συγκεκριμένα ναρκοπέδια αποτελούν αναπόσπαστο μέρος της αμυντικής διάταξης της Εθνικής 
Φρουράς, η οποία εκτείνεται σε όλο το μήκος της γραμμής αντιπαράταξης. 

β. Τα προαναφερθέντα ναρκοπέδια είναι περιφραγμένα με σταθερούς μεταλλικούς πασσάλους, σύρμα 
τριών σειρών, τριγωνικές πινακίδες σήμανσης «Ν/Π» και προειδοποιητικές μεταλλικές πινακίδες σε 
σημεία μπροστά από αυτά (ναρκοπέδια). Τα υπάρχοντα μέτρα ασφαλείας είναι σύμφωνα με τα 
καθοριζόμενα στα τεχνικά εγχειρίδια, κανονισμούς και διαταγές περί στρώσεως ναρκοπεδίων. 

γ. Η γεωγραφική περιοχή ανατολικά της Λάρνακας είναι ευαίσθητη στρατιωτικά και οποιαδήποτε 
περαιτέρω εξασθένηση της αμυντικής διάταξης της Εθνικής Φρουράς στην περιοχή αυτή, θα δώσει στις 
Τουρκικές Δυνάμεις Κατοχής στρατηγικό πλεονέκτημα με απρόβλεπτες προεκτάσεις αφού θα μειώσει 
στο ελάχιστο το χρόνο προέλασης τους στις ακτές της Λάρνακας. 

2. Κατόπιν των ανωτέρω, η άρση των τριών ναρκοπεδίων που βρίσκονται εντός των διοικητικών ορίων της 
Κοινότητας Τρούλλων πρέπει να θεωρείται, υπό τις παρούσες περιστάσεις, αδύνατη. Το Υπουργείο Άμυνας, 
σε συνεργασία με το ΓΕΕΦ και άλλες κυβερνητικές υπηρεσίες, είναι σε ετοιμότητα να εξετάσει και υιοθετήσει 
κάθε άλλο μέτρο το οποίο θα ενισχύει το αίσθημα ασφάλειας των κατοίκων της ακριτικής Κοινότητας των 
Τρούλλων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.704, ημερομηνίας 5 Απριλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας, με αρ. Ερ. 23.06.010.01.704 ημερ. 18.4.2012, για την πιο πάνω 
Ερώτηση και σας πληροφορώ ότι το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού έχει λάβει σοβαρά υπόψη τα 
προβλήματα που αντιμετωπίζει η Σχολική Εφορεία Σωτήρας και τα σχετικά αιτήματά της για τα οποία 
κατέβαλε κάθε δυνατή προσπάθεια να αντιμετωπίσει με τις περιορισμένες πιστώσεις που υπάρχουν στον 
Προϋπολογισμό. 

2. Συγκεκριμένα παρόλο που το Υπουργείο Οικονομικών δεν εγκρίνει προσλήψεις προσωπικού 
τουλάχιστον για τα επόμενα δύο χρόνια το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού έχει περιλάβει στον 
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Προϋπολογισμό του πρόνοια για αγορά λογιστικών υπηρεσιών ώστε να καλυφθεί η ανάγκη της Σχολικής 
Εφορείας Σωτήρας σε γραμματειακό προσωπικό. 

3. Λόγω της παρούσας οικονομικής κρίσης οι ανάγκες της Σχολικής Εφορείας σε εργατικό προσωπικό θα 
καλυφθούν με το ίδιο καθεστώς που λειτουργούσε μέχρι τώρα δηλαδή με την αγορά υπηρεσιών. 

4. Η αγορά οχήματος δεν κρίνεται αναγκαία προς το παρόν λαμβανομένου υπόψη ότι υπάρχουν Σχολικές 
Εφορείες, με μεγαλύτερο αριθμό σχολείων και μαθητών από την Σχολική Εφορεία Σωτήρας, που δεν 
διαθέτουν αυτοκίνητο και εντούτοις λειτουργούν αποτελεσματικά. 

5. Όσον αφορά το αίτημα για εξοπλισμό του οικήματος στο οποίο στεγάστηκε η Σχολική Εφορεία Σωτήρας 
αυτό έχει ήδη ικανοποιηθεί με την παραχώρηση έκτακτης χορηγίας ύψους €2.000.» 

Απάντηση ημερομηνίας 30 Ιουλίου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. Λουκά 
Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.713, ημερομηνίας 6 Απριλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
«Αίτημα των κατοίκων της κοινότητας Πολεμίου για αύξηση της αστυνομικής παρουσίας στην περιοχή 

 Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.713 ημερομηνίας 6 Απριλίου, 2012, του Βουλευτή της 
εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα και σας πληροφορώ ότι το πρόβλημα της οξείας έλλειψης 
προσωπικού είναι γνωστό και παρατηρείται σε όλες τις Διευθύνσεις και Μονάδες της Αστυνομίας με όλα τα 
γνωστά συνεπακόλουθα. 

 Στον Αστυνομικό Σταθμό Στρουμπιού, στην εδαφική αρμοδιότητα του οποίου υπάγεται η Κοινότητα 
Πολεμίου, υπηρετούν σήμερα ένας Λοχίας, έξι Αστυφύλακες και δύο Ειδικοί Αστυφύλακες. Σύμφωνα δε με 
αναφορά του Αστυνομικού Διευθυντή Πάφου, ενόψει των αναγκών της καλοκαιρινής περιόδου αλλά και λόγω 
των καθηκόντων και υποχρεώσεων που έχουμε να επιτελέσουμε ενόψει της ανάληψης της Προεδρίας του 
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δεν υπάρχει δυνατότητα για ενίσχυση με επιπρόσθετο προσωπικό του 
εν λόγω Σταθμού, τουλάχιστον στο παρόν στάδιο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 30 Ιουλίου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. Λουκά 
Λουκά στις ερωτήσεις με αρ. 23.06.010.01.727 και 23.06.010.01.812, ημερομηνίας 6 Απριλίου 2012 και 
10 Μαΐου 2012, των βουλευτών εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα και Αντρέα Φακοντή, 

αντίστοιχα 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ.23.06.010.01.727 ημερομηνίας 6 Απριλίου, 2012, του κ. Φειδία 
Σαρίκα και 23.06.010.01.812 ημερομηνίας 10 Μαΐου, 2012, του κ. Ανδρέα Φακοντή, Βουλευτών της Εκλογικής 
Περιφέρειας Πάφου και σας πληροφορώ ότι το πρόβλημα της οξείας έλλειψης προσωπικού είναι γνωστό και 
παρατηρείται σε όλες τις Διευθύνσεις και Μονάδες της Αστυνομίας με όλα τα γνωστά συνεπακόλουθα. 

 Στο συγκεκριμένο Αστυνομικό Σταθμό, υπηρετούν σήμερα ένας Λοχίας και πέντε Αστυφύλακες. 
Σύμφωνα δε με αναφορά του Αστυνομικού Διευθυντή Πάφου, εξαιτίας των αναγκών της καλοκαιρινής περιόδου 
αλλά και λόγω των καθηκόντων και υποχρεώσεων που έχουμε να επιτελέσουμε εξαιτίας της ανάληψης της 
Προεδρίας του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δεν υπάρχει δυνατότητα για ενίσχυση με επιπρόσθετο 
προσωπικό του εν λόγω Σταθμού.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.728, ημερομηνίας 9 Απριλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων ημερομηνίας 
26/4/2012, σχετικά με το ερώτημα του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Το τμήμα της γραμμής μεταφοράς “Πολεμίδια-Ανατολικό” που διέρχεται από περιοχή της Κοινότητας 
Καντού κατασκευάστηκε το 1986 και τροφοδοτεί ολόκληρη την Επαρχία Πάφου. Η εναέρια γραμμή προϋπήρχε 
στην περιοχή πάρα πολλά χρόνια πριν την διαδικασία διαχωρισμού των οικοπέδων που πραγματοποιήθηκε 
σχετικά πρόσφατα. 

2. Παρά το γεγονός ότι διαχωρίστηκαν οικόπεδα εκατέρωθεν της γραμμής έχει ληφθεί πρόνοια ώστε να 
διατηρηθεί λωρίδα πλάτους 25 μέτρων που επιτρέπει όπως οι ελάχιστες οριζόντιες αποστάσεις από το κέντρο 
της γραμμής προς οποιοδήποτε τοίχο παρακείμενης οικοδομής ή υποστατικού να είναι τουλάχιστον 15,5 μέτρα 
όπως καθορίζεται στους Κανόνες Μεταφοράς και Διανομής που εκδίδονται από τον Διαχειριστή Συστήματος 
Μεταφοράς. Περαιτέρω στην συγκεκριμένη ανάπτυξη/διαχωρισμό οικοπέδων, μόνο πέντε (5) από τα 147 
οικόπεδα εφάπτονται στη λωρίδα πρασίνου εντός της οποίας διέρχεται η εναέρια γραμμή. Μόνο ένα από τα 
πέντε αυτά οικόπεδα γειτνιάζει με την λωρίδα πρασίνου σε μήκος πέραν ενός μεμονωμένου σημείου. Σε 
κανένα από τα πέντε οικόπεδα δεν επηρεάζεται η δυνατότητα πλήρους οικιστικής ανάπτυξης. Επιπλέον οι 
αγωγοί ευρίσκονται σε αρκετά μεγάλο ύψος από το έδαφος. 
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3. Λαμβάνοντας υπόψη ότι οι αποστάσεις ασφαλείας από τις μελλοντικές οικοδομές υπερκαλύπτονται και 
ικανοποιούν τις απαιτήσεις της νομοθεσίας που πηγάζει από τους Κανόνες Μεταφοράς και Διανομής και ότι το 
αναπτυξιακό πρόγραμμα της ΑΗΚ έχει περιοριστεί σημαντικά μετά τα γεγονότα στο Μαρί, η μετακίνηση της 
εναέριας γραμμής μεταφοράς που διέρχεται από την περιοχή της Κοινότητας Καντού δεν προγραμματίζεται να 
ενταχθεί στο Δεκαετές Πρόγραμμα Ανάπτυξης του Συστήματος Μεταφοράς. 

 Το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού είναι πάντοτε στη διάθεση σας για να σας 
παράσχει οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες ή διευκρινίσεις σχετικά με το πιο πάνω θέμα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.738, ημερομηνίας 11 Απριλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
«Σχέδιο Δράσης του Τμήματος Πολιτικής Αεροπορίας για την αεροπορική ασφάλεια και επιθεώρηση των 

αερολιμένων από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή 

 Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

2. Το τελικό Σχέδιο Δράσης που καταρτίστηκε από το Τμήμα Πολιτικής Αεροπορίας και καλύπτει όλα τα 
κεφάλαια της αεροπορικής ασφάλειας, έχει υποβληθεί στην Ευρωπαϊκή Ένωση και έχει γίνει αποδεκτό. 

3. Τον Ιούνιο του 2012 η Ευρωπαϊκή Επιτροπή πραγματοποίησε νέα επιθεώρηση ασφάλειας στον 
Αερολιμένα Λάρνακας και αναμένεται να υποβληθεί η έκθεση της.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.745, ημερομηνίας 19 Απριλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας 

κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας, με αρ. Ερ. 23.06.010.01.745, ημερομηνίας 26/4/2012, σχετικά με την 
πιο πάνω Ερώτηση και σας παραθέτω τα ακόλουθα: 

2. Μετά από τη σχετική απόφαση του Συμβουλίου Ασφάλειας Τροφίμων, κατά τη συνεδρίαση του στις 13 
Ιουλίου 2012, λήφθηκαν δείγματα γάλακτος, αυγών και ψαριών από τις αρμόδιες Υπηρεσίες τα οποία το Γενικό 
Χημείο του Κράτους ανάλαβε να αποστείλει για ανάλυση διοξινών και PCBs στο διαπιστευμένο εργαστήριο του 
Ερευνητικού Κέντρου “Δημόκριτος” στην Ελλάδα. 

3. Όλα τα δείγματα που αναλύθηκαν είχαν συγκεντρώσεις πολύ μικρότερες από τα μέγιστα αποδεκτά 
επίπεδα που προβλέπονται στη Νομοθεσία της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

4. Τα αποτελέσματα των αναλύσεων δόθηκαν στις αρμόδιες Υπηρεσίες και ανακοινώθηκαν από τα Μέσα 
Μαζικής Ενημέρωσης. 

5. Πληροφορείστε επίσης ότι στα πλαίσια του ετήσιου προγράμματος, για τον έλεγχο διοξινών και PCBs, 
δείγματα γάλακτος, αυγών και ψαριών θα σταλούν και κατά το 2012 για τη σχετική ανάλυση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.751, ημερομηνίας 20 Απριλίου 2012, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας 

κ. Στέλλας Κυριακίδου 
 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας ενημερώνω ότι οι Υπηρεσίες Ψυχικής Υγείας στα πλαίσια 
της παρακολούθησης ασθενών στην κοινότητα, παρακολουθούσαν τον τελευταίο χρόνο ασθενείς σε στέγες 
ηλικιωμένων ως εξής: 

Τομέας Α΄ Λευκωσίας   82 άτομα 

Τομέας Β΄ Λευκωσίας  126 άτομα 

Τομέας Λάρνακας/Αμμοχώστου            7 άτομα 

Τομέας Λεμεσού    23 άτομα 

Τομέας Πάφου    14     άτομα 

  252 άτομα 

2. Πρέπει να σημειωθεί ότι στις στέγες ηλικιωμένων υπάρχουν πιθανώς και άλλα άτομα με χρόνιες ψυχικές 
παθήσεις τα οποία δεν χρειάστηκαν συστηματική παρακολούθηση από κοινοτικούς νοσηλευτές και ο αριθμός 
αυτών των ασθενών δεν περιλαμβάνεται στο πιο πάνω σύνολο. Δεν έχουμε αναλυτικά στοιχεία για όλη την 
Κύπρο, δηλαδή πόσα άτομα με χρόνια προβλήματα ψυχικής υγείας διαμένουν σε γηροκομεία, παρ’ όλο που 
το θέμα αυτό θα μπορούσε ν’ αποτελέσει αντικείμενο έρευνας. 
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3. Στο παρόν στάδιο δεν υπάρχει κυβερνητικός ξενώνας/γηροκομείο αντίστοιχος των ιδιωτικών, όπου 
φιλοξενούνται πέραν των 30 ατόμων με προβλήματα Ψυχικής Υγείας κάτω των 65. Υπάρχει στο Νοσοκομείο 
Αθαλάσσας μεικτός θάλαμος αποκατάστασης ο οποίος προετοιμάζει τα άτομα για την απόλυσή τους και τη 
βελτίωση της λειτουργικότητάς τους. 

4. Επίσης σας πληροφορώ ότι στα Κέντρα Ημέρας για άτομα με ψυχικές παθήσεις που λειτουργούν σε 
κάθε πόλη, υπάρχει και συμμετοχή ατόμων τα οποία διαμένουν σε ιδιωτικές στέγες/γηροκομεία. Τα 
προγράμματα αφορούν στην ψυχοκοινωνική αποκατάσταση  των ασθενών. 

5. Οι Υπηρεσίες Ψυχικής Υγείας μέσα από το έργο “Δίκτυο Υπηρεσιών Εργασιακής και Ψυχοκοινωνικής 
Αποκατάστασης” το οποίο συγχρηματοδοτείται από το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταμείο, προτίθεται να 
λειτουργήσει έξι ημιπροστατευόμενες κατοικίες (δύο στη Λευκωσία, μια στη Λεμεσό, μια στη Λάρνακα και μια 
στην Πάφο).» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.769, ημερομηνίας 25 Απριλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
«Ενδεχόμενη ενσωμάτωση του Δασικού Κολεγίου στο Τεχνολογικό Πανεπιστήμιο Κύπρου (ΤΕΠΑΚ) 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 30 Απριλίου 2012, αναφορικά με το πιο πάνω θέμα και 
σας πληροφορώ ότι έχει υποβληθεί στο Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού πρόταση από το ΤΕΠΑΚ σχετικά 
με την Ίδρυση Τμήματος Φυσικών Πόρων και την ενσωμάτωση σε αυτό του Δασικού Κολεγίου. Η πρόταση του 
ΤΕΠΑΚ αντιμετωπίζεται θετικά από το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού. 

2. Στην παρούσα φάση αναμένεται από το ΤΕΠΑΚ, σε συνεργασία με το Δασικό Κολέγιο, η ετοιμασία 
εμπεριστατωμένης μελέτης, η οποία θα συμπεριλαμβάνει απαραίτητες πτυχές που προκύπτουν από την 
υποβολή της υπό αναφορά Πρότασης (οικονομική μελέτη στη βάση 10ετούς προγραμματισμού, ανάγκες σε 
υποδομές, περιγραφή σχετικών αναγκών κυπριακής αγοράς εργασίας, κτλ). Το ΤΕΠΑΚ έχει ήδη αναθέσει σε 
ad hoc επιτροπή τη μελέτη του θέματος η οποία αναμένεται σύντομα να υποβληθεί στο Υπουργείο Παιδείας και 
Πολιτισμού. 

3. Αφού γίνει η μελέτη αυτή, το θέμα θα τύχει περαιτέρω χειρισμού από το Υπουργείο Παιδείας και 
Πολιτισμού, στο πλαίσιο του κοινωνικού διαλόγου, σε συνεργασία με όλους τους εμπλεκόμενους φορείς.» 

Απάντηση ημερομηνίας 31ης Ιουλίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.777, ημερομηνίας 27 Απριλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου Τάσου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 8.5.2012 και σας πληροφορώ ότι το Υπουργείο σε 
συνεννόηση με τη Σχολική Εφορεία έχει αποφασίσει ανέγερση νέων κτιρίων για το σχολείο. 

 Εντοπίστηκε κατάλληλη κυβερνητική γη και έχει ζητηθεί από το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως η 
ετοιμασία ρυθμιστικού σχεδίου στο χώρο που έχει εντοπιστεί ώστε να ζητηθεί η επίσημη παραχώρηση του από 
το Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας. 

 Δυστυχώς λόγω της δημοσιοοικονομικής στενότητας η υλοποίηση του στόχου αυτού θα καθυστερήσει. 

 Δεν έχει γίνει μελέτη και ούτε είναι δυνατός ο ακριβής προγραμματισμός για την υλοποίηση του έργου. 

 Η δαπάνη για το έργο προϋπολογίζεται σε €3.000.000,00.» 

Απάντηση ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους  στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.782, ημερομηνίας 30 Απριλίου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.010.01.782 ημερ. 8 Μαΐου 2012, σχετικά με το πιο 
πάνω θέμα και σας παραθέτω τα εξής: 

 Η Κυπριακή Κυβέρνηση αναγνωρίζει ότι για να ξεπεραστεί η κρίση χρειάζεται να συνδυαστεί η 
χρηματοπιστωτική σταθερότητα και η δημοσιονομική εξυγίανση με κατάλληλη ανάπτυξη η οποία θα 
δημιουργήσει θέσεις εργασίας. Τα μέτρα αυστηρής λιτότητας που έχουν εφαρμοστεί μέχρι σήμερα στην Ε.Ε. 
είχαν ως αποτέλεσμα τη συνέχιση της ύφεσης, και τη μη επίτευξη της ζητούμενης ανάπτυξης και κατ’ επέκταση 
την αύξηση της ανεργίας. Σήμερα παρουσιάζεται επιτακτική ανάγκη για την ενθάρρυνση της ανάπτυξης που θα 
συμβάλει στη δημιουργία νέων θέσεων εργασίας. Απαιτείται δυναμική αντίδραση έτσι ώστε τα αποτελέσματα 
να είναι άμεσα και ταυτόχρονα να δημιουργηθούν οι κατάλληλες προϋποθέσεις για μακροχρόνια βιώσιμη 
οικονομία και απασχόληση. Δεδομένων των πιο πάνω συμφωνούμε με τις κατευθύνσεις πολιτικής που 
περιλαμβάνονται στην πρόταση της E.E., εντούτοις διατηρούμε επιφυλάξεις αναφορικά με κάποια από τα 
μετρά που προτείνονται. 
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 Συγκεκριμένα, συμφωνούμε με την προώθηση μέτρων με σκοπό: 

• την ενθάρρυνση της δημιουργίας νέων θέσεων εργασίας, και την επικέντρωση στους τομείς της 
οικονομίας που παρουσιάζουν καλές προοπτικές ανάπτυξης και δημιουργίας θέσεων εργασίας, όπως 
είναι η πράσινη οικονομία, ο τομέας των νέων τεχνολογιών και ο τομέας της υγείας 

• την καλύτερη αξιοποίηση των προγραμμάτων της E.E. για τη χρηματοδότηση της δημιουργίας θέσεων 
εργασίας 

• την αναμόρφωση των αγορών εργασίας με γνώμονα καλύτερη ανταπόκριση στη μελλοντική ζήτηση 

• την θέσπιση προγραμμάτων για προώθηση της διά βίου μάθησης και τον εφοδιασμό των νέων με τις 
κατάλληλες δεξιότητες ώστε να μπορέσουν να εξελιχθούν στον τομέα τους 

• την επένδυση στην επαγγελματική κατάρτιση, με γνώμονα τις μελλοντικές ανάγκες στον τομέα της 
απασχόλησης 

• τον καλύτερο συντονισμό όλων των ευρωπαϊκών πολιτικών για την απασχόληση 

• την ενεργότερη συμμετοχή των εργοδοτών και εργαζομένων στη διαμόρφωση της πολιτικής για την 
απασχόληση. 

 Όσον αφορά τη δέσμη μέτρων πολιτικής που προτείνονται με στόχο τη δημιουργία μιας ενιαίας 
ευρωπαϊκής αγοράς εργασίας (και που σε αυτή περιλαμβάνονται μέτρα για άρση των εμποδίων για την 
ελεύθερη διακίνηση των εργαζομένων καθώς επίσης και μέτρα για ενίσχυση της διαδικασίας συνταιριάσματος 
κενών θέσεων και ανέργων σε πανευρωπαϊκό επίπεδο), το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
προτίθεται να ενεργήσει μέσα στα πλαίσια των υφιστάμενων κανονισμών και οδηγιών της E.E. με στόχο να 
πετύχει την ορθή εφαρμογή των εν λόγω κανονισμών και οδηγιών και ταυτόχρονα να περιορίσει τις 
οποιεσδήποτε αρνητικές επιπτώσεις που πιθανόν αυτά τα μέτρα να έχουν στην κυπριακή αγορά εργασίας. 

 Έχει αναγνωριστεί ότι η διακίνηση των εργαζομένων κάτω από τις κρίσιμες οικονομικές συνθήκες που 
επικρατούν, έχει εξελιχθεί σε ένα πολύ πολύπλοκο θέμα και για το λόγο αυτό θα πρέπει να αντιμετωπιστεί με 
σοβαρότητα από όλα τα κράτη μέλη αλλά και την ίδια την E.E. Στην Κύπρο παρατηρείται από το 2010 μείωση 
του αριθμού των Κυπρίων εργαζομένων και αύξηση της ανεργίας, ενώ ταυτόχρονα παρατηρείται συνεχής 
αύξηση ροής των κοινοτικών και των εργατών από τρίτες χώρες που εργάζονται στην χώρα μας, καθιστώντας 
πλέον εμφανή την αντικατάσταση Κυπρίων εργαζομένων από μη Κυπρίους. 

 Ενδεικτικά αναφέρεται ότι στα πλαίσια της συζήτησης του Κανονισμού για δημιουργία του 
Προγράμματος για Κοινωνική Καινοτομία και Αλλαγή η Κύπρος τεκμηριωμένα έχει εκφράσει επιφυλάξεις για 
προτεινόμενες πρόνοιες του Κανονισμού οι οποίες κατά την εκτίμηση μας θα δημιουργήσουν φαινόμενα 
αθέμιτου ανταγωνισμού μεταξύ ντόπιων εργαζομένων και κοινοτικών κατά παράβαση του άρθρου 46(δ) της 
Συνθήκης της Λισσαβόνας. Σημειώνεται ότι τις ίδιες απόψεις έχει εκφράσει και η Επιτροπή Εργασίας και 
Κοινωνικών Υποθέσεων του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Στα πλαίσια της περαιτέρω συζήτησης του 
αναφερόμενου Κανονισμού το Υπουργείο θα επιδιώξει την τροποποίηση/βελτίωση των εν λόγω προνοιών. 

 Κατά αναλογία, το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων θα ενεργήσει ή και θα χειριστεί τα 
άλλα μέτρα τα οποία πιθανόν να επιβαρύνουν την κυπριακή αγορά εργασίας. Επιπλέον, θα πρέπει να 
διευκρινιστεί ταυτόχρονα ότι τα κράτη μέλη δεν είναι υποχρεωμένα να εφαρμόσουν τα μέτρα πολιτικής τα 
οποία προτείνονται από την E.E. στο Πακέτο Απασχόλησης. Αυτά αποτελούν συστάσεις/κατευθυντήριες 
γραμμές, τουλάχιστον στο παρόν στάδιο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.790, ημερομηνίας 3 Μαΐου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 
 «Αναφέρομαι στη σχετική με το πιο πάνω θέμα επιστολή σας με ημερομηνία 10 Μαΐου 2012 και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

α) Το Δημόσιο Νηπιαγωγείο Αλεθρικού λειτουργεί ως μονοθέσιο με ένα δημόσιο τμήμα. Για τη λειτουργία 
δεύτερου δημόσιου τμήματος απαιτούνται εγγραφές τουλάχιστον 26 παιδιών προδημοτικής ηλικίας. 
Κατά τις φετινές εγγραφές, για την επόμενη σχολική χρονιά 2012-13, έχουν εγγραφεί μόνο 12 παιδιά 
προδημοτικής. Ως εκ τούτου, το αίτημα για λειτουργία δεύτερου δημόσιου τμήματος δεν μπορεί να 
υλοποιηθεί. 

β) Συνολικά όμως έχουν εγγραφεί 43 παιδιά (12 προδημοτικής, 22 τετράχρονα και 9 τρίχρονα). Από τα 43 
παιδιά, τα 25 θα φοιτήσουν στο δημόσιο τμήμα, η επιλογή των οποίων θα γίνει βάσει κριτηρίων, τα 
οποία έχουν εγκριθεί από το Υπουργικό Συμβούλιο. Τα υπόλοιπα παιδιά μπορούν να αποταθούν, αν το 
επιθυμούν, στο παραπλήσιο Δημόσιο Νηπιαγωγείο Αλαμινού, στο οποίο υπάρχουν άδειες θέσεις. 
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γ) Επίσης, ο Σύνδεσμος Γονέων του Δημόσιου Νηπιαγωγείου Αλεθρικού έχει το δικαίωμα να αποταθεί στο 
Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού και να ζητήσει τη δημιουργία Κοινοτικού τμήματος για εξυπηρέτηση 
των παιδιών αυτών. Σε μια τέτοια περίπτωση το αίτημα θα εξεταστεί με όλη τη δέουσα προσοχή. 

2. Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού παραμένει στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη 
πληροφορία ή διευκρίνιση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.793, ημερομηνίας 4 Μαΐου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.793, που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας, κ. 
Γιώργο Περδίκη, και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερ. 10.05.2012 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι η εισήγηση του Κοινοτικού Συμβουλίου Αμιάντου για την κατασκευή 
τελεφερίκ, το οποίο θα ενώνει την κορυφή του Τροόδους με την κοινότητα Αμιάντου, μελετάται από τα αρμόδια 
Τμήματα/Υπηρεσίες σε γενικό επίπεδο. Ο λεπτομερέστερος σχεδιασμός ή/και η υλοποίηση του έργου θα 
προωθηθεί, όταν και εφόσον το επιτρέψει η παρούσα δημοσιονομική κατάσταση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.794, ημερομηνίας 4 Μαΐου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Στις 17/02/2012, κατά τη διάρκεια ιδιαίτερα σφοδρών θαλασσοταραχών προκλήθηκαν ζημιές σε δύο (2) 
από τους πέντε (5) κάθετους προβόλους από σκυρόδεμα που είχαν πρόσφατα κατασκευαστεί στην παράκτια 
περιοχή Κάτω Πύργου Τηλλυρίας. Μαρτυρίες των κατοίκων της περιοχής που βρίσκονταν στο χώρο του 
καταφυγίου ανάφεραν ότι το φαινόμενο των ασυνήθιστων έντονων κυματισμών δεν είχε ξαναπαρουσιαστεί 
στην περιοχή τα τελευταία 30 χρόνια. 

3. Συγκεκριμένα, προκλήθηκαν ζημιές στο μπετόν στέψης και παρατηρήθηκε μερική καθίζηση ως 
αποτέλεσμα της υπόσκαψης της θεμελίωσης. 

4. Δόθηκαν άμεσα οδηγίες στον εργολάβο για αποκατάσταση των ζημιών και ενίσχυση των κατασκευών. 

5. Σημειώνεται ότι όλες οι απαραίτητες εργασίες έχουν ήδη ολοκληρωθεί και οι πρόβολοι έχουν ήδη δοθεί 
για χρήση στο κοινό.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.815, ημερομηνίας 11 Μαΐου 2012, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 23.06.010.01.815 και ημερομηνία 17/5/2012 σχετικά με την πιο 
πάνω Ερώτηση, και σας παραθέτω τα ακόλουθα: 

 Οι Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας είναι αρμόδιες, σύμφωνα με την νομοθεσία, για την έγκριση, 
επιθεώρηση και τερματισμό της λειτουργίας προγραμμάτων κοινωνικής φροντίδας, με σκοπό τη διασφάλιση 
κατώτατων επιπέδων λειτουργίας, μεταξύ άλλων, στους τομείς των προσόντων του προσωπικού, της 
καταλληλότητας των υποστατικών, του ελέγχου της υγείας και ασφάλειας των ατόμων που λαμβάνουν 
φροντίδα, κ.ά. 

 Αρκετά από τα προγράμματα αποσκοπούν στη στήριξη της οικογένειας και τη συμφιλίωση της 
οικογενειακής και επαγγελματικής ζωής, ώστε οι πολίτες να φέρουν σε πέρας με επιτυχία τους ολοένα πιο 
σύνθετους ρόλους/υποχρεώσεις τους. 

2. Στα πλαίσια των τροποποιήσεων που έγιναν το 2011 για συμμόρφωση με την Οδηγία 2006/123/ΕΚ της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, περιλήφθηκαν και πρόνοιες που αφορούν την καταλληλότητα των υποστατικών. Για 
τις πρόνοιες αυτές λήφθηκαν υπόψη οι απόψεις και εισηγήσεις των αρμόδιων Υπουργείων και φορέων για 
σκοπούς ασφάλειας και υγείας των παιδιών που εξυπηρετούνται στους Σταθμούς, αφού πρόκειται για ευάλωτη 
ομάδα του πληθυσμού. Σε αντίθεση με άλλους χώρους, όπως τράπεζες, ξενοδοχεία, εστιατόρια, καφετέριες 
όπου πηγαίνουν ενήλικες ή παιδιά τα οποία συνοδεύουν ενήλικες, οι Παιδικοί Σταθμοί είναι χώροι όπου 
χρειάζεται απαραίτητα ο έλεγχος κριτηρίων ασφάλειας καθότι εξυπηρετούν αποκλειστικά παιδιά. 

3. Όσον αφορά τα δημόσια νηπιαγωγεία, ο σχεδιασμός τους υπόκειται στη νομοθεσία που διέπει το 
σχεδιασμό των υπόλοιπων έργων ανάπτυξης. Την ευθύνη για την ανέγερση δημόσιων νηπιαγωγείων την 
έχουν οι Τεχνικές Υπηρεσίες του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού σε συνεργασία με το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως. Για περισσότερες πληροφορίες που αφορούν τους όρους και κανονισμούς της 
νομοθεσίας που διέπουν το σχεδιασμό των δημόσιων νηπιαγωγείων μπορείτε να απευθυνθείτε στις αρμόδιες 
Υπηρεσίες του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού. 
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4. Σημειώνεται επίσης ότι στις νομοθεσίες που αφορούν τη λειτουργία προγραμμάτων κοινωνικής 
φροντίδας για ενήλικα άτομα, τα ζητούμενα πιστοποιητικά περιλαμβάνονταν ανέκαθεν στα απαιτούμενα 
πιστοποιητικά καταλληλότητας και ζητούνταν όπως εξασφαλίζονται από τους ιδιοκτήτες των προγραμμάτων 
χωρίς να υπάρχει κανένα πρόβλημα μέχρι σήμερα. 

 Ως εκ τούτου, στον περί Παιδιών (Τροποποιητικό) Νόμο του 2011 [Ν. 62(Ι)/2011] και στο περί Παιδιών 
(Παιδοκομικοί Σταθμοί) Διάταγμα του 2011 (Κ.Δ.Π. 262/2011), απαιτείται, μεταξύ άλλων, και η εξασφάλιση 
πιστοποιητικών ασφάλειας/καταλληλότητας των υποστατικών ως ακολούθως: 

• Από το Τμήμα Δημοσίων Έργων του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων για τη σημερινή κατάσταση 
της οικοδομής των υποστατικών σε ό,τι αφορά την κατασκευή του κτιρίου, καθώς και την αντισεισμική 
του ασφάλεια. 

• Η εξασφάλιση πολεοδομικής άδειας από την Πολεοδομική Αρχή για τη χρήση των υποστατικών ως 
Παιδοκομικός Σταθμός ή άδεια οικοδομής από την αρμόδια Αρχή, με βάση τον περί Ρυθμίσεως Οδών 
και Οικοδομών Νόμο, το οποίο εφάρμοζε από το 2007 μετά από απόφαση του Ανώτατου Δικαστηρίου 
στην Αναθεωρητική Έφεση 113/2005-Προσφυγή αρ. 414/2004. 

5. Σημειώνεται ότι, κατά τη συζήτηση ενώπιον της Βουλής των Αντιπροσώπων των τροποποιήσεων της 
νομοθεσίας, ο Παγκύπριος Σύνδεσμος Ιδιοκτητών Ιδιωτικών Νηπιαγωγείων εκπροσωπείτο στην 
Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εργασίας από εκπρόσωπο της ΟΕΒ, στην οποία υπάγονται. Η Επιτροπή έδωσε 
αναβολή στη λήψη της τελικής απόφασής της για προώθηση των νομοσχεδίων για ψήφιση, ώστε να δοθεί 
χρόνος για διερεύνηση του θέματος σχετικά με την προσκόμιση κάθε χρόνο ακτινογραφίας από τα μέλη του 
προσωπικού των Σταθμών, πρόνοια η οποία περιλαμβανόταν επίσης στις τροποποιήσεις, για το οποίο 
υποβλήθηκαν ενστάσεις από τους εμπλεκόμενους φορείς. Ο Παγκύπριος Σύνδεσμος Ιδιοκτητών Ιδιωτικών 
Νηπιαγωγείων είχε την ευκαιρία κατά τη συνεδρίαση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής να προβάλει ένσταση 
και στο θέμα των απαιτούμενων πιστοποιητικών καταλληλότητας, γεγονός που δεν έπραξε. 

 Παρόλο που συμφώνησαν ομόφωνα στην ψήφιση των τροποποιήσεων, στη συνέχεια όταν άρχισαν να 
απαιτούνται τα σχετικά πιστοποιητικά από τις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας, άρχισαν οι διαμαρτυρίες. Στις 
9/11/2011 οι Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας είχαν συνάντηση με τον Παγκύπριο Σύνδεσμο Ιδιοκτητών 
Ιδιωτικών Νηπιαγωγείων και συζήτησαν τις τροποποιήσεις. Δόθηκε η δέουσα κατανόηση στο θέμα και έλαβαν 
τη διαβεβαίωση ότι θα τους δοθούν τα απαραίτητα χρονικά περιθώρια νοουμένου ότι θα αρχίσουν την 
προώθηση των διαδικασιών για συμμόρφωση με τις πρόνοιες της νομοθεσίας. 

6. Σήμερα, πολλοί ιδιοκτήτες Παιδοκομικών Σταθμών έχουν ήδη συμμορφωθεί με όλες τις πρόνοιες της 
νομοθεσίας και αρκετοί άλλοι βρίσκονται σε διαδικασία προώθησης των εκκρεμοτήτων τους ώστε να 
εναρμονιστούν. Ενδεχομένως η στάση των ιδιοκτητών των Σταθμών οι οποίοι αρνούνται να συμμορφωθούν 
(κυρίως στη Λευκωσία) πιθανόν να οφείλεται στο γεγονός ότι θα πρέπει να επωμισθούν κάποια έξοδα για τη 
στατική μελέτη που απαιτεί το Τμήμα Δημοσίων Έργων. 

7. Οι Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας επιθεωρούν με βάση την ισχύουσα νομοθεσία όλους τους 
υφιστάμενους Παιδοκομικούς Σταθμούς καθώς και τις νέες αιτήσεις που υποβάλλονται. Μέχρι σήμερα δεν έχει 
τεθεί θέμα τερματισμού της λειτουργίας υφιστάμενου Παιδοκομικού Σταθμού για τον οποίο άρχισε η προώθηση 
των διαδικασιών για συμμόρφωση με τις πρόνοιες της νομοθεσίας. 

 Στις περιπτώσεις ωστόσο που οι ιδιοκτήτες δεν φαίνονται πρόθυμοι και δείχνουν συστηματική αδιαφορία 
για συμμόρφωση με τις πρόνοιες της νομοθεσίας, οι Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας προωθούν τη 
διαδικασία ακύρωσης της λειτουργίας τους ώστε να διασφαλιστεί η ασφάλεια και υγεία των παιδιών που 
φιλοξενούνται στους Σταθμούς.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.817, ημερομηνίας 11 Μαΐου 2012, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 23.06.010.01.817 και ημερομηνία 15/5/2012 σχετικά με την πιο 
πάνω Ερώτηση, και σας παραθέτω τα ακόλουθα: 

 Η λειτουργία θεραπευτικών δομών και προγραμμάτων για έφηβες και νεαρές γυναίκες χρήστες 
ναρκωτικών ουσιών δεν εμπίπτει στις αρμοδιότητες των Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας αλλά των 
Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας. 

 Σύμφωνα με το Εγχειρίδιο Οργάνωσης και Λειτουργίας των Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας, ενήλικα 
άτομα χρήστες ναρκωτικών ουσιών που δεν έχουν υπό την ευθύνη τους ανήλικα παιδιά, επιβλέπονται στα 
πλαίσια Προληπτικής Εργασίας Στήριξης Ενηλίκων. Στόχος της επίβλεψης είναι η παροχή στήριξης και 
καθοδήγησης προς τα άτομα αυτά, καθώς και στις οικογένειές τους, για ομαλή διαβίωσή τους στο οικογενειακό 
και κοινωνικό περιβάλλον. 
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 Για τις περιπτώσεις των ανήλικων χρηστών ή των ατόμων που έχουν παιδιά, η οικογένεια επιβλέπεται 
στα πλαίσια της Προληπτικής Στήριξης Ανηλίκων, για παροχή συμβουλευτικής βοήθειας και στήριξης προς όλα 
τα μέλη της οικογένειας. Επίσης, στόχος των Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας είναι η παρακολούθηση της 
ικανότητας των ατόμων αυτών να ανταποκριθούν στο γονικό τους ρόλο και εκεί όπου κρίνεται σκόπιμο 
παρέχεται υποστηρικτική και συμβουλευτική. Στα πλαίσια του ρόλου των Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας 
ενθαρρύνονται τα άτομα του στενού οικογενειακού περιβάλλοντος να λειτουργήσουν ως υποστηρικτικό δίκτυο 
για την οικογένεια ή παρέχεται στα παιδιά διημερεύουσα φροντίδα σε ανάδοχη οικογένεια ή Ίδρυμα Παιδικής 
Προστασίας των Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας ή Παιδική Λέσχη για ενίσχυση της οικογένειας με γνώμονα 
πάντα το συμφέρον των ανήλικων. Σε περίπτωση που οι γονείς χρήστες δεν ανταποκρίνονται στο γονικό τους 
ρόλο και τα παιδιά εκτίθενται σε κινδύνους προωθείται η λήψη των ανήλικων υπό τη Νομική Φροντίδα της 
Διευθύντριας Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας, σύμφωνα με τις πρόνοιες των σχετικών νομοθεσιών και η 
τοποθέτησή τους σε ανάδοχη οικογένεια ή σε Κρατικό Ίδρυμα Παιδικής Προστασίας. 

 Στις περιπτώσεις όπου παρατηρούνται οικονομικά προβλήματα, παρέχεται οικονομική βοήθεια στα 
πλαίσια του περί Δημόσιων Βοηθημάτων και Υπηρεσιών Νόμου. 

 Ο χειρισμός των περιπτώσεων των χρηστών από τις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας για παροχή 
υποστηρικτικής και οικονομικής βοήθειας, γίνεται σε συνεργασία με τους θεραπευτές τους, όταν τα άτομα είναι 
ενταγμένα σε θεραπευτικό πρόγραμμα, με στόχο την διεπαγγελματική αντιμετώπιση των δυσκολιών τους και 
για επίτευξη θετικών αποτελεσμάτων στο θεραπευτικό τομέα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.817, ημερομηνίας 11 Μαΐου 2012, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. 

Στέλλας Κυριακίδου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 15/05/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Οι Υπηρεσίες Ψυχικής Υγείας διαθέτουν δύο θεραπευτικά Κέντρα για έφηβες και νεαρές, χρήστες 
ουσιών εξάρτησης ηλικίας μέχρι 22 ετών, τον ΠΕΡΣΕΑ που εδράζεται στη Λευκωσία για τις επαρχίες 
Λευκωσίας, Λάρνακας και Αμμοχώστου και τον ΠΡΟΜΗΘΕΑ που εδράζεται στη Λεμεσό για τις επαρχίες 
Λεμεσού και Πάφου. Τα Κέντρα αυτά ανάλογα με τη σοβαρότητα της χρήσης παρέχουν προγράμματα έγκαιρης 
παρέμβασης, βραχύχρονα προγράμματα και προγράμματα εντατικής θεραπείας. Τα προγράμματα αυτά 
περιλαμβάνουν ατομικές συναντήσεις ψυχολογικής στήριξης και ομαδικές συναντήσεις (ομάδα 
ψυχοεκπαίδευσης, ομάδα θεραπειών τέχνης, ομάδα ανάπτυξης δεξιοτήτων και ενδιαφερόντων και ομάδα 
ψυχοθεραπείας). Στις περιπτώσεις που κρίνεται αναγκαίο λόγω της ιδιομορφίας της περίπτωσης παρέχεται 
εξατομικευμένο πρόγραμμα απεξάρτησης ή αν χρειάζεται υπάρχει συνεργασία με το Κέντρο ψυχοθεραπείας 
των Υπηρεσιών μας κατά την διάρκεια συμμετοχής τους στο πρόγραμμα ή μετά την ολοκλήρωση του 
προγράμματος. 

 Για τις νεαρές γυναίκες άνω των 22 ετών ανάλογα προγράμματα παρέχονται στο Κέντρο Πολλαπλής 
Παρέμβασης Λευκωσίας. 

 Όσον αφορά τις νεαρές γυναίκες, χρόνιους χρήστες, η ΑΝΩΣΗ παρέχει κλειστό πρόγραμμα 
αποτοξίνωσης και το Κέντρο Πολλαπλής Παρέμβασης Λευκωσίας ανοικτά προγράμματα εντατικής θεραπείας. 

 Στις περιπτώσεις που οι ασθενείς χρήζουν παρακολούθησης κλειστού προγράμματος για ψυχολογική 
απεξάρτηση (μετά την αποτοξίνωση), οι Υπηρεσίες μας δεν διαθέτουν κλειστό πρόγραμμα για αυτό και 
παραπέμπονται στην Αγία Σκέπη η οποία παρέχει πλέον προγράμματα για γυναίκες άνω των 18 ετών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.830, ημερομηνίας 14 Μαΐου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 
 «Αναφέρομαι στην ερώτηση του βουλευτή κ. Τάσου Μητσόπουλου με αρ. 23.06.010.01.830 και 
ημερομηνία 14 Μαΐου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με ημερομηνία 17 Μαΐου 2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

Α. Το πρώτο αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου αφορά την ολοκλήρωση/εκβάθυνση και διαμόρφωση του 
χώρου του «φράγματος» που βρίσκεται μέσα στο κρατικό τεμάχιο 254 του Φ/Σχ. 40/6 για εμπλουτισμό 
των υπόγειων υδάτων (κοινοτικής γεώτρησης με αρ. 45). Σημειώνεται ότι το «φράγμα» δημιουργήθηκε 
στο τεμάχιο αυτό λόγω της μεγάλης έκτασης εκσκαφών που έγιναν στο παρελθόν από ιδιώτες της 
περιοχής (παράνομα). 

Το αίτημα αυτό υποβλήθηκε παλαιότερα και απορρίφθηκε μετά από σχετική έρευνα που έγινε γιατί 
κρίθηκε ότι, οποιαδήποτε επέμβαση αναβάθμισης θα είναι αναποτελεσματική λόγω της μικρής λεκάνης 
απορροής ανάντη του προτεινόμενου σημείου δημιουργίας του εμπλουτιστικού έργου και της χαμηλής 
ροής νερού στο σημείο αυτό. 
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Μετά από επανεξέταση από το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων και λαμβάνοντας υπόψη τα υδρολογικά και 
μετεωρολογικά δεδομένα της γύρω περιοχής, διαπιστώθηκε και πάλι ότι οποιαδήποτε επέμβαση δεν θα 
επιφέρει ικανοποιητικό αποτέλεσμα λόγω του φτωχού υδροφόρου στρώματος της περιοχής. 

Β. Το δεύτερο αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου αφορά δενδροφυτεύσεις χώρων και δημιουργία 
εκδρομικού χώρου στην Κοινότητα Αβδελλερού. 

Το Τμήμα Δασών στα πλαίσια της πολιτικής του και ειδικά στην προσπάθεια του να αυξήσει τη 
δασοκάλυψη, προτείνει χαλίτικες εκτάσεις οι οποίες αφού εγκριθούν από την αρμόδια Υπουργική 
Επιτροπή, κηρύσσονται σε Κρατικά Δάση. Μια τέτοια έκταση είναι και οι περιοχές γύρω από την 
Κοινότητα Αβδελλερού. Το Τμήμα Δασών ήδη προχώρησε στη δάσωση των δυτικών περιοχών της 
κοινότητας. 

Για την δάσωση της βόρειας περιοχής υπήρξαν αρνητικές αντιδράσεις από την Κοινότητα γι’ αυτό και το 
Τμήμα Δασών δεν προχώρησε σε καμία ενέργεια. Εάν στο μέλλον η Κοινότητα άρει τις αντιδράσεις της 
το Τμήμα Δασών θα προχωρήσει στην οριοθέτηση και στη συνέχεια στη δάσωση και των υπολοίπων 
περιοχών τα επόμενα χρόνια ανάλογα πάντοτε με τις υφιστάμενες οικονομικές δυνατότητές του. 

Όσον αφορά την δημιουργία εκδρομικού χώρου, λόγω του γεγονότος ότι τα δενδρύλλια είναι πολύ μικρά 
και δεν προσφέρουν καμία σκίαση αλλά και της φτωχής αισθητικής του τοπίου γενικότερα, το Τμήμα 
Δασών δεν συστήνει σήμερα τη δημιουργία εκδρομικού χώρου στην περιοχή αλλά θα εξετάσει το αίτημα 
και πάλι όταν δημιουργηθούν κατάλληλες συνθήκες στην περιοχή. 

 Με την ευκαιρία αυτή, θα ήθελα να σας διαβιβάσω τους χαιρετισμούς μου και να σας διαβεβαιώσω ότι 
θα βρίσκομαι πάντα στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.833, ημερομηνίας 14 Μαΐου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 
 «Αναφέρομαι στη σχετική με το πιο πάνω θέμα επιστολή σας, με ημερομηνία 17 Μαΐου 2012, και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

α) Η Διεύθυνση Δημοτικής Εκπαίδευσης επιδεικνύει ιδιαίτερη έγνοια και ενδιαφέρον για κάθε θέμα που 
αφορά τα σχολεία μας. Για το λόγο αυτό, αντιλαμβανόμαστε την ανησυχία σας και την εισήγησή σας για 
την επαναλειτουργία του δημοτικού σχολείου στο Αβδελλερό και τη λειτουργία προδημοτικής στην 
κοινότητα. 

β)  Σύμφωνα με τους ισχύοντες κανονισμούς ο αριθμός των μαθητών για να λειτουργήσει ένα δημοτικό 
σχολείο είναι τουλάχιστον δεκαπέντε παιδιά. Όταν ο αριθμός των μαθητών μειώθηκε (κάτω από 
δεκαπέντε παιδιά) τα παιδιά μετακινήθηκαν στη γειτονική κοινότητα της Αραδίππου και φοιτούν στο Β΄ 
Δημοτικό Σχολείο Αραδίππου. 

Κατά την επόμενη σχολική 2012 - 2013 θα φοιτούν στο Β΄ Δημοτικό Σχολείο Αραδίππου 15 παιδιά από 
το Αβδελλερό. Ένα παιδί είχε πάρει μετεγγραφή και φοιτά στο Γ΄ Δημοτικό Αραδίππου σε Ειδική 
Μονάδα. Δύο παιδιά είχαν πάρει μετεγγραφή και φοιτούν στο Α΄ Δημοτικό Αραδίππου λόγω πληρότητας 
των θέσεων στο Β΄ Δημοτικό Αραδίππου. 

2. Με τα νέα δεδομένα θα επανεξετασθεί το αίτημά σας, για την επαναλειτουργία του Δημοτικού Σχολείου 
Αβδελλερού τη σχολική χρονιά 2013-2014 και αν τα δεδομένα το επιτρέπουν θα γίνουν ανάλογες ενέργειες. 

3. Όσον αφορά τη λειτουργία της προδημοτικής απαιτούνται εγγραφές τουλάχιστον 10 παιδιών. Σύμφωνα 
με τον επισυναπτόμενο κατάλογο, τη σχολική χρονιά 2012-2013 μόνο 7 παιδιά από το Αβδελλερό θα 
φοιτήσουν σε νηπιαγωγεία της Αραδίππου. Ως εκ των πιο πάνω το αίτημά σας για λειτουργία προδημοτικής 
δεν μπορεί να εισακουσθεί. 

4. Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού παραμένει στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη 
πληροφορία ή διευκρίνιση.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 30 Ιουλίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.843, ημερομηνίας 17 Μαΐου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω ότι, τα έξι μνημεία τα οποία 
έχουν επιλεγεί για αναστύλωση με τη συνεισφορά της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι τα ακόλουθα: 

1. Η Εκκλησία του Προφήτη Ηλία στη Φιλιά, 
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2. Η Εκκλησία της Παναγίας Μελανδρίνας στη Καλογραία, 

3. Οι Μεσαιωνικές Οχυρώσεις - Πύργος του Οθέλλου στην Αμμόχωστο και 

4. Τρία τεμένη στις ελεύθερες περιοχές στις κοινότητες Δένειας, Φασούρι και Ευρέτου. 

 Σε ό,τι αφορά στη διαδικασία για την επιλογή των δύο εκκλησιών και του Πύργου του Οθέλλου, θα ήθελα 
να σας ενημερώσω ότι, το Τμήμα Αρχαιοτήτων υπέβαλε στην Επιτροπή πολυάριθμο κατάλογο Μνημείων στις 
κατεχόμενες περιοχές, με σειρά προτεραιότητας, ανάλογα με την επικινδυνότητά τους, τα οποία χρήζουν 
συντήρησης. Η Επιτροπή μετά από την συλλογή και των δικών της πληροφοριών και επί τόπου επισκέψεων 
στα Μνημεία, επέλεξε τα προαναφερόμενα. 

 Σε σχέση με τα τρία τεμένη στις ελεύθερες περιοχές, σημειώνεται ότι, το Τμήμα Αρχαιοτήτων δεν είχε 
οποιαδήποτε εμπλοκή καθώς δεν είναι κηρυγμένα Αρχαία Μνημεία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.852, ημερομηνίας 17 Μαΐου 2012, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 23.06.010.01.852 και ημερομηνία 1/6/2012 σχετικά με την πιο 
πάνω Ερώτηση, και σας παραθέτω τα ακόλουθα: 

 Η επιβλεπόμενη επικοινωνία έχει ως στόχο την συνέχιση της επικοινωνίας του παιδιού με τον γονέα του 
υπό καθεστώς ασφάλειας και προστασίας, διασφαλίζοντας το συμφέρον του ανηλίκου. Στα πλαίσια των 
καθηκόντων των Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας παρέχεται συμβουλευτική βοήθεια και καθοδήγηση προς 
το γονέα και το παιδί, για σωστή προσέγγιση και ανάπτυξη καλής σχέσης μεταξύ τους και συλλέγονται 
δεδομένα για ενημέρωση του Δικαστηρίου στις περιπτώσεις που εκκρεμεί στο Δικαστήριο υπόθεση Γονικής 
Μέριμνας. 

 Η επιβλεπόμενη επικοινωνία εφαρμόζεται μετά από οδηγίες του Δικαστηρίου ή σύμφωνα με Δικαστικό 
Διάταγμα στα πλαίσια υπόθεσης Γονικής Μέριμνας, καθώς και στις περιπτώσεις που το παιδί μετακινείται από 
το οικογενειακό του περιβάλλον και λαμβάνεται υπό τη Νομική Φροντίδα της Διευθύντριας Υπηρεσιών 
Κοινωνικής Ευημερίας και δεν ενδείκνυται να έχει επικοινωνία με τους γονείς του, χωρίς επίβλεψη. 

 Ο αρμόδιος Λειτουργός Κοινωνικών Υπηρεσιών διευθετεί συνάντηση του παιδιού με τον γονέα στο 
χώρο των Επαρχιακών Γραφείων Ευημερίας ή σε ουδέτερο χώρο για το παιδί και τους γονείς, έτσι ώστε να 
διασφαλίζεται η δημιουργία και διατήρηση αμερόληπτης, αντικειμενικής επαγγελματικής σχέσης μεταξύ των 
γονιών και του Λειτουργού, με συχνότητα στην οποία ο Λειτουργός να ανταποκρίνεται, σύμφωνα με τα 
καθήκοντα του και με γνώμονα πάντα το συμφέρον του παιδιού.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.855, ημερομηνίας 17 Μαΐου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Ευθύμιου Δίπλαρου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με Αρ. Ερ. 
23.06.010.01.855 ημερομηνίας 6 Ιουνίου 2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Στις 29/11/2011, η Μόνιμη Αντιπροσωπεία της Κύπρου στην EE (ΜΑΕΕ) κοινοποίησε προς το 
Συμβούλιο Αμπελοοινικών Προϊόντων ηλεκτρονικό μήνυμα προς τη Γενική Διευθύντρια του Υπουργείου 
Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, με θέμα την ανάληψη, εκ μέρους της Κύπρου, της 
Προεδρίας της Ομάδας Εργασίας του Συμβουλίου «Οίνοι και αλκοόλες», καθώς επίσης και το 
συντονισμό των επί τόπου συναντήσεων των κρατών μελών της EE που μετέχουν στη συνάντηση της 
ολομέλειας της Γενικής Συνέλευσης του Οργανισμού αυτού. 

2. Στις 5/12/2011, κατόπιν τηλεφωνικής συνεννόησης με τον Πρώτο Λειτουργό Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος του Υπουργείου, το ΣΑΠ, με επιστολή του ανέφερε ότι θα είναι σε θέση να 
ανταποκριθεί στις υποχρεώσεις του, σε περίπτωση που ληφθεί οριστική απόφαση για το θέμα. 

3. Στις 30/12/2011, το ΣΑΠ έλαβε επιστολή της Γενικής Διευθύντριας του Υπουργείου Γ.Φ.Π. & Π., ότι το 
Υπουργείο αποδέχτηκε, την ανάληψη της προεδρίας της Ομάδας Εργασίας του Συμβουλίου “Όίνοι και 
αλκοόλες” (OIV), εκ μέρους της Δανίας. 

4. Στις 16/1/2012, η Γενική Διευθύντρια του Υπουργείου Γ.Φ.Π. & Π. πληροφόρησε το ΣΑΠ ότι κατόπιν 
διαβούλευσης με τη Νομική Υπηρεσία της Κυπριακής Δημοκρατίας, η προεδρία της εν λόγω Ομάδας 
Εργασίας θα πρέπει να αναληφθεί από το ΣΑΠ. 

5. Στις 8/2/2012, κατόπιν συνεννόησης με τη ΜΑΕΕ, το ΣΑΠ απέστειλε πίνακα με τις προτεινόμενες 
ημερομηνίες για την πραγματοποίηση συναντήσεων των Ομάδων Εργασίας. Συγκεκριμένα καθόρισε 
δύο συναντήσεις, την πρώτη στις 22/5/2012 και τη δεύτερη στις 7/6/2012. 
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6. Στις 20/3/2012, η Μόνιμη Αντιπροσωπεία της Δανίας ενημερώνει τη ΜΑΕΕ ότι σχεδιάζει την 
πραγματοποίηση της πρώτης συνεδρίας της Ομάδας Εργασίας στις 30/4/2012 (αντί στις 22/5/2012 
όπως είχε αρχικά προταθεί) με το ερώτημα κατά πόσο θα μπορούσε η Κύπρος να προεδρεύσει. 

7. Στις 21/3/2012, η Μόνιμη Αντιπροσωπεία κατόπιν συνεννόησης με τις υπηρεσίες του ΣΑΠ, αντιπρότεινε 
νέα ημερομηνία στις 11/5/2012 ή οποιαδήποτε άλλη ημερομηνία που έπεται της πιο πάνω, στα πλαίσια 
της προσπάθειας εξεύρεσης συμβιβασμού και αιτιολογώντας ότι η 30ή Απριλίου δεν είναι εφικτή λόγω 
ειλημμένων υποχρεώσεων. 

8. Η Δανική Προεδρία, σε απάντησή της στις 4/4/2012, δήλωσε την πρόθεσή της να αναλάβει την 
προεδρία της Ομάδας Εργασίας στις 30/4/2012 λόγω αδυναμίας αναβολής της συνάντησης και ζήτησε 
από τη ΜΑΕΕ να δηλώσει αν συμφωνεί με την προτεινόμενη διευθέτηση. 

9. Η μόνιμη Αντιπροσωπεία, σε απάντηση στις 9/4/2012 κατόπιν συνεννόησης με τις υπηρεσίες του ΣΑΠ, 
ανταποκρίθηκε θετικά στην πρόταση της Δανικής Προεδρίας και όσον αφορά τις συναντήσεις που 
έπονται της 30ής Απριλίου 2012, επιβεβαίωσε ότι η Κύπρος θα είναι σε θέση να προεδρεύει. 

10. Κατά τον μήνα Μάιο, πραγματοποιήθηκαν διευκρινιστικού και συντονιστικού χαρακτήρα συναντήσεις 
στις Βρυξέλλες με τα θεσμικά όργανα της Ε.Ε. στην παρουσία και εκπροσώπων της Δανίας, για την 
καλύτερη δυνατή προετοιμασία της Προεδρίας των επικείμενων συναντήσεων της Ομάδας Εργασίας. 
Στις συναντήσεις επιβεβαιώθηκε η άψογη συνεργασία μεταξύ Κύπρου και Δανίας και κανένα πρόβλημα 
ή αδυναμία δεν διαπιστώθηκε. 

11. Η δεύτερη και πλέον καθοριστική συνάντηση της Ομάδας Εργασίας του Συμβουλίου πραγματοποιήθηκε 
την 1/6/2012 υπό την προεδρία της Κυπριακής Δημοκρατίας, σε συνεργασία με τη Δανία. Σημειώνεται 
ότι πριν τη λήξη της συνάντησης, η Δανία ζήτησε το λόγο και εξέφρασε ενώπιον της ολομέλειας των 
κρατών μελών την απόλυτη ικανοποίησή της για την άριστη σχέση και άψογη συνεργασία που 
αναπτύχθηκε μεταξύ Κύπρου και Δανίας κατά τη διάρκεια του εξαμήνου και την ευαρέσκειά της για την 
ανελλιπή στήριξη που της προσφέραμε. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, δεν αρκέστηκε στα εύσημα της 
Δανικής αντιπροσωπείας αλλά, επικροτώντας τη γόνιμη, από κάθε άποψη, συνεργασία μεταξύ Δανίας 
και Κύπρου, επεσήμανε, ενώπιον όλων, ότι η επιτυχής συνεργασία των δύο κρατών μελών της Ε.Ε. 
αποτελεί πρότυπο και παράδειγμα προς μίμηση. 

12. Σύμφωνα με πληροφόρηση από τη ΜΑΕΕ, παρόμοιο κλίμα επικράτησε και στην πρόσφατη συνάντηση 
της Ειδικής Επιτροπής Γεωργίας όπου οι εκπρόσωποι των δύο κρατών μελών αναφέρθηκαν σε άψογη 
συνεργασία μεταξύ των εμπλεκόμενων Λειτουργών και επίτευξη ενός πολύ καλού αποτελέσματος. 

 Συνεπώς, η συνεργασία των δύο χωρών χαιρετίστηκε και επιβραβεύτηκε μέσω των εγκωμιαστικών 
σχολίων που επισήμως εκφράστηκαν ενώπιον της ολομέλειας των κρατών μελών σε δύο επίσημα βήματα. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους θερμούς χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.858, ημερομηνίας 18 Μαΐου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.858 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Αμμοχώστου 
κ. Κυριάκο Χατζηγιάννη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 1.6.2012, 
και σας πληροφορώ για τα ακόλουθα: 

(α) Ο Επαρχιακός Κτηματολογικός Λειτουργός Αμμοχώστου έχει συμπληρώσει τη χωρομετρική εργασία και 
την ετοιμασία σχεδίου, πάνω στο οποίο φαίνεται ο προτεινόμενος για εγγραφή αγροτικός δρόμος και 
έχει αποστείλει επιστολή προς τον Έπαρχο Αμμοχώστου ώστε να μεριμνήσει, σε συνεργασία με το 
Κοινοτικό Συμβούλιο Φρενάρους, για την εξασφάλιση των έγγραφων συγκαταθέσεων των 
επηρεαζόμενων ιδιοκτητών ή να προβεί στις αναγκαίες διαδικασίες για την απαλλοτρίωση των κτημάτων 
τους. 

(β) Μέχρι στιγμής το Κοινοτικό Συμβούλιο Φρενάρους δεν έχει εξασφαλίσει και παραδώσει στον Έπαρχο 
Αμμοχώστου τις συγκαταθέσεις των επηρεαζόμενων, αλλά ούτε και έχει λάβει απόφαση να προχωρήσει 
σε απαλλοτρίωση των επηρεαζόμενων ιδιοκτησιών. 

2. Συναφώς σας πληροφορώ ότι ο υπ’ αναφορά δρόμος συντηρείται από τα συνεργεία της Επαρχιακής 
Διοίκησης Αμμοχώστου, με πιστώσεις που παραχωρούνται από τις Βρετανικές Βάσεις, ενώ η Επαρχιακή 
Διοίκηση Αμμοχώστου είναι στη διάθεση του Κοινοτικού Συμβουλίου Φρενάρους για τη διεκπεραίωση της 
διαδικασίας εγγραφής του υπ’ αναφορά δρόμου το ταχύτερο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. Λουκά 
Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.867, ημερομηνίας 22 Μαΐου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.01.867, ημερομηνίας 31ης Μαΐου 2012 και 
σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Στις 18/3/11 ξέσπασε φωτιά στο αυτοκίνητο του κοινοτάρχη του χωριού Άγιος Αμβρόσιος, το οποίο 
καταστράφηκε ολοσχερώς. Από τις εξετάσεις που διενεργήθηκαν διαπιστώθηκε ότι η φωτιά τέθηκε κακόβουλα. 
Από τη σκηνή παραλήφθηκαν διάφορα τεκμήρια τα οποία στάλθηκαν για επιστημονικές εξετάσεις και τα 
αποτελέσματα αναμένονται. Από τις εξετάσεις που διενεργήθηκαν στη σκηνή, δεν κατέστη δυνατό να 
εξασφαλιστεί οποιαδήποτε μαρτυρία εναντίον οποιουδήποτε προσώπου. Οι εξετάσεις προς εντοπισμό των 
δραστών συνεχίζονται. 

3. Στις 14/4/2012 προκλήθηκε έκρηξη σε όχημα ιδιοκτησίας του Προέδρου του Κοινοτικού Συμβουλίου 
Κάτω Πύργου. Από εξετάσεις που διενεργήθηκαν διαπιστώθηκε ότι η έκρηξη προκλήθηκε από εργοστασιακή 
κροτίδα. Μέχρι στιγμής δεν προέκυψε οτιδήποτε εναντίον οποιουδήποτε προσώπου. Για την διερεύνηση της 
υπόθεσης σχηματίστηκε ποινικός φάκελος ο οποίος τελεί υπό διερεύνηση. 

4. Στις 15/4/2012 προκλήθηκε έκρηξη στο κτίριο του Κοινοτικού Συμβουλίου Κάτω Πύργου. Από τις 
εξετάσεις στη σκηνή διαπιστώθηκε ότι αυτή οφειλόταν σε εργοστασιακή κροτίδα. Για την υπόθεση εγέρθηκαν 
υποψίες εναντίον ενός προσώπου το οποίο ανακρινόμενο παραδέχθηκε ενοχή. Σχηματίστηκε ποινικός 
φάκελος ο οποίος προωθήθηκε στον Κλάδο Εισαγγελίας Λευκωσίας στις 26/6/2012 για ποινική δίωξη του 
κατηγορουμένου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.868, ημερομηνίας 22 Μαΐου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στο θέμα του τίτλου της παρούσας και επιθυμώ να σας ενημερώσω για τα ακόλουθα: 

(α) Ο χρονίζων διάλογος EE-Τουρκίας για τη σύναψη Συμφωνίας Επανεισδοχής λαθρομεταναστών 
παρέμενε χωρίς πρόοδο τα τελευταία χρόνια. Αυτό οφειλόταν κύρια στην άρνηση της Τουρκίας να 
δεσμευτεί με ουσιαστικό και συγκεκριμένο τρόπο στην υποχρέωση, με βάση την επιδιωκόμενη 
συμφωνία, να επαναπατρίζει λαθρομετανάστες (που είναι πολίτες της ή πολίτες τρίτων χωρών) που 
εισήλθαν παράνομα σε ευρωπαϊκό έδαφος προερχόμενοι/διαμετακομιζόμενοι από το έδαφός της. Η 
ανάγκη επανέναρξης και κατάληξης της διαβούλευσης για συνομολόγηση Συμφωνίας Επανεισδοχής 
EE-Τουρκίας και της εφαρμογής της με όλα τα κράτη μέλη της EE καθώς και της άμεσης εφαρμογής της 
διμερούς της συμφωνίας με την Ελλάδα, τέθηκαν ρητώς και επανειλημμένα από την Κυπριακή 
Δημοκρατία σε όλα τα θεσμικά όργανα της EE και ιδιαίτερα στην Επιτροπή και στο Συμβούλιο, τόσο στα 
πλαίσια του Συμβουλίου Υπουργών Δικαιοσύνης και Εσωτερικών Υποθέσεων, όσο και στα πλαίσια των 
ενταξιακών διαπραγματεύσεων της Τουρκίας. 

(β) Με την ανάληψη της Προεδρίας του Συμβουλίου της EE από τη Δανία, προωθήθηκαν Συμπεράσματα 
Συμβουλίου για την ανάπτυξη συνεργασίας με την Τουρκία στους τομείς της Δικαιοσύνης και των 
Εσωτερικών Υποθέσεων. Κατά τη σύνοδό του την 21η Ιουνίου 2012, το Συμβούλιο ενέκρινε τα 
Συμπεράσματα αυτά ως έχουν στο Παράρτημα I. Η συμφωνία επί του προσχεδίου των Συμπερασμάτων 
επιτεύχθηκε μετά από τροποποιήσεις που ζητήθηκαν και που κάλυπταν τις ανησυχίες της Κύπρου, η 
οποία ήταν το μοναδικό Κράτος Μέλος που διατήρησε επιφύλαξη μέχρι το τέλος. Η Κύπρος έθεσε ως 
προϋπόθεση για την αποδοχή των Συμπερασμάτων την συμπερίληψη αναφοράς στην υποχρέωση της 
Τουρκίας να εφαρμόσει την Συμφωνία Επανεισδοχής με όλα τα Κράτη Μέλη και να συνεργάζεται με όλα 
τα Κράτη Μέλη στο πλαίσιο του διαλόγου σε θέματα Δικαιοσύνης και Εσωτερικών Υποθέσεων. 

(γ) Τα Συμπεράσματα του Συμβουλίου της 21ης Ιουνίου, μεταξύ άλλων, καλούν την Τουρκία να ενισχύσει τις 
προσπάθειες για την αποτελεσματική πρόληψη και αντιμετώπιση των ροών παράνομων μεταναστών 
που φθάνουν στα εξωτερικά σύνορα της EE από την Τουρκία, σύμφωνα με το Διεθνές Δίκαιο και για την 
εξουδετέρωση των εγκληματικών ομάδων που διευκολύνουν την παράνομη μετανάστευση. Η Τουρκία 
καλείται επίσης να εφαρμόσει πλήρως τις ισχύουσες διμερείς Συμφωνίες Επανεισδοχής που έχει 
συνάψει με ορισμένα κράτη μέλη της EE. Σε ό,τι αφορά τη σύνδεση της μακροπρόθεσμης 
φιλελευθεροποίησης θεωρήσεων με την Συμφωνία Επανεισδοχής EE-Τουρκίας, η παράγραφος 8 των 
Συμπερασμάτων της 21ης Ιουνίου αναφέρει ρητώς ότι «[Το Συμβούλιο] καλεί την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, 
παράλληλα με την υπογραφή της συμφωνίας επανεισδοχής EE-Τουρκίας να αναλάβει ενέργειες με 
στόχο τη σταδιακή και μακροπρόθεσμη φιλελευθεροποίηση των θεωρήσεων εντός του ανωτέρω 
πλαισίου συνεργασίας. Η συνεργασία αυτή θα πρέπει να βασισθεί σε σχέδιο δράσης και η πρόοδος θα 
θεμελιώνεται σε προσέγγιση με γνώμονα τις επιδόσεις και θα εξαρτάται από την πραγματική και συνεπή 
εφαρμογή εκ μέρους της Τουρκίας των προϋποθέσεων αυτών έναντι της EE και των κρατών μελών της. 
Οι προϋποθέσεις αυτές θα πρέπει, υποστηρίζοντας τις διεθνείς υποχρεώσεις, να περιλαμβάνουν, 
συγκεκριμένα, πραγματική και πλήρη εφαρμογή της συμφωνίας επανεισδοχής έναντι όλων των κρατών 
μελών και αποτελεσματική συνεργασία σε θέματα ΔΕΥ με όλα τα κράτη μέλη, καλύτερη διαχείριση των 
μικτών μεταναστευτικών ροών στα σύνορα και περαιτέρω ευθυγράμμιση με το κεκτημένο της EE, ιδίως 
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όσον αφορά την πολιτική περί θεωρήσεων και τις τρίτες χώρες οι υπήκοοι των οποίων αποτελούν 
σημαντική πηγή των μικτών μεταναστευτικών ροών προς την EE και όσον αφορά την αμοιβαιότητα, 
καθώς και με τη νομοθεσία της EE περί ασύλου.». 

(δ) Το Συμβούλιο Γενικών Υποθέσεων υιοθέτησε στις 25 Ιουνίου απόφαση που εξουσιοδοτεί την Επιτροπή 
να υπογράψει την Συμφωνία Επανεισδοχής εκ μέρους της Ένωσης. Ως επόμενο βήμα δηλαδή, 
αναμένεται η υπογραφή και η εφαρμογή της Συμφωνίας Επανεισδοχής EE-Τουρκίας με όλα τα Κράτη 
Μέλη, όπως αναφέρεται στο κείμενο των Συμπερασμάτων του Συμβουλίου. Στόχος της Κύπρου είναι η 
πλήρης εφαρμογή των Συμπερασμάτων και φυσικά η συμπερίληψη στο σχέδιο δράσης, μεταξύ άλλων, 
και της αναφοράς στην υποχρέωση της Τουρκίας να εφαρμόσει πλήρως τη Συμφωνία Επανεισδοχής 
έναντι όλων των Κρατών Μελών και να προχωρήσει στην αποτελεσματική συνεργασία σε θέματα 
Δικαιοσύνης και Εσωτερικών Υποθέσεων με όλα τα Κράτη Μέλη. 

(ε) Η Τουρκία, μόλις λίγες μέρες μετά την υιοθέτηση των Συμπερασμάτων της 21ης Ιουνίου, και αφού έχει 
μονογράψει τη Συμφωνία Επανεισδοχής, φαίνεται να θέτει νέους όρους στην EE και εκφράζει θέσεις οι 
οποίες δεν ευθυγραμμίζονται με τα Συμπεράσματα. Συγκεκριμένα, Τούρκοι αξιωματούχοι, έχουν κάνει 
δηλώσεις ότι η Τουρκία θα υπογράψει τη Συμφωνία Επανεισδοχής όταν παρουσιαστεί το σχέδιο 
δράσης για την φιλελευθεροποίηση από την Επιτροπή και ότι θα την θέσει σε ισχύ όταν αρθεί η 
υποχρέωση για θεώρηση Schengen για Τούρκους πολίτες. 

(στ) Υπό το φως των πιο πάνω οι προσπάθειές μας, πάντα σε συνεργασία με άλλα Κράτη Μέλη που 
προσεγγίζουν τις θέσεις μας, θα εστιαστούν στην κατά γράμμα εφαρμογή των Συμπερασμάτων της 21ης 
Ιουνίου που υπήρξαν αποτέλεσμα σκληρών διαπραγματεύσεων καθώς επίσης και στις 
διαπραγματεύσεις για το περιεχόμενο του σχεδίου δράσης, δεδομένων των προϋποθέσεων που 
καλείται να εφαρμόσει η Τουρκία και λαμβάνοντας υπόψη τους αυστηρούς όρους που έθεσε το 
Συμβούλιο στα Συμπεράσματά του (βλ. «Η συνεργασία αυτή θα πρέπει να βασισθεί σε σχέδιο δράσης 
και η πρόοδος θα θεμελιώνεται σε προσέγγιση με γνώμονα τις επιδόσεις και θα εξαρτάται από την 
πραγματική και συνεπή εφαρμογή εκ μέρους της Τουρκίας των προϋποθέσεων αυτών έναντι της EE και 
των κρατών μελών της.»). 

(ζ) Η απάντησή μου κοινοποιείται στους συναδέλφους Υπουργούς Εξωτερικών και Δικαιοσύνης και 
Δημόσιας Τάξης, λόγω της συναρμοδιότητάς τους στο θέμα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.885, ημερομηνίας 28 Μαΐου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή περιφέρειας Λευκωσίας, κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. 
23.06.010.01.885 και ημερομηνία 28 Μαΐου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Γενικού Διευθυντή 
της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 5 Ιουνίου 2012, σχετικά με τον ενδεχόμενο σχεδιασμό 
επιστημονικής και περιβαλλοντικής αξιοποίησης του μεταλλείου των Κοκκινοπέζουλων στο Μιτσερό, καθώς 
και των υπολοίπων εγκαταλελειμμένων μεταλλείων και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Το Τμήμα Γεωλογικής Επισκόπησης του Υπουργείο Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος 
γνωρίζει την επιστημονική σημασία των μεταλλείων μεικτών θειούχων γι’ αυτό και συμμετέχει σε κοινά 
επιστημονικά ερευνητικά προγράμματα με ακαδημαϊκά ιδρύματα της Κύπρου και του εξωτερικού. 
Επίσης παρέχει κάθε δυνατή τεχνική πληροφόρηση σε ακαδημαϊκά ιδρύματα του εξωτερικού τα οποία 
χρησιμοποιούν κυρίως τα μεταλλεία Μαθιάτη, Μιτσερού, Καλαβασού, Αγροκηπιάς και Σκουριώτισσας 
για εκπαίδευση των φοιτητών τους. 

2. Το Τμήμα Γεωλογικής Επισκόπησης ως αρμόδιο Τμήμα για ανάδειξη της μεταλλευτικής κληρονομιάς 
της Κύπρου, στα πλαίσια των δυνατοτήτων και των αρμοδιοτήτων του παρέχει και θα συνεχίσει να 
παρέχει κάθε δυνατή βοήθεια (επιστημονική, τεχνική και οικονομική υποστήριξη) προς τις κοινότητες 
που θέλουν να αναδείξουν την μεταλλευτική τους κληρονομιά. 

3. Το Τμήμα Γεωλογικής Επισκόπησης εκπόνησε το 2008 τη «Μελέτη για την αποκατάσταση των 
εγκαταλειμμένων μεταλλείων μεικτών θειούχων» σε συνεργασία με εξειδικευμένους συμβούλους. Τα 
εγκαταλειμμένα μεταλλεία μετά από πολυκριτηριακή αξιολόγηση ταξινομήθηκαν ως προς την 
αναγκαιότητα περιβαλλοντικής αποκατάστασής τους. Σύμφωνα με την αξιολόγηση αυτή το μεταλλείο 
Κοκκινοπεζούλας (Μιτσερό) κατατάσσεται ως η πρώτη προτεραιότητα (επισυνάπτεται ο πίνακας με την 
ταξινόμηση). 

4. Η μεταλλευτική κληρονομιά της κοινότητας Μιτσερού, περιλαμβάνει το επιφανειακό μεταλλείο της 
Κοκκινοπεζούλας, το υπόγειο μεταλλείο της Κοκκινόγιας και τις σχετικές εγκαταστάσεις επεξεργασίας 
και εμπλουτισμού. Μετά από σχετική συνεννόηση με τον πρόεδρο του Κοινοτικού Συμβουλίου 
Μιτσερού, το Τμήμα Γεωλογικής Επισκόπησης πραγματοποίησε σύσκεψη στις 7 Φεβρουαρίου 2012, 
για την ανάδειξη της μεταλλευτικής κληρονομιάς της κοινότητας Μιτσερού. Στη σύσκεψη παρευρέθηκαν 
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εκπρόσωποι των Τμημάτων Αρχαιοτήτων και Πολεοδομίας και Οικήσεως, του Κυπριακού Οργανισμού 
Τουρισμού, της Υπηρεσίας Μεταλλείων, της Επαρχιακής Διοίκησης Λευκωσίας και ο Πρόεδρος 
Κοινοτικού Συμβουλίου Μιτσερού. Στη σύσκεψη αποφασίστηκε όπως το Κοινοτικό Συμβούλιο Μιτσερού: 
α) καταγράψει τις εγκαταστάσεις των μεταλλείων που επιθυμεί να κηρυχτούν ως μνημεία (η Υπηρεσία 
Μεταλλείων του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος θα παράσχει τεχνική 
συμβουλή προς την Κοινοτική Αρχή για την επιλογή του μηχανολογικού εξοπλισμού που πρέπει να 
διατηρηθεί), β) στείλει τον κατάλογο των εγκαταστάσεων που θα επιλέξει στο Τμήμα Πολεοδομίας και 
Οικήσεως με σχετικό αίτημα για κήρυξή τους ως μνημεία και γ) έρθει σ’ επαφή με το Τμήμα 
Κοινωνιολογίας του Πανεπιστημίου Κύπρου στα πλαίσια κοινωνικής προσφοράς του εν λόγω Τμήματος 
για καταγραφή της ζωντανής μεταλλευτικής κληρονομιάς με μαρτυρίες και εμπειρίες ανθρώπων που 
εργάστηκαν στα μεταλλεία της κοινότητας Μιτσερού. 

5. Αναφορικά με την περιβαλλοντική αποκατάσταση των μεταλλείων μεικτών θειούχων και πιο 
συγκεκριμένα την υλοποίηση του πιλοτικού προγράμματος αποκατάστασης μέρους του μεταλλείου της 
Κοκκινοπεζούλας, λόγω περιορισμών στους προϋπολογισμούς του κράτους, οι εργασίες γίνονται 
σταδιακά με προσωπικό των αρμοδίων Τμημάτων του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος. 

6. Επιπρόσθετα, στα πλαίσια αξιοποίησης της εμπειρογνωμοσύνης που απέκτησε τα τελευταία δεκαπέντε 
χρόνια η Τεχνική Επιτροπή Αποκατάστασης Περιβάλλοντος του Μεταλλείου Αμιάντου, το Τμήμα 
Γεωλογικής Επισκόπησης βρίσκεται σε διαβούλευση με τα μέλη της εν λόγω επιτροπής για ετοιμασία 
πρότασης προς το Υπουργικό Συμβούλιο για επέκταση των αρμοδιοτήτων της και για θέματα που 
αφορούν την αποκατάσταση εγκαταλειμμένων μεταλλείων μεικτών θειούχων. 

Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.886, ημερομηνίας 28 Μαΐου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. 

Γιώργου Περδίκη 
 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην επιστολή του Βουλευτή Εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου 
Περδίκη ημερομηνίας 28 Μαΐου 2012 και να σας πληροφορήσω ότι σε σχέση με τη δημιουργία των δύο 
Ογκολογικών/Ακτινοθεραπευτικών Κέντρων στη Λευκωσία και στη Λινόπετρα, έχει προκηρυχτεί στις 29.06.12 
από το Τμήμα Δημοσιών Έργων, μέσω του ηλεκτρονικού συστήματος σύναψης δημοσίων συμβάσεων (e-
procurement) ο διαγωνισμός Σ.Υ.07.12 που αφορά το κτιριακό μέρος όπου θα στεγάζεται το 
Ογκολογικό/Ακτινοθεραπευτικό Κέντρο του νοσοκομείου Λευκωσίας. Στις 06 Ιουλίου προκηρύχτηκε η 
προσφορά και στην επίσημη εφημερίδα του κράτους. Αναμένεται η υποβολή του διαγωνισμού στις 28/09/12. 

2. Σημειώνεται ότι με την κατακύρωση του συγκεκριμένου διαγωνισμού, θα προκηρυχτεί και διαγωνισμός 
που αφορά τον εξοπλισμό των Ογκολογικών/Ακτινοθεραπευτικών Κέντρων στη Λευκωσία και στη Λεμεσό. 

3. Σημειώνεται επίσης ότι τροχιοδρομούνται οι διαδικασίες ώστε εντός του 2012 να προκηρυχθεί και ο 
διαγωνισμός, που αφορά το κτιριακό μέρος, όπου θα στεγάζεται το Ογκολογικό/Ακτινοθεραπευτικό Κέντρο 
Λινόπετρας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.887, ημερομηνίας 29 Μαΐου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Αμμοχώστου κ. Κυριάκος Χατζηγιάννης με αρ. 
23.06.010.01.887, η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας ημερ. 5.6.2012 και 
σας πληροφορώ για τα ακόλουθα, όσον αφορά το διαχωρισμό οικοπέδων αυτοστέγασης στην Κοινότητα 
Ζυγίου: 

(α)  Στο παρόν στάδιο και μετά την παραχώρηση οικοπέδων στους δικαιούχους κατοίκους της κοινότητας 
Μαρί στις “Φάσεις Γ και Ε” στο Ζύγι, παραμένουν πέντε (5) αδιάθετα οικόπεδα. Έχει ζητηθεί από την 
Υπηρεσία Μέριμνας και Αποκατάστασης Εκτοπισθέντων να ενημερώσει το Υπουργείο Εσωτερικών για 
τον αριθμό των ενδιαφερομένων εκτοπισθέντων που επιθυμούν να εγκατασταθούν μόνιμα στο Ζύγι. 

(β)  Στην κοινότητα Ζυγίου, δεν υπάρχουν κρατικά τεμάχια, τα οποία θα μπορούσαν να διαχωριστούν σε 
οικόπεδα Αυτοστέγασης, ούτε είναι δυνατό στο παρόν στάδιο να απαλλοτριωθούν ιδιωτικά τεμάχια για 
τον σκοπό αυτό. Το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως καταβάλλει συστηματικές προσπάθειες για 
εξεύρεση κατάλληλης κρατικής γης σε κοινότητες της ευρύτερης περιοχής με σκοπό το διαχωρισμό 
οικοπέδων για εκτοπισθέντες.» 



63 

 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.890, ημερομηνίας 30 Μαΐου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, με αρ. φακ. 
23.06.010.01.890 και ημερομηνία 06.06.2012, καθώς και σε προηγούμενη επιστολή μου ημερ. 16.07.2012, 
σχετικά με την ερώτηση του Βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας, κ. Γιώργου Περδίκη, αναφορικά με 
ψήφισμα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου (ΕΚ) σχετικά με τις εμπορικές σχέσεις της EE με την Κίνα. 

2. Για πληρέστερη ενημέρωση των μελών της Βουλής των Αντιπροσώπων, επισυνάπτω την απάντηση της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής στο εν λόγω ψήφισμα, όπου αναλύονται οι θέσεις και οι πρωτοβουλίες που λαμβάνει 
ή προτίθεται να λάβει η Επιτροπή, για αντιμετώπιση των θεμάτων που περιλαμβάνονται στο ψήφισμα. 

3. Όσον αφορά συγκεκριμένα στις επενδύσεις Κινεζικών συμφερόντων στην EE, σημειώνω ότι το ψήφισμα 
δεν είναι νομικά δεσμευτικό και ότι εκφράζει αποκλειστικά τις απόψεις/εισηγήσεις του ΕΚ. Κατά συνέπεια, το εν 
λόγω ψήφισμα δεν μπορεί να θέσει σε κίνδυνο καμία υφιστάμενη ή μελλοντική επένδυση από την Κίνα στην 
EE. 

4. Σημειώνω παράλληλα ότι η ενίσχυση των επενδυτικών ροών μεταξύ EE-Κίνας, μέσω της διαμόρφωσης 
πιο αξιόπιστου επενδυτικού περιβάλλοντος, αποτελεί βασική επιδίωξη της EE (η επιδίωξη αυτή εκφράζεται και 
στο ψήφισμα του ΕΚ - άρθρα 16 και 18). Στα πλαίσια αυτά, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή αναμένεται σύντομα να 
προτείνει προς το Συμβούλιο την έγκριση έναρξης διαπραγματεύσεων με την Κίνα για σύναψη αυτόνομης 
επενδυτικής συμφωνίας. Στόχος της συμφωνίας, θα είναι να εξασφαλίσει μεγαλύτερο επίπεδο ασφάλειας και 
διαφάνειας στις επενδύσεις μεταξύ EE-Κίνας και να δημιουργήσει τις προϋποθέσεις για αύξηση των 
επενδυτικών ροών μεταξύ των δύο στρατηγικών εταίρων (ο στόχος αυτός ανταποκρίνεται στο ψήφισμα του ΕΚ 
- άρθρο 18). 

5. Αναγνωρίζοντας τα οφέλη που ενδεχομένως να αποφέρει μια αυτόνομη επενδυτική συμφωνία μεταξύ 
EE-Κίνας, τόσο στην EE γενικότερα, όσο και στην Κύπρο ειδικότερα, είμαι στην ευχάριστη θέση να σας 
πληροφορήσω ότι η λήψη της απόφασης για έναρξη των σχετικών διαπραγματεύσεων έχει περιληφθεί στις 
βασικές προτεραιότητες της Κυπριακής Προεδρίας, όσον αφορά σε θέματα εμπορίου.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. Λουκά 
Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.893, ημερομηνίας 30 Μαΐου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.01.893, ημερομηνίας 5 Ιουνίου, 2012, 
σχετικά με τις καταγγελίες που αφορούν παράβαση του περί Προστασίας της Υγείας (Έλεγχος του 
Καπνίσματος) Νόμου εντός κτιρίων όπου στεγάζονται κυβερνητικές υπηρεσίες και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

2. Από την 1/1/2010 μέχρι την 19/6/2012 καταγγέλθηκαν εξωδίκως στο Γενικό Νοσοκομείο Λευκωσίας 
συνολικά 29 πρόσωπα. Στις 23 περιπτώσεις το εξώδικο πρόστιμο διευθετήθηκε ενώ στις υπόλοιπες 
σχηματίστηκε φάκελος και η υπόθεση παραπέμφθηκε ενώπιον του Δικαστηρίου. Σε 2 περιπτώσεις το 
Δικαστήριο επέβαλε χρηματική ποινή ύψους €200, σε δυο περιπτώσεις η διαδικασία ενώπιον του Δικαστηρίου 
διακόπηκε λόγω μη επίδοσης της κλήσης και 2 περιπτώσεις βρίσκονται υπό εκδίκαση. Στις υπόλοιπες 
Επαρχίες δεν υπήρξαν οποιεσδήποτε καταγγελίες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.902, ημερομηνίας 1ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. 

Νεόφυτου Κωνσταντίνου 
 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και στην επιστολή σας με αρ. φακ. 23.06.010.01.902 ημερομηνίας 11 
Ιουνίου 2012 και σας πληροφορώ τα ακόλουθα, όσον αφορά στην ερώτηση του Βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας, κ. Νεόφυτου Κωνσταντίνου: 

2. Είναι γεγονός ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή προτίθεται να προβεί σε υποβολή πρότασης εντός του 2012, 
για αναθεώρηση της Οδηγίας 2001/37/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 5ης Ιουνίου 
2001 για τα Καπνικά Προϊόντα, με στόχο την προσέγγιση των νομοθετικών, κανονιστικών και διοικητικών 
διατάξεων των κρατών μελών σχετικά με την παραγωγή, την παρουσίαση και την πώληση των προϊόντων 
καπνού. 

3. Στόχος του Υπουργείου Υγείας κατά τη διάρκεια της Προεδρίας του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης είναι μια προεδρία «έντιμου διαμεσολαβητή». Στην περίπτωση που προωθηθεί η πρόταση 
αναθεώρησης της εν λόγω Οδηγίας (2001/37/ΕΚ) το πρώτο εξάμηνο του 2012, η Κυπριακή Προεδρία θα λάβει 



64 

 

υπόψη και θα μελετήσει τις απόψεις όλων των Κρατών Μελών, των διάφορων φορέων εντός και εκτός Κύπρου 
καθώς επίσης και του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Στόχος είναι η κατά το δυνατόν εξασφάλιση συγκλίσεων για 
προώθηση των τροποποιήσεων της Οδηγίας με βάση τις απόψεις όλων των εμπλεκομένων αλλά και με 
γνώμονα πάντα τη Δημόσια Υγεία. 

4. Επί του παρόντος, δεν έχει παρθεί οποιαδήποτε οριστική απόφαση επί των διαφόρων τροποποιητικών 
προτάσεων που πιθανό να υποβάλει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή στο κείμενο της αναθεώρησης της Οδηγίας, 
μεταξύ των οποίων και αυτών που περιγράφονται στην ερώτηση του αξιότιμου Βουλευτή, κ. Νεόφυτου 
Κωνσταντίνου. Ως εκ τούτου, θεωρούμε ορθότερο να υποβάλουμε τις απόψεις μας όταν θα έχουμε μπροστά 
μας την ολοκληρωμένη πρόταση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και αφού λάβουμε υπόψη μας όλα τα 
επιστημονικά δεδομένα, παρά να τοποθετηθούμε από τώρα σε υποθετικά σενάρια. 

5. Τέλος, διευκρινίζεται ότι, κατόπιν διαβουλεύσεων του Υπουργείου Υγείας με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, 
έχει διαφανεί ότι δεν αναμένεται να γίνει συζήτηση της Πρότασης κατά τη διάρκεια της Κυπριακής Προεδρίας 
και το πιο ευοίωνο σενάριο που βλέπει η Επιτροπή είναι απλά η κατάθεση του φάκελου, περί τα τέλη του 
2012.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Άμυνας κ. Δημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.010.01.905, ημερομηνίας 1ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας 

κ. Τάσου Μητσόπουλου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αριθμό φακέλου Ερ.23.06.010.01.905 και ημερομηνία 12 Ιουνίου 
2012 και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

α. Τα τρία ναρκοπέδια που βρίσκονται εντός των διοικητικών ορίων της Κοινότητας Τρούλλων στρώθηκαν 
μετά τη συμφωνία για κατάπαυση του πυρός και συγκεκριμένα τον Οκτώβριο του 1974. Τα 
συγκεκριμένα ναρκοπέδια αποτελούν αναπόσπαστο μέρος της αμυντικής διάταξης της Εθνικής 
Φρουράς, η οποία εκτείνεται σε όλο το μήκος της γραμμής αντιπαράταξης. 

β. Τα προαναφερθέντα ναρκοπέδια είναι περιφραγμένα με σταθερούς μεταλλικούς πασσάλους, σύρμα 
τριών σειρών, τριγωνικές πινακίδες σήμανσης «Ν/Π» και προειδοποιητικές μεταλλικές πινακίδες σε 
σημεία μπροστά από αυτά (ναρκοπέδια). Τα υπάρχοντα μέτρα ασφαλείας είναι σύμφωνα με τα 
καθοριζόμενα στα τεχνικά εγχειρίδια, κανονισμούς και διαταγές περί στρώσεως ναρκοπεδίων. 

γ. Η γεωγραφική περιοχή ανατολικά της Λάρνακας είναι ευαίσθητη στρατιωτικά και οποιαδήποτε 
περαιτέρω εξασθένηση της αμυντικής διάταξης της Εθνικής Φρουράς στην περιοχή αυτή, θα δώσει στις 
Τουρκικές Δυνάμεις Κατοχής στρατηγικό πλεονέκτημα με απρόβλεπτες προεκτάσεις αφού θα μειώσει 
στο ελάχιστο το χρόνο προέλασής τους στις ακτές της Λάρνακας. 

2. Κατόπιν των ανωτέρω, η άρση των τριών ναρκοπεδίων που βρίσκονται εντός των διοικητικών ορίων της 
Κοινότητας Τρούλλων πρέπει να θεωρείται, υπό τις παρούσες περιστάσεις, αδύνατη. Το Υπουργείο Άμυνας, 
σε συνεργασία με το ΓΕΕΦ και άλλες κυβερνητικές υπηρεσίες, είναι σε ετοιμότητα να εξετάσει και υιοθετήσει 
κάθε άλλο μέτρο το οποίο θα ενισχύει το αίσθημα ασφάλειας των κατοίκων της ακριτικής Κοινότητας των 
Τρούλλων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.907, ημερομηνίας 1ης Ιουνίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 
 «Αναφέρομαι στην ερώτηση του βουλευτή κ. Τάσου Μητσόπουλου με αρ. 23.06.010.01.907 και 
ημερομηνία 1η Ιουνίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με ημερομηνία 12 Ιουνίου 2012, και σας πληροφορώ ότι το Κοινοτικό Συμβούλιο Τρούλλων 
οφείλει στο ΤΑΥ για την κατανάλωση πόσιμου νερού μέχρι σήμερα €542.832,10 συν τόκους €136.430,48. Το 
ποσό €281.237,07 συν €64.081,41 τόκοι αφορά καθυστερημένες οφειλές για την περίοδο 2002 μέχρι 2008 για 
το οποίο υπάρχει καταδικαστική απόφαση δικαστηρίου και το υπόλοιπο ποσό αφορά τιμολόγια από το 2008 
μέχρι σήμερα. 

 Στο παρελθόν έγιναν πολλές συναντήσεις με το Κοινοτικό Συμβούλιο τόσο στο Υπουργείο Γεωργίας, 
Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος όσο και στο Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων με σκοπό την εξεύρεση εφικτού 
τρόπου διευθέτησης των καθυστερημένων οφειλών της Κοινότητας χωρίς όμως κανένα αποτέλεσμα. 

 Σημειώνεται επίσης ότι είναι σε γνώση μας ότι το Κοινοτικό Συμβούλιο Τρούλλων από το 2002 και μετά 
και ενώ εισέπραττε τέλη από την κατανάλωση πόσιμου νερού από τους καταναλωτές του δεν ξοφλούσε τα 
τιμολόγια του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων. 

 Με βάση τον Περί Ενιαίας Διαχείρισης Υδάτων Νόμο 79(1)/2010 στις περιπτώσεις μη είσπραξης των 
οφειλόμενων ποσών για αγορά νερού από Κυβερνητικό Υδατικό Έργο ο Διευθυντής του ΤΑΥ μπορεί να 
διακόπτει την παροχή νερού. 
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 Λαμβάνοντας υπόψη την δύσκολη οικονομική κατάσταση και τις κοινωνικοοικονομικές συνέπειες της 
διακοπής του νερού προς την Κοινότητα, το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων εξακολουθεί να παρέχει απρόσκοπτα 
νερό στην Κοινότητα Τρούλλων την στιγμή που άλλες Αρχές Υδατοπρομήθειας είναι συνεπείς στις 
υποχρεώσεις τους, ενώ παράλληλα το όλο θέμα θα επανεξεταστεί. 

 Με την ευκαιρία αυτή, θα ήθελα να σας διαβιβάσω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.911, ημερομηνίας 7 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.911 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 15/06/12 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι για τη Διεύρυνση/Βελτίωση της Λεωφόρου Μιχαλάκη Κυπριανού στην 
Πέγεια, ετοιμάστηκε αρχικά ρυθμιστικό σχέδιο, το οποίο στη συνέχεια αναθεωρήθηκε κατόπιν αιτήματος του 
νέου Δημοτικού Συμβουλίου για κήρυξη του δρόμου σε εμπορικό άξονα, κατάληξη η οποία προϋπέθετε 
επανασχεδιασμό/μελέτη του υφιστάμενου σχεδίου. Το νέο σχέδιο εγκρίθηκε με κάποιες παρατηρήσεις από την 
Επιτροπή Κεντρικού Φορέα Επίλυσης Κυκλοφοριακών Προβλημάτων και στο παρόν στάδιο αναμένεται η 
ενσωμάτωσή τους στον αρχικό σχεδιασμό. Στη συνέχεια, θα προωθηθεί η ετοιμασία των κατασκευαστικών 
σχεδίων μέσω του Τμήματος Δημοσίων Έργων. Σημειώνεται σχετικά ότι, στον Προϋπολογισμό του Τμήματος 
Πολεοδομίας και Οικήσεως 2012 συμπεριλήφθηκε ποσό ύψους €10.000 που αφορά μόνο τη δαπάνη για τη 
μελέτη των σχεδίων. 

2. Η Υπουργός Εσωτερικών, στη συνάντηση που είχε με τον Δήμαρχο Πέγειας στις 26/06/12, έδωσε 
οδηγίες στο Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως για συμπερίληψη πιστώσεων στους Προϋπολογισμούς του 
Τμήματος 2015-2016 για την κατασκευή του έργου. 

3. Η δημιουργία παραλιακού πεζόδρομου, αφορά την διαμόρφωση του παραλιακού μετώπου Πέγειας με 
την κατασκευή εκτός από τον πεζόδρομο, ποδηλατόδρομου, πλατειακών χώρων και τοπιοτέχνηση χώρων 
πρασίνου, είναι πολεοδομικό έργο και θα εκτελεστεί σε φάσεις. Μέρος της Α΄ Φάσης, μήκους 3.5 χλμ, που 
αρχίζει από τα όρια με την κοινότητα Κισσόνεργα μέχρι τον Κόλπο των Κοραλλίων, έχει κατασκευαστεί μέσω 
όρων που έχουν επιβληθεί με την έκδοση αδειών οικοδομής. Στο παρόν στάδιο, αναμένεται από τις Τεχνικές 
Υπηρεσίες του Δήμου να αποστείλουν στο Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως, κάποια πρόσθετα στοιχεία 
(τοποθέτηση τοπογραφικής εργασίας και δεσμεύσεων από αναπτύξεις που επηρεάζουν τον 
πεζόδρομο/ποδηλατόδρομο σε κτηματικά σχέδια, διευκρινίσεις σε σχέση με το ιδιοκτησιακό καθεστώς για τα 
τμήματα του πεζόδρομου/ποδηλατόδρομου που επηρεάζονται από το μεγάλο διαχωρισμό οικοπέδων Coral 
Bay κλπ), έτσι ώστε να τροχιοδρομηθεί ο σχεδιασμός του έργου. Ωστόσο, λόγω των οικονομικών δυσκολιών 
του κράτους, οι κατασκευαστικές εργασίες δεν αναμένεται να αρχίσουν πριν το 2015, τουλάχιστον.» 

Απάντηση ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.912, ημερομηνίας 7 Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
«Διάβρωση στην παραλία του Κόλπου των Κοραλλίων 

 Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η μείωση του πλάτους της αμμώδους παραλίας που παρατηρήθηκε στον Κόλπο των Κοραλλίων 
οφείλεται κυρίως στις ακραίες καιρικές και κυματικές συνθήκες που επικρατούσαν κατά τη φετινή χειμερινή 
περίοδο. 

3. Παρόμοιο φαινόμενο ξαναπαρατηρήθηκε στην περιοχή το 2004 και σε περίοδο τεσσάρων χρόνων 
περίπου η φύση και η κυματική δράση που επικρατεί στην περιοχή επέτρεψαν την αποκατάσταση της ακτής. 

4. Φέτος για την άμεση επαναφορά του πλάτους της παραλίας, το Κοινοτικό Συμβούλιο Πέγειας 
προχώρησε με τον εμπλουτισμό της παραλίας με λεπτόκοκκο υλικό το οποίο αντλήθηκε από το θαλάσσιο 
χώρο του Κόλπου των Κοραλλίων. Οι εργασίες αναπλήρωσης έχουν ολοκληρωθεί από τον Εργολάβο και η 
παραλία έχει ήδη δοθεί για χρήση στο κοινό. 

5. Ο Κόλπος των Κοραλλίων εμπίπτει στα όρια της περιοχής μελέτης για το Βορειοδυτικό Παραλιακό 
Μέτωπο Πάφου που διεξάγει το Τμήμα Δημοσίων Έργων σε συνεργασία με Εμπειρογνώμονες. Το φαινόμενο 
μετακίνησης υλικού από τον χερσαίο χώρο προς τον θαλάσσιο στον Κόλπο των Κοραλλίων έχει τεθεί στους 
μελετητές του έργου ώστε να ληφθεί υπόψη στην ετοιμασία του Γενικού Σχεδίου της Περιοχής.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Οικονομικών κ. Βάσου Σιαρλή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.913, ημερομηνίας 7 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
«Αίτημα του Δήμου Πέγειας για δημιουργία Κέντρου Εξυπηρέτησης του Πολίτη 
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 Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.01.913 και ημερ. 15.6.2012, και σας 
ενημερώνω για την πολιτική δημιουργίας νέων Κέντρων Εξυπηρέτησης του Πολίτη. 

2. Το Υπουργείο Οικονομικών, προωθεί την επέκταση του θεσμού των ΚΕΠ ώστε να λειτουργεί 
τουλάχιστον ένα ΚΕΠ σε κάθε επαρχία, με στόχο την εξυπηρέτηση των κατοίκων όλης της Κύπρου. Ως εκ 
τούτου, σήμερα λειτουργούν ΚΕΠ σε όλες τις πόλεις: Λευκωσία, Λεμεσό, Λάρνακα, Πάφο και στην ελεύθερη 
επαρχία Αμμοχώστου. Στις πόλεις Λεμεσού και Πάφου λειτουργούν περιφερειακά τα ΚΕΠ Πελενδρίου και 
Πόλης Χρυσοχούς, αντίστοιχα. Για τη δημιουργία περιφερειακών ΚΕΠ έχουν ληφθεί υπόψη η απόσταση και η 
πρόσβαση προς τις κεντρικές υπηρεσίες, τα δημογραφικά στοιχεία, η ζήτηση των υπηρεσιών, η διαθέσιμη 
υποδομή, κ.α. 

3. Το Υπουργείο Οικονομικών στηριζόμενο στην επιτυχία του θεσμού των ΚΕΠ, που λειτουργούν με 
επίκεντρο τον πολίτη παρέχοντας υψηλής ποιότητας υπηρεσίες, πρόκειται να ετοιμάσει μελέτη για περαιτέρω 
επέκταση των ΚΕΠ, την οποία σκοπεύει να υλοποιήσει σταδιακά ανάλογα και με τις εκάστοτε επικρατούσες 
δημοσιονομικές συνθήκες. Στην εν λόγω μελέτη θα ληφθούν υπόψη μεταξύ άλλων και τα στατιστικά στοιχεία 
που αφορούν τον αριθμό των υπηρεσιών που προσφέρθηκαν από το κάθε ΚΕΠ, ώστε να αξιολογηθεί κατά 
πόσον δύναται να δημιουργηθεί επιπρόσθετο ΚΕΠ στην ίδια πόλη. Αναφέρεται ότι με βάση τα πρόσφατα 
στατιστικά στοιχεία των παρεχόμενων υπηρεσιών που προσφέρονται στα ΚΕΠ, δεν υφίσταται ανάγκη για 
δημιουργία επιπρόσθετου ΚΕΠ στην Πάφο. 

4. Σημειώνεται ότι με βάση τα μηνιαία στατιστικά στοιχεία και τα στατιστικά στοιχεία από την ημερομηνία 
σύστασης του κάθε ΚΕΠ μέχρι 30.6.2012, που αφορούν υπηρεσίες που προσφέρονται στα ΚΕΠ, διαφαίνεται 
ότι υφίσταται ανάγκη για δημιουργία δεύτερου ΚΕΠ στη Λεμεσό. 

5. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες/διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.915, ημερομηνίας 6 Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω ότι, η πρόταση των δύο 
φοιτητριών του Πανεπιστημίου της Περούτζια της Ιταλίας για μετατροπή του κτιρίου σε πολιτιστικό κέντρο, 
εξετάστηκε τόσο από το Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων, όσο και από το Τμήμα Αρχαιοτήτων και 
αποφασίστηκε ότι δεν είναι δυνατή η υλοποίηση της για τους πιο κάτω λόγους: 

1. Το πρώην ξενοδοχείο “Απόλλων” απαλλοτριώθηκε το 2004 από το Τμήμα Αρχαιοτήτων. Σκοπός της 
απαλλοτρίωσης σύμφωνα και με τη γνωστοποίηση απαλλοτρίωσης (Α.Δ.Π. 88, ημερ. 23.1.2004) ήταν η 
διεξαγωγή αρχαιολογικών ανασκαφών ή η συντήρηση ή αξιοποίηση αρχαίων μνημείων ή η ανάπτυξη 
των γύρω χώρων ή η διατήρηση της στρωματογραφίας. 

2. Στο κτίριο έγιναν επισκευές με έξοδα του Τμήματος Αρχαιοτήτων και από το 2006 μέχρι το 2011 
επιτράπηκε η φιλοξενία στο χώρο ξένων και κυπριακών αρχαιολογικών αποστολών, που 
δραστηριοποιούνταν στην επαρχία Πάφου. Επίσης χρησιμοποιήθηκε και ως αποθηκευτικός χώρος για 
τις άμεσες ανάγκες του Τμήματος Αρχαιοτήτων. 

3. Παρά τις επιδιορθώσεις και τις βελτιώσεις των εγκαταστάσεων, το κτίριο εμφάνισε πολύ γρήγορα 
σοβαρά προβλήματα. Το Τμήμα Δημοσίων Έργων, μετά από έλεγχο στο χώρο του κτιρίου το 2006, 
διαπίστωσε τα πολύ σοβαρά προβλήματα στη στατικότητα της οικοδομής, σε σημείο που να θέτουν σε 
κίνδυνο την ασφάλεια του κτιρίου και πρότεινε την κατεδάφισή του. Επίσης, σε νέα του έκθεση τον Ιούνιο 
του 2011, σημείωσε την εμφάνιση νέων σοβαρών προβλημάτων στο κτήριο και πρότεινε εκ νέου την 
κατεδάφιση του. 

4. Με βάση τα πιο πάνω δεδομένα, το Τμήμα Αρχαιοτήτων αποφάσισε να τροχοδρομήσει τη διαδικασία 
κατεδάφισης του κτιρίου, λαμβάνοντας υπόψη και πρόσφατη γνωμάτευση του Γενικού Εισαγγελέα της 
Δημοκρατίας σύμφωνα με την οποία, τεμάχιο που απαλλοτριώθηκε για αρχαιολογικούς σκοπούς δεν 
μπορεί να χρησιμοποιηθεί για άλλο σκοπό. 

5. Θα είμαι στη διάθεση σας για οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες και διευκρινήσεις τυχόν κρίνετε 
σκόπιμες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.917, ημερομηνίας 7 Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω ότι, το Τμήμα Αρχαιοτήτων 
δεν επιχορηγεί τη δημιουργία Ιδιωτικών Μουσείων, είναι όμως πάντα πρόθυμο να παρέχει τις τεχνικές του 
συμβουλές και γνώσεις, για την ετοιμασία της έκθεσης ή για οτιδήποτε άλλο κριθεί αναγκαίο. 
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 Ενημερωτικά αναφέρεται ότι, το Κοινοτικό Συμβούλιο Καμπιού, θα μπορούσε να αποταθεί στο 
Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού, για εξασφάλιση επιχορήγησης μέσω του Σχεδίου Δημιουργίας 
Πολιτιστικής Υποδομής, νοουμένου ότι ικανοποιούνται οι προϋποθέσεις του Σχεδίου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.924, ημερομηνίας 8 Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω ότι το Ιερό του Απόλλωνος 
Υλάτου, βρίσκεται εντός ιδιωτικής περιουσίας και ως εκ τούτου δεν αποτελεί, αυτή τη στιγμή οργανωμένο και 
επισκέψιμο αρχαιολογικό χώρο, παρά το γεγονός ότι το Τμήμα Αρχαιοτήτων ανέκαθεν είχε μεγάλο ενδιαφέρον 
για την προστασία και την ανάδειξη του σημαντικού αυτού Μνημείου. 

 Το Τμήμα Αρχαιοτήτων βρίσκεται σε επαφή με το Δήμο Γεροσκήπου για την προώθηση των εργασιών 
τοπιοτέχνησης του Μνημείου και τη διαμόρφωση του χώρου, ώστε να είναι επισκέψιμος. 

 Ωστόσο, παρεμβάσεις ακόμα και στοιχειώδεις, όπως η περίφραξη του Μνημείου, δεν επιτρέπονται λόγω 
του ιδιοκτησιακού καθεστώτος του τεμαχίου, το οποίο ανήκει σε ιδιώτες. Για οποιαδήποτε επέμβαση, απαιτείται 
η ολοκλήρωση της διαδικασίας απαλλοτρίωσης, η οποία βρίσκεται σε πρώιμο στάδιο, ενώ αναμένεται η 
εξασφάλιση της γραπτής συγκατάθεσης της Μητρόπολης Κύκκου, στην οποία ανήκει μεγάλο μέρος της γης. 
Στις αρχές του έτους 2012, ο Μητροπολίτης Κύκκου είχε συνάντηση με το Τμήμα Αρχαιοτήτων και το Δήμο 
Γεροσκήπου για το πιο πάνω θέμα και στη συνέχεια πραγματοποίησε επί τόπου επίσκεψη στο Ιερό του 
Απόλλωνος Υλάτου, χωρίς όμως να έχει ληφθεί μέχρι στιγμής η σχετική συγκατάθεση. 

 Σημειώνεται ότι, το Τμήμα Αρχαιοτήτων είναι έτοιμο, και σε συνεργασία με άλλους φορείς, να 
προχωρήσει στην ανάδειξη του Μνημείου, στα πλαίσια των νόμων και των κανονισμών του κράτους. 

 Θα είμαι στη διάθεση σας για οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες και διευκρινήσεις τυχόν κρίνετε 
σκόπιμες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.928, ημερομηνίας 8 Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 23.06.01.001.928 και ημερ. 18.6.2012 και σας πληροφορώ ότι 
το θέμα που εγείρει ο έντιμος βουλευτής κος Περδίκης έχει εξεταστεί σε συνεννόηση τόσο με το Γενικό 
Διευθυντή του Υπουργείου Εξωτερικών όσο και με το Διευθυντή του Διπλωματικού Γραφείου του Προέδρου της 
Δημοκρατίας. Η άποψη που επικράτησε είναι ότι ο θυρεός της Κυπριακής Δημοκρατίας είναι ήδη 
τοποθετημένος σε περίοπτη θέση στο Προεδρικό Μέγαρο. Συγκεκριμένα ευρίσκεται εντοιχισμένος στη δεξιά 
πλευρά της κυρίας εισόδου του Προεδρικού Μεγάρου. Τούτου δεδομένου και επειδή το Προεδρικό Μέγαρο 
θεωρείται ως ιστορικό κτίριο δεν συνιστάται να γίνουν επεμβάσεις στην πρόσοψή του για τοποθέτηση του 
θυρεού σε οποιοδήποτε άλλο σημείο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Οικονομικών κ. Βάσου Σιαρλή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.931, ημερομηνίας 8 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Φακ. Ερ. 23.06.010.01.931 και ημερομηνία 20 Ιουνίου 2012 
σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας διαβιβάζω την ακόλουθη απαντητική επιστολή του Γραφείου 
Προγραμματισμού: 

 “Το κατά κεφαλή Ακαθάριστο Εγχώριο Προϊόν (ΑΕΠ) και το κατά κεφαλή Ακαθάριστο Εθνικό Εισόδημα 
(ΑΕΕ), σε μονάδες αγοραστικής δύναμης, αποτελούν βασικούς δείκτες για την επιλεξιμότητα μιας 
χώρας/περιφέρειας για χρηματοδότηση ή/και για το ύψος των πόρων που θα της κατανεμηθούν κάτω από τις 
βασικές πολιτικές του Προϋπολογισμού της EE και ειδικότερα την Πολιτική Συνοχής. 

 Η Κύπρος, παρόλο ότι κατόρθωσε να εξασφαλίσει σημαντικά κονδύλια κατά την τρέχουσα περίοδο 
2007-2013, είναι πράγματι ήδη καθαρός συνεισφορέας στον Προϋπολογισμό της Ένωσης. Αυτό οφείλεται 
κυρίως στο ψηλό κατά κεφαλή εισόδημα, παρόλο που κάποια Κράτη Μέλη (KM) με παρόμοια επίπεδα 
ευημερίας, για τεχνικούς ή άλλους λόγους, είναι καθαροί αποδέκτες. Επίσης είναι το μόνο νέο KM που είναι 
καθαρός συνεισφορέας και δεν συγκρίνεται ευνοϊκά με άλλα νησιά και απομακρυσμένες περιοχές της EE που 
λαμβάνουν αυξημένη βοήθεια για αντιμετώπιση των ιδιαιτεροτήτων τους. 

 Λόγω των ψηλών κατά κεφαλή ΑΕΠ (96,3% του μέσου όρου της EE το 2007-2009) και ΑΕΕ της Κύπρου 
(94,2% του μέσου όρου της EE το 2008-2010), που είναι η βάση για τις διαπραγματεύσεις για το νέο Πολυετές 
Δημοσιονομικό Πλαίσιο (ΠΔΠ) 2014-2020, είναι ορατός ο κίνδυνος η θέση της Κύπρου στον Προϋπολογισμό 
της EE να επιδεινωθεί. Ειδικότερα σε σχέση με την Πολιτική Συνοχής (Διαρθρωτικά Ταμεία και Ταμείο 
Συνοχής), από την οποία η Κύπρος απορροφά σημαντικά κονδύλια την τρέχουσα περίοδο (€640 εκ.), χωρίς τη 
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λήψη μέτρων ενδέχεται να υπάρξει μεγάλη μείωση της κατανομής πόρων. Η μείωση αυτή θα μετριαστεί σε 
περίπτωση που συμφωνηθεί η περίληψη πρόνοιας που συζητείται στα πλαίσια του νέου ΠΔΠ, για «δίκτυ 
ασφαλείας» στην Πολιτική Συνοχής, ώστε η κατανομή σε κάθε Κράτος Μέλος να ανέλθει σε τουλάχιστον 55% 
των κονδυλίων που παίρνει κατά την τρέχουσα περίοδο 2007-2013. 

 Δεδομένων των πιο πάνω, εξαρχής στόχος της στρατηγικής της Κύπρου στις διαπραγματεύσεις για το 
νέο ΠΔΠ ήταν η εξασφάλιση όσο το δυνατό καλύτερου ισολογισμού μεταξύ εισροών και εκροών και αν είναι 
δυνατό να καταστεί καθαρός αποδέκτης, μέσω της αναγνώρισης των ιδιαιτεροτήτων της ως μικρό 
απομακρυσμένο νησί Κράτος Μέλος με σημαντικές αναπτυξιακές ανάγκες, βάσει του Άρθρου 175 της 
Συνθήκης της Λισσαβόνας. 

 Προς το σκοπό αυτό έχουν υποβληθεί δυο άτυπα έγγραφα (Non Papers) από τον Πρόεδρο της 
Δημοκρατίας προς τον Πρόεδρο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, τον Μάιο του 2011 και τον Απρίλιο του 2012. Στα 
έγγραφα αυτά παρουσιάζονται τα προβλήματα που αντιμετωπίζει η Κύπρος σε όλους τους τομείς που 
επηρεάζονται αρνητικά από τα μόνιμα φυσικά μειονεκτήματά της (πρώτιστα την Πολιτική Συνοχής καθώς και 
την Κοινή Γεωργική Πολιτική, τις μεταφορές, την Ενέργεια και την Μετανάστευση) και επιζητείται στήριξη για 
βελτίωση της θέσης της Κύπρου στον Προϋπολογισμό της Ένωσης. Σχετικό γραπτό διάβημα έγινε επίσης από 
τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας προς τον Πρόεδρο του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου τον Μάιο του 2012. 
Παράλληλα, για την προώθηση του στόχου της άντλησης πρόσθετων κονδυλίων αλλά και την προβολή των 
προβλημάτων και των μόνιμων φυσικών μειονεκτημάτων της Κύπρου, πραγματοποιήθηκαν και άλλες ενέργειες 
σε πολιτικό αλλά και σε τεχνοκρατικό επίπεδο, τόσο με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή όσο και με τη Δανική 
Προεδρία και άλλα Κράτη Μέλη, καθώς και με το Ευρωκοινοβούλιο. 

 Ειδικότερα, τα διαβήματα της πλευράς μας προς τη Δανική Προεδρία έχουν επιφέρει σημαντικές για την 
Κύπρο προσθήκες στο Πλαίσιο Διαπραγμάτευσης (Negotiating Box), που παραδόθηκε στην Κυπριακή 
Προεδρία για περαιτέρω ανάπτυξη, ως εξής: 

(ι) Η ειδική περίπτωση των νησιώτικων περιοχών χρειάζεται να ληφθεί υπόψη στα πλαίσια της Πολιτικής 
Συνοχής. Σημειώνεται ότι παρόλο που η αναφορά ως έχει δεν είναι απόλυτα ικανοποιητική και δεν 
ανταποκρίνεται ακριβώς στα αιτήματα μας είναι μια καλή αρχή για περαιτέρω επεξεργασία. 

(ιι) Στα πλαίσια της Πολιτικής για την Ασφάλεια και Ιθαγένεια πρέπει να δοθεί έμφαση στις νησιώτικες 
(απομονωμένες) κοινωνίες που αντιμετωπίζουν δυσανάλογες μεταναστευτικές προκλήσεις. 

 Ως Προεδρία του Συμβουλίου της EE η Κύπρος δεν μπορεί το τρέχον εξάμηνο, κατά το οποίο 
επιδιώκεται η επίτευξη συμφωνίας για το νέο ΠΔΠ 2014-2020, να προβάλλει άμεσα και να προωθεί έντονα 
εθνικούς στόχους. Για το λόγο αυτό έχουν προηγηθεί οι ενέργειες και τα διαβήματα που παρατέθηκαν πιο 
πάνω για την εξασφάλιση ειδικών ρυθμίσεων με βάση τα μόνιμα φυσικά μειονεκτήματα της Κύπρου και τις 
ακόμα μεγάλες αναπτυξιακές της ανάγκες. Η επιτυχής έκβαση της όλης προσπάθειας δεν μπορεί να θεωρηθεί 
εκ των προτέρων διασφαλισμένη καθότι δεν είναι βέβαιο ότι τα αιτήματα της Κύπρου θα γίνουν αποδεκτά. 
Αναφέρεται ότι η απόφαση για το νέο ΠΔΠ θα πρέπει να ληφθεί με ομοφωνία στο Συμβούλιο πετυχαίνοντας 
λεπτές ισορροπίες μεταξύ διιστάμενων συμφερόντων, διατήρησης κεκτημένων και αντίστασης στη δημιουργία 
νέων από αυτούς που τα απολαμβάνουν κ.λπ., και στη συνέχεια να τύχει της συναίνεσης του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου.”.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.945, ημερομηνίας 12 Ιουνίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ζαχαρία Ζαχαρίου 
 «Αναφέρομαι στην ερώτηση του βουλευτή κ. Ζαχαρία Ζαχαρίου με αρ. 23.06.010.01.945 και ημερομηνία 
12 Ιουνίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 20 Ιουνίου 2012 στο Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων, σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Στην κοινότητα Αγίων Βαβατσινιάς έχει ήδη κατασκευαστεί το δίκτυο συλλογής λυμάτων. Επίσης έχει 
υποβληθεί η απαιτούμενη Προκαταρκτική Μελέτη Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον και έχει εκδοθεί 
θετική γνωμάτευση από το Τμήμα Περιβάλλοντος. Παράλληλα έγιναν προσπάθειες για εξασφάλιση των 
απαιτούμενων κονδυλίων για την κατασκευή σταθμού επεξεργασίας λυμάτων. Σημειώνεται ότι η συνολική 
δαπάνη για το εν λόγω έργο εκτιμήθηκε στις €120,000. Για το σκοπό αυτό η Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας σε 
συνεννόηση με την κοινότητα Αγίων Βαβατσινιάς ζήτησε και εξασφάλισε από το Υπουργείο Οικονομικών 
έγκριση μεταφοράς πιστώσεων, ύψους €75,000, από την Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας προς το Τμήμα 
Αναπτύξεως Υδάτων. 

 Η Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας προχώρησε στη μεταφορά των εν λόγω πιστώσεων στο Τμήμα 
Αναπτύξεως Υδάτων με σχετική επιστολή που απέστειλε στις 14/05/2012. Παράλληλα το Τμήμα Αναπτύξεως 
Υδάτων ζήτησε από το Υπουργείο Οικονομικών έγκριση για τη σύναψη της εν λόγω σύμβασης η οποία θα 
δεσμεύει τoν προϋπολογισμό του ερχόμενου έτους, 2013. Σύμφωνα με το χρονοδιάγραμμα του Τμήματος 
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Αναπτύξεως Υδάτων και λαμβάνοντας υπόψη τον απαιτούμενο χρόνο μέχρι την υπογραφή της προτεινόμενης 
σύμβασης (προκήρυξη, αξιολόγηση, κλπ) και το χρονοδιάγραμμα πληρωμών, εκτιμάται ότι το ποσό που θα 
δαπανηθεί εντός του 2012 είναι μόνο €60,000, ενώ το υπόλοιπο ποσό των €60,000 που θα υπολείπεται για 
την ολοκλήρωση της κατασκευής του Σταθμού έχει περιληφθεί στις προτάσεις του Προϋπολογισμού 
Αναπτύξεως του Τμήματος για το 2013. 

 Η σχετική έγκριση από του Υπουργείο Οικονομικών έχει εξασφαλισθεί από τις 28/05/2012 και το Τμήμα 
Αναπτύξεως Υδάτων βρίσκεται στο στάδιο ετοιμασίας των προσφορών για την κατασκευή του απαιτούμενου 
σταθμού επεξεργασίας λυμάτων. 

 Με την ευκαιρία αυτή, θα ήθελα να σας διαβιβάσω τους χαιρετισμούς μου και να σας διαβεβαιώσω ότι 
θα βρίσκομαι πάντα στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.949, ημερομηνίας 12 Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Αν. Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 
18 Ιουνίου 2012, που αφορά στην πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή κου Κυριάκου Χατζηγιάννη και σας 
ενημερώνω τα εξής: 

2. Ενημέρωση σε ό,τι αφορά το θέμα της ACTA έγινε από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, η οποία διεξήγαγε τις 
σχετικές διαπραγματεύσεις εκ μέρους της Ευρωπαϊκής Ένωσης και οποιοδήποτε σχετικό έγγραφο 
κοινοποιήθηκε από την ίδια την Επιτροπή στην ιστοσελίδα της. Σημειώνεται ότι, κατά τη διάρκεια των 
διαπραγματεύσεων κανένα κράτος-μέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης δεν προέβη σε ενημέρωση των πολιτών 
από μόνο του. 

3. Επιπρόσθετα, το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, λόγω ανησυχιών για τον πιθανό αντίκτυπο των προνοιών 
της ACTA σε θεμελιώδη δικαιώματα έχει καταψηφίσει την εν λόγω Συμφωνία στην Ολομέλειά του, τον Ιούλιο 
του 2012. Ως εκ τούτου, υπάρχει η πιθανότητα η Συμφωνία να μην εφαρμοστεί από την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

4. Σημειώνεται ότι η οποιαδήποτε ενημέρωση περαιτέρω, υπό τις παρούσες συνθήκες, θα προκαλούσε 
σύγχυση, τόσο λόγω του ενδεχομένου μη εφαρμογής της Συμφωνίας, αλλά και λόγω του γεγονότος ότι 
εκκρεμεί απόφαση από το Ευρωπαϊκό Δικαστήριο, αναφορικά με τη συμβατότητα της συγκεκριμένης 
Συμφωνίας με το Κοινοτικό Κεκτημένο και κατά πόσον αντίκειται σε θεμελιώδη δικαιώματα και ελευθερίες των 
χρηστών του διαδικτύου. Θέση του Συμβουλίου της EE και της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, η οποία μας βρίσκει 
σύμφωνους, είναι ότι θα πρέπει, προτού γίνει η οποιαδήποτε ενέργεια, να αναμένουμε την απόφαση του 
Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.957, ημερομηνίας 13 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Λευκωσίας κ. Γιώργος Περδίκης με αρ. 
23.06.010.01.957, η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας ημερ. 21.6.2012 και 
σας πληροφορώ για τα ακόλουθα, όσον αφορά την ανέγερση πολυκατοικιών σε κρατική γη στη Κοφίνου, για 
στέγαση εκτοπισθέντων: 

(α) Μετά τον εντοπισμό κρατικού τεμαχίου με αρ. 120 Φ/Σχ. 49/4309V01 στην Κοφίνου, το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως προχώρησε στην ετοιμασία σχεδίων και ακολούθως προκήρυξε Διαγωνισμό 
για την ανέγερση δύο τετραώροφων πολυκατοικιών με σύνολο δεκαέξι (16) διαμερισμάτων, καθώς και 
χώρου στάθμευσης. Οι προσφορές υποβλήθηκαν και αξιολογούνται από την Επιτροπή Αξιολόγησης του 
εν λόγω Τμήματος. 

(β) Η έναρξη του έργου υπολογίζεται αρχές Οκτωβρίου και η ολοκλήρωση ανέγερσης των δύο 
πολυκατοικιών θα διαρκέσει δεκαοκτώ (18) μήνες, νοουμένου ότι θα αποδεσμευτούν οι αναγκαίες 
πιστώσεις, υπό το φως των δύσκολων δημοσιονομικών συνθηκών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.960, ημερομηνίας 13 Ιουνίου 2012, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.01.960, ημερομηνίας 25 Ιουνίου 2012 και 
σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Ο έλεγχος όλων των οχημάτων και ατόμων κατά τη διέλευσή τους από τα Οδοφράγματα είναι εκ των 
πραγμάτων δύσκολος, αν όχι αδύνατος. Για να γίνει κάτι τέτοιο θα πρέπει να υπάρξει ενίσχυση/αύξηση τόσο 
του προσωπικού της Αστυνομίας, όσο και του προσωπικού του Τμήματος Αρχείου Πληθυσμού και 
Μετανάστευσης, πράγμα το οποίο με τα σημερινά δεδομένα, δεν είναι εφικτό. 
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3. Ανεξάρτητα όμως με τα πιο πάνω, εφόσον υπάρχουν πληροφορίες ή και διάταγμα Δικαστηρίου για 
τέτοιες περιπτώσεις, δίνονται άμεσα οδηγίες στο προσωπικό των Οδοφραγμάτων για επαγρύπνηση και 
συνεχή παρακολούθηση των οχημάτων που μεταφέρουν ανήλικα άτομα για ενδελεχή έλεγχο, ούτως ώστε να 
αποτρέπεται η είσοδος στα κατεχόμενα, προσώπων τα στοιχεία των οποίων είναι καταχωρημένα στο στοπ-
λιστ και αναχώρησή τους στο εξωτερικό, μέσω του παράνομου αεροδρομίου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.962, ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2012, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.01.962, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012 και 
σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Ερώτημα 1°: Οι έλεγχοι οι οποίοι διεξάγονται από την Αστυνομία προς αποτροπή του φαινομένου της 
εισόδου προσώπων ηλικίας κάτω των 17 ετών σε νυκτερινά κέντρα και κατανάλωσης οινοπνευματωδών 
ποτών, είναι συστηματικοί και σε μόνιμη βάση. Λαμβάνοντας υπόψη τις δυσκολίες που αντιμετωπίζουν τα μέλη 
της Αστυνομίας κατά τη διενέργεια τέτοιων ελέγχων λόγω του μεγάλου αριθμού ατόμων εντός των κέντρων 
αναψυχής, του χαμηλού φωτισμού και άλλων παραγόντων που επηρεάζουν την αποτελεσματικότητα των 
ελέγχων καθώς επίσης και τα αυξημένα καθήκοντα των μελών των αρμόδιων Τμημάτων της Αστυνομίας, οι 
έλεγχοι που γίνονται κρίνονται ως ικανοποιητικοί. 

3. Ερώτημα 2°: Τα μέλη της Αστυνομίας κατά τους ελέγχους που διεξάγουν, ελέγχουν κατά πόσο 
τηρούνται οι διατάξεις των Νόμων και των Κανονισμών, συμπεριλαμβανομένου και του κατά πόσο επιτρέπεται 
η είσοδος σε πρόσωπα ηλικίας κάτω των 17 ετών. Από το 2010 μέχρι σήμερα έχουν γίνει 16 συνολικά 
καταγγελίες όπου κατά τον έλεγχο εντοπίστηκαν πρόσωπα ηλικίας κάτω των 17 ετών σε νυκτερινά κέντρα. 

4. Ερώτημα 3°: Σύμφωνα με τον περί Πώλησης Οινοπνευματωδών Ποτών Νόμο, Κεφ. 144, Άρθρο 9(β), 
κάθε κάτοχος άδειας λιανικής πώλησης ο οποίος πωλεί οινοπνευματώδες ποτό σε οποιοδήποτε μεθυσμένο 
πρόσωπο, υπόκειται σε πρόστιμο που δεν υπερβαίνει τα €213 και το Δικαστήριο δύναται επιπρόσθετα να 
διατάξει όπως η άδεια σε σχέση με τα υποστατικά ή τόπο όπου διαπράχθηκε το αδίκημα κατασχεθεί και 
ακυρωθεί. Στην εν λόγω Νομοθεσία δεν υπάρχει ορισμός που να ερμηνεύει τι συνιστά κατάσταση μέθης. Ως εκ 
τούτου, το κατά πόσο ένα πρόσωπο τελεί σε κατάσταση μέθης διαπιστώνεται με βάση τα σημεία και 
συμπτώματα που παρουσιάζει το συγκεκριμένο πρόσωπο τη δεδομένη στιγμή, χωρίς ωστόσο αυτό να 
αποτελεί την καλύτερη δυνατή απόδειξη για την διάπραξη του αδικήματος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 11 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.965, ημερομηνίας 15 Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 22/6/2012 και σας πληροφορώ ότι η εκτέλεση των 
εργασιών γενικής αναβάθμισης του Δημοτικού Σχολείου Αγ. Μαρίνας Στροβόλου προχωρεί σύμφωνα με το 
χρονοδιάγραμμα του συμβολαίου και δεν παρουσιάζει καμιά καθυστέρηση. 

 Το έργο σύμφωνα με το συμβόλαιο θα πρέπει να παραδοθεί συνολικά για χρήση στις 2.1.2013. Έχει 
ήδη παραδοθεί έγκαιρα το σημαντικότερο μέρος της 1ης και 2ης φάσης στο οποίο αναμένεται να λειτουργήσει το 
σχολείο χωρίς προβλήματα. 

 Επίσης έχει ήδη εκτελεσθεί μέσα στη θερινή περίοδο μεγάλο μέρος εργασιών των φάσεων Γ΄ και Δ΄ και 
έτσι θα αποφευχθεί/μειωθεί η πρόκληση οχληρών εργασιών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.970, ημερομηνίας 15 Ιουνίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων ημερομηνίας 22 
Ιουνίου 2012, με την οποία διαβιβάστηκε η πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ ότι το προσχέδιο των 
Κανονισμών που θα ρυθμίζουν τη λειτουργία των υποστατικών πώλησης ζώων συντροφιάς, αυτή τη στιγμή 
βρίσκεται στη Νομική Υπηρεσία της Δημοκρατίας για νομοτεχνικό έλεγχο. 

 Σημειώνεται ότι κατά τη διαδικασία του νομοτεχνικού ελέγχου, διαφάνηκε η ανάγκη περαιτέρω 
διαβούλευσης με εμπλεκομένους φορείς και υπηρεσίες καθώς και για βελτιωτικές τροποποιήσεις στο κείμενο 
των Κανονισμών, με αποτέλεσμα να ανασταλεί για ένα διάστημα η διαδικασία του νομοτεχνικού ελέγχου. 

 Μετά την ολοκλήρωση του νομοτεχνικού ελέγχου η οποία υπολογίζεται μέσα στον ερχόμενο 
Σεπτέμβριο, το προσχέδιο θα προωθηθεί στο Υπουργικό Συμβούλιο για έγκριση. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 23 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.971, ημερομηνίας 15 Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στη σχετική με το πιο πάνω θέμα επιστολή σας, με ημερομηνία 22 Ιουνίου 2012, και σας 
επισυνάπτω στα Παραρτήματα τους σχετικούς πίνακες για τα στατιστικά στοιχεία που συλλέγονται κάθε χρόνο 
από τη Διεύθυνση Δημοτικής Εκπαίδευσης για τα νηπιαγωγεία και τα δημοτικά σχολεία, της σχολικής χρονιάς 
2011-2012. Παράλληλα, σας αποστέλλονται τα τελευταία στοιχεία που τηρούνται από τη Στατιστική Υπηρεσία 
και αφορούν τη σχολική χρονιά 2010-2011. 

2. Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού παραμένει στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη 
πληροφορία ή διευκρίνιση.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.975, ημερομηνίας 15 Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου Προκοπίου 
 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

1. Η ολοκλήρωση της ανασκαφής του λιμανιού του αρχαίου Κιτίου στην τοποθεσία «Παμπούλα» θα είναι 
εφικτή, όταν επιτευχθεί η μετακίνηση των γηπέδων αντισφαίρισης. Η εξεύρεση άλλου χώρου και η 
μεταφορά των γηπέδων εκεί, δεν εμπίπτουν στις αρμοδιότητες του Τμήματος Αρχαιοτήτων, όμως έχουν 
καταβληθεί προσπάθειες για επίσπευση της διαδικασίας από τον ΚΟΑ. Στην παρούσα φάση τέθηκε η 
πρόταση για μετακίνηση των γηπέδων σε συγκεκριμένο τεμάχιο στο νότιο τμήμα της πόλης, το οποίο 
έτυχε ήδη αρχαιολογικής διερεύνησης από το Τμήμα Αρχαιοτήτων και δόθηκε η συγκατάθεση του για 
μετακίνηση των γηπέδων στο χώρο αυτό. Παράλληλα εξασφαλίστηκε η δέσμευση της Γαλλικής 
Αποστολής που είχε διενεργήσει τις ανασκαφές στην «Παμπούλα», για την ολοκλήρωση της ανασκαφής 
του χώρου, μόλις μετακινηθούν τα γήπεδα. 

2. Το Τμήμα Αρχαιοτήτων έχει ήδη προγραμματίσει την ανασκαφή του χώρου της «Terra Umbra», που θα 
αρχίσει τον ερχόμενο φθινόπωρο. Έχει προβλεφθεί σχετικό κονδύλι, στον προϋπολογισμό του 
Τμήματος. 

3.  Το Τμήμα Αρχαιοτήτων αναμένει την ολοκλήρωση της διαδικασίας προσφορών για εκτέλεση του έργου 
της επέκτασης της δυτικής πτέρυγας του Επαρχιακού Μουσείου Λάρνακας, ώστε να εμπλουτιστεί η 
έκθεση με πολύ σημαντικά ευρήματα πρόσφατων ανασκαφών. Παράλληλα με την επέκταση, 
προγραμματίζεται η αναδιοργάνωση της υφιστάμενης έκθεσης της δυτικής πτέρυγας, ώστε αυτή να γίνει 
πιο ελκυστική για τους επισκέπτες. 

4. Επιπρόσθετα των εργασιών που προγραμματίζονται για το Μουσείο Λάρνακας, το Τμήμα Αρχαιοτήτων 
πραγματοποιεί έργα συνολικής αναβάθμισης του επισκέψιμου αρχαιολογικού χώρου στην τοποθεσία 
«Καθαρή» που αφορά κυρίως την οργάνωση του διαδρόμου στο χώρο του μνημείου και τη μεταφορά 
της εισόδου από τη βόρεια στη νότια πλευρά του αρχαιολογικού χώρου, ώστε να είναι πιο προσβάσιμη 
από πεζούς, από την πλευρά του μουσείου και του παραλιακού μετώπου. Σημειώνεται ότι, η νέα 
είσοδος θα στεγαστεί σε απαλλοτριωμένη παραδοσιακή οικία Λαϊκής Αρχιτεκτονικής, η οποία 
ανακαινίστηκε πρόσφατα από το Τμήμα Αρχαιοτήτων. Το ανακαινισμένο κτίριο, εκτός από χώρος 
έκδοσης εισιτηρίων, θα μπορεί να λειτουργήσει ως Κέντρο Επισκεπτών με όλες τις διευκολύνσεις, ενώ 
θα μπορεί να φιλοξενήσει και διαλέξεις ή εκδηλώσεις πολιτιστικού περιεχομένου, φέρνοντας με αυτό τον 
τρόπο το κοινό πιο κοντά στον αρχαιολογικό χώρο. 

5. Τέλος θα ήθελα να σας διαβεβαιώσω ότι, καταβάλλεται κάθε δυνατή προσπάθεια για ανάδειξη των 
αρχαιοτήτων μας και προβολή της πολιτιστικής κληρονομιάς μας, πάντοτε όμως μέσα στα πλαίσια των 
δυνατοτήτων μας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.978, ημερομηνίας 18 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.978 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λεμεσού κ. 
Νίκο Νικολαΐδη, η οποία αποστάληκε με την επιστολή σας με ημερομηνία 21.6.2012 και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

(α) Οι Τοπικές Αρχές διαδραμάτισαν ουσιαστικό και ενεργό ρόλο στη διαδικασία τροποποίησης των 
Πολεοδομικών Ζωνών κοινοτήτων της υπαίθρου και οι απόψεις και εισηγήσεις του Κοινοτικού 
Συμβουλίου Αρακαπά λήφθηκαν πολύ σοβαρά υπόψη από την αρμόδια Επιτροπή Τροποποίησης 
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Ορίων Ανάπτυξης/Πολεοδομικών Ζωνών. Παρόλα αυτά, η Επιτροπή υπέβαλε συγκεκριμένες εισηγήσεις 
στην Υπουργό Εσωτερικών αναφορικά με τις τροποποιήσεις που κρίθηκαν αναγκαίες και 
δικαιολογημένες, λαμβάνοντας υπόψη και πολλούς άλλους παράγοντες και δεδομένα, ώστε να 
διασφαλίζεται η λειτουργική σύνδεση των Ζωνών Ανάπτυξης, η οργάνωσή τους και η υλοποίηση σε 
αυτές της αναγκαίας υποδομής, χωρίς να αλλοιώνεται ο χαρακτήρας των περιοχών και σημαντικά 
στοιχεία του περιβάλλοντος. Οι περισσότερες εκτάσεις που προτάθηκαν από το Κοινοτικό Συμβούλιο για 
ένταξη σε Οικιστικές Ζώνες δεν ήταν δυνατό να καλυφθούν από την κοινοτική υδατοπρομήθεια στο 
παρόν στάδιο και αφορούσαν γόνιμη γεωργική γη που αξιοποιείται με διάφορες καλλιέργειες. 

(β) Το Κοινοτικό Συμβούλιο Αρακαπά θα μπορούσε να υποβάλει τεκμηριωμένη ένσταση κατά των Σχεδίων 
Πολεοδομικών Ζωνών Αρακαπά, με έμφαση στις πολεοδομικές παραμέτρους και δεδομένα της 
περιοχής, προς υποστήριξη της αναγκαιότητας τροποποίησης των δημοσιευμένων ρυθμίσεων. Ωστόσο, 
δεν υποβλήθηκε οποιαδήποτε ένσταση από το Κοινοτικό Συμβούλιο Αρακαπά ή από ιδιώτες εντός της 
καθορισμένης οκτάμηνης προθεσμίας που έληξε στις 27.6.2012. 

(γ) Μετά την εξέταση των ενστάσεων που υποβλήθηκαν για άλλες διοικητικές περιοχές της Χωροταξικής 
Περιοχής III της Επαρχίας Λεμεσού στην οποία εμπίπτει και ο Αρακαπάς, η Υπουργός Εσωτερικών θα 
τις υποβάλει στο Υπουργικό Συμβούλιο, μαζί με τις δικές της συστάσεις και παρατηρήσεις. Το 
Υπουργικό Συμβούλιο έχει εξουσία να επικυρώσει τα Σχέδια των Πολεοδομικών Ζωνών ως έχουν ή να 
επιφέρει σε αυτά τις κατά την κρίση του αναγκαίες τροποποιήσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.979, ημερομηνίας 18 Ιουνίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη 
 «Αναφέρομαι στην ερώτηση του βουλευτή κ. Νίκου Νικολαΐδη με αρ. 23.06.010.01.979 και ημερομηνίας 
18 Ιουνίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 26 Ιουνίου 2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Η ισχύουσα Κυβερνητική Πολιτική στα πλαίσια των περικοπών στον Κρατικό Προϋπολογισμό εξαιτίας 
της παγκόσμιας οικονομικής κρίσης είναι η αναστολή της εκτέλεσης όλων των αποχετευτικών έργων στις 
αγροτικές κοινότητες με ισοδύναμο πληθυσμό μικρότερο των 2000 ατόμων. Σε αυτό το πλαίσιο ο 
προϋπολογισμός του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων δεν διαθέτει οποιεσδήποτε πιστώσεις για την εκτέλεση 
αποχετευτικών έργων στις κοινότητες Αψιούς και Αρακαπά. Η κατάσταση αυτή εκτιμούμε ότι θα συνεχιστεί και 
για το 2013 και επομένως δεν μπορεί να προωθηθεί η κατασκευή αποχετευτικών έργων στις κοινότητες 
Αψιούς και Αρακαπά. 

 Σημειώνεται ότι μέχρι την εξεύρεση των απαιτούμενων κονδυλίων και την κατασκευή των αποχετευτικών 
έργων υποχρέωση τόσο του Κοινοτικού Συμβουλίου όσο και των κατοίκων της περιοχής είναι η λήψη όλων 
των απαραίτητων μέτρων για τη διασφάλιση της προστασίας του περιβάλλοντος και της υγεία των κατοίκων 
της περιοχής, περιλαμβανομένης της τακτικής κένωσης των απορροφητικών λάκκων των υποστατικών. 

 Με την ευκαιρία αυτή, θα ήθελα να σας διαβιβάσω τους χαιρετισμούς μου και να σας διαβεβαιώσω ότι 
θα βρίσκομαι πάντα στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.980, ημερομηνίας 18 Ιουνίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη 
 «Αναφέρομαι στην ερώτηση του βουλευτή κ. Νίκου Νικολαΐδη με αρ. 23.06.010.01.980 και ημερομηνίας 
18 Ιουνίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 21 Ιουνίου 2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Ανόρυξη γεώτρησης στην περιοχή «Κακομάλη» Λουβαρά για ενίσχυση του Α/Τ Αψιού στην 
Κοινότητα Αψιού 
Το Επαρχιακό Γραφείο Λεμεσού του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων μελέτησε στο παρελθόν το πιο 
πάνω θέμα σε συνεργασία με το Τμήμα Γεωλογικής Επισκόπησης, το Τμήμα Δασών, το Τμήμα 
Γεωργίας και το Γραφείο Επάρχου. 

Το αίτημα απερρίφθηκε γιατί στη περιοχή αυτή, όπου επικρατούσαν ευνοϊκότερες υδρογεωλογικές 
συνθήκες για ανεύρεση νερού, βρίσκονται οι γεωτρήσεις υδατοπρομήθειας 1993/003 και 2005/052 της 
Κοινότητας Λουβαρά και Καλού Χωριού. 

Επιπρόσθετα πάγια πολιτική του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος είναι να 
μην ανορύσσονται γεωτρήσεις εντός του Κρατικού Δάσους για σκοπούς άρδευσης. Συμπληρωματικά 
αναφέρεται ότι η περιοχή «Κακομάλη» βρίσκεται σε απόσταση 5χλμ. Βόρεια της περιοχής του 
αρδευτικού και το έργο θα ήταν πολυδάπανο. 
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2. Χρονοδιάγραμμα για επίλυση του προβλήματος 

Το κράτος δεν επιδοτεί πλέον έργα άρδευσης για τα Αρδευτικά Τμήματα, αφού αυτό θεωρείται κρατική 
ενίσχυση και απαγορεύεται από την ευρωπαϊκή νομοθεσία. Επομένως δεν είναι δυνατό να προωθηθεί 
το έργο μέσω των κρατικών προϋπολογισμών. 

 Με την ευκαιρία αυτή, θα ήθελα να σας διαβιβάσω τους χαιρετισμούς μου και να σας διαβεβαιώσω ότι 
θα βρίσκομαι πάντα στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.985, ημερομηνίας 18 Ιουνίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη 
 «Αναφέρομαι στην ερώτηση του βουλευτή κ. Νίκου Νικολαΐδη με αρ. 23.06.010.01.985 και ημερομηνίας 
18 Ιουνίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 25 Ιουλίου 2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Υδροδότηση περιοχών που βρίσκονται σε προτεινόμενες παραθεριστικές ζώνες στα όρια της 
Κοινότητας Ακρούντας 

Στο Επαρχιακό Γραφείο Λεμεσού του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων υποβλήθηκαν πρόσφατα αιτήσεις 
για υδροδότηση εννέα μεμονωμένων διάσπαρτων κατοικιών που βρίσκονται σε γεωργική ζώνη εκτός 
ορίου υδατοπρομήθειας της Κοινότητας σε απόσταση που κυμαίνεται από 150 μέχρι 1000 μέτρα. 
Σημειώνεται ότι με βάση τη νομοθεσία μπορεί να εξασφαλιστεί άδεια οικοδομής για μία κατοικία ανά 
τεμάχιο χωρίς η υδροδότηση να αποτελεί προϋπόθεση και ως εκ τούτου δεν ζητούνται οι απόψεις του 
Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων στο στάδιο της έκδοσης πολεοδομικής άδειας. 

Οι κατοικίες δεν καλύπτονται υψομετρικά από τις υφιστάμενες δεξαμενές της Κοινότητας και με τα 
σημερινά δεδομένα δεν μπορούν να υδροδοτηθούν. Εάν μελλοντικά η περιοχή ενταχθεί σε 
παραθεριστική ζώνη θα μπορούσε να εξεταστεί το ενδεχόμενο ετοιμασίας μελέτης υδροδότησης. 
Σημειώνεται ότι εκτέλεση έργων για υδροδότηση παραθεριστικών περιοχών δεν καλύπτεται από τους 
κρατικούς προϋπολογισμούς γι’ αυτό θα πρέπει να αναληφθεί από τους ενδιαφερόμενους ιδιοκτήτες σε 
συνεργασία με το Κοινοτικό Συμβούλιο. Επισημαίνεται ότι το έργο θα είναι πολυδάπανο (της τάξης των 
€300.000) δεδομένου ότι χρειάζονται: 

i. Εξεύρεση κατάλληλου χώρου (υψομετρικά) για κατασκευή νέας δεξαμενής 

ii. Αντλιοστάσιο 

iii. Μεταφορά ηλεκτρικής ενέργειας 

iv. Αγωγός άντλησης 

ν. Αγωγός διανομής προς τις κατοικίες 

2. Δυνατότητα για χαμηλότερη χρέωση του πόσιμου νερού στην Κοινότητα Ακρούντας 
 Η Κοινότητα υδροδοτείται από την γεώτρηση 1985/021 με απόδοση η οποία κυμαίνεται από 5 έως 

15κ.μ./ώρα και τη πηγή «Άγιος Φώτης» απόδοσης 55-75κμ/ημέρα. (Η απόδοση επηρεάζεται από την 
βροχόπτωση). 

Λόγω υπέρβασης του ανώτατου επιτρεπόμενου ορίου συγκέντρωσης βορίου στο νερό της γεώτρησης, 
το Τμήμα Γεωλογικής Επισκόπησης ανόρυξε νέα γεώτρηση με αρ. 2009/053 στον υδροφορέα 
Γερμασόγειας κατάντη του φράγματος, για υδροδότηση της Κοινότητας. 

Το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων ετοίμασε μελέτη για αξιοποίηση της γεώτρησης με εκτίμηση δαπάνης 
€420.000. Το έργο εκτελείται κατά φάσεις με Κυβερνητική συνεισφορά 90% και αναμένεται να 
ολοκληρωθεί σύντομα. 

Σύμφωνα με την απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου με αρ. 61.215 ημερομηνίας 24/11/2004 για 
άντληση νερού από τον υδροφορέα Γερμασόγειας κατάντη του Φράγματος οι ωφελούμενες Αρχές 
υδατοπρομήθειας χρεώνονται την τιμή του νερού που ισχύει για όλα τα Κυβερνητικά Υδατικά Έργα 
δηλαδή €0,77/κυβικό μέτρο. Τούτο εφαρμόζεται επειδή ο υδροφορέας εμπλουτίζεται τεχνητά από το 
Φράγμα Γερμασόγειας και Κούρη, για να μπορεί να αποδίδει τις ποσότητες νερού που αντλούνται και οι 
γεωτρήσεις θεωρούνται μέρος του Κυβερνητικού Υδατικού Έργου Νοτίου Αγωγού. Από την συνολική 
χρέωση αφαιρούνται τα κόστη άντλησης για τα οποία το κάθε κοινοτικό Συμβούλιο υποβάλλει στοιχεία 
στο ΤΑΥ. 
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Το Κοινοτικό Συμβούλιο Ακρούντας ενημερώθηκε για τα πιο πάνω γραπτώς, καθώς και για τους όρους 
πώλησης πόσιμου νερού. Δυστυχώς δεν είναι δυνατό να χρεώνεται με διαφορετικό τρόπο το ΚΣ 
Ακρούντας σε σχέση με άλλες αρχές υδατοπρομήθειας. 

Αναφορικά με τη συνεισφορά του ΚΣ στο Έργο αξιοποίησης της γεώτρησης ύψους €42.000 αυτή θα 
μπορούσε να θεωρηθεί ως κεφαλαιουχική δαπάνη για την άντληση και να αφαιρείται ως απόσβεση από 
τους λογαριασμούς που θα εκδίδει το ΤΑΥ. 

Ο Πρόεδρος του Κοινοτικού Συμβουλίου ανέφερε στο ΤΑY ότι δε γίνεται καταγραφή της κατανάλωσης 
του πόσιμου νερού και όλοι οι καταναλωτές πληρώνουν €80/ έτος ανεξάρτητα από την κατανάλωση. 
Είναι φανερό ότι αυτή η πρακτική δε συνάδει με την ενιαία τιμολογιακή πολιτική και δεν προωθεί την 
εξοικονόμηση νερού. Δόθηκαν από τον Φεβρουάριο συμβουλές στον νέο Πρόεδρο του Κοινοτικού 
Συμβουλίου από το Τ.Α.Y. για αλλαγή της πιο πάνω πρακτικής αλλά μέχρι σήμερα δεν έχει γίνει 
οτιδήποτε. Το Κοινοτικό Συμβούλιο θα πρέπει να καθορίσει τέλη πώλησης νερού προς τους 
καταναλωτές του αφού λάβει υπόψη το κόστος από τις διάφορες πηγές νερού που έχει στη διάθεση του. 
Το νερό από τον υδροφορέα είναι συμπληρωματικό και με σταδιακή αύξηση των τελών προς τους 
καταναλωτές το ΚΣ θα μπορεί να ανταποκριθεί στις υποχρεώσεις του. 

Το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων είναι στη διάθεση του Κοινοτικού Συμβουλίου για οποιαδήποτε βοήθεια 
για τον καθορισμό νέων τελών. 

 Με την ευκαιρία αυτή, θα ήθελα να σας διαβιβάσω τους χαιρετισμούς μου και να σας διαβεβαιώσω ότι 
θα βρίσκομαι πάντα στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.986, ημερομηνίας 18 Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Το θέμα των αστοχιών που προέκυψαν από την επίστρωση τμήματος του αυτοκινητόδρομου Δεκέλειας-
Αμμοχώστου με σφραγιστικό ασφαλτοπολτό και ο τρόπος επιδιόρθωσης του, επεξηγήθηκε σε συνεδρία της 
Επιτροπής Συγκοινωνιών και Έργων της Βουλής των Αντιπροσώπων την 1/3/2012. Σχετικό σημείωμα 
υποβλήθηκε στην Επιτροπή αυτή με αρ. φακ. 16.5.2.6 και ημερομηνία 9/3/2012 στο οποίο περιγράφεται η 
συμφωνία που έγινε με τον Εργολάβο και ο τρόπος επιδιόρθωσης του αυτοκινητόδρομου. Η συμφωνία 
εγκρίθηκε από την ΚΕΑΑ (Κεντρική Επιτροπή Αλλαγών και Απαιτήσεων) και ήδη έχουν συμπληρωθεί οι 
εργασίες επίστρωσης με ασφαλιστικό σκυρόδεμα του συγκεκριμένου τμήματος του αυτοκινητόδρομου. 

3. Όσον αφορά τον ισχυρισμό ότι παρουσιάστηκαν προβλήματα και στο τμήμα που ήδη επιστρώθηκε με 
πρέμιξ, αναφέρεται ότι έχουν γίνει οι σχετικοί έλεγχοι και διαπιστώθηκε ότι είναι εντός προδιαγραφών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 17 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.992, ημερομηνίας 19 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Αμμοχώστου κ. Κυριάκος Χατζηγιάννης με αρ. 
23.06.010.01.992, η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας ημερ. 21.6.2012 και 
σας πληροφορώ τα ακόλουθα όσον αφορά τον Οικισμό Αυτοστέγασης Σωτήρας: 

1. Αρμόδιοι Λειτουργοί του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως μετά από επιτόπια διερεύνηση, 
διαπίστωσαν ότι τα πεζοδρόμια του εν λόγω Οικισμού βρίσκονται σε καλή κατάσταση και ως εκ τούτου 
δεν χρήζουν επιδιόρθωσης. 

2. Λαμβάνοντας υπόψη τις περιορισμένες πιστώσεις στον Προϋπολογισμό 2012 για σκοπούς 
εκσυγχρονισμού και αναβάθμισης των δημόσιων χώρων πρασίνου/πλατειών, είναι δυνατό να 
παραχωρηθεί περιορισμένο ποσό, το οποίο θα διατεθεί για αναβάθμιση του υφιστάμενου πάρκου, κοντά 
στο εμπορικό κέντρο του Οικισμού, αφού υποβληθεί σχετικό κοστολόγιο, πριν την εκτέλεση 
οποιασδήποτε εργασίας. 

3. Η διαδικασία εγγραφής των δρόμων του Οικισμού, προωθείται από το Τμήμα Κτηματολογίου και 
Χωρομετρίας στα πλαίσια έκδοσης τίτλων ιδιοκτησίας των κατοικιών και αναμένεται να ολοκληρωθεί 
τους προσεχείς μήνες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.995, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας 

κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αριθμό Ερ. 23.06.010.01.995 και ημερομηνία 30 Ιουλίου, 2012 
σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 
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 Το Υπουργείο Υγείας δεν έχει αρμοδιότητα να διερευνήσει το θέμα εγγραφής των προϊόντων χλωρίνης 
και αλγοκτόνων που κυκλοφορούν στην αγορά και που τυχόν να μην πληρούν τις προϋποθέσεις για εγγραφή 
τους καθότι η νομοθεσία που αφορά τα Βιοκτόνα εφαρμόζεται από το Τμήμα Γεωργίας του Υπουργείου 
Γεωργίας Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος και η σχετική ρύθμιση που αφορά την εγγραφή τους είναι 
αρμοδιότητα του “Συμβουλίου Φυτοπροστατευτικών Προϊόντων και Βιοκτόνων”. 

 Επιπρόσθετα με τα πιο πάνω, πληροφορείστε ότι υπάρχουν και άλλες σχετικές νομοθεσίες που 
ρυθμίζουν τη χρήση και κυκλοφορία Επικίνδυνων Χημικών Ουσιών, όπως ο Ευρωπαϊκός Κανονισμός REACH 
οι πρόνοιες του οποίου αφορούν (α) την Προκαταχώρηση (β) την Καταχώρηση (γ) την Αδειοδότηση (δ) τους 
Περιορισμούς και Απαγορεύσεις καθώς και (ε) τα Δελτία Δεδομένων Ασφαλείας των υπ’ αναφορά προϊόντων 
καθώς επίσης και ο Κανονισμός ΕΚ 1272/2008 (CLP) που αφορά την ταξινόμηση, επισήμανση και συσκευασία 
των Χημικών Ουσιών και Μειγμάτων. Οι πιο πάνω κανονισμοί εφαρμόζονται από το Τμήμα Επιθεώρησης 
Εργασίας του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.996, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην ερώτηση του βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. 23.06.010.01.996 και ημερομηνίας 
21 Ιουνίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 2 Ιουλίου 2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Κάλυψη κεφαλαιουχικής δαπάνης από το Κράτος 
Οι κυβερνητικές επιχορηγήσεις για τις αγροτικές κοινότητες τώρα είναι 80% της κεφαλαιουχικής δαπάνης 
(δίκτυα συλλογής, αγωγός μεταφοράς, σταθμός επεξεργασίας λυμάτων και δεξαμενές αποθήκευσης). 

Σκοπός των πιο πάνω κυβερνητικών επιχορηγήσεων είναι να μην επιβαρύνονται οι κοινότητες με 
υπερβολικά ψηλά αποχετευτικά τέλη. Με την αποπεράτωση τους όμως, τα αντίστοιχα Συμβούλια 
Αποχετεύσεων αναλαμβάνουν εξ ολοκλήρου την ευθύνη και το κόστος της λειτουργίας και συντήρησης 
των έργων τους και το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων ενεργεί μόνο ως Τεχνικός Σύμβουλος. 

Το έτος ολοκλήρωσης της κατασκευής του δικτύου της Α΄ Φάσης της Κυπερούντας και του Σταθμού 
Επεξεργασίας Λυμάτων ήταν το 2001. Το 80% του κόστους του δικτύου και του σταθμού επιχορηγήθηκε 
από το Κράτος. Το έτος έναρξης της Λειτουργίας και Συντήρησης του Σταθμού ήταν το 2002. 

Ο Σταθμός παρουσίασε προβλήματα σε ορισμένα στάδια της επεξεργασίας και κατά συνέπεια η 
ποιότητα των επεξεργασμένων λυμάτων απόκλινε από την ποιότητα που καθοριζόταν στις Άδειες 
Απόρριψης Αποβλήτων που εκδίδει το Τμήμα Περιβάλλοντος βάσει του περί Ελέγχου της Ρύπανσης 
των Νερών Νόμου του 2002 μέχρι 2009 και η απόκλιση αυτή είχε ως επακόλουθο την πιθανή επιβολή 
προστίμων από το Τμήμα Περιβάλλοντος προς το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Κυπερούντας. 

Επίσης η προώθηση υλοποίησης των αποχετευτικών έργων σε αγροτικές κοινότητες του Προγράμματος 
Εφαρμογής της Οδηγίας 91/271/ΕΟΚ για την επεξεργασία Αστικών Λυμάτων βρίσκεται υπό εξέλιξη και 
η μη αναβάθμιση των σταθμών αυτών θα απόβαινε δυσμενής εξέλιξη στην ολοκλήρωση του 
προγράμματος εντός των καθορισμένων χρονοδιαγραμμάτων. 

Με βάση τα πιο πάνω τον Οκτώβριο του 2011 υπογράφηκαν δύο Συμβάσεις για Αναβάθμιση του 
Σταθμού Επεξεργασίας Λυμάτων και Λειτουργία και Συντήρηση του Σταθμού. Η πρώτη Σύμβαση 
περιλαμβάνει: 

- το Σχεδιασμό, Προμήθεια, Κατασκευή και Εγκατάσταση Συστημάτων αφαίρεσης άμμων και 
μηχανικών σχαρών στο κεντρικό αντλιοστάσιο και στην είσοδο του υπάρχοντος σταθμού. 

- Εγκατάσταση μετρητή ροής λυμάτων και κινητού δειγματολήπτη όπως απαιτείται από την Άδεια 
Απόρριψης Αποβλήτων. 

- Εγκατάσταση συστήματος ελέγχου του διαλυμένου οξυγόνου για καλύτερη λειτουργία των 
φυσητήρων αέρος για εξοικονόμηση ενέργειας. 

Η τιμή της Σύμβασης ανέρχεται στις €158.140 συν ΦΠΑ και εργοδότης για τη φάση 1 είναι το Τμήμα 
Αναπτύξεως Υδάτων. Εγκρίθηκαν επιπρόσθετες εργασίες αξίας €10.490 και αναμένεται έγκριση από 
την Κεντρική Επιτροπή Αλλαγών και Απαιτήσεων (ΚΕΑΑ) του ύψους €16.580. 

1.1. Ολοκλήρωση της πρώτης φάσης του Αποχετευτικού 

 Για να ολοκληρωθεί η Α΄ Φάση πρέπει να γίνουν τα ακόλουθα: 

- Βελτίωση του δικτύου συλλογής πριν από το αντλιοστάσιο. 
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- Συμπληρωματικές εργασίες, οι οποίες δεν έχουν περιληφθεί στο αρχικό σχέδιο, 
αποκατάσταση ζημιών ασφάλτου σε δρόμους των οικοπέδων του ΚΟΑΓ στην Κυπερούντα, 
εργασίες που υπολείπονται για συμπλήρωση του σχεδίου διάθεσης του ανακυκλωμένου νερού. 

Το 2010 είχε εκτιμηθεί το κόστος των πιο πάνω εργασιών το οποίο ανερχόταν στις €219.000, 
αλλά δεν είχαν εγκριθεί στον προτεινόμενο προϋπολογισμό του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων 
του 2011. Στον προϋπολογισμό του 2011 εγκρίθηκαν μόνο οι εργασίες που έγιναν στην 
προαναφερόμενη σύμβαση. Στον αντίστοιχο προϋπολογισμό του 2012 το εγκριθέν κονδύλι 
αφορά μόνο τα έργα που είναι σε εξέλιξη μόνο από το 2011. 

1.2. Κατασκευή Β΄ Φάσης 

Για τη σύνδεση της δεύτερης φάσης έχει ετοιμαστεί σχέδιο από ιδιώτη μελετητή μετά από οδηγίες 
του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων. 

Το ολικό κόστος για τις κατασκευαστικές εργασίες της δεύτερης φάσης ανέρχεται στα €2.966.830. 

Ολόκληρη η περιοχή της μελέτης που αναφέρεται ως περιοχή Β΄ Φάσης βρίσκεται εκτός του 
ορίου αποχέτευσης. 

Οι επεκτάσεις του δικτύου είναι μήκους 7 χλμ περίπου, με μεγάλες υψομετρικές διαφορές. Τα 
λύματα θα πηγαίνουν με βαρύτητα προς τον Καρβουνά και στη συνέχεια θα καταλήγουν στον 
υφιστάμενο βιολογικό σταθμό με τη λειτουργία 4 αντλιοστασίων, πρόσθετων προς το υφιστάμενο. 

Σε περίπτωση υλοποίησης του σχεδίου θ’ απαιτηθεί και η επέκταση του υφιστάμενου βιολογικού 
σταθμού. 

Τα 4 αντλιοστάσια θα καταναλώνουν 113.000 κιλοβάτ ετήσια. Το κόστος μόνο της ηλεκτρικής 
ενέργειας από τη λειτουργία των 4 νέων αντλιοστασίων θα ανέρχεται στα €14.700 περίπου το 
χρόνο (σε τιμές του 2009). 

Δεν μπορεί να δημιουργηθεί μονάδα δευτεροβάθμιας επεξεργασίας των λυμάτων ή βιολογικός 
σταθμός στην περιοχή της Β΄ φάσης, ώστε να αποφευχθεί η κατασκευή 4 αντλιοστασίων, γιατί 
δεν υπάρχει η απαραίτητη επάρκεια χώρου μακριά από τον ποταμό Κούρρη, που καταλήγει στο 
φράγμα του Κούρρη. 

Ολόκληρη η περιοχή του σχεδίου επέκτασης του δικτύου αποχέτευσης βρίσκεται εκτός ορίου 
αποχέτευσης του Συμβουλίου. Επίσης, οι μισές σχεδόν περιοχές του σχεδίου βρίσκονται εκτός 
ορίου υδατοπρομήθειας. 

Για την εκτέλεση του σχεδίου θ’ απαιτηθεί η επέκταση του ορίου αποχέτευσης Κυπερούντας. Για 
την επέκταση του ορίου αποχέτευσης Κυπερούντας θ’ απαιτηθεί η έκδοση σχετικού διατάγματος 
από το Υπουργικό Συμβούλιο σύμφωνα με το άρθρο 3 του Περί Αποχετευτικών Συστημάτων 
Νόμου. 

2. Επιχορήγηση της κατανάλωσης του ηλεκτρικού ρεύματος 
Το Κράτος δεν δίνει καμιά επιχορήγηση για τη λειτουργία και συντήρηση των έργων. 

Το Συμβούλιο Αποχετεύσεων θα επιβάλλει τα αποχετευτικά τέλη για να μπορεί να αντεπεξέρχεται στα 
έξοδα του. 

Με σκοπό την εξεύρεση της βέλτιστης λύσης στην αντιμετώπιση των οικονομικών προβλημάτων που 
αντιμετωπίζει το Συμβούλιο είναι σε εξέλιξη μελέτη οικονομικής βιωσιμότητας. 

Το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων αποτάθηκε στην Υπηρεσία Ενέργειας Υπουργείο Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού το 2009 για να ενημερωθεί για πιθανούς τρόπους με τους οποίους οι 
Σταθμοί Επεξεργασίας Λυμάτων των Αγροτικών Κοινοτήτων να έχουν παροχή ηλεκτρικής ενέργειας 
χαμηλού κόστους με τη χρήση ανανεώσιμων πηγών ενέργειας. 

Δυστυχώς το μέγεθος των σταθμών των ορεινών αγροτικών κοινοτήτων δεν μπορεί να διαθέτει 
αξιοποίηση της βιομάζας που εμπίπτει στις κατηγορίες για αξιοποίηση ανανεώσιμων πηγών ενέργειας 
στις οποίες μπορούν να αποταθούν οι εν λόγω σταθμοί επεξεργασίας λυμάτων για να αιτηθούν 
χορηγίας. 

Επιπρόσθετα, ο Έφορος Κρατικών Ενισχύσεων επεσήμανε ότι δεν μπορούν να εγκριθούν χορηγίες de 
minimis προς τα Συμβούλια Αποχετεύσεων, γιατί βάση του νομικού καθεστώτος που τα διέπει, η 
χορήγηση ενισχύσεων προς αυτά δε συνιστά κρατική ενίσχυση κατά την έννοια που τους αποδίδεται στο 
Άρθρο 87(Ι) της Συνθήκης για την Ίδρυση της Ευρωπαϊκής Κοινότητας, αφού δεν πληρούν ένα από τα 
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βασικά κριτήρια για την ύπαρξη κρατικής ενίσχυσης, αυτό της νόθευσης του ανταγωνισμού, συνεπώς 
στα Συμβούλια Αποχετεύσεων μπορεί να παρέχεται μόνο περιφερειακή ή περιβαλλοντική ενίσχυση. 

Να σημειωθεί ότι μετά από τις ενέργειες του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων με την Υπηρεσία Ενέργειας 
έγινε προσπάθεια να ενταχθούν τα Κοινοτικά Συμβούλια σε άλλα προγράμματα επιχορηγήσεων που 
διέθετε τότε η Υπηρεσία Ενέργειας που βρίσκονταν σχεδόν στο τέλος τους. Έτσι το Κοινοτικό Συμβούλιο 
Πελενδρίου εγκατέστησε φωτοβολταϊκά συστήματα στην οροφή του Δημοτικού Σχολείου και με αυτό τον 
τρόπο έχουν κάποιο εισόδημα. Η Κοινότητα Κυπερούντας δεν βρήκε κατάλληλη στέγη σε κοινοτικό 
κτίριο ούτε χώρο και οι άλλες κοινότητες είτε δεν ανταποκρίθηκαν είτε δεν βρέθηκε ο κατάλληλος χώρος. 

Η τροποποίηση που εισηγείστε για τα σημεία 1 και 2 πρέπει να εξεταστεί όχι μόνο για την κοινότητα της 
Κυπερούντας αλλά και για αριθμό άλλων κοινοτήτων που αντιμετωπίζουν τα ίδια οικονομικά 
προβλήματα. Η πλήρης κάλυψη της κεφαλαιουχικής δαπάνης και η επιχορήγηση της ηλεκτρικής 
ενέργειας αποτελεί πολιτική απόφαση που θα πρέπει να εξεταστεί και με άλλα υπουργεία όπως 
Εσωτερικών και Οικονομικών και θα πρέπει να συνάδει με την Κυβερνητική Οικονομική Πολιτική. 

3. Συμπλεγματοποίηση Υπηρεσιών Συντήρησης των γειτονικών αποχετευτικών συστημάτων 
Όπως έχει αναφερθεί Τεχνικός Σύμβουλος των Συμβουλίων Αποχετεύσεων είναι το Τμήμα Αναπτύξεως 
Υδάτων. 

Το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων εισηγήθηκε στις Κοινότητες Αγρού, Κυπερούντας και Πλατρών να γίνει 
ταυτόχρονη προκήρυξη των Συμβάσεων (Αναβάθμισης και Λειτουργίας και Συντήρησης) και για τους 
τρεις σταθμούς, διότι πίστευε ότι οι προσφερόμενες τιμές θα ήταν καλύτερες από τις προηγούμενες 
συμβάσεις, όπου υπήρχαν δύο συντηρήτριες εταιρείες, μια για την Κυπερούντα και μια για τον Αγρό και 
τις Πλάτρες. 

Να σημειωθεί ότι τον Οκτώβριο του 2011 μαζί με τη Σύμβαση για Αναβάθμιση του Σταθμού υπογράφηκε 
και η Σύμβαση που περιλαμβάνει τη Λειτουργία και Συντήρηση του Σταθμού Επεξεργασίας Λυμάτων για 
την περίοδο των εργασιών της αναβάθμισης και για περίοδο πέντε χρόνων μετά το τέλος των εργασιών 
και την εκπαίδευση προσωπικού για ένα μήνα. 

Η τιμή της Σύμβασης αυτής ανέρχεται στις €136.680 συν ΦΠΑ και εργοδότης είναι το Συμβούλιο 
Αποχετεύσεων Κυπερούντας. Με αυτή τη Σύμβαση το μηνιαίο κόστος συντήρησης του Σταθμού έχει 
μειωθεί κατά 50% περίπου. 

Το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων εισηγείται τακτικά στα Συμβούλια να οργανώσουν μια τεχνική τοπική 
ομάδα για να αναλάβει τη συντήρηση υπό την καθοδήγηση του ΤΑΥ, αλλά δεν επιδεικνύεται 
ενδιαφέρον. 

4. Συμπλεγματοποίηση αποχετευτικών συστημάτων 
Το θέμα αυτό είναι το βασικό μέλημα του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων και απόδειξη αυτού είναι ότι οι 
σταθμοί που θα κατασκευασθούν για τις κοινότητες με Ισοδύναμο Πληθυσμό άνω των 2000 στα πλαίσια 
της εφαρμογής της Οδηγίας 91/271/ΕΟΚ για την Επεξεργασία Λυμάτων θα επεξεργάζονται τα λύματα 
για συμπλεγματοποιημένες κοινότητες π.χ. Σύμπλεγμα Αστρομερίτη, Ακάκι, Περιστερώνα, Σύμπλεγμα 
Κοκκινοχωριών και Σύμπλεγμα Κοινοτήτων Σολέας. 

Να σημειωθεί ότι για να επιτευχθεί η συμπλεγματοποίηση των κοινοτήτων υπάρχουν πάρα πολλοί 
παράγοντες όπως: 

- Αποστάσεις κοινοτήτων 

- Μορφολογία εδάφους 

- Υψομετρικές διαφορές 

- Αποδοχή από τις κοινότητες 

- Εξεύρεση χώρου και αποδοχή χώρου από κοινότητες που θα φιλοξενήσει το  σταθμό που είναι 
τεχνικά εφικτή λύση 

- Χρήση του ανακυκλωμένου νερού 

Βάσει των εμπειριών του Τμήματος οι πιο πάνω συμπλεγματοποιήσεις και η αποδοχή τους ήταν πολύ 
δύσκολη και χρειάστηκαν διαβουλεύσεις για 4-5 χρόνια. 

 Με την ευκαιρία αυτή, θα ήθελα να σας διαβιβάσω τους χαιρετισμούς μου και να σας διαβεβαιώσω ότι 
θα βρίσκομαι πάντα στη διάθεσή σας.» 
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Απάντηση ημερομηνίας  9 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Άμυνας κ. Δημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.010.01.999, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ ότι υπάρχουν σχέδια για μετακίνηση του 
Πεδίου Βολής Τσερίου. 

2. Ήδη για την όλη μετακίνηση έχει συσταθεί επιτροπή η οποία έχει επιλέξει περιοχή σε μη κατοικήσιμη 
ζώνη. Έχει επίσης ετοιμασθεί το κτιριολογικό πρόγραμμα και τώρα ετοιμάζεται η προκαταρκτική εκτίμηση για 
να είναι δυνατή η προσφοροδότηση του έργου σε ιδιώτες μελετητές. 

3. Εκτιμάται ότι πριν το τέλος του 2013 θα προσφοροδοτηθεί η κατασκευή του έργου του νέου πεδίου 
βολής.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1000, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ζαχαρία Ζαχαρίου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 
2/7/2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή κ. Ζαχαρία Ζαχαρίου, και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

 Η ευθύνη για τη διαχείριση (ανακύκλωση) των αποβλήτων συσκευασίας έχει αναληφθεί από τους 
παραγωγούς/εισαγωγείς, μέσω του συστήματος της Green Dot Cyprus, από τον Αύγουστο του 2006. Σύμφωνα 
με τις δράσεις του συστήματος για τα έτη 2006-2011, έχει καλυφθεί σταδιακά το 85% του πληθυσμού σε 28 
Δήμους και 50 περίπου Κοινότητες. 

 Το πρόγραμμα αναπτύχθηκε ταχύτερα από αυτό που προβλέπονταν στην άδεια του συστήματος και με 
την οικονομική ενίσχυση του ενημερωτικού προγράμματος της Green Dot από το κράτος επισπεύτηκε η 
επέκταση του προγράμματος στην Πάφο, Αμμόχωστο και Λάρνακα. Συγκεκριμένα, στην επαρχία Λάρνακας 
εξυπηρετούνται οι Δήμοι/Κοινότητες Λάρνακας, Δρομολαξιάς, Αραδίππου, Λιβάδια, Ξυλοτύμπου, Αθηένου και 
Μενεού. 

 Η Green Dot, σε νέα αίτηση που έχει υποβάλει για ανανέωση της άδειάς της, έχει αναφέρει ότι δεν έχουν 
γίνει προγραμματισμοί για κάλυψη νέων περιοχών λόγω ελλειμματικού προϋπολογισμού. Παρόλα αυτά, στα 
πλαίσια εξέτασης της νέας αίτησης από την Αρμόδια Αρχή, θα συζητηθεί και θα διερευνηθεί εκτεταμένα το θέμα 
επεκτάσεων σε νέες περιοχές και συγκεκριμένα και των κοινοτήτων ορεινής Λάρνακας, για επίτευξη 
υψηλότερων ποσοστών ανακύκλωσης/ανάκτησης από το σύστημα διαχείρισης. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 17 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1004, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη   
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1004, που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λεμεσού, κ. 
Νίκο Νικολαΐδη, και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερ. 28.06.2012 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

2. Το έργο της ανάπλασης του πυρήνα της κοινότητας Κολοσσίου έχει κηρυχθεί ως Πολεοδομικό με 
αναλογία Κράτους - Τοπικής Αρχής 2/3 με 1/3, αντίστοιχα, και σχετική πρόνοια περιλήφθηκε στον 
Προϋπολογισμό του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως. Η μελέτη του έργου έχει ανατεθεί από το Κοινοτικό 
Συμβούλιο Κολοσσίου σε ιδιώτες μελετητές το 2008, χωρίς την εμπλοκή του ανωτέρω Τμήματος, το οποίο 
κλήθηκε εκ των υστέρων να συμμετέχει στην Επιτροπή Παρακολούθησης του Έργου για την ετοιμασία της 
μελέτης. 

3. Οι κατασκευαστικές εργασίες ήταν προγραμματισμένες να αρχίσουν τέλος του 2011, με σχετική πρόνοια 
ύψους €300.000 στον Προϋπολογισμό του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως. Εντούτοις, λόγω μεγάλης 
καθυστέρησης από μέρους των μελετητών στην ετοιμασία της μελέτης και λόγω της δημοσιονομικής 
κατάστασης, στον Προϋπολογισμό 2012 περιλήφθηκε το ποσό των €10.000, μόνο για κάλυψη των αμοιβών 
των μελετητών. 

4. Στο παρόν στάδιο έχουν ολοκληρωθεί η μελέτη και τα έγγραφα ζήτησης προσφορών και έχουν 
υποβληθεί στο Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως για το σχετικό έλεγχο. 

5. Σοβαρό κώλυμα στην περαιτέρω προώθηση του έργου δημιουργεί το γεγονός πως μέχρι σήμερα δεν 
έχει ετοιμασθεί τελική κατάσταση/εκτίμηση αναφορικά με το κόστος του έργου, παρά τις κατά καιρούς 
παραστάσεις των αρμόδιων Λειτουργών του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως προς τους μελετητές του 
έργου. Πιο συγκεκριμένα, παρόλο που έχει υποδειχθεί στους μελετητές τόσο από το Τμήμα Πολεοδομίας και 
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Οικήσεως, όσο και από το Κοινοτικό Συμβούλιο, ότι το κόστος του έργου δεν πρέπει να ξεπερνά τα €2 εκ., οι 
μελετητές έχουν υποβάλει τρεις διαφορετικές εκτιμήσεις, οι οποίες παρουσιάζουν σημαντικές αποκλίσεις, με 
την τελευταία μάλιστα να ανέρχεται στα €4,6 εκ. περίπου (συμπ. ΦΠΑ). 

6. Σημειώνεται ότι στις 07.05.2012 πραγματοποιήθηκε σύσκεψη στα γραφεία του Τμήματος Πολεοδομίας 
και Οικήσεως, στην οποία κλήθηκαν να παραστούν οι μελετητές του έργου και το Κοινοτικό Συμβούλιο 
Κολοσσίου, για συζήτηση του θέματος του τελικού κόστους του Έργου και της κατ’ αναλογία πληρωμής των 
μελετητών. Στην εν λόγω σύσκεψη τονίστηκε ότι το κόστος του έργου δεν μπορεί να ξεπερνά τα €2 εκ., ενώ 
ζητήθηκε από το Κοινοτικό Συμβούλιο όπως υποδείξει γραπτώς το μέγιστο ποσό της συνεισφοράς που 
δύναται να παραχωρήσει στο σύνολο της, για διαχωρισμό του Έργου σε φάσεις, εάν παραστεί ανάγκη, και τον 
περαιτέρω προγραμματισμό της υλοποίησης του Έργου. Μέχρι σήμερα ούτε οι μελετητές, ούτε το Κοινοτικό 
Συμβούλιο Κολοσσίου έχουν ανταποκριθεί. 

7. Ενόψει των ανωτέρω, και της δυσχερούς δημοσιονομικής κατάστασης δεν είναι εφικτό να τεθεί στο 
παρόν στάδιο χρονοδιάγραμμα υλοποίησης του Έργου αυτού. Πρώτιστος στόχος του Τμήματος Πολεοδομίας 
και Οικήσεως είναι η ολοκλήρωση της μελέτης, ώστε, όταν και εφόσον το επιτρέψουν τα οικονομικά του 
Κράτους, να μπορεί να ξεκινήσει η κατασκευή του Έργου. Σημειώνεται ότι υπάρχουν και άλλα εγκριμένα 
Πολεοδομικά Έργα, τα οποία είναι εξίσου ή και πιο ώριμα από το υπό αναφορά Έργο, και για τα οποία επίσης 
δεν υπάρχει σχετική πρόνοια στο Μεσοπρόθεσμο Δημοσιονομικό Πλαίσιο 2012-2014.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1007, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη 

 «Αναφέρομαι στην ερώτηση του βουλευτή κ. Νίκου Νικολαΐδη με αρ. 23.06.010.01.1007 και ημερομηνία 
21 Ιουνίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 28 Ιουνίου 2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Αρμοδιότητα για την διαχείριση των όμβριων υδάτων έχει η Επαρχιακή Διοίκηση η οποία υπάγεται στο 
Υπουργείο Εσωτερικών. Το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων έχει το γενικό έλεγχο και την εποπτεία επί όλων των 
θεμάτων που σχετίζονται με τη διαχείριση των φυσικών υδατορεμάτων βάσει του Περί της Ενιαίας Διαχείρισης 
των Υδάτων Νόμου του 2010. Ο Νόμος αυτός απαγορεύει σε οποιοδήποτε πρόσωπο, εκτός αν 
προηγουμένως εξασφαλίσει άδεια από το Διευθυντή του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων σύμφωνα με 
οποιουσδήποτε όρους που αυτός ήθελε επιβάλει, να προβαίνει σε οποιασδήποτε μορφής επέμβαση σε όχθη ή 
κοίτη υδατορέματος. 

 Βάσει των πιο πάνω, το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων δεν έχει αρμοδιότητα να εκφέρει απόψεις στην 
διαχείριση των όμβριων υδάτων της Κοινότητας Επισκοπής. Σε περίπτωση που τα έργα που 
προγραμματίζονται για την διαχείριση των όμβριων υδάτων επηρεάζουν φυσικά υδατορέματα τότε θα πρέπει 
να ζητηθεί η έγκριση του Διευθυντή του ΤΑΥ. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1009, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημ. 27 Ιουνίου 
2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη, και σας πληροφορώ τα 
εξής: 

1. Το Υπουργείο Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος ετοίμασε Σχέδιο κρατικών ενισχύσεων για 
τις ζημιές στον τομέα της γεωργοκτηνοτροφίας, ένεκα της έκρηξης στο Μαρί, στις 11 Ιουλίου 2011. Στη 
συνέχεια, το Σχέδιο υποβλήθηκε στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, από την οποία και εγκρίθηκε στις 13 
Ιουλίου 2012. 

2. Οι πληρωμές προς τους δικαιούχους γεωργοκτηνοτρόφους έχουν ήδη διεκπεραιωθεί από τον 
Οργανισμό Γεωργικής Ασφάλισης. Το συνολικό ποσό αποζημίωσης ανέρχεται στις €99,714.50 και 
αφορά 29 συνολικά δικαιούχους, ενώ το ποσό της ενίσχυσης καλύπτει το 100% της ζημιάς που έχει 
υποστεί ο κάθε παραγωγός, σύμφωνα με τις πρόνοιες του Σχεδίου. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1012, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου Τάσου 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου Τάσου με αρ. 
23.06.010.01.1012 και ημερομηνία 21η Ιουνίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Αν. Γενικού 
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Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 28 Ιουνίου 2012, σχετικά με τα λατομεία στην 
περιοχή Ξυλοφάγου και τις παράνομες εργασίες που γίνονται στο χώρο και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Οι άδειες των λατομείων Ξυλοφάγου, τα οποία βρίσκονται εντός των Βρετανικών Βάσεων, έληξαν την 
31.12.2011. Από την ημερομηνία αυτή δεν δόθηκε από τον Αρχηγό της Αστυνομίας των Αγγλικών 
Βάσεων οποιαδήποτε άδεια για τη χρήση εκρηκτικών υλών και συνεπώς δεν διεξάγονται οποιεσδήποτε 
εκρήξεις, που είναι αναγκαίες για την εξόρυξη νέου λατομικού υλικού. Οι μόνες εργασίες που διεξάγονται 
στα λατομεία είναι εργασίες επαναφοράς, σύμφωνα με τη Διαχειριστική Μελέτη που εγκρίθηκε από τις 
αρμόδιες αρχές, καθώς επίσης και εργασίες επεξεργασίας και μεταφοράς νόμιμα εξορυχθέντων υλικών. 

2. Οι οποιεσδήποτε οικοδομές/εγκαταστάσεις στις οποίες αναφέρεστε βρίσκονται εκτός του χώρου των 
Προνομίων Λατομείου και οι συγκεκριμένοι λατόμοι έχουν υποβάλει τις απαραίτητες αιτήσεις στις 
αρμόδιες αρχές. Σημειώνεται ότι όλες οι εργασίες στις εν λόγω οικοδομές/εγκαταστάσεις διενεργούνται 
με βάση «Business Licenses» που εκδίδονται από τη Διοίκηση των Βρετανικών Βάσεων. 

3. Με βάση τα πιο πάνω οι οποιεσδήποτε εργασίες στα εν λόγω λατομεία δεν θεωρούνται παράνομες. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1016, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή περιφέρειας Λευκωσίας, κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. 
23.06.010.01.1016 και ημερομηνία 22 Ιουνίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Γενικού Διευθυντή 
της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 2 Ιουλίου 2012, σχετικά με την εξέταση από την Επιτροπή 
Εκτίμησης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων της προκαταρκτικής έκθεσης επιπτώσεων στο περιβάλλον για 
ανανέωση της πολεοδομικής άδειας του υφιστάμενου λατομείου του Χαράλαμπου Μέλιου, στα Πάνω Λεύκαρα 
για εξόρυξη αργίλου και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Στις 13/07/2011 αποστάληκε από την Πολεοδομική Αρχή αίτηση με Αρ. ΛΑΡ/0021/2011 του 
Χαράλαμπου Μέλιου για την ανανέωση υφιστάμενου λατομείου για εξόρυξη αργίλου στα Πάνω 
Λεύκαρα. Η αίτηση συνοδευόταν με Προκαταρκτική Μελέτη Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον 
όπως προνοεί ο περί Εκτίμησης των Επιπτώσεων στο Περιβάλλον από Ορισμένα Έργα Νόμος 
(Ν.140(Ι)/2005). 

2. Στις 13/02/2012 το έργο εξετάστηκε από την Επιτροπή με βάση το άρθρο 1 15(7)του Νόμου που 
προνοεί την λήψη απόφασης μετά την γνωστοποίηση των απόψεων των μελών της Επιτροπής, των 
εμπλεκομένων τμημάτων και των αρμόδιων φορέων. 

3. Στις 21/03/2012 εκδόθηκε θετική περιβαλλοντική Γνωμάτευση από την Περιβαλλοντική Αρχή 
(επισυνάπτεται η σχετική γνωμάτευση). Για την έκδοση της γνωμάτευσης λήφθηκαν υπόψη οι 
περιβαλλοντικές επιπτώσεις από την ανανέωση της άδειας του υφιστάμενου λατομείου και 
συμπεριλήφθηκαν σχετικοί όροι εκ μέρους της Περιβαλλοντικής Αρχής. Επιπλέον η Περιβαλλοντική 
Αρχή κατά τη διαμόρφωση της θέσης της έλαβε υπόψη τις θέσεις των μελών της Επιτροπής, της 
Υπηρεσίας Μεταλλείων, του Τμήματος Γεωλογικής Επισκόπησης, της Επαρχιακής Διοίκησης Λάρνακας, 
του Δήμου Λευκάρων, του Τμήματος Γεωργίας, του Τμήματος Δασών, του Ταμείου Θήρας, του 
Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων και του Υπουργείου Άμυνας. 

4. Επισημαίνεται ότι η ανανέωση του υφιστάμενου λατομείου, δεν εμπίπτει σε περιοχή Προστασίας 
«Natura 2000» και βρίσκεται εντός λατομικής ζώνης όπου επιτρέπεται η εξόρυξη αργίλου σύμφωνα με 
το Τοπικό Σχέδιο Λευκάρων. Επιπλέον το μικρής έκτασης λατομείο (7875 τ.μ) δεν καλύπτεται από 
σημαντική βλάστηση αφού είναι ήδη υφιστάμενο. 

5. Τέλος, σας πληροφορώ ότι με βάση τα πιο πάνω τηρούνται από το Τμήμα Περιβάλλοντος του 
Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, όλες οι νόμιμες διαδικασίες έγκρισης του 
αναφερόμενου έργου. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1019, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Kυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων ημερομηνίας 
2/7/2012, σχετικά με το ερώτημα του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
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και σας διαβιβάζεται η ακόλουθη απαντητική επιστολή της Αρχής Ηλεκτρισμού Κύπρου με Αρ. Φακ. Μ/Μ.3 και 
ημερομηνία 8/8/2012: 

 “Αναφορικά με την ερώτηση που υπέβαλε στη Βουλή των Αντιπροσώπων στις 21.5.2012 ο έντιμος 
βουλευτής κος Κυριάκος Χατζηγιάννης και σχετίζεται με τη δημιουργία υπαίθριας αποθήκης για αποθήκευση 
των ξύλινων πασσάλων, επιθυμώ να σας παραθέσω το πλήρες ιστορικό επί του σχετικού θέματος: 

 Η ΑΗΚ από πολλών ετών αποθηκεύει τους ξύλινους πασσάλους που εισάγει από τους προμηθευτές της 
στην υπαίθρια αποθήκη Μονής. 

 Λόγω της ιδιομορφίας του υλικού αυτού οι παραδόσεις γίνονται περίπου δύο φορές το χρόνο έτσι ώστε 
να μπορεί ο προμηθευτής να συμπληρώνει ένα πλήρες φορτίο, διαφορετικά η αύξηση του αριθμού 
παραδόσεων (έτσι ώστε να διατηρείται στην Κυπριακή Δημοκρατία λιγότερο απόθεμα) καθιστά αδύνατη την 
εξεύρεση πλοίου και ανεβάζει υπέρογκα τα ναύλα μεταφοράς. 

 Μετά από αντιδράσεις γειτονικής τουριστικής μονάδας η ΑΗΚ αποφάσισε την εξεύρεση νέου χώρου για 
την ασφαλή φύλαξη των πασσάλων. 

 Προτάθηκε χώρος ιδιοκτησίας της ΑΗΚ που συνορεύει με τον Ηλεκτροπαραγωγό Σταθμό Βασιλικού 
αλλά κατά τις διαβουλεύσεις με τις τοπικές Αρχές λόγω αντιδράσεων, η επιλογή αυτή δεν υλοποιήθηκε. 

 Στη συνέχεια προτάθηκε νέος χώρος σε περιοχή παρά το Μαρί, όπου οι τοπικές Αρχές ενημερώθηκαν 
από λειτουργούς της ΑΗΚ χωρίς να απορρίπτουν αρχικά την ιδέα δημιουργίας υπαίθριας αποθήκης, στη 
συνέχεια όμως λόγω αντιδράσεων και από άλλες γειτονικές Αρχές η υλοποίηση του έργου εγκαταλείφθηκε εκ 
νέου. 

 Επειδή η εισαγωγή των πασσάλων είναι απαραίτητη για σκοπούς επέκτασης του δικτύου της ΑΗΚ, η 
Υπηρεσία προέβη στις πιο κάτω ενέργειες: 

1. Έχει συνάψει συμφωνία με τον προμηθευτή για παράδοση μόνο μια φορά τον χρόνο πασσάλων οι 
οποίοι θα αποξηραίνονται για μεγάλα χρονικά διαστήματα στα εργοστάσια παραγωγής τους μετά τον 
εμποτισμό τους. Με τον τρόπο αυτό θα παραλαμβάνονται σε πιο ξηρή μορφή και θα προκαλούν 
μικρότερη περιβαλλοντική οχληρία. 

2. Έχει μειώσει τα όρια εμποτισμού κατά περίπου 15% ως ελάχιστη απαίτηση από αυτά που μέχρι σήμερα 
παραλαμβάνει, μειώνοντας ακόμα περισσότερο την περιβαλλοντική οχληρία. 

3. Έχει προβεί σε διευθετήσεις ώστε η επόμενη παραλαβή από 8.000 περίπου πασσάλους να κατανεμηθεί 
σε υφιστάμενους αποθηκευτικούς χώρους (εκτός της αποθήκης της Μονής). 

 Σε ό,τι αφορά τη χημική ουσία που εμποτίζονται οι πάσσαλοι αυτοί, είναι κρεοζωτέλαιο και επιτρέπεται η 
χρήση του από την Ευρωπαϊκή Ένωση, καλύπτεται δε από συγκεκριμένο πρότυπο και ως εκ τούτου δεν 
χρειάζεται περιβαλλοντική μελέτη. 

 Ο εμποτισμός των πασσάλων, είτε με κρεοζωτέλαιο είτε με την μέθοδο του CCA (Chromate Copper 
Arsenate) που περιέχει Αρσενικό, είναι επιβεβλημένη για την καταπολέμηση μυκήτων και εξάπλωση τους στο 
υπέδαφος. 

 Η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει απαγορεύσει τη χρήση της μεθόδου του CCA παντελώς και η μόνη μέθοδος 
εμποτισμού που επιτρέπει είναι αυτή με κρεοζωτέλαιο. 

 Διευκρινίζεται ότι οι πάσσαλοι που εισάγει η ΑΗΚ δεν υποβάλλονται στην μέθοδο επεξεργασίας CCA και 
δεν περιέχουν σε οποιοδήποτε βαθμό Αρσενικό. 

 Ευελπιστώντας ότι τα πιο πάνω απαντούν τα ερωτήματα του έντιμου βουλευτή, παραμένουμε πάντα 
στη διάθεση σας.”. 

 Το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού είναι πάντοτε στη διάθεσή σας για να σας 
παράσχει οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες ή διευκρινίσεις σχετικά με το πιο πάνω θέμα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1020, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Αμμοχώστου κ. Κυριάκος Χατζηγιάννης με αρ. 
23.06.010.01.1020, η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας ημερ. 29.6.2012 
και σας πληροφορώ ότι η ηλεκτροδότηση των οικοπέδων του Συνοικισμού Αυτοστέγασης Ζυγίου (Περιοχή Γ), 
τα οποία έχουν παραχωρηθεί σε κατοίκους της κοινότητας Μαρί για την μεταστέγαση τους, έχει ολοκληρωθεί 
και δεν εκκρεμεί οποιαδήποτε εργασία από την Αρχή Ηλεκτρισμού Κύπρου.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1023, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1023 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Αμμοχώστου 
κ. Κυριάκο Χατζηγιάννη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας ημερομηνίας 29.6.2012 
και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

 Ο Υπουργός Εσωτερικών ως Κηδεμόνας Τ/Κ Περιουσιών, λόγω του επείγοντος του θέματος, χορήγησε 
στις 4.2.2012 την κατ’ εξαίρεση έγκρισή του για παραχώρηση του Τ/Κ τεμαχίου αρ. 231, Φ/Σχ. 55/28χωρ. στο 
Κοινοτικό Συμβούλιο Μαρί για την ανέγερση της εκκλησίας του Αγίου Σπυρίδωνα και αφού προηγουμένως ο 
Έπαρχος Λάρνακας είχε υπογράψει τη σχετική αίτηση προς την αρμόδια Πολεοδομική Αρχή, καθώς και τα 
αρχιτεκτονικά σχέδια για εξασφάλιση Πολεοδομικής Άδειας. Το θέμα τέθηκε εν συνεχεία ενώπιον της 
Συμβουλευτικής Επιτροπής για τη Διαχείριση των Τ/Κ Περιουσιών, στην 26η συνεδρία της που 
πραγματοποιήθηκε στις 9.4.2012, για καλυπτική έγκριση. Η σχετική Σύμβαση Μίσθωσης (με ονομαστικό 
ενοίκιο) υπογράφηκε στις 9.7.2012. 

 Είμαστε στη διάθεσή σας για τυχόν πρόσθετες διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1025, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων ημερομηνίας 
29/6/2012, σχετικά με το ερώτημα του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη και σας 
διαβιβάζεται η ακόλουθη απαντητική επιστολή της Αρχής Ηλεκτρισμού Κύπρου με Αρ. Φακ. ΤΜ/245.32 και 
ημερομηνία 31/7/2012: 

 “Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Φακ. 5.22.1.3.1 ημερομηνίας 13 Ιουλίου 2012 σχετικά με το πιο 
πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Η κατασκευή του υποσταθμού μεταφοράς της Αρχής Ηλεκτρισμού στο Τσέρι και της αντίστοιχης 
εναέριας γραμμής μεταφοράς που τον τροφοδοτεί από τον ηλεκτροπαραγωγό σταθμό Βασιλικού, 
ολοκληρώθηκαν και τέθηκαν σε λειτουργία το 2008. Τόσο ο υποσταθμός μεταφοράς “Τσέρι” όσο και η 
εναέρια γραμμή μεταφοράς “Βασιλικός-Τσέρι”, είναι πρωταρχικής σημασίας για την τροφοδότηση της 
πρωτεύουσας και ολόκληρης της Επαρχίας Λευκωσίας. 

2. Η Αρχή Ηλεκτρισμού μετά την κατασκευή νέου υποσταθμού μεταφοράς στη Λακατάμια προχώρησε σε 
υπογειοποίηση της εναέριας γραμμής μεταφοράς, που διερχόταν βόρεια του οικιστικού πυρήνα του 
Δήμου Τσερίου, από τον υποσταθμό Τσερίου μέχρι τον υποσταθμό Λακατάμιας, μήκους περί τα 
πεντέμισι χιλιόμετρα. Η γραμμή αυτή (που φαίνεται με κίτρινο χρώμα στο συνημμένο σχέδιο) είχε 
κατασκευαστεί το 1972 και σε αρκετά τμήματα είχε ενταχθεί εντός πολεοδομικών οικιστικών ζωνών. Από 
την υπογειοποίηση αυτή επωφελήθηκαν τόσο ο Δήμος Τσερίου όσο και ο Δήμος Λακατάμιας, αφού 
δίδεται η δυνατότητα για πιο ορθολογική ανάπτυξη εντός οικιστικών Πολεοδομικών ζωνών και ακόμη για 
πιθανή επέκταση των οικιστικών ζωνών στην περιοχή μεταξύ των κοινών διοικητικών ορίων των δύο 
Δήμων. 

3. Η Πολεοδομική Άδεια που εκδόθηκε από το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως προς την Αρχή 
Ηλεκτρισμού Κύπρου, με αριθμό ΛΕΥ/2191/2000 ημερομηνίας έκδοση 3.5.2005 και η μετέπειτα 
Πολεοδομική έγκριση ΛΕΥ/2191/2000/Β ημερομηνίας έκδοσης 18.12.2006 και συγκεκριμένα ο όρος 517 
προνοεί τα ακόλουθα: 

Όρος 517, Πολεοδομικής Άδειας ΛΕΥ/2191/2000/Β 
“Να υπογειοποιηθούν οι γραμμές μεταφοράς που διέρχονται της διοικητικής περιοχής Τσερίου νότια του 
υποσταθμού και οι οποίες έχουν αδειοδοτηθεί με την Πολεοδομική Άδεια με αρ. ΛΕΥ/381/2000 
ημερομηνίας 23.8.2002. Η δέσμευση αυτή να υλοποιηθεί όταν τα έργα υποδομής (διάνοιξη και 
κατασκευή δρόμων) το επιτρέψουν και ταυτόχρονα όταν, κατά την εκτίμηση της Πολεοδομικής Αρχής, 
προωθηθεί στην περιοχή διέλευσης των καλωδίων συστηματική ανάπτυξη, η οποία εύλογα καθιστά 
αναγκαία την υπογειοποίηση.” 

4. Να σημειωθεί ότι η περιοχή νότια του υποσταθμού Τσερίου από όπου διέρχεται η γραμμή μεταφοράς 
εμπίπτει σε γεωργικές ζώνες Γ3, ζώνες προστασίας Ζ3 και Ζ4 και κτηνοτροφική ζώνη Δ1 όπως φαίνεται 
στο συνημμένο σχέδιο που δείχνει την εναέρια γραμμή και τις Πολεοδομικές ζώνες γύρω από αυτή. 
Προφανώς στην περιοχή διέλευσης της γραμμής δεν υφίσταται επί του παρόντος συστηματική 
πολεοδομική ανάπτυξη. 
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Σημειώνεται επίσης ότι η λωρίδα διέλευσης της γραμμής νότια του υποσταθμού Τσερίου σε μήκος 1800 
μέτρων περίπου και πλάτος 30 μέτρων έχει απαλλοτριωθεί από την Αρχή Ηλεκτρισμού. 

5. Η Αρχή Ηλεκτρισμού Κύπρου, λαμβάνοντας υπόψη: 

• Τον σχετικό όρο 517 της Πολεοδομικής Άδειας ΛΕΥ/2191/2000/Β, 

• Τις παρούσες συνθήκες πολεοδομικής ανάπτυξης της περιοχής όπου διέρχεται γραμμή νότια του 
υποσταθμού μεταφοράς, 

• Το γεγονός ότι ήδη αποξηλώθηκε η γραμμή μεταφοράς (εντός οικιστικών ζωνών) στο βόρειο 
μέρος του Δήμου Τσερίου, 

• Το κόστος μιας τέτοιας υπογειοποίησης είναι εξαιρετικά υψηλό λόγω της μεγάλης δυνατότητας 
μεταφοράς ηλεκτρικού φορτίου που έχει η συγκεκριμένη γραμμή, 

• Την πολύ δύσκολη οικονομική κατάσταση που βρίσκεται η Αρχή Ηλεκτρισμού μετά την 
καταστροφή του Ηλεκτροπαραγωγού Σταθμού Βασιλικού, 

θεωρεί ότι δεν συντρέχει λόγος που να καθιστά αναγκαία την υπογειοποίηση της γραμμής, στο 
παρόν στάδιο. 

 Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινήσεις.”. 

 Το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού είναι πάντοτε στη διάθεσή σας για να σας 
παράσχει οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες ή διευκρινήσεις σχετικά με το πιο πάνω θέμα.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.1031, ημερομηνίας 28 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. 

Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αριθμό Ερ.23.06.010.01.1031 και ημερομηνία 4 Ιουλίου 2012, 
σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Σύμφωνα με την οδηγία 2001/37/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 5ης 
Ιουνίου 2001, για την προσέγγιση των νομοθετικών, κανονιστικών και διοικητικών διατάξεων των κρατών 
μελών σχετικά με την παραγωγή, την παρουσίαση και την πώληση των προϊόντων καπνού, κάθε μονάδα 
συσκευασίας προϊόντων καπνού (εκτός από τα προϊόντα καπνού που λαμβάνονται από το στόμα και άλλα 
προϊόντα καπνού που δεν καπνίζονται) και κάθε εξωτερική συσκευασία εκτός του πρόσθετου διαφανούς 
περιτυλίγματος πρέπει να φέρει μια γενική και μια συμπληρωματική προειδοποίηση η οποία λαμβάνεται από το 
συγκεκριμένο κατάλογο του Πρώτου παραρτήματος της σχετικής οδηγίας. 

 Τα κράτη μέλη μπορούν να αποφασίσουν εάν θα επιβάλουν την αναγραφή προειδοποιήσεων σχετικών 
με τους κινδύνους για την υγεία, με τη μορφή έγχρωμων φωτογραφιών ή άλλων εικονογραφήσεων στις 
συσκευασίες ορισμένων ή όλων των πιο πάνω ειδών προϊόντων καπνού. 

 Στις περιπτώσεις που τα κράτη μέλη απαιτούν την αναγραφή πρόσθετων προειδοποιήσεων υπό μορφή 
έγχρωμων φωτογραφιών ή άλλων εικονογραφήσεων, οι προειδοποιήσεις αυτές πρέπει να συμφωνούν με τους 
κανόνες που θεσπίζει η Επιτροπή. 

 Η Επιτροπή με την απόφαση 2003/641/ΕΚ έχει θεσπίσει κανόνες σχετικά με τη χρήση έγχρωμων 
φωτογραφιών ή άλλων εικονογραφήσεων ως προειδοποιήσεων για την υγεία στις συσκευασίες προϊόντων 
καπνού, οι οποίες είναι διαθέσιμες στα Κράτη Μέλη μαζί με άλλες σχετικές πληροφορίες και δίδεται η 
δυνατότητα επιλογής από διάφορες τέτοιες φωτογραφίες ή άλλες εικονογραφήσεις, για καθεμιά από τις 
συμπληρωματικές προειδοποιήσεις του πρώτου παραρτήματος της οδηγίας 2001/37/ΕΚ. 

 Η Επιτροπή με την οδηγία 2012/9/ΕΕ της 7ης Μαρτίου, 2012 έχει τροποποιήσει το Παράρτημα της 
Οδηγίας 2001/37/ΕΚ και έχει εισαγάγει νέο κατάλογο υποχρεωτικών προειδοποιήσεων για το κάπνισμα. Τα 
κράτη μέλη θέτουν σε ισχύ τις αναγκαίες νομοθετικές, κανονιστικές και διοικητικές διατάξεις προκειμένου να 
συμμορφωθούν προς τη νέα οδηγία το αργότερο έως τις 28 Μαρτίου 2014, ενώ δύνανται να αποφασίσουν 
να επιτρέψουν τη συνέχιση της διάθεσης στην αγορά προϊόντων που δεν συμμορφώνονται με τη νέα οδηγία 
μέχρι τις 28 Μαρτίου 2016. 
 Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή στην τελευταία συνεδρία της ειδικής Επιτροπής που συστάθηκε με βάση το 
άρθρο 10 της Οδηγίας 2001/37/ΕΚ που έγινε στις 14 Μαρτίου, 2012, στις Βρυξέλλες ενημέρωσε τα Κράτη 
Μέλη ότι δημιουργείται νέα βιβλιοθήκη έγχρωμων φωτογραφιών ή άλλων εικονογραφήσεων ως 
προειδοποιήσεων για την υγεία και ευελπιστεί ότι αυτή θα είναι έτοιμη στις αρχές του έτους 2013. 
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 Εν τω μεταξύ περί τα τέλη του τρέχοντος έτους αναμένεται σχετική πρόταση από την Επιτροπή για 
τροποποίηση της οδηγίας 2001/37/ΕΚ και σύμφωνα με τη Δημόσια Διαβούλευση που είχε γίνει, πιθανό να 
υπάρξει πρόνοια για υποχρεωτική πλέον χρήση από όλα τα Κράτη Μέλη των έγχρωμων φωτογραφιών 
ή άλλων εικονογραφήσεων ως προειδοποιήσεων για την υγεία. 
 Το Υπουργείο Υγείας συμφωνεί με την άποψη ότι οι προειδοποιήσεις που περιλαμβάνουν έγχρωμες 
φωτογραφίες ή άλλες εικονογραφήσεις μπορούν να συμβάλλουν αποτελεσματικά στην αποθάρρυνση των 
πολιτών όσον αφορά το κάπνισμα και την ενημέρωσή τους σχετικά με τους κινδύνους για την υγεία που 
συνδέονται με αυτό. 

 Λαμβάνοντας υπόψη τα πιο πάνω καθώς και την αναμενόμενη τροποποίηση της οδηγίας που δυνατό να 
καταστήσει την χρήση έγχρωμων φωτογραφιών ή άλλων εικονογραφήσεων ως υποχρεωτικές, αλλά και τη 
δημιουργία νέας βιβλιοθήκης έγχρωμων φωτογραφιών ή άλλων εικονογραφήσεων ως προειδοποιήσεων για 
την υγεία, οι Υπηρεσίες του Υπουργείου Υγείας προσχωρούν με διαδικασίες για πλήρη εφαρμογή της χρήσης 
των εν λόγω ενδείξεων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1035, ημερομηνίας 29 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1035 και ημερομηνία 29 Ιουνίου 2012, που 
υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λάρνακας κ. Τάσο Μητσόπουλο, σε σχέση με το διαχωρισμό οικοπέδων για 
άπορες οικογένειες στην κοινότητα Βαβατσινιάς, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Στις 06 Σεπτεμβρίου 2011 πραγματοποιήθηκε σύσκεψη στην Κοινότητα Βαβατσινιάς για να γίνει 
προκαταρκτική επιτόπου μελέτη του αιτήματος που υπέβαλε στην Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας το Κοινοτικό 
Συμβούλιο Βαβατσινιάς για διαχωρισμό κρατικών οικοπέδων προς διάθεση σε χαμηλά αμειβόμενες 
οικογένειες. Στην σύσκεψη έλαβαν μέρος όλα τα εμπλεκόμενα Τμήματα και αποφασίστηκε όπως προωθηθεί ο 
διαχωρισμός σε οικόπεδα των τεμαχίων 235 και 773 (μέρος), Φ/Σχ. 49/01, τα οποία κρίθηκαν κατάλληλα για το 
σκοπό αυτό. 

3. Ύστερα από αξιολόγηση των άμεσων αναγκών για τη στέγαση νεαρών ζευγαριών στην Κοινότητα, που 
αριθμεί περί τους 90 κατοίκους διαπιστώθηκε ότι στην παρούσα φάση χρειάζονται δύο μόνο οικόπεδα. 

4. Η Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας έχει ζητήσει από το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως να προχωρήσει 
με το σχεδιασμό του διαχωρισμού δύο οικοπέδων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1040, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1040 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας με ημερομηνία 12 Ιουλίου 
2012 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι η Σύμβαση Λειτουργίας της Μονάδας Ολοκληρωμένων 
Εγκαταστάσεων Διαχείρισης Αποβλήτων έχει εκχωρηθεί στο Συμβούλιο Εκμετάλλευσης Χώρου Διάθεσης ή 
Αξιοποίησης Οικιακών Αποβλήτων Επαρχιών Λάρνακας/Αμμοχώστου από τον Σεπτέμβριο 2011. Το θέμα του 
διορισμού ανεξάρτητου Συμβούλου για την παρακολούθηση της λειτουργίας του έργου αφορά έκτοτε το 
Συμβούλιο. Το θέμα τέθηκε στο Συμβούλιο από τον Εκπρόσωπο του Υπουργείου Εσωτερικών στο Συμβούλιο 
για να τύχει χειρισμού.» 

Απάντηση ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1041, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
«Νομοθεσία που διέπει τη λειτουργία των Καφενείων 

 Αναφέρομαι στην επιστολή του Αν. Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, με αρ. Ερ. 
23.06.010.01.1041 και ημερομηνία 9/7/2012, σχετικά με το πιο πάνω θέμα και επιθυμώ να σας πληροφορήσω 
για τα ακόλουθα: 

1. Ο Κυπριακός Οργανισμός Τουρισμού, με βάση την υφιστάμενη περί Κέντρων Αναψυχής Νομοθεσία, 
έχει αρμοδιότητα για τη ρύθμιση και εποπτεία των Κέντρων Αναψυχής. Ο Κυπριακός Οργανισμός 
Τουρισμού δεν αδειοδοτεί, ούτε και επιθεωρεί, καφενεία, αφού αυτά εξαιρούνται ρητά από την πιο πάνω 
Νομοθεσία. Η λειτουργία των καφενείων διέπεται από άλλο νομικό πλαίσιο, η εφαρμογή του οποίου 
εμπίπτει στις αρμοδιότητες των Τοπικών Αρχών. 

2. Ανεξάρτητα ωστόσο, από τον οποιοδήποτε χαρακτηρισμό μιας επιχείρησης, εάν διαφανεί ότι αυτή 
προσφέρει υπηρεσίες κέντρου Αναψυχής χωρίς να έχει εξασφαλίσει άδεια λειτουργίας από τον 
Κυπριακό Οργανισμό Τουρισμού, τότε ο Οργανισμός είναι υποχρεωμένος να εφαρμόσει τις διατάξεις της 
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υφιστάμενης Νομοθεσίας που προβλέπει και τη λήψη δικαστικών μέτρων. Έτσι, διασφαλίζεται η ισότητα 
μεταξύ των επιχειρήσεων, η προστασία των πελατών/καταναλωτών και η αποτροπή της παράνομης 
λειτουργίας Κέντρων Αναψυχής με το πρόσχημα ότι λειτουργούν ως καφενεία. 

3. Σχετικά πληροφορείστε, από ενημέρωση που έχω λάβει από τον Κυπριακό Οργανισμό Τουρισμού, ότι ο 
ΚΟΤ προέβηκε στην καταχώρηση 73 ποινικών υποθέσεων κατά την περίοδο 1.1.2012 - 30.7.2012 
εναντίον μη αδειούχων Κέντρων Αναψυχής σε ολόκληρη την Κύπρο. Ένας περιορισμένος αριθμός από 
αυτές τις υποθέσεις, αφορά επιχειρήσεις που κατέχουν άδεια λειτουργίας σαν καφενεία από τις αρμόδιες 
αρχές, πλην όμως προσφέρουν υπηρεσίες που με βάση τον περί Κέντρων Αναψυχής Νόμο, μπορούν 
να προσφέρονται μόνο από αδειούχα Κέντρα Αναψυχής. Η ορθότητα της πιο πάνω προσέγγισης από 
μέρους του Κυπριακού Οργανισμού Τουρισμού, έχει επιβεβαιωθεί και από το Ανώτατο Δικαστήριο στα 
πλαίσια της αναθεωρητικής διαδικασίας στην ποινική έφεση 145/2006 «ΚΟΤ vs Capuccino». Κατά 
κανόνα, σύμφωνα με τον Κυπριακό Οργανισμό Τουρισμού, οι ποινές που επιβάλλονται από τα 
Δικαστήρια για το συγκεκριμένο αδίκημα είναι η επιβολή χρηματικής ποινής ή/και η έκδοση τελικού 
διατάγματος αναστολής λειτουργίας της επιχείρησης, εφόσον ο κατηγορούμενος κριθεί ένοχος. 

 Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινήσεις ή/και περαιτέρω πληροφορίες τυχόν 
χρειάζεστε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1042, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
«Θέμα: Πώληση φρουτονυχτερίδας σε κατάστημα πώλησης ζώων (pet shop) 

 Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 
9.7.2012, αναφορικά με την πιο πάνω Ερώτηση του Βουλευτή κ. Περδίκη, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Οι Κτηνιατρικές Υπηρεσίες ενημερώθηκαν για την άφιξη τεσσάρων νυχτερίδων (Rousettus aegyptiacus) 
από Ελλάδα μέσω εντύπου γνωστοποίησης άφιξης ζωντανών ζώων προέλευσης από Κράτη Μέλη της Ε.Ε. Το 
έντυπο διαβίβασε στις Κτηνιατρικές Υπηρεσίες ο ίδιος ο εισαγωγέας, με βάση τον περί Κτηνιατρικών Ελέγχων 
στο Ενδοκοινοτικό Εμπόριο και την Εισαγωγή από Τρίτες Χώρες Ζώων και Ζωικών Προϊόντων καθώς και για 
άλλα Συναφή Θέματα Νόμο. Σύμφωνα με την προαναφερθείσα νομοθεσία, η υποχρέωση ενημέρωσης της 
αρμόδιας αρχής είναι τουλάχιστον 24 ώρες πριν από την ώρα άφιξης των ζώων και ως εκ τούτου, πολλές 
φορές οι αρμόδιες αρχές ενημερώνονται όταν οι διαδικασίες αποστολής των ζώων είναι ήδη σε εξέλιξη. 

 Οι Κτηνιατρικές Υπηρεσίες προχώρησαν σε ενημέρωση του Τμήματος Περιβάλλοντος, αφού με βάση τις 
πρόνοιες του περί Προστασίας και Διαχείρισης της Φύσης και της Άγριας Ζωής Νόμου, Αρ. 153(Ι)/2003, 
απαγορεύεται η κατοχή και εμπορία αυτού του είδους νυχτερίδων. Το υποστατικό όπου διατηρούνταν τα ζώα 
επιθεωρήθηκε από προσωπικό των Κτηνιατρικών Υπηρεσιών και του Τμήματος Περιβάλλοντος και ζητήθηκε 
από τον έμπορο να διευθετήσει την επαναποστολή των ζώων στην εγκατάσταση προέλευσης τους στην 
Ελλάδα, κάτι το οποίο και έπραξε σε πολύ σύντομο χρονικό διάστημα. Τα ζώα δεσμεύτηκαν στο υποστατικό 
μέχρι την επαναποστολή τους στην Ελλάδα και δόθηκαν σχετικές οδηγίες στον ιδιοκτήτη σε σχέση με τις 
συνθήκες κράτησής τους. 

 Σημειώνεται ότι δεν διαπιστώθηκε εσκεμμένη προσπάθεια παράνομης εμπορίας ή απόκρυψης της 
άφιξης των ζώων από τις αρμόδιες αρχές, καθώς ο ίδιος ο έμπορος ενημέρωσε τις Κτηνιατρικές Υπηρεσίες για 
την άφιξη των νυχτερίδων. Για το λόγο αυτό, πέραν της επαναποστολής των ζώων στον τόπο προέλευσης 
τους, δεν λήφθηκαν άλλες διοικητικές ή ποινικές κυρώσεις κατά του εμπόρου. 

 Σύμφωνα με ενημέρωση που είχα από τις Κτηνιατρικές Υπηρεσίες, δεν υπάρχει οποιαδήποτε πρόνοια 
στην κοινοτική κτηνιατρική νομοθεσία η οποία να απαιτεί από την αρμόδια αρχή να κατασκευάζει και να 
διατηρεί χώρους για την κράτηση κατασχεθέντων ζώων. Σε περίπτωση που χρειαζόταν να κατασχεθούν οι 
νυχτερίδες, θα μεταφέρονταν σε αδειοδοτημένο χώρο φύλαξης ζώων, που θα πληρούσε τις κατάλληλες 
συνθήκες κράτησης για την καλή ευημερία τους. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εξωτερικών κ. Ερατώς Κοζάκου 
Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1043, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σε συνέχεια επιστολής σας με Αριθμό Φακέλου: Ερ.23.06.010.01.1043 και ημερ. 10 Ιουλίου 2012, με 
την οποία μας προωθείτε αντίγραφο ερώτησης του Βουλευτή Λευκωσίας κου Περδίκη, πληροφορείσθε ότι 
έχουμε λάβει γνώση για το κοινό άρθρο των δεκαέξι Υπουργών Εξωτερικών χωρών της EE και επιθυμούμε να 
διευκρινίσουμε ότι το περιεχόμενο αυτού δεν εκφράζει την κοινή θέση της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά 
αντιπροσωπεύει τις εθνικές θέσεις όσων το υπογράφουν. 
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 Οι 16 Υπουργοί Εξωτερικών επικεντρώνονται στην κοινή επιστολή τους, κυρίως στην σημασία της 
οικονομικής και εμπορικής συνεργασίας με την Τουρκία, ιδιαίτερα σε μια περίοδο βαθειάς οικονομικής κρίσης 
στην Ευρώπη. Τονίζεται επίσης η σημασία της Τουρκίας στα θέματα συλλογικής ασφάλειας, με ιδιαίτερη 
έμφαση στην Συρία και το Αφγανιστάν. Όσον αφορά στην ενταξιακή της διαδικασία, οι Υπουργοί Εξωτερικών 
τονίζουν την ανάγκη περαιτέρω μεταρρυθμίσεων καθώς και την ανάγκη εποικοδομητικής συνεισφοράς της 
Τουρκίας στην επίλυση του Κυπριακού Προβλήματος και την ανάγκη να ανοίξει τα λιμάνια και αεροδρόμιά της 
στα κυπριακά πλοία, κάτι που χαρακτηρίζουν κλειδί στην όλη διαδικασία. 

 Επί τούτου, υπενθυμίζεται ότι η θέση της Ευρωπαϊκής Ένωσης για την ενταξιακή προοπτική της 
Τουρκίας, αλλά και τις τουρκικές απειλές και την προκλητική τουρκική στάση σε σχέση με την ανάληψη της 
Προεδρίας του Συμβουλίου της EE από την Κυπριακή Δημοκρατία, έχει καταγραφεί με σαφή και ξεκάθαρο 
τρόπο στα Συμπεράσματα του Συμβουλίου της 5ης Δεκεμβρίου 2011, καθώς και στα συμπεράσματα του 
Ευρωπαϊκού Συμβουλίου της 9ης Δεκεμβρίου 2011 και έχει επανειλημμένως μεταφερθεί στην Τουρκία. 

 Συγκεκριμένα, το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο, στη Σύνοδο του της 9ης Δεκεμβρίου 2011 τοποθετήθηκε 
ομόφωνα εκφράζοντας «τη σοβαρή ανησυχία του για τις τουρκικές δηλώσεις και απειλές» και ζήτησε «τον 
πλήρη σεβασμό του ρόλου της Προεδρίας του Συμβουλίου, η οποία αποτελεί θεμελιώδες θεσμικό 
χαρακτηριστικό γνώρισμα της EE, προβλεπόμενο στη Συνθήκη». Επιπρόσθετα, το Συμβούλιο Γενικών 
Υποθέσεων στις 5 Δεκεμβρίου 2011, επίσης ομόφωνα, τοποθετήθηκε εκφράζοντας «τη δυσαρέσκειά του για τις 
δηλώσεις της Τουρκίας ότι θα παγώσει τις σχέσεις της με την Προεδρία της EE κατά το δεύτερο εξάμηνο του 
2012», υπογραμμίζοντας ότι «η Προεδρία του Συμβουλίου της EE προβλέπεται από τη Συνθήκη για την 
Ευρωπαϊκή Ένωση». 

 Παράλληλα, το Συμβούλιο έχει υπογραμμίσει, μεταξύ άλλων, και την ανάγκη ανεπιφύλακτης δέσμευσης 
της Τουρκίας στις σχέσεις καλής γειτονίας, έχει εκφράσει σοβαρές ανησυχίες και έχει προτρέψει να 
αποφεύγεται κάθε είδους απειλή ή ενέργεια στρεφόμενη κατά Κράτους Μέλους, ή αιτία τριβής ή ενέργειες, που 
θα μπορούσαν να βλάψουν τις καλές σχέσεις γειτονίας και την ειρηνική επίλυση των διαφορών. Το Συμβούλιο 
τονίζει επίσης όλα τα κυρίαρχα δικαιώματα των κρατών μελών της EE τα οποία περιλαμβάνουν, μεταξύ άλλων, 
τη σύναψη διμερών συμφωνιών, καθώς και την εξερεύνηση και την εκμετάλλευση των εθνικών πόρων τους, 
σύμφωνα με το ευρωπαϊκό κεκτημένο και το διεθνές δίκαιο, συμπεριλαμβανομένης της Σύμβασης των 
Ηνωμένων Εθνών για το Δίκαιο της Θάλασσας, 

 Το Συμβούλιο έχει επίσης επιβεβαιώσει τα Συμπεράσματα της 11ης Δεκεμβρίου 2006, καθώς και τη 
Δήλωση της 21ης Σεπτεμβρίου 2005 και έχει εκφράσει βαθύτατη δυσαρέσκεια για το ότι η Τουρκία, παρά τις 
επανειλημμένες εκκλήσεις, συνεχίζει να αρνείται να εκπληρώσει τις υποχρεώσεις της για πλήρη και άνευ 
διακρίσεων εφαρμογή του Πρόσθετου Πρωτοκόλλου της Άγκυρας, έναντι όλων των Κρατών Μελών. Το 
Συμβούλιο υπογραμμίζει παράλληλα, ότι η εφαρμογή του Πρωτοκόλλου θα μπορούσε να δώσει σημαντική 
ώθηση στη διαπραγματευτική διαδικασία της Τουρκίας, ενώ επαναλαμβάνει ότι, ελλείψει προόδου, το 
Συμβούλιο διατηρεί τα μέτρα που λήφθηκαν το 2006, έναντι της Τουρκίας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1044, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.010.01.1044, ημερομηνίας 9.7.12, σχετικά με την πιο 
πάνω Ερώτηση, και σας παραθέτω πιο κάτω την απάντηση: 

 Η Κυπριακή Δημοκρατία κύρωσε τη Σύμβαση του ΟΗΕ για τα Δικαιώματα των Ατόμων με Αναπηρίες με 
τον περί της Σύμβασης για τα Δικαιώματα των Ατόμων με Αναπηρίες και περί Συναφών Θεμάτων (Κυρωτικό) 
Νόμο του 2011, Ν. 8(ΙΙΙ)/2011. Με την ψήφιση του Νόμου, η Σύμβαση και το Πρωτόκολλο ενσωματώνονται 
στην κυπριακή νομοθεσία και αποτελούν ήδη Νόμο, με τον οποίο τα δικαιώματα των ατόμων με αναπηρία 
έχουν σαφή νομική κατοχύρωση. 

 Το Υπουργικό Συμβούλιο, με Απόφασή του στις 9 Μαΐου 2012 όρισε τους απαραίτητους μηχανισμούς 
εφαρμογής και παρακολούθησης της Σύμβασης, σύμφωνα με το Άρθρο 33 της Σύμβασης. Το Τμήμα 
Κοινωνικής Ενσωμάτωσης Ατόμων με Αναπηρίες έχει αναλάβει το ρόλο του Κεντρικού Σημείου για την 
εφαρμογή της Σύμβασης. Το Παγκύπριο Συμβούλιο για τα Άτομα με Αναπηρίες (ΠΣΑΑ), που λειτουργεί στα 
πλαίσια των περί Ατόμων με Αναπηρίες Νόμων 2000-2007 ως συμβουλευτικό σώμα, ασκεί το ρόλο του 
Συντονιστικού Μηχανισμού. Η Επίτροπος Διοικήσεως και Προστασίας Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων/Αρχή 
Ισότητας ορίστηκε ως ο Ανεξάρτητος Μηχανισμός για την προώθηση, προστασία και παρακολούθηση της 
Σύμβασης. 

 Ήδη έχουν ορισθεί τα Σημεία Επαφής για την εφαρμογή της Σύμβασης σε όλα τα 
Υπουργεία/Τμήματα/Υπηρεσίες και έχει γίνει η αναγκαία ενημέρωση από το Τμήμα Κοινωνικής Ενσωμάτωσης 
Ατόμων με Αναπηρίες. Σύντομα πρόκειται να διοργανωθεί και ημερίδα έναρξης της ετοιμασίας του Εθνικού 
Σχεδίου Δράσης για την Αναπηρία με στόχο την προώθηση υλοποίησης της Σύμβασης. Οι οργανώσεις των 



87 

 

ατόμων με αναπηρίες θα συμμετέχουν στις εργασίες όλων των μηχανισμών που έχουν οριστεί με βάση το 
Άρθρο 33 της Σύμβασης καθώς και στην ετοιμασία του Σχεδίου Δράσης.» 

Απάντηση ημερομηνίας 17 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1045, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
«Ανακοίνωση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για την ενέργεια από ανανεώσιμες πηγές 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αριθμό πρωτοκόλλου 23.06.010.01.1045 και ημερομηνία 10 Ιουλίου 
2012 του Αν. Γενικού Διευθυντή της Βουλής σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Το 2007, η Ευρωπαϊκή Ένωση έθεσε τρεις βασικούς στόχους για το έτος 2020, ένας εκ των οποίων 
ήταν η επίτευξη μεριδίου 20% ανανεώσιμων πηγών ενέργειας (ΑΠΕ) στην τελική ακαθάριστη 
κατανάλωση ενέργειας της Κοινότητας. Το μερίδιο αυτό δεν αφορά μόνο τη χρήση ΑΠΕ στον ηλεκτρισμό 
(όπως αναφέρεται στην ερώτηση του κ. Περδίκη), αλλά και στους τρεις τομείς της ενέργειας δηλ. στον 
ηλεκτρισμό, στη θέρμανση/ψύξη και στις μεταφορές. 

2. Με σκοπό την επίτευξη του προαναφερόμενου στόχου, το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο και Κοινοβούλιο 
υιοθέτησαν την Οδηγία 2009/28/ΕΚ, με την οποία τέθηκαν υποχρεωτικοί στόχοι για κάθε κράτος μέλος. 
Για την Κυπριακή Δημοκρατία ο στόχος είναι 13% ΑΠΕ στην τελική ακαθάριστη κατανάλωση ενέργειας 
της χώρας το 2020. 

3. Με βάση τις εκθέσεις προόδου των κρατών μελών για τα έτη 2009-2010, διαφάνηκε ότι το θεσμικό 
πλαίσιο το οποίο υιοθετήθηκε ξεκίνησε να αποδίδει καρπούς, αφού η σημαντική αύξηση της ενέργειας 
από ΑΠΕ που σημειώθηκε στην Κοινότητα, οδήγησε στην επίτευξη από το 2010 του πρώτου 
ενδιάμεσου στόχου της για τα έτη 2011-2012. Το ίδιο ενθαρρυντικά αποτελέσματα είχαμε και στη χώρα 
μας αφού η Κυπριακή Δημοκρατία, πέτυχε, από το 2010, την επίτευξη του πρώτου ενδιάμεσου στόχου 
της για τα έτη 2011-2012 και από το 2011, τον δεύτερο ενδιάμεσο στόχο της για τα έτη 2013-2014. 

4. Παρόλο που το ισχύον νομικό πλαίσιο της Ευρώπης για την προώθηση των ΑΠΕ είναι επί του 
παρόντος αποτελεσματικό, εντούτοις η οικονομική κρίση που ταλανίζει όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης, και το γεγονός ότι ο κινητήριος μοχλός της ανάπτυξης των ΑΠΕ -που είναι οι δεσμευτικοί 
στόχοι- παύουν να ισχύουν το 2020, οδήγησαν την Ευρωπαϊκή Επιτροπή στην έκδοση της 
Ανακοίνωσης με τίτλο «Ενέργεια από ανανεώσιμες πηγές: σημαντικός παράγοντας στην ευρωπαϊκή 
αγορά ενέργειας» στις 6 Ιουνίου 2012. 

5. Στην εν λόγω Ανακοίνωση, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή παρέχει πληροφορίες αναφορικά με το ισχύον 
πλαίσιο προώθησης των ΑΠΕ μέχρι το 2020 και σκιαγραφεί πιθανές επιλογές πολιτικής (ορισμένες εκ 
των οποίων αναφέρονται στην ερώτηση του κ. Περδίκη) για μετά το 2020, ώστε να εξασφαλιστεί 
συνέχεια και σταθερότητα, που θα καταστήσουν δυνατή την απαιτούμενη ανάπτυξη της παραγωγής 
ενέργειας από ΑΠΕ μέχρι το 2030 και έπειτα. 

6. Η Ανακοίνωση, στην οποία αναφέρεται ο κ. Περδίκης δεν αποτελεί νομικό πλαίσιο το οποίο τα κράτη 
μέλη είναι υποχρεωμένα να εφαρμόσουν, αλλά το μέσο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για να κοινοποιήσει 
στα κράτη μέλη τις σκέψεις και τους προβληματισμούς της αναφορικά με την προώθηση των ΑΠΕ μετά 
το 2020. 

7. Όπως θα γνωρίζετε, η προώθηση των ΑΠΕ αποτελεί μία από της κυριότερες προτεραιότητες της 
ενεργειακής πολιτικής της Κυπριακής Δημοκρατίας και στα πλαίσια αυτής της πολιτικής είναι που 
αποφασίστηκε ότι ως Προεδρία του Συμβουλίου θα προωθήσουμε την υιοθέτηση Συμπερασμάτων 
Συμβουλίου για τις ΑΠΕ, που θα βασίζονται στην εν λόγω Ανακοίνωση της Επιτροπής, κατά τη διάρκεια 
του Συμβουλίου Υπουργών Ενέργειας που θα πραγματοποιηθεί στις 3 Δεκεμβρίου 2012. 

8. Η υιοθέτηση Συμπερασμάτων Συμβουλίου κατά τη διάρκεια της Προεδρίας μας, δεν θα αποτελέσει 
απλώς μία επιτυχία για την Κυπριακή Προεδρία, αλλά και το έναυσμα για να ξεκινήσει συζήτηση 
αναφορικά με το θεσμικό πλαίσιο το οποίο πρέπει να υιοθετηθεί για τις ΑΠΕ από το 2020 και έπειτα. 

 Το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού είναι πάντα στη διάθεσή σας για να σας δώσει 
οποιεσδήποτε επιπρόσθετες πληροφορίες σχετικά με τα πιο πάνω.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1046, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Αν. Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 
10 Ιουλίου 2012, σχετικά με την ερώτηση του βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας, κ. Γιώργου 
Περδίκη και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 
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 Τα δικαιώματα βελτιωτού ποικιλίας σε Ευρωπαϊκό επίπεδο, διέπονται από τον Κανονισμό 2100/94/ΕΚ, 
του Συμβουλίου, της 27ης Ιουλίου 1994 για τα κοινοτικά δικαιώματα επί φυτικών ποικιλιών (EE L. 227 της 
1.9.1994, σ. 1). Αρμόδια Αρχή για την εφαρμογή του Κανονισμού 2100/94/ΕΚ είναι το Κοινοτικό Γραφείο 
Φυτικών Ποικιλιών (CPVO) που εδρεύει στο Angers της Γαλλίας. Ο Κανονισμός δεν θίγει το δικαίωμα των 
κρατών μελών να χορηγούν εθνικά δικαιώματα ιδιοκτησίας φυτικών ποικιλιών με βάση εθνικές νομοθεσίες. 

 Το Άρθρο 14 του Κανονισμού 2100/94/ΕΚ προνοεί παρέκκλιση από τα κοινοτικά δικαιώματα επί 
φυτικών ποικιλιών για σκοπούς διασφάλισης της γεωργικής παραγωγής. Συγκεκριμένα, οι καλλιεργητές 
επιτρέπεται να χρησιμοποιούν για σκοπούς αναπαραγωγής σε δικά τους τεμάχια, το προϊόν της συγκομιδής το 
οποίο έλαβαν φυτεύοντας πολλαπλασιαστικό υλικό ποικιλίας που προστατεύεται από κοινοτικό δικαίωμα επί 
φυτικών ποικιλιών. Η παρέκκλιση αυτή, γνωστή και ως “σπόρος του γεωργού” (Farm-saved seed), επιτρέπεται 
μόνο για ορισμένα φυτικά είδη και με συγκεκριμένους περιορισμούς για την καταβολή δικαιωμάτων όταν οι 
γεωργοί κάνουν χρήση της εν λόγω παρέκκλισης. Αυτά τα δικαιώματα γνωστά και ως «δίκαιη αμοιβή» είναι 
αισθητά χαμηλότερα από το ποσό που καταβάλλεται για την βάσει αδείας παραγωγή πολλαπλασιαστικού 
υλικού της ίδιας ποικιλίας στην ίδια περιοχή. Αντίστοιχη πρόνοια υπάρχει και σε άλλες εθνικές νομοθεσίες 
όπως π.χ. της Γαλλίας. Στην εθνική νομοθεσία της Κύπρου, στον περί Προστασίας των Νέων Ποικιλιών των 
Φυτών Νόμο του 2004, δεν υπάρχει τέτοια πρόνοια. Τονίζεται όμως ότι η συγκεκριμένη νομοθεσία είναι στην 
ουσία ανενεργή, αφού μέχρι σήμερα καμία ποικιλία δεν έχει προστατευτεί με βάση αυτή. 

 Επίσης, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, το 2010, ανέθεσε σε εξωτερικό συνεργάτη την αξιολόγηση του 
κοινοτικού συστήματος για την προστασία των φυτικών ποικιλιών. Η αξιολόγηση έδειξε ότι, το σύστημα 
λειτουργεί ικανοποιητικά και κυρίως μέσω της εξαίρεσης του βελτιωτή (breeder exemption) προάγει την 
καινοτομία και την βιοποικιλότητα, αλλά επιδέχεται και κάποιων βελτιώσεων. Όσον αφορά την χρήση του 
“σπόρου του γεωργού” (Farm-saved seed), ο εξωτερικός συνεργάτης προτείνει τη δημιουργία ενός 
αποτελεσματικού συστήματος ενημέρωσης των βελτιωτών για τη χρήση του “σπόρου του γεωργού”, για να 
καταστεί δυνατή η είσπραξη της “δίκαιης αμοιβής” σύμφωνα με το Άρθρο 14(3) του εν λόγω Κανονισμού. Προς 
το παρόν, σε Ευρωπαϊκό επίπεδο, δεν τέθηκε θέμα για κατάργηση της παρέκκλισης που αφορά τη χρήση του 
“σπόρου του γεωργού”. 

 Τέλος, πληροφορείστε ότι για την εφαρμογή του περί Προστασίας των Νέων Ποικιλιών των Φυτών 
Νόμου του 2004 υπεύθυνο είναι το Τμήμα Εφόρου Εταιρειών και Επίσημου Παραλήπτη και ως εκ τούτου το 
Υπουργείο Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, δεν είναι σε θέση να γνωρίζει εάν προωθείται 
τροποποίηση του υπό αναφορά Νόμου. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1048, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με Ερ. 23.06.010.01.1048 και ημερομηνία 12/07/12, σχετικά με την πιο 
πάνω ερώτηση, και παραθέτω τα ακόλουθα: 

 Με βάση το άρθρο 3 του περί Πρόσληψης Ατόμων με Αναπηρίες στον Ευρύτερο Δημόσιο Τομέα 
(Ειδικές Διατάξεις) Νόμου (Ν.146(Ι)/2009), τα άτομα με αναπηρίες τα οποία διεκδικούν διορισμό στα πλαίσια 
του εν λόγω Νόμου θα πρέπει να ικανοποιούν τα ακόλουθα αντικειμενικά κριτήρια: 

(1) να κατέχουν τα προσόντα της υπό πλήρωση θέσης, 

(2) να επιτύχουν σε τυχόν απαιτούμενες για τη θέση γραπτές ή προφορικές εξετάσεις, 

(3) να κριθούν κατάλληλα για την εκτέλεση των καθηκόντων της υπό πλήρωση θέσης από το αρμόδιο 
διορίζον όργανο, το οποίο οφείλει να λάβει υπόψη την έκθεση της Ειδικής Πολυθεματικής Επιτροπής. 

 Το δικαίωμα λήψης της τελικής απόφασης σε σχέση με το διορισμό των ατόμων, λαμβάνοντας υπόψη 
την έκθεση της Ειδικής Πολυθεματικής Επιτροπής, ανήκει στο διορίζον όργανο το οποίο δεν υποχρεώνεται να 
υιοθετήσει την έκθεση της Ειδικής Πολυθεματικής Επιτροπής, νοουμένου ότι θα αιτιολογήσει επαρκώς την 
απόφασή του. Ως εκ τούτου, το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων δεν είναι σε θέση να 
απαντήσει για τις ενέργειες και αποφάσεις του διορίζοντος οργάνου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1049, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη  
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.010.01.1049 και ημερ. 10/7/2012 σχετικά με την πιο 
πάνω Ερώτηση, και σας παραθέτω πιο κάτω τα ακόλουθα όσον αφορά την παρ. 5: 

 Το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων έχει στις άμεσες προτεραιότητές του την αύξηση 
της ένταξης και της συμμετοχής των ατόμων με αναπηρίες στην απασχόληση. Με βάση την Απόφαση του 
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Υπουργικού Συμβουλίου με αρ. 68.425 και ημερομηνία 18.02.09 εγκρίθηκε η δημιουργία ενός νέου 
Οργανισμού για την επαγγελματική κατάρτιση και αποκατάσταση, με αξιοποίηση του Ιδρύματος Χρίστου 
Στέλιου Ιωάννου και του Κέντρου Επαγγελματικής Αποκατάστασης Αναπήρων, με στόχο την αναδιοργάνωση 
και τον εκσυγχρονισμό του τομέα επαγγελματικής κατάρτισης και αποκατάστασης των ατόμων με αναπηρίες. 
Το Τμήμα Κοινωνικής Ενσωμάτωσης Ατόμων με Αναπηρίες, που είναι το αρμόδιο Τμήμα του Υπουργείου, ήδη 
εργάζεται προς αυτή την κατεύθυνση. 

2. Ο νέος Οργανισμός θα παρέχει επαγγελματική καθοδήγηση και προσανατολισμό στα άτομα με 
αναπηρίες, προγράμματα κατάρτισης για βελτίωση δεξιοτήτων/ικανοτήτων που θα πραγματοποιούνται είτε 
από τον Οργανισμό είτε σε συνεργασία με άλλους φορείς και σχεδιασμό και εφαρμογή νέων προγραμμάτων 
απασχόλησης, όπως είναι για παράδειγμα οι Κοινωνικές Επιχειρήσεις/Συνεταιρισμοί, μοντέλο εργασίας που 
τυγχάνει ήδη μελέτης από το Τμήμα Κοινωνικής Ενσωμάτωσης Ατόμων με Αναπηρίες. Από τα προγράμματα 
του Οργανισμού θα επωφελούνται όλα τα άτομα με αναπηρίες, συμπεριλαμβανομένων των ατόμων με οπτική 
αναπηρία. 

3. Η ψήφιση το 2009 και η εφαρμογή του περί Πρόσληψης Ατόμων με Αναπηρίες στον Ευρύτερο Δημόσιο 
Τομέα Νόμου, που οδήγησε στην πρόσληψη και επαγγελματική αποκατάσταση σημαντικού αριθμού ατόμων 
με οπτική αναπηρία, εντάσσεται στην ευρύτερη πολιτική της Κυβέρνησης για θετικές δράσεις πραγμάτωσης 
του δικαιώματος των ατόμων με αναπηρίες στην εργασία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1051, ημερομηνίας 6 Ιουλίου 2012, του βουλευτή Αμμοχώστου κ. 

Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Αμμοχώστου κ. Κυριάκος Χατζηγιάννης με αρ. 
23.06.010.01.1051, η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας ημερ. 12.7.2012 
και σας πληροφορώ για τα ακόλουθα, όσον αφορά την ανέγερση πολυκατοικιών σε κρατική γη στην Κοφίνου, 
για στέγαση εκτοπισθέντων: 

(α) Μετά τον εντοπισμό κρατικού τεμαχίου με αρ. 120 Φ/Σχ. 49/4309V01 στην Κοφίνου, το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως προχώρησε στην ετοιμασία σχεδίων και ακολούθως προκήρυξε Διαγωνισμό 
για την ανέγερση δύο τετραώροφων πολυκατοικιών με σύνολο δεκαέξι (16) διαμερισμάτων, καθώς και 
χώρου στάθμευσης. Οι προσφορές υποβλήθηκαν και αξιολογούνται από την Επιτροπή Αξιολόγησης του 
εν λόγω Τμήματος. 

(β) Η έναρξη του έργου υπολογίζεται αρχές Οκτωβρίου και η ολοκλήρωση ανέγερσης των δύο 
πολυκατοικιών θα διαρκέσει δεκαοκτώ (18) μήνες, νοουμένου ότι θα αποδεσμευτούν οι αναγκαίες 
πιστώσεις, υπό το φως των δύσκολων δημοσιονομικών συνθηκών. 

(γ) Τα εν λόγω διαμερίσματα θα διατεθούν σε δικαιούχες οικογένειες που θα υποβάλουν αίτηση και θα 
εγκριθούν από την Επαρχιακή Επιτροπή.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1052, ημερομηνίας 6 Ιουλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Αμμοχώστου κ. Κυριάκος Χατζηγιάννης με αρ. 
23.06.010.01.1052, η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας ημερ. 16.7.2012, 
και σας πληροφορώ τα ακόλουθα, όσον αφορά το διαχωρισμό οικοπέδων για νεαρά ζευγάρια εκτοπισθέντων 
στη κοινότητα Κοφίνου: 

(α) Στην κοινότητα Κοφίνου δεν έχει εντοπιστεί κρατικό τεμάχιο για σκοπούς διαχωρισμού οικοπέδων 
αυτοστέγασης. 

(β) Το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως έχει ολοκληρώσει το σχεδιασμό του διαχωρισμού κρατικής 
ιδιοκτησίας γης σε 146 οικόπεδα, τα οποία προγραμματίζεται να διατεθούν σε δικαιούχους 
εκτοπισθέντες ως αντισταθμιστικά. 

(γ) Σε περίπτωση που νεαρά ζευγάρια εκτοπισθέντων από την Κοφίνου ή τη Μενόγια ενδιαφέρονται να 
αποκτήσουν οικόπεδο για σκοπούς αυτοστέγασης στον αναφερόμενο διαχωρισμό, θα πρέπει να 
υποβάλουν σχετικό αίτημα μέσω του Κοινοτικού Συμβουλίου στο Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως 
ή/και στην Υπηρεσία Μέριμνας και Αποκατάστασης Εκτοπισθέντων, ώστε να διερευνηθεί το ενδεχόμενο 
προώθησης του διαχωρισμού της Α΄ Φάσης για το συγκεκριμένο σκοπό, νοουμένου ότι θα 
διασφαλιστούν οι αναγκαίες πιστώσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1056, ημερομηνίας 6 Ιουλίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
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 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 16 
Ιουλίου 2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη, και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Τον Φεβρουάριο του 2011 το Τμήμα Περιβάλλοντος ενημερώθηκε από το Τμήμα Πολεοδομίας και 
Οικήσεως για την Αίτηση με Αρ. ΛΑΠ/00867/2010, ημερομηνίας 16.11.2010, σε σχέση με την αλλαγή χρήσης 
σε τεμάχιο στην Κοφίνου για επεξεργασία κλινικών αποβλήτων. Το Τμήμα Περιβάλλοντος ενημέρωσε το 
Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως για την ανάγκη υποβολής Μελέτης Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον 
(ΜΕΕΠ). 

 Η απαιτούμενη μελέτη υποβλήθηκε στις 14.10.2011 και εξετάσθηκε κατά τη συνεδρίαση της Επιτροπής 
Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλοντος στις 17.1.2012. Στη συνεδρίαση προσκλήθηκαν τα Κοινοτικά 
Συμβούλια Κοφίνου και Μενόγειας, τα οποία εξέφρασαν την αντίθεσή τους στην αδειοδότηση του υπό εξέταση 
έργου. 

 Η Μελέτη Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον επανεξετάσθηκε κατά τη συνεδρίαση της Επιτροπής 
Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον στις 21.6.2012, μετά από την υποβολή τροποποιημένης αίτησης για 
Πολεοδομική Άδεια (Αρ. ΛΑΡ/00059/2012). 

 Πριν την έκδοση της σχετικής Γνωμάτευσης, η Περιβαλλοντική Αρχή θα λάβει υπόψη τη ΜΕΕΠ, στοιχεία 
από την κατασκευή και λειτουργία άλλων παρόμοιων έργων, καθώς και τις θέσεις των μελών της Επιτροπής 
και άλλων εμπλεκόμενων Φορέων. Η έκδοση της περιβαλλοντικής Γνωμάτευσης αναμένεται σύντομα. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1059, ημερομηνίας 6 Ιουλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1059 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας με ημερομηνία 17 Ιουλίου 
2012 και σας πληροφορώ ότι, το Υπουργείο Εσωτερικών έχει προβεί στην επαναλειτουργία του χώρου 
εναπόθεσης αδρανών υλικών στη Μαραθούντα κατόπιν συνεννόησης με το Κοινοτικό Συμβούλιο και με τους 
Δήμους της Επαρχίας Πάφου. 

2. Διευκρινίζεται ότι ο χώρος δεν θα αποδέχεται απόβλητα που προκύπτουν από εκσκαφές, κατασκευές 
και κατεδαφίσεις, τα οποία ήδη παραδίδονται προσωρινά σε χώρους εντός του ΧΥΤΑ Μαραθούντας και 
ακολούθως μεταφέρονται σε μονάδες ανακύκλωσης σε άλλες Επαρχίες. Ο χώρος θα αποδέχεται την 
απόρριψη μόνο κλαδευμάτων, γρασιδιών, παλιών επίπλων, χαλιών, στρωμάτων και χώματα/χόρτα από 
καθαρισμούς οικοπέδων και ανοικτών χώρων. Ο χώρος αναμένεται να κλείσει οριστικά και για τα 
προαναφερόμενα υλικά μετά τη λειτουργία των Πράσινων Σημείων στην Επαρχία Πάφου, τα οποία αναμένεται 
να κατασκευαστούν εντός του πρώτου τριμήνου του 2013. 

3. Η λειτουργία νέας μονάδας επεξεργασίας αποβλήτων εκσκαφών, κατασκευών και κατεδαφίσεων, αφορά 
αποκλειστικά τους Δήμους Πάφου και Γεροσκήπου στους οποίους έχει εκμισθωθεί κρατική ιδιοκτησία για το 
συγκεκριμένο σκοπό.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1060, ημερομηνίας 6 Ιουλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1060 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας με ημερομηνία 13 Ιουλίου 
2012 και σας πληροφορώ ότι, το Υπουργείο Εσωτερικών έχει ήδη εμβάσει τις απαιτούμενες πιστώσεις στην 
Επαρχιακή Διοίκηση Λεμεσού και ο Έπαρχος Λεμεσού έχει ήδη αρχίσει τον καθαρισμό και απομάκρυνση των 
ξηρών χόρτων, καθώς επίσης και την επιδιόρθωση τμήματος της περίφραξης, η οποία έχει παραβιαστεί από 
αγνώστους με σκοπό ίσως την αφαίρεση και κλοπή υλικών. 

2. Όσον αφορά το θέμα της καταπολέμησης ερπετών και της πόντικας, η Επαρχιακή Διοίκηση Λεμεσού σε 
συνεννόηση με τις Υγειονομικές Υπηρεσίες, θα προβεί στη λήψη όλων των απαραίτητων μέτρων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1064, ημερομηνίας 9 Ιουλίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 13 
Ιουλίου 2012, με την οποία διαβιβάστηκε η πιο πάνω Ερώτηση και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα 
ακόλουθα: 
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 Σύμφωνα με τις κατευθυντήριες γραμμές της Ευρωπαϊκής Ένωσης που αφορούν τις Κρατικές 
Ενισχύσεις, ολόκληρο το κόστος εξαγοράς της γης και κατασκευής των έργων υποδομής στην κτηνοτροφική 
περιοχή, θα πρέπει να ανακτάται μέσω του σχετικού ενοικίου των κτηνοτροφικών οικοπέδων που 
καταβάλλουν οι εκμισθωτές κτηνοτρόφοι. 

 Ως εκ τούτου, το Υπουργικό Συμβούλιο με Απόφασή του με ημερ. 30/07/2008, καθόρισε το νέο ύψος 
ενοικίου σε κτηνοτροφικές περιοχές το οποίο βασίζεται στο αγοραίο ετήσιο ενοίκιο ανά δεκάριο, το οποίο δεν 
εμπεριέχει κρατική ενίσχυση. 

 Ο καθορισμός και ο τρόπος υπολογισμού του ύψους του ενοικίου αποτελεί αποκλειστική αρμοδιότητα 
του Τμήματος Κτηματολογίου και Χωρομετρίας. 

 Με βάση τις επισημάνσεις του Εφόρου Ελέγχου Κρατικών Ενισχύσεων, επιβάλλεται όπως σε Συμβάσεις 
Μίσθωσης που υπογράφονται μετά τις 30/04/2007, να εφαρμόζεται το αγοραίο ύψος ενοικίου ούτως ώστε το 
καταβληθέν ύψος ενοικίου να μην εμπεριέχει κρατική ενίσχυση. 

 Οι Συμβάσεις Μίσθωσης που ήταν σε ισχύ πριν τις 30/04/2007 συνεχίζουν να ισχύουν με τους ίδιους 
όρους και το ίδιο ύψος ενοικίου και το Τμήμα Γεωργίας δεν αναγκάζει τους εκμισθωτές για υπογραφή νέας 
Σύμβασης Μίσθωσης. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1066, ημερομηνίας 11 Ιουλίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 17 
Ιουλίου 2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή κ. Χατζηγιάννη, και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

 Στην περιοχή του Κεντρικού Σφαγείου στην Κοφίνου λειτουργούν τέσσερις εγκαταστάσεις που 
εμπίπτουν στις πρόνοιες των Νόμων για την Ολοκληρωμένη Πρόληψη και Έλεγχο της Ρύπανσης του 2003 και 
2009: 

(α) Το Κεντρικό Σφαγείο Κοφίνου, 

(β) Αποξηραντήριο/μονάδα επεξεργασίας ζωικών υποπροϊόντων της εταιρείας “Sigan Management Ltd” 
(πρώην ιδιοκτήτρια εταιρεία “Comet Farm Ltd”), 

(γ) Αποξηραντήριο/μονάδα επεξεργασίας ζωικών υποπροϊόντων της εταιρείας Α.Τ.Ι. 
ENVIROINDUSTRIALS LTD (πρώην “Vouros Protein Ind. Ltd”), και 

(δ) Αποτεφρωτήρας ζωικών αποβλήτων της εταιρείας “Sigan Management Ltd”. 

 Σημειώνεται ότι για θέματα δυσοσμίας και αέριων εκπομπών ρύπων αρμόδια αρχή είναι το Τμήμα 
Επιθεώρησης Εργασίας του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, το οποίο έχει και την ευθύνη 
για την έκδοση Αδειών Εκπομπής Αερίων Αποβλήτων. 

 Η προστασία των νερών και του εδάφους από τη ρύπανση διασφαλίζεται με την χορήγηση αδειών 
Απόρριψης Αποβλήτων από τον Υπουργό Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, στα πλαίσια 
εφαρμογής των περί Ελέγχου της Ρύπανσης των Νερών Νόμων 2002 μέχρι 2009 και των περί 
Ολοκληρωμένης Πρόληψης και Ελέγχου της Ρύπανσης Νόμων του 2003 μέχρι 2008. Για τις πιο πάνω 
εγκαταστάσεις ισχύουν τα ακόλουθα: 

(α) Κεντρικό Σφαγείο Κοφίνου: Η Άδεια Απόρριψης Αποβλήτων με Αρ. 50/2007 έχει λήξει και βρίσκεται στο 
στάδιο της ανανέωσης της. 

(β) Μονάδα Επεξεργασίας ζωικών υποπροϊόντων της εταιρείας Sigan Management Ltd: Έχει χορηγηθεί 
Άδεια Απόρριψης Αποβλήτων με Αρ. 45/2012. 

(γ) Μονάδα Επεξεργασίας ζωικών υποπροϊόντων της εταιρείας A.T.I. ENVIROINDUSTRIALS LTD: Η Άδεια 
Απόρριψης Αποβλήτων με Αρ. 43/2007 έχει λήξει και βρίσκεται στο στάδιο της ανανέωσης της. 

(δ) Αποτεφρωτήρας ζωικών υποπροϊόντων της εταιρείας Sigan Management Ltd:  Έχει χορηγηθεί Άδεια 
Απόρριψης Αποβλήτων με Αρ. 5/2012. 

 Κατά το έτος 2010 πραγματοποιήθηκαν 7 επιθεωρήσεις στις εν λόγω εγκαταστάσεις από Λειτουργούς 
του Τμήματος Περιβάλλοντος. Αποστάληκαν επιστολές συμμόρφωσης και επιδόθηκε 1 εξώδικη ρύθμιση. Κατά 
το έτος 2011 πραγματοποιήθηκαν 3 επιθεωρήσεις, αποστάληκαν επιστολές συμμόρφωσης και επιδόθηκε 1 
εξώδικη ρύθμιση. Τέλος, κατά το έτος 2012 πραγματοποιήθηκαν 7 επιθεωρήσεις και αποστάληκαν επιστολές 
συμμόρφωσης. 
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 Στο παρελθόν προέκυψαν σοβαρές και επαναλαμβανόμενες παραβιάσεις από τη λειτουργία του 
Κεντρικού Σφαγείου Κοφίνου, του αποξηραντήριου της μονάδας Επεξεργασίας ζωικών υποπροϊόντων της 
εταιρείας Sigan Management Ltd, καθώς και του αποξηραντήριου της μονάδας Επεξεργασίας ζωικών 
υποπροϊόντων της εταιρείας Vouros Protein Industries Ltd. To Τμήμα Περιβάλλοντος απέστειλε εκθέσεις στον 
Γενικό Εισαγγελέα της Δημοκρατίας για λήψη ποινικών μέτρων εναντίον των πιο πάνω φορέων, όπως 
προβλέπεται από τη Νομοθεσία. Μέχρι τώρα έχει εκδικαστεί μόνο η υπόθεση εναντίον της εταιρείας Sigan 
Management Ltd. 

 Σημειώνεται ότι έχει ολοκληρωθεί η λειτουργία συστήματος τριτοβάθμιας επεξεργασίας των υγρών 
αποβλήτων στο αποξηραντήριο της μονάδας Επεξεργασίας ζωικών υποπροϊόντων της εταιρείας Sigan 
Management Ltd, κάτι που αναμένεται να βελτιώσει την υφιστάμενη κατάσταση. Σημαντικό πρόβλημα 
συμμόρφωσης ως προς τις υποδείξεις του Τμήματος Περιβάλλοντος εξακολουθεί να αντιμετωπίζει το Κεντρικό 
Σφαγείο Κοφίνου, το οποίο σύμφωνα με τον Φορέα Εκμετάλλευσης αντιμετωπίζει σοβαρά οικονομικά 
προβλήματα. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1067, ημερομηνίας 12 Ιουλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.01.1067 και ημερ. 27 Ιουλίου 2012, σχετικά 
με την πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Στις 09:46 π.μ., ο Διευθυντής του Τμήματος Δασών, κ. Χριστοφίδης, είχε τηλεφωνική επικοινωνία με τον 
Αναπληρωτή Διευθυντή της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας, κ. Τράγκολα, κατά την οποία τον πληροφόρησε ότι 
είχε ήδη δώσει οδηγίες για ανταπόκριση των αεροπλάνων του Τμήματος Δασών για κατάσβεση της πυρκαγιάς 
στην περιοχή του Νέου Χωριού Πάφου και ζήτησε και την ανταπόκριση των δύο ελικοπτέρων που εκμισθώνει η 
Κυπριακή Δημοκρατία. Ο Αναπληρωτής Διευθυντής της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας έδωσε αμέσως οδηγίες 
στον Πυροσβεστικό Σταθμό του Αεροδρομίου Πάφου για απογείωση των ελικοπτέρων. Τα δύο ελικόπτερα 
αναχώρησαν στις 10:05 π.μ. Με βάση τα πιο πάνω, θεωρούμε ότι η ανταπόκριση των εναέριων μέσων ήταν 
άμεση. 

 Σημειώνεται ότι την επιχειρησιακή και διοικητική ευθύνη είχε το Τμήμα Δασών, καθότι η περιοχή όπου 
ξέσπασε η πυρκαγιά εμπίπτει στον τομέα ευθύνης του, σύμφωνα με τη σχετική νομοθεσία. Η Πυροσβεστική 
Υπηρεσία ανταποκρίθηκε με 18 πυροσβεστικά οχήματα και 52 πυροσβέστες. 

 Αναφορικά με την παρατήρηση του Κοινοτάρχη του Νέου Χωριού Πάφου ότι οι επίγειες πυροσβεστικές 
δυνάμεις δυσκολεύονταν να προσεγγίσουν τις εστίες της πυρκαγιάς, επειδή δεν υπήρχαν προσβάσεις, 
αναφέρεται ότι πράγματι η μορφολογία του εδάφους δεν επέτρεπε στις πυροσβεστικές δυνάμεις να 
προσεγγίσουν κάποιες εστίες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Αυγούστου 2012 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1070, ημερομηνίας 12 Ιουλίου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη  
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.010.01.1070 και ημερ. 27/7/2012 σχετικά με το πιο 
πάνω θέμα και παραθέτω τα ακόλουθα: 

2. Οι πληροφορίες ότι «η Κυβέρνηση προτίθεται να ζητήσει από την Αρχή Ανάπτυξης Ανθρώπινου 
Δυναμικού (ΑνΑΔ) την επιστροφή του πλεονάσματός της», δεν είναι βάσιμες. Όπως γνωρίζετε, η ΑνΑΔ είναι 
οργανισμός δημοσίου δικαίου και η λειτουργία της διέπεται από τους περί Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού 
Νόμους του 1999 έως 2007. Διοικείται από 13μελές Διοικητικό Συμβούλιο με τριμερή χαρακτήρα, στο οποίο 
συμμετέχουν εκπρόσωποι της Κυβέρνησης, των Εργοδοτών και των Συντεχνιών. Προς επίτευξη του ρόλου και 
της αποστολής της, η ΑνΑΔ καταρτίζει Προϋπολογισμούς και προωθεί ποικιλόμορφες και στοχευμένες Δράσεις 
Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού. 

3. Για υποστήριξη Ειδικών Δράσεων όπως είναι το Ειδικό Σχέδιο Πρόληψης-Σχέδιο Δράσης για συμβολή 
στην αντιμετώπιση των επιπτώσεων από την παγκόσμια οικονομική κρίση πάνω στην απασχόληση και την 
ανεργία, το Ειδικό Σχέδιο Προώθησης των Πράσινων Δεξιοτήτων στην Κυπριακή Οικονομία και η λειτουργία 
πέντε συγχρηματοδοτούμενων από το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταμείο Έργων, η ΑνΑΔ αξιοποιεί τα 
πλεονάσματα που διαθέτει μέσω της κατάρτισης ελλειμματικών Προϋπολογισμών για σειρά ετών. Ενδεικτικά 
αναφέρεται ότι ο Προϋπολογισμός της ΑνΑΔ για το έτος 2012 που ψηφίστηκε από τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων προβλέπει έλλειμμα ύψους €9.186.000, ενώ ο Προϋπολογισμός για το έτος 2013, που 
εγκρίθηκε από το Διοικητικό Συμβούλιο της ΑνΑΔ τον Ιούνιο 2012, προβλέπει έλλειμμα ύψους €4.994.000. 
Σημειώνεται σχετικά ότι, η πραγματική χρήση του Προϋπολογισμού για το έτος 2011 ήταν ελλειμματική κατά 
€6.495.167. 
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4. Ενόψει της λειτουργίας των πιο πάνω Ειδικών Δράσεων καθώς και των υπόλοιπων Σχεδίων της ΑνΑΔ, 
τα ταμειακά διαθέσιμα της ΑνΑΔ παρουσιάζουν πτωτική πορεία, ως εξής: 

• 31/12/2009: €35.822.022 

• 31/12/2010: €34.319.985 

• 31/12/2011: €30.073.044 

• 31/07/2012: €22.672.961 

 Με βάση τις στοχεύσεις και τις ειλημμένες υποχρεώσεις της ΑνΑΔ όπως έχουν προσδιοριστεί μέσα από 
σχετική μελέτη που διενέργησε η ΑνΑΔ για το αποθεματικό της και τις μελλοντικές εκταμιεύσεις, τα ταμειακά 
διαθέσιμα προγραμματίζεται να περιοριστούν στο τέλος του έτους 2015 στο επίπεδο των €12.500.000, ποσό 
το οποίο αποφασίστηκε από το Διοικητικό Συμβούλιο της ΑνΑΔ να διατηρείται ως «στρατηγικό χρηματικό 
απόθεμα» για την εύρυθμη και ομαλή λειτουργία του Οργανισμού. Από το έτος 2016, εκτιμάται ότι θα 
προωθούνται ισοσκελισμένοι Προϋπολογισμοί. 

5. Καταληκτικά, θεωρώ ότι η ΑνΑΔ, ευθυγραμμιζόμενη με αποφάσεις πολιτικής της Κυβέρνησης της 
Δημοκρατίας, καταθέτει διαχρονικά μια πολύτιμη συμβολή στην επίτευξη των στρατηγικών στοχεύσεων του 
Κράτους. Στη συνολική προσπάθεια της Κυβέρνησης, αλλά και των κοινωνικών εταίρων για αντιμετώπιση των 
συνεπειών της κρίσης, η Αρχή διαδραμάτισε, μέσα από τις πολλαπλές δράσεις της, ενεργό ρόλο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εξωτερικών κ. Ερατώς Κοζάκου 
Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1073, ημερομηνίας 13 Ιουλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Επιθυμώ καταρχάς να σας ευχαριστήσω για το ενδιαφέρον σας στο θέμα της παράνομης 
εκμετάλλευσης περιουσιών των εκτοπισμένων συμπολιτών μας στο κατεχόμενο τμήμα της Κύπρου και για το 
έργο που επιτελείτε στη διεκδίκηση των δικαιωμάτων που μας στερεί εδώ και 38 χρόνια το κατοχικό καθεστώς. 

 Σε ό,τι αφορά στην ανακοίνωση της εταιρείας Aegean, σας πληροφορώ ότι το Υπουργείο Εξωτερικών 
προέβη εξαρχής στη διάψευση των ισχυρισμών της, με δική του ανακοίνωση η οποία εξεδόθη στις 27 Ιουνίου 
2012 και αναδημοσιεύθηκε από τα μέσα μαζικής ενημέρωσης. Επισυνάπτεται για δική σας ενημέρωση το 
σχετικό ανακοινωθέν όπως αυτό αναρτήθηκε στην ιστοσελίδα του Γραφείου Τύπου και Πληροφοριών. 

 Επιθυμώ να σας διαβεβαιώσω ότι το Υπουργείο Εξωτερικών προβαίνει επί καθημερινής βάσεως, τόσο 
στο εσωτερικό όσο και στο εξωτερικό, σε ενέργειες αποτροπής της καταπάτησης των δικαιωμάτων των 
Κυπρίων πολιτών και σε καμία περίπτωση δεν θα συναινούσε ή με οποιοδήποτε τρόπο ενθάρρυνε ενέργειες οι 
οποίες συνιστούν την καταπάτηση των δικαιωμάτων αυτών. 

 Το Υπουργείο Εξωτερικών βρίσκεται πάντοτε στη διάθεσή σας για περαιτέρω συζήτηση θεμάτων 
αρμοδιότητάς του.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1074, ημερομηνίας 13 Ιουλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1074 και ημερομηνίας 13/7/2012 που υποβλήθηκε από 
τον Βουλευτή Λευκωσίας κ. Γ. Περδίκη και αποστάληκε στις 27/7/2012 και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Από τα στοιχεία κάρπωσης που διατηρεί η Υπηρεσία Θήρας & Πανίδας φαίνεται ότι η ετήσια κάρπωση 
των λαγών κυμαίνεται σε ένα σταθερό εύρος από 45,000-60,000. Αυτή η διακύμανση της κάρπωσης, η 
οποία σε μεγάλο βαθμό αντικατοπτρίζει την εικόνα των πληθυσμών του πιο πάνω είδους, είναι απόλυτα 
φυσιολογική σύμφωνα και με τη διεθνή βιβλιογραφία. Στους επιστήμονες που ασχολούνται με την 
διαχείριση της άγριας ζωής είναι γνωστή ως η δυναμική των πληθυσμών των μικρών θηραμάτων, η 
οποία χαρακτηρίζεται από υψηλό βαθμό γεννητικότητας καθώς και υψηλό βαθμό θνησιμότητας. Τα είδη 
αυτά παρουσιάζουν μεγάλες πληθυσμιακές αυξομειώσεις λόγω κυρίως των κλιματολογικών συνθηκών, 
αλλά και από άλλες αιτίες που εξαρτώνται και έχουν να κάνουν με την πυκνότητα του ιδίου του 
πληθυσμού τους στο συγκεκριμένο τόπο/χρόνο, την αρπακτικότητα κ.ά. Το σταθερό εύρος της 
κάρπωσης αποδεικνύει την αυστηρή διαχείριση των θηραμάτων που επιτελείται στην Κύπρο. 

2. Κατά την περίοδο Ιανουαρίου-Απριλίου 2012 είχε εντοπιστεί αριθμός νεκρών λαγών σε όλες τις 
Επαρχίες, πλην της ελεύθερης περιοχής Αμμοχώστου. Από αυτούς, έξι που ήταν κατάλληλοι για 
νεκροψία (δηλ. δεν ήταν σε προχωρημένη σήψη) παραδόθηκαν στις Κτηνιατρικές Υπηρεσίες για τις 
απαραίτητες εξετάσεις (νεκροψία). Μετά από ενδελεχείς εξετάσεις από Λειτουργούς των Κτηνιατρικών 
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Υπηρεσιών και αφού οι λαγοί παρουσίαζαν όλοι περίπου τα ίδια συμπτώματα, διαγνώστηκε 
Ψευδοφυματίωση. 

3. Επειδή η εν λόγω ασθένεια εμφανίζεται για πρώτη φορά στη χώρα μας, λειτουργοί της Υπηρεσίας 
Θήρας & Πανίδας προχώρησαν σε εκτεταμένη μελέτη της σχετικής βιβλιογραφίας, από την οποία 
διαφάνηκε ότι η εν λόγω ασθένεια εμφανίζεται σε περιόδους υψηλής υγρασίας και χαμηλών 
θερμοκρασιών, δηλ. καιρικές συνθήκες που εμφανίστηκαν στην Κύπρο την περίοδο Ιανουαρίου-
Απριλίου. Σημειώνεται ότι το πρώτο κρούσμα εντοπίστηκε στις 30/01/2012 και το τελευταίο στις 
04/04/2012. Από τότε άλλοι λαγοί που εντοπίστηκαν νεκροί και παραδόθηκαν στις Κτηνιατρικές 
Υπηρεσίες για τις απαραίτητες εξετάσεις, δεν έδειξαν την υπό αναφορά ασθένεια, αφού οι καιρικές 
συνθήκες έχουν διαφοροποιηθεί. Το γεγονός αυτό οδηγεί στο συμπέρασμα ότι η ασθένεια πιθανότατα 
έχει ήδη ολοκληρώσει τον κύκλο της. 

4. Μια πρώτη εκτίμηση για τις επιπτώσεις της εν λόγω ασθένειας στους πληθυσμούς των λαγών, η 
Υπηρεσία Θήρας & Πανίδας, θα έχει περί τα τέλη Αυγούστου, όταν θα έχουν ολοκληρωθεί οι 
καταμετρήσεις των πληθυσμών και θα έχουν διαφανεί οι σχετικές διακυμάνσεις των πληθυσμών σε κάθε 
περιοχή, σε σχέση με τις αντίστοιχες καταμετρήσεις της περσινής χρονιάς. Πλήρη εικόνα των 
επιπτώσεων της ασθένειας στους πληθυσμούς των λαγών θα υπάρξει από την αξιολόγηση της 
κάρπωσης κατά την προσεχή ανοικτή περίοδο κυνηγίου. Εδώ θα πρέπει να σημειωθεί ότι οι πληθυσμοί 
των λαγών, είναι πιθανόν, σε κάποιες περιοχές να επηρεαστούν περισσότερο από την ασθένεια σε 
σύγκριση με κάποιες άλλες που μπορεί να μην επηρεαστούν καθόλου. 

5. Εκτιμάται ότι η συγκεκριμένη ασθένεια θα έχει επιπτώσεις στον πληθυσμό των λαγών και κατ’ επέκταση 
στο ύψος της κάρπωσης κατά την κυνηγετική περίοδο. Επιπρόσθετα, όπως αναφέρθηκε και πιο πάνω, 
λόγω της δυναμικής των πληθυσμών των μικρών θηραμάτων είναι δυνατό οι πληθυσμοί των λαγών να 
ανακάμψουν σε σχετικά σύντομο χρονικό διάστημα. 

6. Κάτι παρόμοιο είχε συμβεί και με τους πληθυσμούς των περδικιών το 2004, οπότε είχαν προσβληθεί 
από Ψευδοπανώλη, με αποτέλεσμα τη σημαντική μείωση των πληθυσμών των περδικιών μέχρι και 
40%. Εντούτοις, όταν η ασθένεια ολοκλήρωσε το κύκλο της, οι πληθυσμοί των περδικιών άρχισαν να 
ανακάμπτουν, με αποτέλεσμα σήμερα οι πληθυσμοί των περδικιών να βρίσκονται σε πολύ 
ικανοποιητικά επίπεδα. 

7. Η λαθροθηρία αποτελεί σοβαρό πρόβλημα που αντιμετωπίζεται σε σχέση με τους λαγούς αλλά και τα 
άλλα θηράματα του τόπου μας. Η Υπηρεσία Θήρας & Πανίδας και το Κλιμάκιο Πάταξης της 
Λαθροθηρίας του Αρχηγείου Αστυνομίας καταβάλλουν μεγάλες προσπάθειες για πάταξη και πρόληψη 
του φαινόμενου της λαθροθηρίας. Πιστεύεται ότι η περιστασιακή λαθροθηρία έχει περιοριστεί σημαντικά, 
ενώ και το κύκλωμα των επαγγελματιών λαθροθήρων έχει δεχθεί κατά καιρούς σοβαρά πλήγματα. Λόγω 
αυτών των προσπαθειών, οι συστηματικοί λαθροθήρες βρίσκουν συνεχώς καινούριους τρόπους για να 
λαθροκυνηγούν, όπως με τη χρήση αεροβόλων με αέριο, τη χρήση διόπτρων νυκτερινής σκόπευσης, τη 
χρήση σιδεροπαγίδων και συρματοθηλειών, καθώς και με τη χρήση τετράτροχων μοτοσυκλέτων. 
Παράλληλα η χρήση κινητών τηλεφώνων ή άλλων μέσων επικοινωνίας και γενικότερα της τεχνολογίας, 
από τους οργανωμένους λαθροκυνηγούς κάνει το έργο των δύο σωμάτων ακόμα δυσκολότερο. 

8. Στα πλαίσια της προστασίας των θηραμάτων η Υπηρεσία Θήρας & Πανίδας έχει εντατικοποιήσει τις 
περιπολίες της, ενώ έχει αυξήσει σημαντικά τον αριθμό των περιπόλων που πραγματοποιούνται κατά 
την διάρκεια της κάθε βάρδιας. Οι περιπολίες διεξάγονται καθ’ όλη την διάρκεια του 24ώρου και σε αυτές 
συμμετέχει όλο το προσωπικό της Υπηρεσίας, μόνιμο και έκτακτο. Επιπρόσθετα, η Υπηρεσία αξιοποιεί 
συγκεκριμένες πληροφορίες που λαμβάνει και διενεργεί αιφνιδιαστικά ελέγχους σε οικίες και υποστατικά, 
κατόπιν δικαστικού εντάλματος. Παρόλα τα πιο πάνω, είναι γενικά παραδεκτό ότι η λαθροθηρία έχει 
μειωθεί σημαντικά σε σχέση με το τι γινόταν στο παρελθόν και αυτό οφείλεται κυρίως στην συνεχή 
ενημέρωση του κοινού στην οποία προβαίνουν λειτουργοί της Υπηρεσίας μέσω των έντυπων και 
ηλεκτρονικών MMΕ, στις διαλέξεις που διεξάγονται στους κυνηγετικούς συλλόγους, στην επιμόρφωση 
που τυγχάνουν οι νέοι κυνηγοί κατά την διαδικασία έκδοσης πρώτης άδειας κυνηγίου αλλά και στις 
αυστηρές ποινές που επιβάλλουν τα δικαστήρια, τα τελευταία χρόνια σε όσους λαθροκυνηγούν. 
Επισημαίνεται ωστόσο, ότι θα πρέπει όλοι να συνεργαστούν και να υλοποιηθούν προγράμματα 
περιβαλλοντικής εκπαίδευσης και ενημέρωσης. Η περιβαλλοντική εκπαίδευση μαθητών ηλικίας 10 έως 
12 ετών κρίνεται ιδιαίτερα σημαντική, διότι στην ηλικία αυτή τα παιδιά διαμορφώνουν άποψη για το 
κυνήγι και αναπτύσσεται το ενδιαφέρον τους για την άγρια πανίδα. Επιπρόσθετα ακόμα περισσότερη 
σημασία και βαρύτητα θα πρέπει να δοθεί στην εκπαίδευση των νέων κυνηγών, αφού, σύμφωνα με 
ειδικούς, η περίοδος στην οποία ο κυνηγός βγάζει για πρώτη φορά άδεια κυνηγίου είναι η 
καταλληλότερη για να αναπτυχθεί η κυνηγετική ηθική και συνείδηση. 

9. Αποτελεί θέση της Υπηρεσίας Θήρας και Πανίδας ότι το σοβαρότερο πρόβλημα που έχει να 
αντιμετωπίσει η πανίδα της Κύπρου είναι η καταστροφή/υποβάθμιση των βιοτόπων, η συνεχής οικιστική 
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και τουριστική ανάπτυξη, το πυκνό αστικό, υπεραστικό και δασικό οδικό δίκτυο, οι περίοδοι ανομβρίας, η 
υπερβόσκηση, οι δηλητηριάσεις από την αλόγιστη χρήση φυτοφαρμάκων και η εντατικοποίηση της 
γεωργίας με την ευρεία χρήση φυτοφαρμάκων. 

10. Όλα τα πιο πάνω, σε συνδυασμό με το συνεχή περιορισμό των διαθέσιμων κυνηγότοπων, αυξάνουν την 
πυκνότητα των κυνηγών σε κάποιες περιοχές και την κυνηγετική πίεση, με επιπτώσεις στα θηράματα. 

11. Από τα στοιχεία που διατηρεί η Υπηρεσία Θήρας και Πανίδας φαίνεται ότι ο αριθμός των εξορμήσεων 
δεν επηρεάζει την τελική συνολική κάρπωση, αφού αυτός κυμαίνεται από 9-10,5 εξορμήσεις μ.ο. ανά 
κυνηγό, ενώ μόνο το 41% των κυνηγών εξορμά περισσότερες από 10 εξορμήσεις. Είναι σημαντικό να 
επισημανθεί ότι ο μ.ο. αριθμού εξορμήσεων ανά κυνηγό είναι άμεσα συσχετισμένος με τα διαθέσιμα 
θηράματα, δηλ. σε κυνηγετικές περιόδους με πλούσιο θήραμα οι κυνηγοί εξορμούν περισσότερο από 
ό,τι σε κυνηγετικές περιόδους φτωχές σε διαθέσιμο θήραμα. (Για ενημέρωση σας, επισυνάπτεται το 
πλήρες κείμενο της τηλεφωνικής έρευνας κάρπωσης κυνηγίου για την περίοδο 2011-2012). 

12. Η Υπηρεσία Θήρας και Πανίδας προβαίνει σε όλα τα απαραίτητα διαχειριστικά έργα έτσι ώστε να 
επιτυγχάνεται αειφορική κάρπωση των θηραμάτων. Τα κυριότερα από αυτά σημειώνονται πιο κάτω: 

• Βελτίωση βιοτόπων (κάθε χρόνο η Υπηρεσία Θήρας & Πανίδας σε συνεργασία με τους τοπικούς 
κυνηγετικούς συλλόγους της ΚΟΚ & ΔΑΖ προβαίνει σε σπορές εγκαταλελειμμένων αγροτεμαχίων 
κυρίως στα ορεινά και στα ημιορεινά. Κάθε χρόνο σπέρνονται πέραν των 10 χιλ. δεκαρίων). 

• Σε συνεργασία με το Τμήμα Δασών γίνεται προσπάθεια φύτευσης γηγενών καρποφόρων 
δέντρων και θάμνων που προτιμούνται από τα είδη πανίδας. 

• Συνεχής παρακολούθηση, μελέτη και καταμετρήσεις των πληθυσμών των λαγών καθώς και των 
άλλων ειδών πανίδας. 

• Αποκοπή δασικών δρόμων και αντιπυρικών λωρίδων για σκοπούς μείωσης της λαθροθηρίας. 

• Κήρυξη απαγορευμένων περιοχών κυνηγίου σε περιοχές που εμφανίζουν μεγάλη κυνηγετική 
πίεση. 

• Καθαρισμός φυσικών πηγών νερού. 

• Ενημέρωση του κοινού και συνεχής επιμόρφωση των κυνηγών και ειδικότερα των νέων. 

• Πάταξη κάθε μορφής λαθροθηρίας.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1077, ημερομηνίας 13 Ιουλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Σύμφωνα με τα πορίσματα της Μελέτης Διαχείρισης της Παράκτιας Ζώνης της Κύπρου που εκπονήθηκε 
από Ολλανδούς Εμπειρογνώμονες (Delft Hydraulics), στην παράκτια περιοχή μεταξύ Αεροδρομίου Πάφου και 
ακρωτηρίου Άσπρο, στην οποία εμπίπτει η παραλιακή περιοχή Τίμης, δεν συστήνονται επεμβάσεις με έργα 
μέσα στη θάλασσα όπως είναι η κατασκευή κυματοθραυστών, για να μην διαταραχθεί το φυσικό περιβάλλον. 
Στις περιπτώσεις όπου παρουσιάζεται έντονη διάβρωση και απαιτείται προστασία του παραλιακού μετώπου, οι 
Σύμβουλοι προτείνουν αναπλήρωση της ακτής με χαλίκια (κροκάλλες) ή «φυσική θωράκιση» σύμφωνα με τα 
φυσικά χαρακτηριστικά της περιοχής. Η παραλία της Τίμης δεν παρουσιάζει επί του παρόντος έντονη 
διάβρωση και έτσι δεν εμπίπτει στις προτεραιότητες για λήψη μέτρων. 

3. Με βάση τα πιο πάνω, το Τμήμα Δημοσίων Έργων δεν προγραμματίζει την κατασκευή έργων 
προστασίας της παραλίας στην εν λόγω περιοχή. Το θέμα συντήρησης του δάσους παραπέμφθηκε λόγω 
αρμοδιότητας στο Υπουργείο Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1077, ημερομηνίας 13 Ιουλίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
 «Αναφέρομαι στη επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 30 
Ιουλίου 2012, σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή κ. Φειδία Σαρίκα, και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 
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 Το δάσος που βρίσκεται πλησίον του Αεροδρομίου Πάφου χωρίζεται από τον δρόμο σε δύο μέρη, το 
βόρειο και το νότιο τμήμα. Στο βόρειο τμήμα, το Τμήμα Δασών διενεργεί κλαδεύσεις ξηρών κλάδων και 
αφαιρέσεις ξηρών δένδρων. Για το νότιο τμήμα, το Τμήμα Δασών έχει εκπονήσει Σχέδιο Αναβάθμισής του σε 
Πάρκο. Στο σχέδιο προβλέπονται, μεταξύ άλλων, αναβάθμιση των δύο εκδρομικών χώρων, κατασκευή 
μονοπατιού μελέτης της φύσης και ποδηλατόδρομου, διαχειριστικού δρόμου, αθλητικού μονοπατιού, 
κατασκευή θέσης θέας, καθώς και δασοκομικοί χειρισμοί (καθαρισμοί της άγριας βλάστησης, κλαδεύσεις, 
αραιώσεις και φυτεύσεις). 

 Ήδη το Σχέδιο Αναβάθμισης άρχισε να εφαρμόζεται, ενώ έχει υποβληθεί αίτηση για χρηματοδότηση του 
έργου από το Σχέδιο Αγροτικής Ανάπτυξης (Μέτρο 2.6.1. Διατήρηση και Βελτίωση του Κοινωνικού Ρόλου των 
Δασών - Μη Παραγωγικές Επενδύσεις). 

 Το θέμα της διάβρωσης της παραλίας εμπίπτει στις αρμοδιότητες του Υπουργείου Συγκοινωνιών και 
Έργων. 
 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1083, ημερομηνίας 13 Ιουλίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων ημερομηνίας 30 
Ιουλίου 2012, με την οποία διαβιβάστηκε η πιο πάνω Ερώτηση και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα 
ακόλουθα: 

 Στο κυβερνητικό τεμάχιο, το οποίο εφάπτεται με τον πλατειακό χώρο στην Κοινότητα της Αχέλειας, 
υπάρχουν οι κτιριακές εγκαταστάσεις διοίκησης όπως και τα κτίρια στέγασης υποστηρικτικών υπηρεσιών των 
Κυβερνητικών Αγροκτημάτων Πάφου. Τα εν λόγω κτίρια, είναι απαραίτητα για την ομαλή λειτουργία των 
Κυβερνητικών Αγροκτημάτων Πάφου. 

 Το Υπουργείο Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος δεν μελετά τη μετακίνηση των υπό 
αναφορά κτιριακών εγκαταστάσεων στο άμεσο μέλλον. Σημειώνεται ότι το 2008, μετά από απόφαση του 
Υπουργικού Συμβουλίου, με τη σύμφωνη γνώμη του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος, είχε παραχωρηθεί στην Κοινότητα της Αχέλειας έκταση από τα Κυβερνητικά Αγροκτήματα 
Πάφου για τη δημιουργία πλατειακού χώρου. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1091, ημερομηνίας 13 Ιουλίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερ. 31.7.2012, 
σε σχέση με την πιο πάνω επιστολή του Βουλευτή κ. Φειδία Σαρίκα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Τον Απρίλιο του 2012, μετά από ανοικτό διαγωνισμό, κατακυρώθηκε προσφορά για την αγορά 
υπηρεσιών για Διευθυντή Έργου του Ακάμα, για περίοδο πέντε χρόνων, στο Αρχιτεκτονικό Γραφείο Αντωνία 
Θεοδοσίου. Ο Διευθυντής Έργου θα υποβάλει σε πρώτο στάδιο Έκθεση, όπου θα περιγράφεται ο βαθμός στον 
οποίο υλοποιήθηκαν τα μέτρα που είχαν αποφασιστεί από το Υπουργικό Συμβούλιο στο παρελθόν, καθώς και 
οι λόγοι που εμπόδισαν την πλήρη υλοποίησή τους, και θα συνδράμει στην ετοιμασία Έγγραφων Διαγωνισμού 
για την εκπόνηση Διαχειριστικού Σχεδίου για την περιοχή της Χερσονήσου, με στόχο την οικονομική και 
κοινωνική αναζωογόνηση και ανάδειξη της περιοχής και των Κοινοτήτων. 

 Το Διαχειριστικό Σχέδιο, το οποίο θα συνταχτεί από Ειδικούς Συμβούλους που θα προσληφθούν για το 
σκοπό αυτό, θα περιλαμβάνει κατάλογο, περιγραφή, χωροθέτηση, κοστολόγηση και ιεράρχηση όλων των 
προτεινόμενων έργων, καθώς και εισηγήσεις για τη χρηματοδότησή τους. 

 Σημειώνεται ότι στα πλαίσια των υποχρεώσεών της, η Διευθύντρια Έργου είχε συναντήσεις με 
εκπροσώπους διαφόρων κοινοτήτων του Ακάμα και έχουν καταγραφεί οι θέσεις και εισηγήσεις τους. Τα 
αποτελέσματα των συναντήσεων αυτών θα συμπεριληφθούν στην πρώτη Έκθεση Προόδου που θα υποβληθεί 
εντός Σεπτεμβρίου. Η Έκθεση αυτή θα συζητηθεί στη συνέχεια στη Διαχειριστική Επιτροπή, στην οποία 
εκπροσωπούνται οι κοινότητες του Ακάμα ως επίσης οι εμπλεκόμενες κρατικές υπηρεσίες, με σκοπό την 
περαιτέρω προώθηση της υλοποίησης του Διαχειριστικού Σχεδίου. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1093, ημερομηνίας 13 Ιουλίου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
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 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με Αρ. Ερ. 23.06.010.01.1093 και ημερ. 27.7.2012 σχετικά με το πιο 
πάνω θέμα και σας αναφέρω τα εξής: 

1. Ο Σταθμός Επεξεργασίας Αστικών Λυμάτων του Συμβουλίου Αποχετεύσεων Πάφου (Σ.Α.ΠΑ.) αποτελεί 
κεντρικό σταθμό επεξεργασίας οικιακών αποβλήτων και, σύμφωνα με το άρθρο 8 των περί Ελέγχου της 
Ρύπανσης της Ατμόσφαιρας Νόμων του 2002 μέχρι 2009, εμπίπτει στις αδειοδοτούμενες εγκαταστάσεις. 

2. Το Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας ζήτησε από το Σ.Α.ΠΑ. στις 8.8.2012 όπως υποβάλει αίτηση για 
εξασφάλιση Άδειας Εκπομπής Αερίων Αποβλήτων. Οι όροι λειτουργίας που αναμένεται να καθοριστούν 
στην Άδεια αυτή στοχεύουν στην πρόληψη της ρύπανσης της ατμόσφαιρας, κυρίως από τις εκπομπές 
που προκύπτουν από τις ηλεκτρογεννήτριες που λειτουργούν με βιοαέριο, το οποίο παράγεται στο 
Σταθμό. Οι Άδειες Εκπομπής Αερίων Αποβλήτων δεν περιλαμβάνουν όρους για οχληρία, αφού το 
Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων δεν έχει αρμοδιότητα για το θέμα αυτό. 

3. Για τη λειτουργία του Σταθμού αυτού, καθώς επίσης και για τη διαχείριση των επεξεργασμένων 
αποβλήτων, ο Υπουργός Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, είχε χορηγήσει Άδειες 
Απόρριψης Αποβλήτων στο Σ.Α.ΠΑ. και στο Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων, αντίστοιχα, οι οποίες έληξαν 
στις 6.3.2012. Στις 30.7.2012 εξετάστηκαν από την Τεχνική Επιτροπή για την Προστασία του 
Περιβάλλοντος αιτήσεις του Σ.Α.ΠΑ. και του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων, για ανανέωση των πιο 
πάνω Αδειών Απόρριψης Αποβλήτων. 

4. Η Τεχνική Επιτροπή η οποία εξετάζει αιτήσεις για Άδειες Εκπομπής Αερίων Αποβλήτων και Άδειες 
Απόρριψης Αποβλήτων, απαρτίζεται από εκπροσώπους των ακόλουθων Υπουργείων και Οργανισμών: 

• Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων - Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας (προεδρεύει) 

• Υπουργείο Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος 

• Υπουργείο Υγείας 

• Υπουργείο Εσωτερικών 

• Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού 

• Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων 

• Επιστημονικό και Τεχνικό Επιμελητήριο Κύπρου 

• Ομοσπονδία Περιβαλλοντικών και Οικολογικών Οργανώσεων Κύπρου. 

5. Εκτός από τα μέλη της Τεχνικής Επιτροπής, στη συνεδρία κλήθηκαν να παραστούν η Επαρχιακή 
Διοίκηση Πάφου και οι τοπικές αρχές (Κοινοτικό Συμβούλιο Αχέλειας) αλλά αυτές δεν εκπροσωπήθηκαν, 
ούτε ενημέρωσαν το Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας για οποιαδήποτε παράπονα για τη λειτουργία του 
Σταθμού. Στη συνέχεια, η Τεχνική Επιτροπή εισηγήθηκε στον Υπουργό Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος όπως ανανεώσει τις πιο πάνω Άδειες Απόρριψης Αποβλήτων, με βάση τα προσχέδια 
που ετοίμασε το Τμήμα Περιβάλλοντος. 

6. Τόσο οι Άδειες που έχουν λήξει όσο και τα προσχέδια των νέων Αδειών που έχουν συμφωνηθεί στην 
Τεχνική Επιτροπή περιλαμβάνουν όρους σχετικά με τη λειτουργία του Σταθμού και τη διάθεση των 
επεξεργασμένων αποβλήτων. Σημειώνεται ότι σε περίπτωση δυσλειτουργίας του Σταθμού, ή κατά τη 
διάθεση των επεξεργασμένων αποβλήτων, αν δεν τηρούνται οι όροι λειτουργίας της Άδειας Απόρριψης 
Αποβλήτων, είναι πιθανόν να προκαλείται οχληρία. Αρμοδιότητα για έλεγχο της εφαρμογής των όρων 
λειτουργίας που καθορίζονται στις Άδειες Απόρριψης Αποβλήτων έχει το Τμήμα Περιβάλλοντος του 
Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος προς το οποίο κοινοποιείται η επιστολή 
αυτή.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1109, ημερομηνίας 26 Ιουλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1109 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Αντρέα Φακοντή και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 1/08/12 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι το Υπουργείο Εσωτερικών συμπεριέλαβε στις προτάσεις του 
Προϋπολογισμού 2013 ποσό ύψους €427.150 για να παραχωρηθεί στο Δήμο Πόλεως Χρυσοχούς για την 
ανέγερση/βελτίωση των εγκαταστάσεων του. Ωστόσο, λόγω των τρεχουσών δημοσιονομικών συνθηκών, 
φαίνεται καταρχήν ότι δεν θα εγκριθεί η συμπερίληψη οποιουδήποτε ποσού για το έργο στον Προϋπολογισμό 
2013. 

2. Ο Δήμαρχος Πόλεως έχει ενημερωθεί για την πιο πάνω εξέλιξη, με την ταυτάριθμη επιστολή μου 
ημερομηνίας 6/08/12.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1111, ημερομηνίας 26 Ιουλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 
 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και σε συνέχεια της επιστολής σας με αρ. φακ. 23.06.010.01.1111 
ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2012, επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι η παραχώρηση του κτιρίου του παλιού 
Αστυνομικού Σταθμού Πόλης Χρυσοχούς στο Δήμο Πόλης Χρυσοχούς είχε συζητηθεί σε συναντήσεις του 
Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως με το Δήμαρχο Πόλης Χρυσοχούς που πραγματοποιήθηκαν στο 
Υπουργείο τούτο στις 28.1.2011, 27.5.2011 και 7.9.2011. 

2. Σχετικά αναφέρεται ότι το κτίριο του Αστυνομικού Σταθμού θεωρείται απαραίτητο για την Αστυνομία, 
ώστε να διαμορφωθεί ως χώρος κατοικίας των μελών της Αστυνομίας που υπηρετούν στην περιοχή και έχουν 
την μόνιμη κατοικία σε άλλη πόλη ή και για στέγαση κλιμακίου της Τροχαίας. Όμως, λαμβάνοντας υπόψη ότι το 
κτίριο είναι διατηρητέο η Αστυνομία είναι πρόθυμη να συζητήσει την ανταλλαγή του με πέντε διαμερίσματα 
τριών υπνοδωματίων στην Πόλη Χρυσοχούς. 

3. Ως εκ τούτου, στις συναντήσεις του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως με το Δήμαρχο Πόλης 
Χρυσοχούς ημερομηνίας 27.5.2011 και 7.9.2011, ζητήθηκε όπως εξεταστεί το αίτημα για παραχώρηση του 
κτιρίου, νοουμένου ότι ο Δήμος Πόλης Χρυσοχούς, σε συνεννόηση με την Αστυνομία, εξετάσει τη δυνατότητα 
ανταλλαγής του κτιρίου και του χώρου του παλαιού Αστυνομικού Σταθμού, με πέντε διαμερίσματα τριών 
υπνοδωματίων στην Πόλη Χρυσοχούς, ίσης αξίας με το κτίριο και το χώρο που θα παραχωρηθεί και αν δεν 
εξευρεθεί κατάλληλη ιδιωτική γη, να εξεταστεί η δυνατότητα ανέγερσης τους σε χαλίτικη γη στην γύρω περιοχή 
στα δημοτικά όρια της Πόλης Χρυσοχούς. Εάν επιτευχθεί συμφωνία για τα προαναφερθέντα, θα πρέπει να 
εξασφαλιστεί και η σχετική έγκριση του Υπουργικού Συμβουλίου, προτού προωθηθούν οποιεσδήποτε 
περαιτέρω ενέργειες. 

4. Έκτοτε, αναμένεται απάντηση από το Δήμαρχο Πόλης Χρυσοχούς αναφορικά με την τοποθέτηση του 
για την προαναφερόμενη εισήγηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1112, ημερομηνίας 26 Ιουλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 
«Αίτημα του Δήμου Πόλης Χρυσοχούς για συμπερίληψη στον προϋπολογισμό του 2013 της δεύτερης φάσης 

κατασκευής των έργων προστασίας της ακτής στον Κόλπο Χρυσοχούς 

 Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Το Τμήμα Δημοσίων Έργων έχει προτείνει στον Προϋπολογισμό του 2013 ποσό ύψους €600.000 για 
έναρξη της κατασκευής της δεύτερης φάσης κατασκευής των έργων προστασίας της ακτής στον Κόλπο 
Χρυσοχούς, δηλαδή των υπόλοιπων δέκα (10) κυματοθραυστών στην περιοχή Λατσιού, από το αλιευτικό 
καταφύγιο μέχρι τον κατασκηνωτικό χώρο. Η προϋπολογιζόμενη δαπάνη του έργου ανέρχεται στα €5,5 εκ. 

3. Ενόψει των δύσκολων δημοσιονομικών συνθηκών διαφαίνεται ότι η προώθηση του έργου προς το 
παρόν αναβάλλεται καθώς δεν αναμένεται να εγκριθούν πιστώσεις για νέα έργα για το 2013.» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κεφάλαιο Τέταρτο:  Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση.  Θα αρχίσουμε σήμερα και θα ολοκληρώσουμε 
στην επόμενη συνεδρία τη συζήτηση του πρώτου θέματος, που τιτλοφορείται «Οι αγοραπωλησίες περιουσιών 
Ελληνοκυπρίων στα κατεχόμενα και τρόποι αντιμετώπισης της κατάστασης».  Το θέμα ενεγράφη με εισήγηση 
του βουλευτή κ. Λευτέρη Χριστοφόρου.  Σήμερα, πέραν του εισηγητή, θα μιλήσουν η κ. Σκεύη Κουκουμά, ο κ. 
Δημήτρης Συλλούρης και ο κ. Κυριάκος Χατζηγιάννης. 

 Παρακαλώ τον εισηγητή του θέματος, το συνάδελφο κ. Λευτέρη Χριστοφόρου, να ανέλθει στο βήμα. 

Λ. ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Πιστεύω ότι αυτό το βήμα χρησιμοποιήθηκε όλα αυτά τα τριάντα οκτώ χρόνια της προσφυγιάς και της 
δοκιμασίας πολλές φορές και για πλεονασματικές θεωρητικολογίες, για μεγάλα λόγια, για υποσχεσιολογίες, για 
αόριστες κενολογίες και ουσιαστικά κατέστη ο εκτοξευτήρας πολλών ελπίδων για τον προσφυγικό μας κόσμο, 
που τελικά όμως δεν τις είδε ποτέ να υλοποιούνται.   

 Πιστεύω ότι παρήλθε ανεπιστρεπτί η εποχή των μεγάλων λόγων και των κενολόγων δημαγωγικών 
διακηρύξεων για τον προσφυγικό κόσμο.  Ο προσφυγικός κόσμος δοκιμάζεται για μια τριανταοκταετία και αυτό 
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που αναμένει απ’ όλους εμάς είναι να αγγίξουμε επί τον τύπον των ήλων και να αντιμετωπίσουμε ενώπιος 
ενωπίω τα μικρά και μεγάλα προβλήματα που τον ταλανίζουν.   

 Οι αγοραπωλησίες περιουσιών Ελληνοκυπρίων στα κατεχόμενα και οι τρόποι αντιμετώπισης του 
φαινομένου, που θα επιχειρήσουμε, αποτελούν αφενός μεν κόλαφο για την κυπριακή πολιτεία, γιατί κάποιοι 
συμπατριώτες μας φτάνουν στο έσχατο σημείο να διαπραγματεύονται την πατρίδα μας και τη γη τους με τον 
κατοχικό στρατό, με τη κατοχική δύναμη, την Τουρκία, αφετέρου δε αποτελούν εφαλτήριο αφυπνίσεως, για να 
αντιμετωπίσουμε το πρόβλημα στην ολότητά του και να μπορέσουμε να δώσουμε λύσεις και απαντήσεις σ’ 
αυτά τα ζητήματα.  Δε φτάνουν μόνο οι κενολόγες αναφορές και οι παρακλήσεις του τύπου «η δική μας 
επιθυμία και η δική μας προσδοκία είναι οι πρόσφυγες να μην αποτείνονται στην ψευδοεπιτροπή», για να 
διαπραγματεύονται τη ζωή τους ουσιαστικά, γιατί αυτή η γη είναι ταυτισμένη με τη ζωή τους, αλλά πρέπει να 
εντοπίσουμε το γιατί ο προσφυγικός κόσμος και αυτοί που κακώς καταφεύγουν στην ψευδοεπιτροπή έφτασαν 
μέχρι εκεί.  Σας διαβεβαιώνω ότι δεν υπάρχει πρόσφυγας που συνειδητά θα ήθελε ποτέ να διαπραγματεύεται 
με την κατοχή, για να ξεπουλήσει τη γη του.  Άρα, και αυτοί που καταφεύγουν εκεί είμαι βέβαιος ότι θεωρούν 
ότι η κίνησή τους είναι εσφαλμένη.  

 Για εμάς όμως το πρόβλημα είναι υπαρκτό και είναι μεγάλο το διακύβευμα.  Για πρώτη φορά η Τουρκία, 
από καταβολής κόσμου σ’ αυτό τον τόπο, αυτή την ελληνική γη την αγοράζει και τη μετατρέπει νομότυπα σε 
τουρκική περιουσία, σε τουρκική γη.  Η Τουρκία γνωρίζετε πολύ καλά ότι έχει την οικονομική δυνατότητα να το 
πράξει και το πράττει και δυστυχώς βρίσκει ανταπόκριση για πολλούς και διάφορους λόγους. 

 Δε φτάνει, αγαπητοί συνάδελφοι, μόνο η επίκληση να επιδειχθεί πατριωτισμός εκ μέρους των 
προσφύγων, για να επιλύσουμε το πρόβλημα.  Οι πρόσφυγες όλα αυτά τα χρόνια δεν είχαν την αντιμετώπιση 
που έπρεπε από την πολιτεία.  Όλα αυτά τα χρόνια οι πρόσφυγες μπορώ να πω ότι έτυχαν περισσότερο 
εκμεταλλεύσεως παρά στηρίξεως και πρέπει επιτέλους σήμερα, ιδιαίτερα από αυτό το βήμα, στο Κεφάλαιο 
Τέταρτο, όπως αποκαλείται, που πρέπει να είναι η φωνή της Βουλής, να πούμε μόνο αλήθειες και να 
καταρρίψουμε τους μύθους που δημιουργήθηκαν εδώ και τόσα χρόνια.  

 Θεωρώ ότι είναι μεγάλος μύθος το ότι οι πρόσφυγες πήραν πλουσιοπάροχα από την πολιτεία.  Όλες οι 
κυβερνήσεις ανεξαιρέτως κατέβαλαν φιλότιμες προσπάθειες, για να στηρίξουν τον προσφυγικό κόσμο, σε 
λανθασμένη βάση, με ελλειμματικούς προϋπολογισμούς και με ελλειμματικές προσπάθειες.  Λέγεται σήμερα -
το αναφέρω χωρίς διάθεση να κριτικάρω καμία κυβέρνηση- «μα, δίνουμε στον προσφυγικό κόσμο €80 
εκατομ.».  Όσα δίνουμε σε κάποιους κρατικούς ή ημικρατικούς οργανισμούς, για να καλύψουν τα ελλείμματά 
τους κάθε χρόνο, δίνουμε σε διακόσιες χιλιάδες πρόσφυγες!  Όμως, δε μας λένε οι κρατικοί λειτουργοί και οι 
εκάστοτε κυβερνήσεις ότι οι πρόσφυγες δίνουν για τα ταμεία του κράτους περίπου €2,5 δις το χρόνο σε φόρους 
και τέλη ως πολίτες αυτής της Δημοκρατίας, για να γίνουν έργα ανάπτυξης, για να γίνουν δρόμοι, για να γίνουν 
πολεοδομικές ζώνες, από τα οποία οι πρόσφυγες δεν έχουν να επωφεληθούν οτιδήποτε.  Δε μας είπαν ποτέ 
ότι απ’ αυτά που δίνουν οι πρόσφυγες στο κράτος παίρνουν πίσω ουσιαστικά το 3%. 

 Λένε και κάποιοι άλλοι «μα, επιτέλους, πόσες γενιές προσφύγων θα στηρίζει αυτή η έρμη η πολιτεία», 
αν και, όπως είπα, το έλλειμμα δεν είναι εις βάρος της πολιτείας. είναι υπέρ της πολιτείας.  Από τα €2,5 δις που 
δίνουν οι πρόσφυγες παίρνουν πίσω το 3%, από τα χρήματα που έδωσαν οι ίδιοι!   

 Η πρώτη γενιά των προσφύγων, αγαπητοί συνάδελφοι, για να πούμε τις αλήθειες, πήραν £700, για να 
χτίσουν το σπίτι τους και να μπορέσουν να επιβιώσουν, και ταυτόχρονα πλήρωναν τους φόρους τους, τα τέλη 
τους, όλες τις υποχρεώσεις όπως και οι άλλοι πολίτες, ενώ έχασαν όλες τις περιουσίες τους.  Η δεύτερη γενιά 
πήρε £10.000 και η τρίτη γενιά, η δεύτερη προς τρίτη γενιά, €30.000, τα οποία σημειωτέον τα επιστρέφουν 
πολλαπλά πίσω με φόρους.   

 Δεν είχαν καμιά αναβάθμιση οι περιουσίες τους, αφού τα χρήματα του προϋπολογισμού πάνε μόνο για 
αναβάθμιση των περιουσιών στις ελεύθερες περιοχές.  Έτσι λοιπόν αφέθηκε ο πρόσφυγας χωρίς 
φερεγγυότητα, χωρίς υπόσταση, να υπερασπίζεται την τιμή, την υπόληψη, την αξιοπρέπειά του, να γυρνά από 
τραπεζικό ίδρυμα σε τραπεζικό ίδρυμα χωρίς ανταπόκριση, γιατί δεν είχε τίποτα να υποθηκεύσει παρά μόνο 
την ψυχή του, αν και αυτή τη μισή την άφησε στα κατεχόμενα.  Υποχρεώθηκε ουσιαστικά ο πρόσφυγας να 
εξανδραποδίζεται στην ίδιά του την πατρίδα υπό το αδιάφορο βλέμμα της πολιτείας διαχρονικά. 

 Θεωρώ ότι δε χρειάζονται πολυλογίες. τα βιώνουμε καθημερινά.  Η μελέτη του πανεπιστημίου που έγινε 
το Μάρτιο του 2000 τι κατέδειξε;  Είμαι πεπεισμένος ότι και πολλοί από εσάς, συνάδελφοι, δε θα γνωρίζετε τι 
κατέδειξε αυτή η μελέτη.  Οι αριθμοί είναι αμείλικτοι.  Το κόστος για τον κάθε πρόσφυγα κατά μέσο όρο ετησίως 
από τα χαμένα του εισοδήματα είναι £4.500, όπως λέει η μελέτη.  Τα εισοδήματα που χάθηκαν και οι ετήσιες 
απώλειες πρόσβασης για τον προσφυγικό κόσμο, το κόστος της εισβολής, είναι £6,847 δις.  Αυτά τα 
επωμίστηκε μόνος του ο πρόσφυγας και ο προσφυγικός κόσμος.   

 Ουκ ολίγες φορές αποταθήκαμε στην πολιτεία, για να στηρίξει τον πρόσφυγα, για να μπορέσει να 
επιβιώσει.  Η Κυπριακή Δημοκρατία, η εκάστοτε κυβέρνηση λένε ότι τα κατεχόμενα είναι εδάφη δικά μας και οι 
περιουσίες ανήκουν στον προσφυγικό κόσμο.  Ποια δυνατότητα αξιοποίησης αυτών των περιουσιών έδωσε το 
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κράτος στον προσφυγικό κόσμο;  Δημιούργησε το Φορέα Ισότιμης Κατανομής Βαρών, που παραχωρεί δάνεια 
που οι όροι τους μπορεί να είναι και πιο δυσμενείς απ’ αυτούς που θα θέσει η τρόικα στην Κυπριακή 
Δημοκρατία.  Οι όροι είναι πιο δυσμενείς!  Υποχρεώνονται να βάλουν προσωπικές εγγυήσεις, υποχρεώνονταν 
οι πρόσφυγες να βάλουν υποθήκες στα κατεχόμενα και στις ελεύθερες περιοχές, υποχρεώνονταν οι 
πρόσφυγες να πληρώνουν επιτόκιο, υποχρεώνονταν οι πρόσφυγες σε δέκα ή δεκαπέντε χρόνια να 
αποπληρώσουν το δάνειό τους.  Αυτή ήταν η βοήθεια!  Και αυτός ο φορέας σήμερα καταρρέει.  Αυτή είναι η 
πραγματικότητα!   

 Η εισήγηση της μελέτης του πανεπιστημίου, που έμεινε στο ράφι, είναι σαφέστατη, ότι πρέπει να επέλθει 
επιτέλους κοινωνική δικαιοσύνη στον προσφυγικό κόσμο, γιατί μόνο έτσι θα νιώσει και ο προσφυγικός κόσμος 
ότι η περιουσία του στα κατεχόμενα έχει αξία και σημασία και δε χρειάζεται να την ξεπουλά, όπως θεωρούμε 
εμείς ότι την ξεπουλά.   

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Έτσι εν τάχει θα καταθέσω δώδεκα μέτρα που είναι χωρίς άμεσο κόστος για τη Δημοκρατία, που θα 
μπορέσει να θωρακίσει τον πρόσφυγα και να του προσφέρει φερεγγυότητα. 

 Πρώτο μέτρο είναι η ολοκλήρωση και ο εκσυγχρονισμός της μελέτης του Πανεπιστημίου Κύπρου, για να 
φανούν οι πραγματικότητες. 

 Δεύτερο θέμα είναι η δημιουργία τράπεζας προσφύγων.  Είναι ένα θέμα που το θέτω από το 2001 και 
τότε οι εφημερίδες έγραφαν «ναι στη δημιουργία τράπεζας προσφύγων», ο τότε Υπουργός Οικονομικών 
υιοθετούσε αυτό το αίτημα για δημιουργία τράπεζας προσφύγων, για να δίνει δάνεια.  Είπα ότι είναι χωρίς 
κόστος, δηλαδή το κράτος να εγγυηθεί τη δυνατότητα του πρόσφυγα να παίρνει δάνειο με υποθήκευση της 
κατεχόμενης περιουσίας.   

 Θεωρώ αυτονόητη -και δε σημαίνει κατ’ ανάγκη κόστος επιπρόσθετο, αν όντως η κυβέρνηση καθίσει να 
το μελετήσει από κοινού- την εξίσωση επιτέλους των εκ πατρογονίας με τους εκ μητρογονίας!  Είναι 
απαράδεκτο, είναι αδιανόητο!  Έγινε βήμα, δεν έγινε ολοκληρωμένο. 

 Τέταρτον, η εκκλησιαστική γη που θα δοθεί στο κράτος, καθώς και η χαλίτικη γη…  Πιστεύω ότι είναι 
καιρός να δημιουργηθεί ένα ταμείο που θα είναι για τον προσφυγικό κόσμο.  Να μπορεί και ο πρόσφυγας, 
όπως μπορεί ο καθένας που είναι στις ελεύθερες περιοχές, να δίνει το δικό του, το ιδιόκτητο, τεμάχιο και να 
παίρνει χαλίτικη γη. 

 Πέμπτον, η δυνατότητα άντλησης κονδυλίων από την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

 Έκτον, κάθε νεαρό ζευγάρι να έχει τη δυνατότητα να πάρει προσφυγικό οικόπεδο. 

 Έβδομον, αγορά οικιών/διαμερισμάτων από το απόθεμα της αγοράς.  Και δε χρειάζεται το κράτος να 
είναι εργολάβος και οικοδόμος. 

 Όγδοον, η μεταφορά του συντελεστή από τα κατεχόμενα. 

 Ένατον, ο καθορισμός πολεοδομικών ζωνών στις κατεχόμενες περιοχές σε συνδυασμό με την 
παραχώρηση χαλίτικων στους πρόσφυγες. 

 Δέκατον, οι παθόντες, οι εγκλωβισμένοι και όλοι αυτοί να μπουν στο σχέδιο αντισταθμιστικών μέτρων.  
Επί παραδείγματι, οι εγκλωβισμένοι στερούνται της δυνατότητας να έχουν την οικία που τους παραχωρείται 
από το κράτος εις τες ελεύθερες περιοχές. 

 Ενδέκατον, θεωρώ πολύ σημαντικό η χαλίτικη γη μαζί με την τουρκοκυπριακή να τύχουν ολοκληρωτικού 
ανασχεδιασμού, για να δοθούν στους πρόσφυγες ανάλογα και με τις δυνατότητες που είχαν στα κατεχόμενα. 

 Και το τελευταίο, κύριε Πρόεδρε, που επαφίεται στη Βουλή και θεωρώ ότι αυθωρεί και παραχρήμα θα το 
υιοθετήσετε, είναι η δημιουργία επιτέλους μίας επιτροπής, για να ασχοληθεί με αυτό το μεγάλο και τεράστιο 
θέμα που έχει να κάνει με τον προσφυγικό κόσμο. 

 Τελειώνοντας, αυτό που θέλω να διαβεβαιώσω είναι ότι όλοι εμείς που κληρονομήσαμε από 
προπάππους, παππούδες και γονείς τις περιουσίες μας στις κατεχόμενες περιοχές δεν πρόκειται έναντι 
οποιουδήποτε ανταλλάγματος να τις εκχωρήσουμε στον οποιοδήποτε κατοχικό στρατό, στην κατοχική δύναμη.  
Αυτό είναι το μήνυμα που πρέπει να πάει.  Αυτές οι περιουσίες προορίζονται για τα παιδιά μας, τα εγγόνια μας 
και τα δισέγγονά μας.  Δεν πωλείται πατρίς και αυτό πρέπει να το αντιληφθούν και η κυβέρνηση και η πολιτεία!  
Και, για να διαφυλάξουμε αυτή την πατρίδα, για να μη βρεθεί στην κατοχική δύναμη, οφείλουμε να 
υιοθετήσουμε μέτρα.  Και, όπως είπα, κατέθεσα μέτρα τα οποία δεν έχουν ούτε ένα σεντ οικονομικού κόστους. 
είναι θέμα πολιτικής αποφάσεως. 
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 Σας ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Χριστοφόρου. 

 Θα καλέσω τώρα την κ. Σκεύη Κουκουμά του ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις να προσέλθει στο βήμα.   

ΣΚ. ΚΟΥΤΡΑ ΚΟΥΚΟΥΜΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Το θέμα των αγοραπωλησιών περιουσιών Ελληνοκυπρίων στα κατεχόμενα, το οποίο συζητούμε 
σήμερα, είναι το πιο ευαίσθητο από τις θεμελιώδεις πτυχές του Κυπριακού που αφορούν το εδαφικό και κατ’ 
επέκταση το περιουσιακό και ίσως αυτό που θα επηρεάσει στον πιο καθοριστικό βαθμό την άποψη των 
πολιτών έναντι μιας συνολικής λύσης του Κυπριακού.   

 Πέραν της συναισθηματικής σύνδεσης και της θέλησης του κόσμου να επιστρέψει στα σπίτια και τις 
πατρογονικές του εστίες, όλοι αντιλαμβανόμαστε ότι στη σημερινή εποχή της οικονομικής κρίσης το θέμα 
αποκτά και άλλες κατανοητές, κατά τη γνώμη μας, διαστάσεις.   

 Δυστυχώς, διαπιστώνουμε ότι η τουρκοκυπριακή πλευρά υπό τον κ. Έρογλου έχει οδηγήσει τη 
διαδικασία των συνομιλιών υπό την αιγίδα των Ηνωμένων Εθνών στο τέλμα.  Εμμένοντας στην απαράδεκτη 
απαίτησή της για ορισμό ημερομηνίας πραγματοποίησης τετραμερούς διάσκεψης, χωρίς προηγούμενη 
συμφωνία επί των εσωτερικών πτυχών του Κυπριακού, η τουρκοκυπριακή πλευρά έχει στην ουσία 
αποχωρήσει από τις συνομιλίες, αρνούμενη από τις 29 του Μάρτη την πραγματοποίηση συναντήσεων μεταξύ 
των δύο ηγετών.  Περαιτέρω, στις συναντήσεις οι οποίες πραγματοποιούνται μεταξύ των συμβούλων των δύο 
ηγετών, αρνείται οποιαδήποτε συζήτηση επί των ουσιαστικών πτυχών του Κυπριακού, επιμένοντας στους 
απαράδεκτους όρους της, κατά παράβαση των ψηφισμάτων των Ηνωμένων Εθνών. 

 Θεωρούμε ότι όλες οι πολιτικές δυνάμεις θα πρέπει να στηλιτεύσουμε και να καταγγείλουμε την 
απαράδεκτη αυτή συμπεριφορά, η οποία έχει ως αποτέλεσμα τη συνέχιση της ομηροποίησης της Κύπρου 
στους τουρκικούς επεκτατικούς σχεδιασμούς.  Οφείλουμε να στείλουμε το μήνυμα προς κάθε κατεύθυνση ότι 
δεν μπορούμε να δεχτούμε εκτροπή της διαδικασίας και διολίσθηση σε ατραπούς που οδηγούν σε 
χρονοδιαγράμματα και σε επιβολή λύσης από οποιουσδήποτε ξένους.  Καλούμε όλες τις πολιτικές δυνάμεις να 
καταστήσουμε από κοινού σαφές ότι δε δεχόμαστε εμπλοκή των εγγυητριών δυνάμεων στις εσωτερικές πτυχές 
του Κυπριακού, που σε τελική ανάλυση θα σημαίνει επιβολή λύσεων της αρεσκείας της Βρετανίας και της 
Τουρκίας.  Και δε δεχόμαστε να γίνει αυτό με κανένα πρόσχημα και υπό κανένα περίβλημα τύπου διευρυμένων 
συνομιλιών. 

 Ως ΑΚΕΛ χαιρετίζουμε τις επίμονες προσπάθειες του Προέδρου Χριστόφια για επίτευξη δίκαιης και 
βιώσιμης λύσης του Κυπριακού.  Οι προσπάθειες αυτές μπορεί να μην οδήγησαν στην πολυπόθητη λύση, 
παραδίδουν όμως, κατά τη γνώμη μας, μια κατάσταση πραγμάτων στην οποία κάθε καλόπιστος τουλάχιστον 
κριτής αναγνωρίζει ότι είναι η Τουρκία που ευθύνεται για τη μη επίτευξη λύσης.  Αναγνωρίζει ότι η πλευρά μας 
κατέβαλε και καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια για τη διάρρηξη του αδιεξόδου. 

 Ο κυπριακός λαός βλέπει με απτούς όρους ότι η Κύπρος είναι σήμερα διπλωματικά και πολιτικά 
οχυρωμένη και ότι οι τουρκικές μεθοδεύσεις, είτε αυτές αφορούν την Κυπριακή Προεδρία του Συμβουλίου της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης είτε την κυπριακή ΑΟΖ, πέφτουν στο κενό.   

 Μέσα σε αυτά τα πλαίσια, εμείς χαιρετίζουμε την πολιτική του Προέδρου Χριστόφια, που, όσον αφορά 
στο θέμα το οποίο συζητούμε, έχει εκφραστεί μέσα από την πρόταση για διασυνδεδεμένη συζήτηση του 
εδαφικού με το περιουσιακό στα πλαίσια των συνομιλιών, η οποία υιοθετήθηκε από το γενικό γραμματέα και 
χαιρετίστηκε από τη διεθνή κοινότητα.   

 Οποιεσδήποτε λογικές συνολικής ανταλλαγής ή και μόνιμου περιορισμού στο δικαίωμα απόκτησης 
περιουσίας, τις οποίες προωθεί η τουρκοκυπριακή πλευρά, δεν μπορεί ποτέ να γίνουν αποδεκτές.  Είναι γι’ 
αυτό που θεωρούμε κεφαλαιώδους σημασίας τη σύγκλιση που επιτεύχθηκε μεταξύ Χριστόφια και Ταλάτ, η 
οποία διασφαλίζει πλήρως τις τέσσερις ελευθερίες όλων των Κυπρίων, περιλαμβανομένου του δικαιώματος 
απόκτησης περιουσίας σε ολόκληρη την επικράτεια της ενωμένης Κύπρου. 

 Δεν υπάρχει αμφιβολία ότι τα δεδομένα στο περιουσιακό, όσον αφορά την κατάσταση επί του εδάφους, 
δυσχεραίνουν με τη συνεχιζόμενη παράνομη εκμετάλλευση, αλλά και με τις εξελίξεις που σημειώνονται 
ενώπιον του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων.  Και δε χωρεί καμιά αμφιβολία ότι για τη 
συνεχιζόμενη εκμετάλλευση των περιουσιών υπεύθυνη είναι η κατοχική δύναμη, η οποία συστηματικά 
επιδιώκει τον αφανισμό των ελληνοκυπριακών περιουσιών.  Όλα αυτά υπογραμμίζουν, κατά τη γνώμη μας, την 
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ανάγκη να παραμείνουμε προσηλωμένοι και να συνεχίσουμε να αγωνιζόμαστε για επίτευξη συμφωνημένης 
λύσης στο Κυπριακό.  Να μην αφήσουμε την απογοήτευση να μας αποπροσανατολίσει!   

 Η εμπειρία, από την άλλη, των τελευταίων χρόνων από την πορεία των αποφάσεων του ΕΔΑΔ 
διαψεύδει τους ευσεβοποθισμούς ότι θα λύσουμε το περιουσιακό στα δικαστήρια.  Πρέπει να παραδεχτούμε ότι 
έσπευσαν να προβάλουν την επιλογή της μαζικοποίησης των προσφυγών μας στο ΕΔΑΔ, οδήγησαν τα 
πράγματα σε λάθος δρόμους, καθώς το δικαστήριο οδηγήθηκε τελικά στην αναζήτηση τρόπων απαλλαγής από 
τον όγκο των προσφυγών των Ελληνοκυπρίων, με φυσιολογικό αποτέλεσμα τελικά το ΕΔΑΔ να αναγνωρίσει 
την “Επιτροπή Αποζημιώσεων” ως ένα αποτελεσματικό ένδικο μέσο.  Δεν αρνούμαστε, τουναντίον εμείς 
είμαστε οι πρώτοι που αντιλαμβανόμαστε ότι η πορεία που ακολουθεί ένα δικαστικό σώμα δεν μπορεί να 
αποτελέσει εξαίρεση από την πορεία αποστασιοποίησης από τις αρχές του δικαίου η οποία χαρακτηρίζει τη 
σημερινή εποχή, την εποχή της λεγόμενης νέας τάξης πραγμάτων.  Έχοντας ωστόσο γνώση της 
πραγματικότητας, οφείλουμε να λειτουργούμε με τρόπο που να θωρακίζει την προσπάθειά μας και να 
προστατεύει τις χιλιάδες των προσφύγων.  Εμείς ήμασταν ξεκάθαροι από την αρχή και εξακολουθούμε να 
τονίζουμε ότι το περιουσιακό ήταν και είναι μια ουσιαστική πτυχή του Κυπριακού που θα λυθεί μέσα από τη 
συνολική λύση του Κυπριακού και όχι μέσα σε δικαστικές αίθουσες.  Όσοι επιχειρηματολογούσαν περί του 
αντιθέτου, αλλά και όσοι ξεσπαθώνουν κατά της δικής μας πλευράς για τις προτάσεις που υπέβαλε στις 
συνομιλίες, οι οποίες είναι πλήρως συμβατές με το διεθνές δίκαιο και με το περί δικαίου αίσθημα των 
προσφύγων, ας αναλογιστούν το κόστος και τις συνέπειες αυτής της δημαγωγικής συμπεριφοράς.  

 Σε ό,τι αφορά την υπόθεση “Τύμβιος”, αντιλαμβανόμαστε ότι η απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου 
για την παροχή έγκρισης για ανταλλαγή λήφθηκε με γνώμονα τα συμφέροντα της Κυπριακής Δημοκρατίας.  
Πρώτον, εντός του συγκεκριμένου ακινήτου βρίσκονται και λειτουργούν ελληνοκυπριακά σχολεία και, δεύτερον, 
γιατί το ενδεχόμενο επιτυχίας της αγωγής “Τύμβιου” δεν μπορούσε να αποκλειστεί.  Τυχόν επιτυχία της αγωγής 
θα έφερνε σε κίνδυνο τον Κηδεμόνα Τουρκοκυπριακών Περιουσιών.  Είναι φανερό ότι η μεταβίβαση του 
ακινήτου με την έγκριση του Κηδεμόνα, και όχι ως αποτέλεσμα απόφασης του ΕΔΑΔ στην προσφυγή, 
ουσιαστικά αντιμετωπίζει αυτό τον κίνδυνο. 

 Κλείνοντας, θα ήθελα να τονίσω ότι, ενώ αγωνιζόμαστε για τη λύση, θα πρέπει ταυτόχρονα να 
προβαίνουμε σε όλες εκείνες τις ενέργειες για την αποτροπή τυχόν νέων τετελεσμένων.  Γνωρίζουμε ότι η 
κυβέρνηση μέσω του Υπουργείου Εξωτερικών εργάζεται σε όλα τα διεθνή φόρα, αλλά και σε διμερές επίπεδο, 
έτσι ώστε να ενημερώσει για το μέγεθος του προβλήματος, να ευαισθητοποιήσει οργανισμούς και κυβερνήσεις, 
να πετύχει αποφάσεις που να κτυπούν την παράνομη εκμετάλλευση.  Σε διμερές επίπεδο έχει για παράδειγμα 
επιτευχθεί τα τελευταία χρόνια η έκδοση και η βελτίωση του λεκτικού ταξιδιωτικών οδηγιών, όπου αναφέρονται 
οι κίνδυνοι από ενδεχόμενη αγορά περιουσίας στα κατεχόμενα.  Πολλές χώρες έχουν τα τελευταία χρόνια 
εκδώσει ή αναθεωρήσει σε ικανοποιητικό για μας βαθμό ταξιδιωτικές οδηγίες και οι πρόσφατες ανακοινώσεις 
του ρωσικού Υπουργείου Εξωτερικών είναι το πλέον πρόσφατο και ίσως καλύτερο παράδειγμα.  Έχει επίσης 
επιτευχθεί το θέμα της παράνομης εκμετάλλευσης να βρίσκεται συχνά στην ημερήσια διάταξη κοινοβουλίων 
πολλών χωρών, αλλά και του Ευρωκοινοβουλίου, μέσω ερωτήσεων που κατατίθενται, δηλώσεων και 
συζητήσεων που διεξάγονται μεταξύ άλλων στη Βουλή των Κοινοτήτων και τη Βουλή των Λόρδων.  Σημαντική 
δουλειά παράγεται ακόμα και για την αντιμετώπιση προσπαθειών παρουσίασης και διαφήμισης 
ελληνοκυπριακών περιουσιών στα κατεχόμενα σε εκθέσεις προβολής των κατεχομένων ως τουριστικού 
προϊόντος.  Θεωρώ ότι η Βουλή των Αντιπροσώπων θα πρέπει να ενδυναμώσει τις δικές της προσπάθειες και 
να συμβάλουμε μέσω της κοινοβουλευτικής διπλωματίας προς αυτή την κατεύθυνση.   

 Επειδή ακριβώς αντιλαμβάνομαι ότι το θέμα είχε εγγραφεί από το συνάδελφο το Λευτέρη Χριστοφόρου, 
ακριβώς για να θιχτούν κάποιες άλλες παράμετροι και όχι στη γενική του διάσταση το θέμα, που θα έπρεπε 
περισσότερο να μας ανησυχεί, θεωρώ ότι η αναφορά του σε κάποια από τα θέματα που σχετίζονται με τη 
στήριξη των προσφύγων αδικεί την κυβέρνηση, από τη στιγμή που έρχεται ο συνάδελφος να εξαγγείλει κάποια 
μέτρα τα πλείστα των οποίων βρίσκονται ενώπιον της επιτροπής Προσφύγων και συζητούνται και σε 
συναντήσεις με τις οργανώσεις των ιδιοκτητών κατεχομένων περιουσιών και πλείστα από τα μέτρα αυτά 
βρίσκονται ενώπιόν μας.   

 Θα ήθελα να πω όμως όσον αφορά την “Επιτροπή Αποζημιώσεων” και την έκκληση που είχαμε κάμει, 
όταν είχε γίνει συζήτηση στην επιτροπή, όπου εμείς αποδεχτήκαμε ότι είναι μεν δικαίωμα του κάθε πρόσφυγα ή 
όποιου κατέχει περιουσία στην κατεχόμενη περιοχή να αποταθεί στη λεγόμενη “Επιτροπή Αποζημιώσεων”, 
που, όπως είναι γνωστό, δημιουργήθηκε από το ψευδοκράτος καταρχάς και στη συνέχεια υιοθετήθηκε από την 
Τουρκία και το Ευρωπαϊκό Δικαστήριο Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων καθόρισε ως διαδικασία και της έδωσε την 
αρμοδιότητα του εσωτερικού ένδικου μέσου...  Αυτό που πρέπει να γνωρίζει ο καθένας είναι κατά πόσο μέσω 
αυτής της “Επιτροπής Αποζημιώσεων” θα λειτουργήσει η δικαιοσύνη, όταν ο ιδιοκτήτης βρίσκεται κάτω από 
πίεση ενός αγοραστή που λειτουργεί ως εξουσία.  Μέσα από τη συζήτηση καταλήξαμε ότι δεν πρέπει να 
ενθαρρύνονται αιτήσεις προς την “Επιτροπή Αποζημιώσεων”, γιατί προκαλούν ζημιά, όπως είπα και 
προηγουμένως, στην υπόθεση της δίκαιης λύσης του Κυπριακού με επιπτώσεις στο εδαφικό και στο 
περιουσιακό.  Γιατί δεν προσφέρει πραγματική αποζημίωση, αλλά εξευτελιστικά ποσά, που δεν αποκαθιστούν 
το ατομικό δικαίωμα στην ιδιοκτησία και σε τελική ανάλυση οδηγούν στην αποξένωση της περιουσίας.  
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Νιώθουμε και θέλουμε να το πούμε:  Οι πρόσφυγες που αποτείνονται δεν είναι προδότες· είναι και αυτοί 
προδομένοι, όπως και όλοι οι πρόσφυγες από τις συνέπειες του πραξικοπήματος και της εισβολής του ’74.  Γι’ 
αυτό, το ξεπούλημα της περιουσίας τους σε τιμές περίπου εξήμισι αγγλικών λιρών ανά τετραγωνικό μέτρο 
πραγματικά πρέπει να προβληματίσει τον καθένα, αλλά κυριότερα να προβληματίσει για τις συνέπειες που έχει 
στην επίλυση του Κυπριακού. 

 Όσον αφορά το Φορέα Ισότιμης Κατανομής Βαρών, πρέπει να πούμε ότι παρουσιάζονται κάποια 
προβλήματα, καθότι από το 2008 έχουν αυξηθεί κατά 45% οι αιτήσεις στο φορέα για όλα τα σχέδια που 
εφαρμόζονται, στεγαστικά, σπουδαστικά, επαγγελματικά, ιατροφαρμακευτικής περίθαλψης, και, παρ’ όλον ότι 
έχουν διπλασιαστεί οι προϋπολογισμοί, εντούτοις δεν μπορούν να αντεπεξέλθουν στο ύψος των αιτήσεων.  
Εμείς θεωρούμε ότι θα πρέπει να μελετηθούν τρόποι.  Μπορεί μέσα από το νέο προϋπολογισμό να επιτευχθεί 
μια άλλη διευθέτηση, έτσι που να συνεχίσει η στήριξη των προσφύγων.   

 Όσον αφορά τη μελέτη του πανεπιστημίου, να πω ότι πραγματικά η μελέτη που είχε γίνει το 2000 
κατέληγε στην εισήγηση για δημιουργία τράπεζας προσφύγων.  Αντιλαμβάνεστε ότι τότε, η τότε κυβέρνηση, το 
2000, και ο ίδιος ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας ο κ. Κληρίδης είχαν πει το μεγάλο όχι, όπως μας είπαν 
χαρακτηριστικά στην επιτροπή, γιατί δεν ήταν δυνατό να γίνει κάτι τέτοιο σ’ εκείνες τις οικονομικές συνθήκες.  
Το ίδιο έγινε στη συνέχεια και επί Τάσσου Παπαδόπουλου.  Εμείς θεωρούμε ότι θα πρέπει πραγματικά η 
μελέτη εκείνη να εκσυγχρονιστεί, γι’ αυτό έχουμε εγγράψει το θέμα στην επιτροπή Προσφύγων και αναμένουμε 
ότι το συντομότερο θα τεθεί μπροστά μας, έτσι που να δούμε αν το πανεπιστήμιο είναι σε θέση να συζητήσει 
και να μελετήσει αυτές τις παραμέτρους. 

 Η στήριξη των προσφύγων νομίζω αυτά τα τελευταία χρόνια, από το 2008…  Και είναι καλά να 
θυμόμαστε ότι υπήρξαν εποχές όπου θεωρήθηκε ότι οι πρόσφυγες στεγάστηκαν και δε χρειάζονταν άλλη 
στήριξη, ενώ βλέπουμε σήμερα τους ίδιους ανθρώπους που έλεγαν αυτά να έρχονται σήμερα να διεκδικούν 
ακόμα περισσότερα.  Εμείς είμαστε δίπλα στους πρόσφυγες και το έχουμε αποδείξει έμπρακτα, μέσα από την 
προσφυγική πολιτική που έχουμε υλοποιήσει αυτά τα τέσσερα χρόνια.  Σχεδόν δύο χιλιάδες οικόπεδα έχουν 
διαχωριστεί και δοθεί σε προσφυγικά νεαρά ζευγάρια, άλλα δυόμισι χιλιάδες περίπου αντισταθμιστικά οικόπεδα 
σε όσους μένουν σε τουρκοκυπριακές κατοικίες και πολλά άλλα που δεν είναι της ώρας να τα αναφέρω.   

 Τονίζω ξανά ότι η πλειοψηφία των μέτρων τα οποία έχει καταθέσει ο συνάδελφος προηγουμένως είναι 
ενώπιον της επιτροπής Προσφύγων για συζήτηση, οπότε θα τα δούμε σε ξεχωριστή συνάντηση. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Παρακαλώ να μην μπαίνουν στην ολομέλεια για πάρα πολλή ώρα και να μιλούν με μέλη του σώματος 
άτομα που δεν είναι βουλευτές. 

 Ευχαριστώ την κ. Κουκουμά.   

 Θα παρακαλέσω τώρα τον πρόεδρο του Ευρωπαϊκού Κόμματος, τον κ. Δημήτρη Συλλούρη, να έρθει 
στο βήμα. 

Δ. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Εάν προσεγγίσουμε το θέμα το οποίο έχει εγγράψει ο συνάδελφος στη Βουλή είτε στη βάση του τι 
έπρεπε να γίνει και τι δεν έγινε, στη βάση των ευθυνών του ενός ή άλλου Προέδρου ή κυβέρνησης ή στη βάση 
των πατριωτικών εκκλήσεων, πιστεύω δεν μπορούμε με πρακτικό τρόπο να αντιμετωπίσουμε το σημερινό 
πρόβλημα, όπως έχει εξελιχθεί.  Και δε χρειάζεται πολλά, για να το αναλύσω, νομίζω, αλλά θα αναφερθώ 
ιδιαίτερα στο θέμα του πατριωτισμού.  Αν είναι με πατριωτικές εκκλήσεις που πιστεύουμε ότι κάποιος ο οποίος 
έχει σήμερα ανάγκη, σαράντα χρόνια μετά την εισβολή, δε θα δελεαστεί, ιδιαίτερα την περίοδο της οικονομικής 
κρίσης, αλλά και με τες προοπτικές λύσης του Κυπριακού να είναι μηδενικές, τότε θα μπορούσαμε να το 
κάνουμε, θα δικαιούμαστε να το κάνουμε, αν αυτές οι πατριωτικές εκκλήσεις στρέφονταν προς όλες τις 
κατευθύνσεις και ιδιαίτερα προς τους εαυτούς μας, αν οι πατριωτικές εκκλήσεις στρέφονταν προς τους μη 
πρόσφυγες να μοιράσουν την περιουσία τους ή να δώσουν το ένα τρίτο της περιουσίας τους, που αναλογεί εις 
την κατεχόμενη γη, εις τους πρόσφυγες.  Άρα, με τέτοια προσέγγιση θα μπορούσαμε ίσως να αναχαιτίσουμε 
αυτή την τάση, αυτή την πίεση με πατριωτικές εκκλήσεις. 

 Επομένως, σήμερα χρειαζόμαστε πρακτικές εισηγήσεις.  Εμείς μία πρακτική εισήγηση έχουμε -και είναι 
η εισήγηση την οποία θα αναλύσω εν συντομία και πάλι- τη μεταφορά του συντελεστή δόμησης από τα 
κατεχόμενα στις ελεύθερες περιοχές.  Γιατί αυτή η εισήγηση καταρχήν είναι δίκαιη και εφαρμόσιμη;  Είναι η 
εισήγηση εκείνη η οποία με όλα όσα έχουμε κάμει -και τον ονομάσαμε και Φορέα Ισότιμης Κατανομής Βαρών- 
είναι πραγματικά στη βάση της ισότιμης κατανομής βαρών.  Γιατί;  Η αξία στες ελεύθερες περιοχές αυξήθηκε 
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ραγδαία και συνεχίζει να αυξάνεται για έναν απλό λόγο που όλοι καταλαβαίνουμε, δε χρειάζεται να είμαστε ούτε 
εκτιμητές γης ούτε οικονομολόγοι, έφυγε το 37% από την προσφορά γης, άρα αυξάνεται η αξία του υπόλοιπου 
63% της γης.  Με τη μεταφορά του συντελεστή δόμησης από τες κατεχόμενες περιοχές στες ελεύθερες 
περιοχές, με τη μεταφορά αξίας υπό τη μορφή συντελεστή δόμησης πιο σωστά, συνδέεται η αύξηση της αξίας 
της γης εις τες ελεύθερες περιοχές με τη γη που έχει φύγει από την αγορά.   

 Πώς γίνεται στην πράξη;  Σήμερα, όταν πρέπει να “αποζημιωθεί” ένα διατηρητέο, μέσα στον ίδιο το νόμο 
υπάρχει η φράση -και είμαι βέβαιος ότι την ξέρετε κάποιοι από εσάς- “χαριστικός συντελεστής δόμησης”, 
δηλαδή δίδεις συντελεστή δόμησης έναντι της αξίας που χάνει κάποιος ο οποίος κηρύσσει ή του οποίου 
κηρύσσεται το σπίτι διατηρητέο, για να ωφεληθεί όλη η κοινωνία από τη διατήρηση αυτού του σπιτιού.  Άρα, 
αυτή την προσέγγιση ας την ονομάσουμε “χαριστικό συντελεστή δόμησης”, για να ’μαστε και πιο κοντά, για να 
μην ανακαλύψουμε ξανά τον τροχό.  Δεν έχει καμία σχέση, γιατί είναι κάτι που άκουσα πολλές φορές και 
συγχύζονται ακόμα και συνάδελφοι που υποστηρίζουν την πρόταση, με το κατά πόσο υπάρχουν συντελεστές 
δόμησης ή πολεοδομικές ζώνες στα κατεχόμενα ή όχι·  έχει μόνο σχέση με την εκτίμηση της αξίας. 

 Η εκτίμηση της αξίας είναι απλό να γίνει, είναι με τον ίδιο τρόπο -υπάρχει διαδικασία στο Κτηματολόγιο 
και σ’ όλους τους εκτιμητές- που την κάνουν όσοι έχουν προσφύγει στα ευρωπαϊκά δικαστήρια.  Όμως 
μπορούμε να χρησιμοποιήσουμε και πιο ευέλικτους τρόπους, όπως καθορισμό περιοχών, όπως είναι και η 
εισήγηση που μας έκαναν οι επιχειρηματίες ανάπτυξης γης αναφορικά με τον Ακάμα.  Αν για τον Ακάμα μπορεί 
να γίνει η μεταφορά συντελεστή δόμησης εκτιμώντας με βάση περιοχές και χαρακτηριστικά των περιοχών την 
αξία της γης δότη και την αξία της γης δέκτη, τότε μπορεί να γίνει και για τα κατεχόμενα.  Και δε χρειάζεται να 
υπάρχουν συντελεστές δόμησης ή πολεοδομικές ζώνες στα κατεχόμενα.   

 Εις τα κατεχόμενα τα ένδικα μέσα της Τουρκίας δίδουν αποζημίωση της τάξης, όπως μας έχουν πει, του 
7 με 8% και αυτή θα μειώνεται ραγδαία, όταν κερδίσουν, όταν πάρουν πάνω από το ποσοστό που χρειάζονται, 
για να επικαλεστούν πλειοψηφία γης στα κατεχόμενα.  Αυτό το ποσοστό εκτιμώ -και ελπίζω να μεν είμαστε εδώ 
να το δούμε σύντομα- ότι μπορεί να πέσει και στο 1% και στο 0,5%.  Εάν εμείς δώσουμε αξία μεταφοράς 
ύψους 10%, τότε επιφέρουμε ισότιμη κατανομή, επιφέρουμε φερεγγυότητα στον πρόσφυγα, συνδέουμε τον 
πρόσφυγα με την περιουσία του και τον αναχαιτίζουμε, όσον άπατρις και αν είναι -και, επαναλαμβάνω, αυτά τα 
πατριωτικά να τα λέμε πρώτα για τους εαυτούς μας και ύστερα για τους πρόσφυγες που έχουν ανάγκη- θα 
πρέπει να είναι ηλίθιος, με συγχωρείτε, να πάει να πάρει από τα ένδικα μέσα της Τουρκίας κάτω του 10% και 
να παραδώσει και τον τίτλο ιδιοκτησίας, ενώ θα πάρει αυτή την αξία χωρίς να παραδώσει τον τίτλο ιδιοκτησίας.  

 Απαντώ και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, διότι υποσχέθηκα στους συναδέλφους του ΑΚΕΛ να μιλήσω 
πέντε με έξι λεπτά.  Έφτασα τζιαι δεσμεύτηκα!  Μπορεί να χρειαζόμουν δύο-τρία λεπτά περισσότερο να το 
εξηγήσω αναλυτικότερα, αλλά εδώ είμαστε, αν πράγματι θέλουμε να το εξετάσουμε σοβαρά.  Απαντώ λοιπόν 
και το εξής:  Μα, πού υπάρχουν οι περιοχές δέκτες;  Όταν εγίνετο η συζήτηση για τον Ακάμα, ήταν να γίνουν 
10-12% περιοχές δέκτες σε όλη την Κύπρο.  Ε, γιατί να μην μπορούμε να το κάνουμε και για τους πρόσφυγες;  
Δίδουμε δωρεάν συντελεστές δόμησης -και θυμίζω μια φράση του ΑΚΕΛ- εν πολλοίς στους έχοντες και 
κατέχοντες τες πολεοδομικές ζώνες, ανεβάζοντας το κέντρο της Λεμεσού σε τριάντα ή σαράντα ορόφους, 
δωρεάν στους έχοντες και κατέχοντες στο κέντρο της Λευκωσίας, στο κέντρο του Παραλιμνίου αύριο.   

 Δεν υπάρχει κανένας λόγος να συνεχίσουμε την πρακτική αυτός ο συντελεστής να είναι δωρεάν και τη 
συνδυάζω και με μια άλλη ανάγκη της πολεοδομικής κατάστασης της Κύπρου.  Πέραν του ότι τον δίνουμε 
δωρεάν, επειδή κανένα έξοδο δεν κάνει ο ιδιοκτήτης των κεντρικών οικοπέδων της Λευκωσίας, παραδείγματος 
χάριν, για να αυξηθεί από δύο ορόφους σε τρεις, από τρεις σε δώδεκα τώρα, από δώδεκα σε τριάντα αύριο, 
δεν έχει και κανένα λόγο, είναι ασύμφορο να αξιοποιήσει τα οικόπεδά του.  Είναι προτιμότερο να πληρώνουμε 
όλοι εμείς αποχετευτικό, να πληρώνουμε όλοι εμείς αναβάθμιση της περιοχής, να πληρώνουν οι γείτονες 
αναβάθμιση της περιοχής με το να δημιουργούνται καφέ, εστιατόρια κτλ. και να αυξάνεται με διπλούς ρυθμούς 
η αξία του κεντρικού οικοπέδου και με την αύξηση του συντελεστή δόμησης και με την αναβάθμιση της 
περιοχής.  Γι’ αυτό και στη Λευκωσία έχουμε οικόπεδα για €2 εκατομ. και, άμα πας αύριο να ζητήσεις 
οικόπεδα, ακόμα και μες στην κρίση σήμερα, δε θα βρεις οικόπεδο.  Ακόμα και μες στην κρίση σήμερα!  Πολλώ 
μάλλον πριν τρία χρόνια!    

 Η εισήγησή μας είναι γι’ αυτό το σημείο η εξής: Η αύξηση του συντελεστή δόμησης να είναι κλιμακωτά 
συντελεστής δέκτης, δηλαδή, αν την πρώτη πενταετία, για να δημιουργείται κίνητρο και αντικίνητρο ανάπτυξης, 
αν την πρώτη πενταετία δεν αναπτύξεις το συντελεστή που πήρες δωρεάν, τη δεύτερη πενταετία να αγοράσεις 
το 25%, την τρίτη πενταετία να αγοράσεις το 50%.  Δικαιούσαι μεν, αλλά να πληρώσεις! Και αυτό είναι και 
δίκαιο, είναι και σωστό, είναι και πολεοδομικά σωστό και οικονομικά.  Αυτή έν’ η εισήγησή μας και είμαστε ξανά 
στη διάθεσή σας, αν θέλουμε πράγματι να λύσουμε και το πρόβλημα, όπως έχει εγγραφεί, και να αποτρέψουμε 
την καταφυγή στα ένδικα μέσα της Τουρκίας. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 
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 Ευχαριστώ, κύριε Συλλούρη. 

 Παρακαλώ τώρα τον τελευταίο σημερινό ομιλητή, που είναι ο κ. Κυριάκος Χατζηγιάννης από το 
Δημοκρατικό Συναγερμό. 

Κ. ΧΑΤΖΗΓΙΑΝΝΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Θα αρχίσω από το τέλος λέγοντας ότι η μελέτη του Πανεπιστημίου Κύπρου έχει επιχειρήσει τουλάχιστον 
σε κάποιο βαθμό να εκτιμήσει σε αριθμούς το μέγεθος αυτού που ονομάζεται “ίση κατανομή των βαρών” ή της 
υλικής απώλειας του πολέμου.  Και αυτό ανερχόταν περίπου ή ανέρχεται στα €27 δις και όχι ως στατική 
προσέγγιση ή ως στατικός αριθμός.  Άρα λοιπόν, και από την άποψη αυτή θα πρέπει ως πρώτη μας μέριμνα 
να εστιάσουμε την προσοχή και τον προβληματισμό μας στο πώς διασφαλίζουμε πόρους, προκειμένου να 
αντιμετωπίσομε αυτό το τεράστιο πρόβλημα το οποίο έχει δημιουργήσει η Τουρκία και σκοπό έχει την 
τουρκοποίηση της ελληνικής περιουσίας στα κατεχόμενα.   

 Είναι χιλιάδες οι ιδιοκτήτες απροσπέλαστης περιουσίας που αναμένουν εδώ και τρία χρόνια να 
ακούσουν μια υπεύθυνη καθοδήγηση σχετικά με το τι πρέπει να πράξουν.  Επειδή μιλάμε σήμερα για ένα τόσο 
σημαντικό θέμα, για το μέλλον του ελληνισμού σε αυτό τον τόπο, θεωρώ ότι θα πρέπει να μας χαρακτηρίσει και 
η ειλικρίνεια στην προσέγγισή μας, καθώς επίσης και ένας σχετικός αναγκαίος ρεαλισμός.  Έστω και τώρα 
λοιπόν, αν και είναι λίγο αργά, θα πρέπει να ζητήσομε από τον προσφυγικό κόσμο να μείνει μακριά από την 
ούτω καλούμενη “Επιτροπή Αποζημιώσεων” και να μην τουρκοποιήσει τις περιουσίες του, τις περιουσίες τους, 
τις περιουσίες μας.   

 Παράλληλα, επειδή το περιουσιακό δικαίωμα δεν είναι μόνο ατομικό, αλλά και εθνικό, θα πρέπει ως 
πολιτεία να κρατικοποιήσουμε την ευθύνη έναντι αυτής της απώλειας.  Η πολιτεία έχει κάθε υποχρέωση να 
υπερασπιστεί τις εδαφικές αναλογίες του πληθυσμού, όπως αυτές είναι καθορισμένες εξάλλου και στο δικό μας 
σύνταγμα.  Για το λόγο αυτό η πολιτεία έχει κάθε υποχρέωση να εφαρμόσει την αποτρεπτική πολιτική που 
χρειάζεται, ώστε ο προσφυγικός κόσμος να παραμένει μακριά από το ξεπούλημα.  Η πολιτική αποτροπή δεν 
μπορεί να είναι ένα απλό ευχολόγιο, δεν μπορεί να είναι ένας χαρακτηρισμός, όπως κάποιοι συνηθίζουν να 
λένε, “πατριώτης” ή “προδότης”, αλλά σειρά μέτρων που να ενισχύουν την ισότιμη κατανομή των βαρών της 
τουρκικής εισβολής σε όλους τους πολίτες αυτού του τόπου και να σταματήσει αυτή η πολιτεία και η κοινωνία 
να θεωρούν ότι μοναδικό θύμα της εισβολής θα πρέπει να συνεχίσει να είναι ο πρόσφυγας ιδιοκτήτης 
απροσπέλαστης περιουσίας.   

 Εκείνο το οποίο χρειάζεται να γίνει άμεσα είναι η συνολική μεταρρύθμιση της προσφυγικής πολιτικής, 
ώστε η νέα πολιτική να βασιστεί και στην αρχή της αποκατάστασης της απώλειας χρήσης της απροσπέλαστης 
περιουσίας.  Η προσφυγική πολιτική δεν μπορεί να έχει γενικό χαρακτήρα, ως σήμερα έχει.  Η προσφυγική 
πολιτική θα πρέπει να προσαρμόσει τις νέες της προτεραιότητες στις ανάγκες των νέων γενιών πάνω στη βάση 
της αποκατάστασης της απώλειας χρήσης των περιουσιών.  Τα δικαιώματα του καθενός θα πρέπει να 
υπολογίζονται ανάλογα με την απώλεια.  Το βάρος της εισβολής και κατοχής σε κάθε πρόσφυγα είναι 
διαφορετικό και θα πρέπει να βρούμε τη σωστή φόρμουλα δικαιότερης κατανομής των βαρών όχι μόνο μεταξύ 
των προσφύγων, αλλά και των μη προσφύγων.  Με εξαίρεση το Φορέα Ισότιμης Κατανομής Βαρών, ο οποίος 
τοποθετεί τα δικαιώματα των προσφύγων στη βάση της απώλειας, όλα τα υπόλοιπα προγράμματα στήριξης 
του προσφυγικού κόσμου δεν έχουν ως βάση τους την απώλεια.  Νομίζω ότι έχει παρέλθει ο καιρός κατά τον 
οποίο η πολιτεία έθετε ως προτεραιότητα μόνο τη στέγαση των προσφύγων και θα πρέπει στο παρόν στάδιο 
να επανατοποθετήσει την προσφυγική πολιτική στη βάση της δημιουργίας δυνατοτήτων δραστηριοποίησης και 
ανάπτυξης του πρόσφυγα, εκτιμώντας ανάλογα την απολεσθείσα περιουσία του στα κατεχόμενα. 

 Τι πάει λοιπόν λάθος με τη σημερινή προσφυγική πολιτική που ακολουθούμε, η οποία τουρκοποιεί τις 
περιουσίες μας;  

 Πρώτον, η Τουρκία προσελκύει κατά χιλιάδες πλέον τους Ελληνοκυπρίους, για να ξεπουλήσουν τις 
περιουσίες τους με ανατροπές στην εδαφική αναλογία και αναπόφευκτες επιπτώσεις στο θέμα της ασφάλειας 
και της επιβίωσης του ελληνισμού στην Κύπρο.  Η ελληνική γη χάνεται και μεταβιβάζεται σαν τουρκική 
ιδιοκτησία σε εξευτελιστικές μάλιστα τιμές, που κατά μέσο όρο δεν υπερβαίνουν το 20% της πραγματικής της 
αξίας.  Η τουρκοποίηση των ελληνοκυπριακών περιουσιών οδηγεί με μαθηματική ακρίβεια στην ανατροπή των 
εδαφικών δεδομένων στο νησί προς όφελος της Τουρκίας. Υπάρχει υπέρμετρη αυξητική τάση στην υποβολή 
αιτήσεων κυρίως για σκοπούς πώλησης.  

 Δεύτερον, η Κυπριακή Δημοκρατία μέχρι σήμερα δεν έχει αμφισβητήσει τις διαδικασίες της “επιτροπής”, 
με αποτέλεσμα μια αίτηση να ολοκληρώνεται σε χρόνο λιγότερο από εννέα μήνες.  Σε μόνον τέσσερα από 
σήμερα χρόνια θα έχει επιβληθεί ανατροπή της αναλογίας της ελληνοκυπριακής προς την τουρκοκυπριακή γη. 
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 Τρίτον, οι μηχανισμοί στήριξης του προσφυγικού κόσμου έχουν καταρρεύσει ο ένας μετά τον άλλο, με 
αποτέλεσμα ο προσφυγικός κόσμος να είναι εκτεθειμένος σε ένα περιβάλλον παρατεταμένης οικονομικής 
ύφεσης, έτσι ώστε να εξωθείται προς την ασυλλόγιστη εκποίηση των περιουσιών του.  Δε χρειάζεται να 
αναφερθώ στο Φορέα Ισότιμης Κατανομής Βαρών και σε ποιο σημείο βρίσκεται ούτε στη Μέριμνα και στις 
ατέλειωτες ουρές, καθώς επίσης δεν μπορώ να αναφερθώ και στον τρόπο διαχείρισης του Κηδεμόνα των 
Τουρκοκυπριακών Περιουσιών, που πραγματικά προκαλεί μια άλλη απώλεια πόρων που θα μπορούσαν να 
χρησιμοποιηθούν προς την κατεύθυνση και προς το όφελος όλων αυτών των προσφύγων που έχουν απολέσει 
περιουσίες. 

 Τέταρτον, το ξεπούλημα των ελληνοκυπριακών περιουσιών γίνεται στη βάση του διεθνούς δικαίου και 
αυτό το ατομικό δικαίωμα δεν μπορεί να παρεμποδιστεί, εξού και το γεγονός ότι η κυπριακή πολιτεία 
παραμένει απαθής σαν απλός θεατής στην ανατροπή των εδαφικών ισορροπιών που καθορίζει το σύνταγμα. 
Συμπερασματικά, η ανοχή που επιδεικνύει η ελληνοκυπριακή πλευρά σημαίνει ταυτόχρονα και συνδρομή στην 
ανατροπή της εδαφικής αναλογίας.  

 Ο τερματισμός των συνομιλιών επίλυσης του κυπριακού προβλήματος επισπεύδει τη μαζική προσφυγή, 
αφού έχει αναπτυχθεί ολόκληρη υποδομή εκμετάλλευσης των προσφύγων, και η αγορά αυτή λειτουργεί σαν να 
είναι άλλη μια φούσκα.  Μετά από τριάντα επτά χρόνια ο προσφυγικός κόσμος έχασε την ελπίδα άμεσης 
επιστροφής ακίνητης ιδιοκτησίας, αφού δυστυχώς δε φαίνεται κάποιο φως προς την κατεύθυνση της λύσης, με 
συνέπεια να υπάρχει αίσθηση απογοήτευσης και κατάθλιψης στον προσφυγικό κόσμο.  

 Απουσιάζει μια συνολική πολιτική αντιμετώπισης του προβλήματος. Ο προσφυγικός κόσμος 
συμπεριφέρεται αντιδραστικά και πολλές φορές απεγνωσμένα κατά της κυπριακής πολιτείας, η οποία έχει 
γυρίσει την πλάτη της στους έχοντες απροσπέλαστη περιουσία ακόμη και στις εποχές των πλεονασμάτων, 
παρακαλώ!  Δεν εξετάζουμε το θέμα πατριωτισμού και ορθότητας αυτών των προσφυγών, αλλά ο 
προσφυγικός κόσμος προσεγγίζει το θέμα ως είσπραξη ενός ελάχιστου ποσού, ελπίζοντας να λειτουργήσει 
σαν σανίδα σωτηρίας στο δύσκολο ανταγωνιστικό περιβάλλον επιβίωσης που έχει διαμορφωθεί μετά από την 
ένταξη στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά και τη συνεχιζόμενη για τρίτη χρονιά οικονομική κρίση.  

 Τα μέσα τα οποία διατίθενται για σκοπούς προσφυγικής πολιτικής δεν έχουν ως στόχο την ίση κατανομή 
των βαρών.  Η σημερινή προσφυγική πολιτική κατανέμει τους πόρους με κοινωνικό χαρακτήρα και όχι με 
στόχο την αποκατάσταση της απώλειας των εισοδημάτων.  Το οικονομικό τίμημα της τουρκικής εισβολής το 
έχει πληρώσει κατά κόρον ο πρόσφυγας ιδιοκτήτης περιουσίας.  

 Μάλιστα, με αποφάσεις τύπου “Τύμβιου” και το φιλικό διακανονισμό ατόμου με την Τουρκία για 
ανταλλαγή περιουσίας ανοίγεται ο δρόμος επίλυσης του περιουσιακού μακριά από τη διαδικασία επίλυσης του 
κυπριακού προβλήματος.  Ο κίνδυνος είναι ότι μέσα από την ανταλλαγή περιουσιών και ιδιοκτησίας, την οποία 
εξάλλου έχει εγκρίνει το Υπουργικό Συμβούλιο, το πρόβλημα λύνεται δυστυχώς μεταξύ των Κυπρίων.  Η 
Κυπριακή Δημοκρατία το έχει επιτρέψει μια φορά και θα είναι αδύνατο στη συνέχεια που μας πλησιάζει 
απειλητικά να το παρεμποδίσει.  Το Ευρωπαϊκό Δικαστήριο Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων θα την αναγκάσει να το 
πράξει, υποδεικνύοντάς της ότι αναγνωρίζει την “επιτροπή” και ως εκ τούτου οφείλει να αποδεχτεί την 
απόφασή της.  Η απόφαση αυτή ανοίγει τους ασκούς του Αιόλου.  Η ανταλλαγή των περιουσιών δεν είναι η 
θεραπεία του προβλήματος, ωστόσο θα είναι το νέο κύμα που θα μας χτυπήσει.  Χιλιάδες λοιπόν 
Ελληνοκύπριοι κάτοχοι τουρκοκυπριακών περιουσιών στις ελεύθερες περιοχές, αλλά ταυτόχρονα και ιδιοκτήτες 
γης στις κατεχόμενες περιοχές βρίσκονται ήδη σε διάλογο με Τουρκοκύπριους ιδιοκτήτες γης.  

 Η διαφορετική αντιμετώπιση από πλευράς του κράτους των απροσπέλαστων περιουσιών σε σχέση με 
τις περιουσίες στις ελεύθερες περιοχές ενισχύει το αίσθημα αδικίας και διάκρισης.  Απαγορεύει το κράτος την 
πώληση αυτών των περιουσιών, διατηρώντας τες σε επίπεδο μηδενικής αξίας. Η απαξίωση αυτών των 
περιουσίων από πλευράς του κράτους έχει ως αποτέλεσμα οι κληρονόμοι νέοι ιδιοκτήτες να χάνουν το 
συναισθηματικό δέσιμο με την περιουσία τους και να μην εκτιμούν τη σημασία που έχει αυτή η περιουσία.  

 Δέκατον, μια άλλη δυσμενής εξέλιξη που θα μας συναντήσει είναι η βέβαιη πλέον άρση της 
απαγόρευσης πώλησης τουρκοκυπριακών περιουσιών στις ελεύθερες περιοχές εκτός -με πολύ μεγάλη 
δυσκολία- από ορισμένες εξαιρέσεις εκεί και όπου τα καταφέρνουν.  Πολύ φοβάμαι ότι οι πέντε με έξι 
περιπτώσεις που βρίσκονται ενώπιον του ΕΔΑΔ θα δικαιωθούν και τότε θα επιτρέπονται ελεύθερα οι πωλήσεις 
τουρκοκυπριακών περιουσιών στις ελεύθερες περιοχές σε αυξημένες τιμές, αφού οι πωλήσεις θα είναι πλέον 
ελεύθερες.   

 Ποιες μπορεί να είναι οι προτάσεις μας;  Χρειάζεται πολιτική για την επίτευξη ισότιμης κατανομής των 
βαρών που προέκυψαν από την εισβολή και την κατοχή, αλλά και την όσο το δυνατόν αποκατάσταση της 
προπολεμικής φερεγγυότητας του πρόσφυγα σύμφωνα με την περιουσία εκάστου και λαμβάνοντας υπόψη τις 
δυνατότητες του κράτους μετά την ένταξη στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά και τους νέους ενεργειακούς πόρους. 

 Επιβάλλεται άμεση αναπροσαρμογή της υπάρχουσας προσφυγικής πολιτικής, ώστε οι σημερινοί 
διαθέσιμοι πόροι να ανακατανεμηθούν στη βάση της δικαιότερης αντιμετώπισης των προσφύγων, εφόσον ο 
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καθένας θα λαμβάνει ένα χρηματικό ποσό και ανάλογα με την περιουσία που είχε στα κατεχόμενα. Όσοι δε 
διαθέτουν απροσπέλαστη περιουσία θα συνεχίσουν να είναι λήπτες των προσφυγικών βοηθημάτων μέσω του 
κρατικού προϋπολογισμού.  Μέσα από τη διαχείριση των τουρκοκυπριακών περιουσιών θα πρέπει να 
δημιουργηθούν πόροι που να χρησιμοποιούνται για τους κατόχους απροσπέλαστης περιουσίας. Παράλληλα, 
θα πρέπει να δημιουργηθεί πρόσθετο ειδικό ταμείο οι πόροι του οποίου θα προέρχονται από τα ενεργειακά 
αποθέματα και τις ενεργειακές δραστηριότητες.  Σχετική και ολοκληρωμένη πρόταση καταθέτω και στο πλαίσιο 
της σημερινής συζήτησης. 

 Υπολογίζουμε ότι στα επόμενα τριάντα χρόνια μπορεί τα έσοδα αυτά να ανέλθουν σε δεκάδες δις ευρώ, 
οπότε και η διάθεση ενός σημαντικού μέρους θα αποτελέσει μια νέα πηγή χρηματοδότησης των βαρών της 
συνεχιζόμενης κατοχής και θα καλύψει τη βασική αυτή απειλή σε βάρος τόσο της Κυπριακής Δημοκρατίας όσο 
και των Ελληνοκυπρίων. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ τον κ. Χατζηγιάννη. 

Π. ΣΤΑΥΡΙΑΝΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ορίστε, γιατρέ. 

Π. ΣΤΑΥΡΙΑΝΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, στο Κεφάλαιο Δεύτερο, το πρώτο θέμα «Ο περί Θεραπείας και Μεταχείρισης 
Ουσιοεξαρτωμένων και Χρηστών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012» κατατέθηκε από το Υπουργείο Υγείας και 
πάει στην επιτροπή Νομικών.  Αν μπορεί κάποιος να μας εξηγήσει γιατί πάει εκεί πέρα, διαφορετικά έχω την 
αντίληψη ότι... 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ωραία.  Καταχρηστικά σας επέτρεψα να αναφερθείτε στο θέμα, διότι το έχουμε περάσει, αλλά 
συνεννοηθείτε με τον κ. Ιωνά Νικολάου και φαντάζομαι ότι θα βρεθεί λύση. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φτάσαμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 

 Η επόμενη συνεδρία της Βουλής ορίζεται για την ερχόμενη Πέμπτη, 20 Σεπτεμβρίου 2012, στις 4.00 
μ.μ., με την ακόλουθη ημερήσια διάταξη: 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ:   Νομοθετική εργασία  
  Ο περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Απογραφή των Ναυτικών και 

Μητρώο Ναυτικής Απογραφής) (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.067-2012). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΔΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 
ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 
ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ:   Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση 
 1. «Οι αγοραπωλησίες περιουσιών Ελληνοκυπρίων στα κατεχόμενα 

και τρόποι αντιμετώπισης της κατάστασης». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση του βουλευτή κ. Λευτέρη 
Χριστοφόρου). 
(Αρ. Φακ. 23.05.045.012-2012). 
(Συνέχιση της συζήτησης). 

 2. «Τα προβλήματα της κυπριακής γεωργίας, η ανταγωνιστικότητα 
και οι δομές εμπορίας της». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση των βουλευτών κ. Κυριάκου 
Χατζηγιάννη και Σωτήρη Σαμψών). 
(Αρ. Φακ. 23.05.045.010-2012). 

 3. «Η πολιτική του κράτους για τους αποδήμους και τρόποι 
διατήρησης και ενίσχυσης της επαφής των νεότερων γενεών με 
την Κύπρο». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση των βουλευτών κ. Σωτήρη Σαμψών 
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και Κυριάκου Χατζηγιάννη). 
(Αρ. Φακ. 23.05.045.011-2012). 

 Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 

(Ώρα λήξης:  5.10 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 
Αδάμου Αδάμος Λουκαΐδης Γιώργος 

Βότσης Άγγελος Μαυρίδης Μάριος 

Γαβριήλ Γιαννάκης Μαυρονικόλα Ρούλα 

Γεωργίου Γεώργιος Μέσης Χρίστος 

Γεωργίου Γιώργος Μητσόπουλος Τάσος  

Δαμιανού Άριστος Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Δημητρίου Μισιαούλη Στέλλα Νικολαΐδης Νίκος 

Δίπλαρος Ευθύμιος Νικολάου Ιωνάς 

Ευαγόρου Σταύρος Περδίκης Γιώργος 

Ζαχαρίου Ζαχαρίας Πιτσιλλίδης Ανδρέας 

Κατσουρίδης Νίκος Προκοπίου Γεώργιος 

Καυκαλιάς Αντρέας  Σαμψών Σωτήρης 

Κουκουμά Κούτρα Σκεύη Σταυριανός Πανίκκος 

Κουλίας Ζαχαρίας Στυλιανίδης Χρήστος 

Κουτσού Νίκος Συλλούρης Δημήτρης 

Κυπριανού Ανδρέας Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κυριακίδου Στέλλα Τορναρίτης Νίκος 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Κώστα Κώστας Χατζηγιάννης Κυριάκος 

Λαμάρης Γιάννος Χριστοφόρου Λευτέρης 

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 
Χατζηρούσος Αντώνης 

Μαντοβάνη Μπενίτο 

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 
1. Αναφορά του Προέδρου της Βουλής στη Διεθνή Ημέρα Δημοκρατίας. 

2. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί της Σύμβασης της Στοκχόλμης για τους Έμμονους Οργανικούς 
Ρύπους (Κυρωτικός) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012» και ψήφισή του σε νόμο. 

3. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. 

4. Ερωτήσεις βουλευτών: 

Η μη χρήση ταξιμέτρου από τα αστικά ταξί - Οι επενδύσεις Ταμείων Προνοίας σε αξιόγραφα τραπεζών - 
Αγορά ακινήτου στην Έγκωμη για στέγαση των κεντρικών γραφείων του Κρατικού Λαχείου - Νομοθετική 
ρύθμιση για προστασία των θυμάτων από τους καταδικασθέντες για διάπραξη σεξουαλικών αδικημάτων 
μετά την αποφυλάκισή τους - Σχέδιο αντιμετώπισης απρόβλεπτης διακοπής της λειτουργίας μονάδας 
αφαλάτωσης - Προσαρμογή της γεωργίας σε επίπεδο αγροκτήματος στις κλιματικές αλλαγές - 
Παγκύπρια καταγραφή των γεωτρήσεων από το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων - Παροχή δωρεάν 
ιατροφαρμακευτικής περίθαλψης σε Τουρκοκυπρίους - Πρόγραμμα προσφοράς υποτροφιών σε ξένους 
φοιτητές στο Δασικό Κολέγιο Κύπρου - Δημιουργία καζίνου στο ξενοδοχείο “Βερεγγάρια” - Τερματισμός 
της λειτουργίας του Δασικού Κολεγίου Κύπρου - Πρόσληψη Κυπρίων στην τουριστική βιομηχανία - 
Έρευνα του Τμήματος Περιβάλλοντος για τους πληθυσμούς της αλεπούς και του λαγού - Ανάγκη 
εκσυγχρονισμού της γλώσσας της νομοθεσίας περί Μέτρων και Σταθμών - Διεξαγωγή ελέγχου στα 
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τερματικά των πετρελαιοειδών στα αεροδρόμια - Οι ενταξιακές διαπραγματεύσεις της Τουρκίας σε σχέση 
με την Kυπριακή Προεδρία του Συμβουλίου της ΕΕ - Οι λόγοι της απόφασης για ανέγερση αίθουσας 
πολλαπλής χρήσης και γηπέδου καλαθόσφαιρας στον Αγρό - Οι λόγοι προκήρυξης διαγωνισμού για 
ανέγερση νηπιαγωγείου στον Αγρό - Τροποποίηση της νομοθεσίας για τα πρατήρια πετρελαιοειδών - 
Μη αίτηση της Κύπρου για συμμετοχή σε ευρωπαϊκή δράση στον τομέα της αλιείας - Ανάγκη βελτίωσης 
των συνθηκών εργασίας των ατόμων με αναπηρίες στο νοσοκομείο Λάρνακας - Τελωνειακοί κανόνες για 
το εμπόριο μεταξύ ΕΕ-κατεχόμενης Κύπρου - Ζητήματα προσβασιμότητας ατόμων με αναπηρίες στο 
Αμφιθέατρο Αρχ. Μακαρίου Γ΄ - Εκπόνηση τεχνοοικονομικής μελέτης για δημιουργία τραμ - Οι λόγοι 
απομάκρυνσης έργου τέχνης από το αεροδρόμιο Λάρνακας - Συμμετοχή του διευθυντή Υπηρεσίας 
Ενέργειας σε επιτροπή για την οριοθέτηση της ελληνικής ΑΟΖ - Ποσοστό λεωφορείων με ανελκυστήρα 
για εξυπηρέτηση ατόμων με αναπηρίες - Ρωγμές στο Αγροτικό Κέντρο Υγείας Κοφίνου - 
Προσβασιμότητα ατόμων με μειωμένη όραση σε πληροφορίες για τα δρομολόγια των λεωφορείων - Μη 
εφαρμογή απόφασης του Υπουργικού Συμβουλίου για κλείσιμο λεωφόρου στη Λευκωσία κατά τη 
διάρκεια παραστάσεων αρχαίου δράματος - Ρύπανση των φραγμάτων από ερασιτέχνες ψαράδες - 
Ρύθμιση των ιπποδρομιακών στοιχημάτων και δραστηριοτήτων - Τουρκικοί ισχυρισμοί για παραβίαση 
του εναέριου χώρου της κατεχόμενης Κύπρου - Ο ρόλος του επόπτη στη λειτουργία των μουσικών 
λυκείων - Έρευνα για την προβλεπόμενη αλλαγή του κλίματος στην Κύπρο - Η διαπλάτυνση τμήματος 
του Ευρωπαϊκού Μονοπατιού Ε4 στο Σταυροβούνι - Κατάργηση της χρήσης πλαστικών σακουλιών - 
Εισαγωγή φαρμάκων με σκοπό το ξεφόρτωμά τους ως αποβλήτων - Η αντιμισθία των κοινοταρχών των 
κατεχόμενων κοινοτήτων - Αλλοδαποί αθλητές που έχουν αποκτήσει την κυπριακή υπηκοότητα - 
Παιδικές πτέρυγες σε ιδιωτικά νοσηλευτήρια - Διαδικασία αποκατάστασης ζημιών από πλημμύρες στη 
Βορόκληνη - Συνεχιζόμενη λατόμηση ασβεστολίθου στην Ανδρολίκου - Η διαδικασία προσφορών για την 
αποκατάσταση των ΧΑΔΑ επαρχίας Πάφου - Πρόγραμμα χωριστής συλλογής οικιακών φαρμάκων - 
Τροποποίηση του περί Εμπόρων Παλαιών Μετάλλων Νόμου - Υπερβόσκηση στον Ακάμα - 
Ηχορρύπανση στην αερογέφυρα Πολεμιδιών - Κίνδυνοι για την ωοτοκία θαλάσσιων χελωνών στη 
Μανσούρα - Καταγγελίες και καταδίκες για απόρριψη αντικειμένων που δυνατόν να προκαλέσουν 
πυρκαγιά στην ύπαιθρο - Υπεράντληση νερού από αδειοδοτημένες διατρήσεις - Ανάπλαση της 
κεντρικής πλατείας Φρεννάρους - Μισθοί και ωφελήματα διευθυντικών στελεχών των τραπεζών που 
αιτήθηκαν κρατικής στήριξης - Παροχή άρδευσης σε αγροτεμάχια στην περιοχή Νοτίου Αγωγού - 
Υποστήριξη φοιτητή με κώφωση - Διαχείριση των πτητικών πυροσβεστικών μέσων - Κίνδυνοι από τη 
διάθεση και χρήση φωτοβολταϊκών κακής ποιότητας - Η ασφάλεια του εμπορικού κέντρου “Madison” 
μετά την κατά παρέκκλιση έγκριση άδειας για μετατροπές - Δικαστικά μέτρα για το χοιροστάσιο 
Μαραθούντας - Κρατικές προσφορές για εισαγωγή τσιμέντου από την Ελλάδα - Σχέδια κατοχικού 
καθεστώτος για ίδρυση θεολογικής σχολής στη Μια Μηλιά - Εθελοντική αποκοπή επί των απολαβών του 
Προέδρου και των υπουργών - Έξαρση σεισμικής δραστηριότητας στην Κύπρο και μέτρα αντιμετώπισης 
- Ανάγκη διόρθωσης του λιθόστρωτου στην πλατεία Τροόδους - Ανεξέλεγκτη κάρπωση της ρίγανης - 
Συντήρηση και λειτουργία φωτοβολταϊκών συστημάτων σε δημόσια κτίρια - Προβλήματα από τη 
μετάβαση στην ψηφιακή τεχνολογία - Διοργάνωση συναυλίας συγκροτήματος της χέβι-μέταλ στο Κούριο 
- Ανάθεση μελέτης για την ισότητα στο Μεσογειακό Ινστιτούτο Μελετών Κοινωνικού Φύλου - Σχέδιο 
Προώθησης της Κατανάλωσης Φρούτων και Λαχανικών στα Σχολεία κατά τη σχολική χρονιά 2012-2013 
- Χρήση μοτοσικλετών για διανομή φαγητού από άτομα χωρίς κανονική άδεια οδήγησης - Καθαρισμός 
ερεισμάτων σε δημόσιες οδούς - Αίτημα για ανάκληση πολεοδομικών αδειών που δόθηκαν στον ΚΟΤ - 
Μετακίνηση του Αστυνομικού Σταθμού Τροόδους στην προεδρική κατοικία - Συνθήκες ασφάλειας και 
υγιεινής σε εκτροφείο περδικιών στο Σταυροβούνι - Η διοχέτευση στην κυπριακή αγορά πατατών από τα 
κατεχόμενα - Μεταφορά στις ελεύθερες περιοχές προϊόντων τουρκοκυπριακής ή άλλης προελεύσεως - 
Γαστρονομικός χάρτης της Κύπρου - Απελευθέρωση ινών αμιάντου στον Ηλεκτροπαραγωγό Σταθμό 
Μονής - Εμφάνιση τσουχτρών στις κυπριακές θάλασσες - Τοποθέτηση ανεμογεννητριών σε οικιστικές 
περιοχές - Στατιστικά στοιχεία για τις πυρκαγιές των τελευταίων πέντε χρόνων - Προβλήματα 
προσβασιμότητας ατόμων με αναπηρίες στο αεροδρόμιο Λάρνακας - Τουρκικό οικονομικό πρωτόκολλο 
για αναδιάρθρωση των δομών του κατοχικού καθεστώτος - Μέτρα μείωσης της σπατάλης των φυσικών 
πόρων - Προβλήματα διέλευσης Τουρκοκυπρίων από τις ελεύθερες  στις κατεχόμενες περιοχές - Μέτρα 
για μείωση του μισθολογικού χάσματος μεταξύ των δύο φύλων - Περιβαλλοντική καταστροφή στη 
χερσόνησο του Ακάμα από κατασκηνωτές - Προώθηση του θαλάσσιου αθλητισμού στα σχολεία - 
Ευρωπαϊκό ψήφισμα για την αντιμετώπιση της ανεργίας των νέων - Προϋποθέσεις εργοδότησης 
Τουρκοκυπρίων στο δημόσιο - Αποφυγή πληρωμής ρεύματος και τελών από Ελληνοκυπρίους και 
Τουρκοκυπρίους στην Πύλα - Έλεγχος της πηγής των επενδυμένων σε αξιόγραφα εισοδημάτων - 
Είσοδος αλλοδαπών με βίζα από χώρα της Ζώνης του Σένγκεν μέσω των κατεχομένων στις ελεύθερες 
περιοχές - Ανάγκη αναβάθμισης του αλιευτικού καταφυγίου του Κάτω Πύργου - Ανακύκλωση σχολικών 
βιβλίων. 

5. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 
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Απομάκρυνση αμιάντων από στέγες τουρκοκυπριακών κατοικιών στον Άγιο Γεώργιο Πάφου και τα 
Μαμώνια - Η περίφραξη του τουρκοκυπριακού κοιμητηρίου Τίμης - Αίτημα κοινότητας Αναδιούς για 
παραχώρηση τουρκοκυπριακού υποστατικού - Ανάγκη επιδιορθώσεων σε προσφυγικές κατοικίες στο 
Μούτταλλο - Εκμίσθωση τουρκοκυπριακών τεμαχίων για ανάπλαση της πλατείας στη Χούλου - 
Προώθηση έργων στην κοινότητα Πραστιού της επαρχίας Πάφου - Συντήρηση τουρκοκυπριακών 
κατοικιών στη Χούλου - Προστασία των παλιών γεφυριών της Κύπρου από το Τμήμα Αρχαιοτήτων - 
Διαχείριση αποβλήτων ηλεκτρικού και ηλεκτρονικού εξοπλισμού για αποφυγή έκθεσης στον υδράργυρο 
- Χρήση δημόσιων και άλλων μέσων μεταφοράς - Η πολιτική για τις αποσπάσεις των εκπαιδευτικών - 
Αξιοποίηση του νερού του υδατοφράκτη Ξυλιάτου - Παραχώρηση οικοπέδων σε εκτοπισθέντες - Μη 
επιδιόρθωση μηχανημάτων στο Γενικό Νοσοκομείο Λευκωσίας - Εναρμόνιση βιομηχανιών 
απορρυπαντικών με ευρωπαϊκή νομοθεσία - Σχέδιο απόσυρσης παλαιών αυτοκινήτων - Μη έκδοση της 
σχολικής εφημερίδας “Δασουπολίτης” - Ναρκωτικές ουσίες στα αστικά λύματα της Κύπρου - Κάδοι 
ανακύκλωσης στα κρατικά νοσοκομεία - Αναβαθμίσεις κλιμάκων στη δημόσια υπηρεσία - Αντιμετώπιση 
του δημογραφικού προβλήματος - Προβλήματα του Νηπιαγωγείου Λεμεσού ΚΓ΄-Αγίου Σπυρίδωνα Β΄ - 
Εργασίες στο οδικό δίκτυο Κανναβιούς - Μνημόνιο συνεργασίας Υπουργείου Υγείας και King’s College 
Hospital - Προβλήματα στον Κάτω Μύλο από τη λειτουργία αλλαντοποιείου - Αξιοποίηση κονδυλίου για 
την εκπαιδευτική μεταρρύθμιση - Δημοπράτηση αδειών για δημιουργία φωτοβολταϊκών πάρκων - 
Οχληρία από τη λειτουργία χοιροστασίου στη Μαραθούντα - Παράνομη εκμετάλλευση τουρκοκυπριακής 
γης στην Τίμη - Διενέργεια παιδοορθοπεδικών επεμβάσεων στην Κύπρο - Αναβάθμιση της Ελεύθερης 
Ζώνης Εμπορίου στο Καλό Χωριό Λάρνακας - Πολιτιστικά προγράμματα για τη στήριξη των ομογενών 
στην Αυστραλία - Υποχρεωτική αναγραφή των βασικών πληροφοριών στα φάρμακα στη γλώσσα 
“Braille” - Αναστήλωση της εκκλησίας του Αγίου Επιφανίου στην Αξύλου - Κάλυψη από το κράτος των 
εξόδων των καρδιοπαθών για αγορά φαρμάκων - Μέτρα για απρόσκοπτη διέλευση ασθενοφόρων μετά 
από ποδοσφαιρικούς αγώνες στο ΓΣΠ - Αλλαγή στην ώρα μεταφοράς μαθητών από Οδού, Αγίους 
Βαβατσινιάς και Ορά στα σχολεία τους στη Λάρνακα - Υποψίες για πρόκληση πυρκαγιάς στο Γενικό 
Νοσοκομείο Λευκωσίας από τσιγάρο - Χωροθέτηση νέου δημοτικού σχολείου στα Κονιά - Δημιουργία 
γυμνασίου στην κοινότητα Παρεκκλησιάς - Προβλήματα Κέντρου Υγείας Κοφίνου - Επισκέψεις μαθητών 
στα ιστορικά μνημεία του αγώνα της ΕΟΚΑ - Μέτρα ασφαλείας για τα ναρκοπέδια στους Τρούλλους - 
Προβλήματα Σχολικής Εφορείας Σωτήρας - Αύξηση της αστυνόμευσης στην κοινότητα Πολεμίου - 
Αύξηση της αστυνομικής δύναμης στην Παναγιά Πάφου - Στελέχωση αστυνομικού σταθμού στην 
Παναγιά της Πάφου - Μετακίνηση πυλώνων και γραμμών μεταφοράς ρεύματος της ΑΗΚ από 
προσφυγικά οικόπεδα στην Καντού - Το σχέδιο δράσης για την ασφάλεια στα αεροδρόμια - Αποστολή 
δείγματος γάλακτος στο εξωτερικό για έλεγχο μετά την έκρηξη στο Μαρί - Στήριξη ατόμων με 
ψυχιατρικές παθήσεις - Ενσωμάτωση του Δασικού Κολεγίου στο ΤΕΠΑΚ - Καθυστέρηση στην ανέγερση 
του νέου δημοτικού σχολείου Κόρνου - Ευρωπαϊκή στρατηγική δημιουργίας θέσεων εργασίας - 
Λειτουργία δεύτερης τάξης στο νέο νηπιαγωγείο Αλεθρικού - Δημιουργία γραμμής τελεφερίκ από τον 
Αμίαντο προς την κορυφή Τροόδους - Κακοτεχνίες σε έργο προστασίας της ακτής από διάβρωση στον 
Κάτω Πύργο - Εξασφάλιση πιστοποιητικού καταλληλότητας των κτιρίων ιδιωτικών σταθμών και 
νηπιαγωγείων - Προγράμματα για έφηβες και νεαρές γυναίκες χρήστες ναρκωτικών ουσιών - 
Διαμόρφωση του χώρου γύρω από το φράγμα στο Αβδελλερό - Επαναλειτουργία δημοτικού σχολείου 
στο Αβδελλερό - Αναστήλωση μνημείων στα κατεχόμενα με ευρωπαϊκή χρηματοδότηση - Διαδικασίες 
επίβλεψης επικοινωνίας παιδιού με γονέα - Ματαίωση απόφασης για προεδρία σε ομάδα εργασίας του 
Συμβουλίου της Ευρώπης - Εγγραφή αγροτικού δρόμου στα Στροβίλια - Συλλήψεις για τις επιθέσεις 
εναντίον αξιωματούχων τοπικής αυτοδιοίκησης - Διάλογος Τουρκίας-ΕΕ επί Κυπριακής Προεδρίας του 
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης - Αξιοποίηση των εγκαταλελειμμένων μεταλλείων - Η προσφορά 
για τα Ογκολογικά/Ακτινοθεραπευτικά Τμήματα των νοσοκομείων Λευκωσίας και Λεμεσού - Ανάγκη 
διαχωρισμού οικοπέδων για νεαρά προσφυγικά ζευγάρια στο Ζύγι - Έλεγχος των κινεζικών επενδύσεων 
στην Κύπρο - Καταγγελίες για κάπνισμα σε κτίρια με κυβερνητικές υπηρεσίες και λήψη μέτρων - Η 
αναθεωρημένη Οδηγία για τα προϊόντα καπνού - Άρση ναρκοπεδίου στους Τρούλλους - Αίτημα για 
διαγραφή χρέους του κοινοτικού συμβουλίου Τρούλλων - Πολεοδομικά έργα σε λεωφόρο και παραλιακό 
πεζόδρομο στην Πάφο - Διάβρωση της παραλίας του Κόλπου των Κοραλλίων - Δημιουργία Κέντρου 
Εξυπηρέτησης του Πολίτη στην Πέγεια - Μη κατεδάφιση του πρώην ξενοδοχείου “Απόλλων” στην Πάφο 
- Δημιουργία μουσείου στο Καμπί - Απαλλοτρίωση και ανάδειξη του χώρου του Ιερού του Απόλλωνα 
Υλάτη στη Γεροσκήπου - Τοποθέτηση του θυρεού της Κυπριακής Δημοκρατίας επί του Προεδρικού 
Μεγάρου - Αλλαγή του χαρακτηρισμού της Κύπρου ως ανεπτυγμένης περιφέρειας από την Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή - Ολοκλήρωση αποχετευτικού συστήματος Αγίων Βαβατσινιάς - Ενημέρωση των πολιτών για 
την ACTA - Πρόβλημα στέγασης νεαρών ζευγαριών στην Κοφίνου - Παράνομη έξοδος παιδιών μέσω 
των κατεχομένων - Αποτελέσματα έρευνας για την κατανάλωση αλκοόλ από μαθητές - Καθυστέρηση 
έργων σε δημοτικό σχολείο στο Στρόβολο - Κανονισμοί για τη λειτουργία υποστατικών πώλησης ζώων 
συντροφιάς - Αριθμός μαθητών από χώρες της ΕΕ και από τρίτες χώρες - Αναβάθμιση αρχαιολογικών 
χώρων και του μουσείου στη Λάρνακα - Επέκταση της οικιστικής ζώνης στον Αρακαπά - Κατασκευή 
σταθμού επεξεργασίας λυμάτων στην Αψιού και νέου αποχετευτικού δικτύου στον Αρακαπά - Ανόρυξη 
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διάτρησης στην Αψιού - Υδροδότηση περιοχών στην Ακρούντα και τιμές χρέωσης πόσιμου νερού - 
Επιδιόρθωση του αυτοκινητόδρομου Λάρνακας-Αμμοχώστου - Υλοποίηση έργων στον προσφυγικό 
οικισμό Σωτήρας - Παράνομη κυκλοφορία στην αγορά προϊόντων χλωρίνης και αλγοκτόνων που δεν 
πληρούν τις προϋποθέσεις για εγγραφή - Εισηγήσεις της κοινότητας Κυπερούντας για τη βιωσιμότητα 
του Συμβουλίου Αποχετεύσεων - Μετακίνηση του πεδίου βολής από το Τσέρι - Επέκταση του δικτύου 
ανακύκλωσης στις κοινότητες Ορεινής Λάρνακας - Ανάπλαση του ιστορικού κέντρου του Κολοσσίου - 
Κατασκευή οχετών για τα όμβρια ύδατα στην Επισκοπή Λεμεσού - Αποζημιώσεις σε 
γεωργοκτηνοτρόφους λόγω της έκρηξης στο Μαρί - Παράνομη λατόμηση στην Ξυλοφάγου - Έκθεση για 
τις περιβαλλοντικές επιπτώσεις από λατομείο στα Πάνω Λεύκαρα - Δημιουργία υπαίθριου χώρου για 
ξήρανση πασσάλων της ΑΗΚ - Καθυστέρηση στη μεταστέγαση κατοίκων του Μαρί λόγω μη πληρωμής 
δικαιωμάτων στην ΑΗΚ - Ανέγερση νέας εκκλησίας στο Μαρί - Υπογειοποίηση γραμμής μεταφοράς της 
ΑΗΚ στο Τσέρι - Εικονογραφημένα μηνύματα υγείας στα καπνικά προϊόντα - Διαχωρισμός οικοπέδων 
για άπορες οικογένειες στη Βαβατσινιά - Διορισμός ορκωτού επιθεωρητή για τη λειτουργία εργοστασίου 
στην Κόση - Αναχρονιστικοί όροι λειτουργίας των καφενείων - Παράνομη πώληση φρουτονυχτερίδων σε 
κατάστημα πώλησης ζώων - Αντίδραση της Κυπριακής Δημοκρατίας σε φιλοτουρκική τοποθέτηση 
κρατών μελών της ΕΕ - Τροποποίηση της νομοθεσίας για τα άτομα με αναπηρία - Οι στόχοι της ΕΕ για 
τη χρήση των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας - Νομοθεσία για επιβολή καταβολής δικαιωμάτων χρήσης 
των σπόρων - Μη πρόσληψη μελών της Παγκύπριας Οργάνωσης Τυφλών στη δημόσια υπηρεσία - 
Ελλείψεις σε στοιχειώδεις υπηρεσίες για άτομα με οπτική αναπηρία - Ανέγερση προσφυγικών 
πολυκατοικιών στην Κοφίνου - Παραχώρηση οικοπέδων αντί τουρκοκυπριακών σπιτιών σε ζευγάρια 
προσφύγων στην Κοφίνου - Μεταφορά της επεξεργασίας νοσοκομειακών αποβλήτων στην Κοφίνου - 
Επαναλειτουργία του χώρου εναπόθεσης αδρανών υλικών στη Μαραθούντα - Καθαρισμός της περιοχής 
“Βερεγγάρια” στα Κάτω Πολεμίδια - Υπολογισμός του ύψους των ενοικίων για μάντρες - Τοποθέτηση 
φίλτρων για περιορισμό των οσμών στην Κοφίνου - Μη έγκαιρη κινητοποίηση ελικοπτέρων για 
κατάσβεση πυρκαγιάς στον Ακάμα και αίτημα για δημιουργία παρακαμπτηρίου στο Νέο Χωριό - Τα 
πλεονάσματα της Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού - Πληροφορίες για συμπερίληψη 
ξενοδοχείων στα κατεχόμενα σε λίστα του Υπουργείου Εξωτερικών - Η μείωση του πληθυσμού του 
λαγού εξαιτίας της λαθροθηρίας - Μέτρα προστασίας της παραλίας και του δάσους στην Τίμη - 
Παραχώρηση γης της έπαυλης Αχέλειας για επέκταση της πλατείας της κοινότητας - Η υλοποίηση του 
Διαχειριστικού Σχεδίου για τον Ακάμα - Παράπονα για οχληρία από τη βιολογική μονάδα στην Αχέλεια - 
Ανακαίνιση δημοτικών κτιρίων στην Πόλη Χρυσοχούς - Παραχώρηση στο δήμο Πόλης Χρυσοχούς των 
κτιρίων του παλαιού αστυνομικού σταθμού - Τα έργα ακτοπροστασίας στον κόλπο Πόλης Χρυσοχούς. 

6. Αγορεύσεις (Λ. Χριστοφόρου, Σκ. Κούτρα Κουκουμά, Δ. Συλλούρης, Κ. Χατζηγιάννης) για το θέμα «Οι 
αγοραπωλησίες περιουσιών Ελληνοκυπρίων στα κατεχόμενα και τρόποι αντιμετώπισης της 
κατάστασης». 
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